
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 4120
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν

µαθητές από το 2ο Γυµνάσιο Μοσχάτου, το Ιδιωτικό "Γενικό
Λύκειο Μαλλιάρα" Παλαιού Φαλήρου, το 16ο ∆ηµοτικό
Σχολείο Περιστερίου Αττικής, το Γυµνάσιο ∆ιασέλου Άρτας,
το Γυµνάσιο Άνω Καλέντινης Άρτας, το 2ο Γυµνάσιο
Σοφάδων Καρδίτσας και το ∆ηµοτικό Σχολείο Βαλύρας
Μεσσηνίας, σελ. 4081, 4087, 4089, 4108, 4119

3. Ανακοινώνεται επιστολή του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Α. Κοντού, µε την οποία υποβάλλει αίτηµα
για τη σύσταση Ειδικής Επιτροπής για τον έλεγχο της
εναντίον του κατηγορίας, σχετικά µε την υπόθεση της Ιεράς
Μονής Βατοπεδίου, σελ. 4089-4092

4. Ανακοινώνεται ότι ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας
και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή,
σύµφωνα µε το νόµο περί "Ποινικής ευθύνης των Υπουργών",
δικογραφία κατά του Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης κ.
Θεόδωρου Πάγκαλου, σελ. 4106

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 4063-4065
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

4065-4076
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό:
i. σχετικά µε την κάρτα του πολίτη κ.λπ., σελ. 4077
ii. σχετικά µε τις αυξήσεις στις τιµές των εισιτηρίων στα

µέσα µαζικής µεταφοράς, στα διόδια στις εθνικές οδούς
κ.λπ., σελ. 4079

β) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε την Προγραµµατική
Σύµβαση µεταξύ του Ενιαίου Συνδέσµου ∆ήµων και Κοινο-
τήτων Νοµού Αττικής και της Αποκεντρωµένης Αττικής κ.λπ.,
σελ. 4081

γ) Προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής:

i. σχετικά µε την αντιµετώπιση της υψηλής συγκέντρωσης
χρωµίου στην περιοχή Σιντριβάνι στον Ασπρόπυργο κ.λπ.,
σελ. 4083

ii. σχετικά µε την ανακατανοµή των ποσοτήτων για την πα-
ραγωγή βιοντίζελ κ.λπ., σελ. 4093

δ) Προς τον Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και
Αλιείας, σχετικά µε τις αποζηµιώσεις ιδιοκτητών βιντζότρα-
τας, την εφαρµογή των περιοριστικών µέτρων για ψάρεµα µε
µηχανότρατα, κ.λπ. σελ. 4085

ε) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε την εµπορική εκµετάλλευση του χώρου του τέως ανατο-
λικού αερολιµένα Αθηνών από τη ∆ΕΘ ΑΕ κ.λπ., σελ. 4087

στ) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, σχετικά µε τη διακοπή σύµβασης του έργου "Κατασκευή
Μουσείου Αγροτικής Κληρονοµιάς και Γεωργικής Τεχνολο-
γίας στην Αλίαρτο του Νοµού Βοιωτίας" κ.λπ., σελ. 4094

ζ) Προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την οριοθέ-
τηση της υφαλοκρηπίδας µεταξύ Ελλάδας και Αλβανίας
κ.λπ., σελ. 4096

η) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των εργαζο-
µένων στα καταστήµατα της "ΑΤΛΑΝΤΙΚ Α.Ε." στη Θεσσαλο-
νίκη κ.λπ., σελ. 4098

θ) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε τη λειτουργία Μονάδας Εντατικής Νεογνών στο
Νοσοκοµείο Χανίων, κ.λπ. σελ. 4100

4. Συζήτηση επερώτησης των Βουλευτών του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδος, προς τον Υπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την κατάσταση στις
δηµόσιες υπηρεσίες υγείας, σελ. 4102-4120

ΟΜΙΛΗΤΕΣ
Α. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β. , σελ. 4096,4097
ΒΑΡ∆ΙΚΟΣ Π. , σελ. 4085, 4086
ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ Σ. , σελ. 4077, 4078
ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Μ. , σελ. 4094, 4095
∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ Ι. , σελ. 4085, 4086
∆ΡΟΥΤΣΑΣ ∆. , σελ. 4096, 4097, 4098
ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ Σ. , σελ. 4098, 4099
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ. , σελ. 4098, 4099
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ. , σελ. 4100
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α. , σελ. 4083, 4084
ΜΑΝΙΑΤΗΣ Ι. , σελ. 4093, 4094
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 4087, 4088
ΜΠΑΤΖΕΛΗ Α. , σελ. 4093
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Α. , σελ. 4084, 4085
ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ Γ. , σελ. 4087, 4088
ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 4081, 4082
ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ Ι. , σελ. 4077, 4078, 4082,

4083
ΡΕΠΠΑΣ ∆. , σελ. 4079, 4080, 4081
ΣΚΑΝ∆ΑΛΙ∆ΗΣ Κ. , σελ. 4095, 4096
ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ Μ. , σελ. 4100, 4101
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ. 4079, 4080

Β. Επί της επερώτησης:
ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ Σ. , σελ. 4106, 4117
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ. , σελ. 4114, 4115
ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ Α. , σελ. 4108
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 4112
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ Ε. , σελ. 4115
ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ Β. , σελ. 4104
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Ν. , σελ. 4102, 4116
ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ Ο. , σελ. 4113, 4114
ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ Σ. , σελ. 4106
ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ Α. , σελ. 4107, 4108
ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ Μ. , σελ. 4117, 4118, 4119
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 4111, 4119
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ Χ. , σελ. 4103, 4117
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Αθήνα, σήµερα στις 21 Ιανουαρίου 2011, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.03’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις
αναφορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Πυθαγόρα
Βαρδίκο, Βουλευτή Σάµου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία o Kυνηγετικός Σύλλογος
∆οξάτου «η Άρτεµις» αιτείται την παραχώρηση δηµόσιας
έκτασης για τη δηµιουργία τεχνητού υγροτόπου.

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Σύνδεσµος Πολιτικών
Συνταξιούχων Νοµού Ηρακλείου διαµαρτύρεται για τη µη
κατάργηση της διάταξης του ν.3867 «Περί ιδιωτικής ασφάλισης».

3) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµος Παλαµά Νοµού
Καρδίτσας αιτείται στην µη κατάργηση της ∆ΟΥ Παλαµά.

4) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ)
ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η
Οµοσπονδία Ιδιωτικών Εκπαιδευτικών Λειτουργών Ελλάδας
αιτείται την ανάκληση της τροπολογίας που επεκτείνει το
δικαίωµα παροχής άδειας ίδρυσης φροντιστηρίων και κέντρων
ξένων γλωσσών σε οποιαδήποτε επιχείρηση της χώρας ή της Ε.Ε
ώστε να µπορεί να παρέχει και εκπαιδευτικές υπηρεσίες.

5) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ)
ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο
∆ήµαρχος Οιχαλίας του Νοµού Μεσσηνίας αιτείται τη συνέχιση
της λειτουργίας του γραφείου ΕΛΤΑ στο χωριό ∆ιαβολίτσι.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλήµατα
που αντιµετωπίζουν οι ασφαλισµένοι του ΙΚΑ λόγω έλλειψης
διαφόρων ειδικοτήτων στο ΙΚΑ Πατρών.

7) Η Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία ζητά την θέσπιση µεταβατικής περιόδου
για την εφαρµογή της υπ’ αρ. πρωτ. ΥΠΠΟΤ/Γ∆ΑΠΚ/
ΑΡΧ/Β1/Φ47/111074/4557/22-11-2010 αποφάσεως «Έγκριση
κατασκευής στεγάστρων καταστηµάτων, σε τµήµα της χερσαίας
ζώνης (περιοχής 1) του λιµένα Ρεθύµνου Νήσου Κρήτης».

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον
ενδεχόµενο κίνδυνο µετατροπής του πεζόδροµου της Ρήγα
Φεραίου στην Πάτρα σε «ταχείας κυκλοφορίας» για τους
µοτοσικλετιστές.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
πιθανή µετατροπή του ΧΥΤΑ Αιγείρας σε Αιγιάλειας.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµαρχος Βιάννου Νοµού
Ηρακλείου αιτείται να πληροφορηθεί αν το προσωπικό του
Προγράµµατος «Βοήθεια στο Σπίτι» θα πρέπει να συνεχίζει να
παρέχει τις υπηρεσίες του όπως το προσωπικό µε συµβάσεις
ορισµένου χρόνου και εάν οι συµβάσεις θα ανανεωθούν ή θα
παραταθούν.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη
δέσµευση του Πρωθυπουργού για την αξιοποίηση των
κληροδοτηµάτων της Πάτρας και την προώθηση ένταξης στο
ΕΣΠΑ των τεσσάρων δοµών για τα ΑΜΕΑ.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε
καταγγελία του κ. Κώστα Μηλιτσόπουλου ότι στο κέντρο του
δρόµου Αρόη στην Πάτρα η ορατότητα των οδηγών είναι
περιορισµένη λόγω ενός δέντρου.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους
ηµιτελείς δρόµους της εικοστής δευτέρας επαρχιακής οδού
Μαµουσιάς καθώς και την Πατρών-Καλαβρύτων στο Νοµό
Αχαΐας.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Ανδρέας Αγγελάκης,
πρώην αιρετό µέλος του ∆.Σ. του Εθνικού Ιδρύµατος Αγροτικής
Έρευνας καταθέτει προτάσεις επί του υπό κατάθεση σχεδίου
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νόµου που αφορά αλλαγές στη σύνθεση και στον τρόπο
λειτουργίας του Ιδρύµατος και εν γένει στην αγροτική πολιτική.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµος Κλειτορίας του Νοµού
Αχαΐας αιτείται την συνέχιση λειτουργίας του γραφείου της ∆ΟΥ
Κλειτορίας.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Σάββας Σαββέλης
καταθέτει προτάσεις για την πρόληψη της νόσου του καρκίνου.

17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία οι σύλλογοι παραγωγών λαϊκών
αγορών Κρήτης αντιτίθενται στην αντιµετώπιση από την πολιτεία
των παραγωγών ως εµπόρους και ζητούν τη λήψη µέτρων, όπως
αυτόµατο συµψηφισµό από τη ∆ΟΥ για την απόδοση και
επιστροφή του ΦΠΑ κ.λπ..

18) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Οµάδα Ελαιοπαραγωγών
Βιάννου Νοµού Ηρακλείου αιτείται την παρέµβαση της πολιτείας
για την καταβολή του ποιοτικού παρακρατήµατος της
καλλιεργητικής περιόδου 2009-2010 η οποία δεν έχει αποδοθεί
ακόµα στους παραγωγούς από τον ΟΠΕΚΕΠΕ.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Ιδιοκτητών Ξένων Γλωσσών καταθέτει την άποψη της σχετικά µε
το διορισµό εκπροσώπου τους στη σύνθεση του ΣΘΙΕ.

20) Η Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΣΟΦΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο κ. Αλτζερίνης ∆ηµήτριος
αιτείται την άµεση έκδοση προεδρικού διατάγµατος που
καθορίζει τους όρους και προϋποθέσεις για την επιλογή
προϊσταµένων οργανικών µονάδων του δηµοσίου και των ΝΠ∆∆
και αφορά και προσωπικό µε σύµβαση εργασίας ιδιωτικού
δικαίου αορίστου χρόνου που κατέχει οργανική θέση.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
καταγγελία της κ. Ζωής ∆ιγενάρου σχετικά µε την άρνηση των
αρµοδίων υπαλλήλων του ∆ήµου Μεσσάτιδος να αδειάσουν
σηπτική δεξαµενή.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην µη
λήψη µέτρων προστασίας των πολιτών κατά την διάρκεια των
χριστουγεννιάτικων εκδηλώσεων στην πλατεία Γεωργίου στην
Πάτρα.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη διακίνηση
λαθροµεταναστών µε µισθωµένα αεροπλάνα.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κατάσταση
που επικρατεί στο λιµάνι της Πάτρας λόγω των µεταναστών.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην οµόφωνη
απόφαση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου του ∆ήµου ∆υτικής Αχαΐας
να µετονοµαστεί σε ∆ήµο ∆υµαίων από ∆ήµο ∆. Αχαΐας.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην καθυστέρηση
των αδειών δόµησης από τις πολεοδοµίες στην Πάτρα αλλά και
σε άλλους δήµους λόγω του σχεδίου Καλλικράτη.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον

προβληµατισµό στην πανεπιστηµιακή κοινότητα Πατρών λόγων
αλλεπάλληλων κρουσµάτων διαρρήξεων, κλοπών αλλά και
ληστειών στο χώρο του πανεπιστηµίου.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην καταγγελία
της Ένωσης Νοσοκοµειακών Ιατρών Αχαΐας στο Υπουργείο
Υγείας για την περικοπή των εξόδων για τις εξωτερικές
αιµοληψίες.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε περιστατικά
διακίνησης λαθραίων τσιγάρων µέσω του λιµανιού της Πάτρας.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε δήλωση του Α.
Παναγιωτόπουλου ότι ο ∆ήµος ∆υµαίων δεν θα δέχεται στο εξής
τα λύµατα από τα Βραχνέϊκα.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο γίνεται καταγγελία από τον
Σύλλογο Νοσηλευτών Νοµού Αχαΐας επειδή δεν τους
καταβλήθηκαν οι οφειλόµενες υπερωρίες.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο γεγονός ότι το
τραπεζικό σύστηµα έχει χάσει το βοηθητικό χαρακτήρα που
ασκούσε στην επιχειρηµατική κοινότητα αφήνοντας στην ουσία
ακάλυπτη την αγορά.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι έγιναν
τροποποιήσεις της τελευταίας στιγµής που αφορούν και την
Αχαΐα, οι οποίες εντάσσονται στο νέο αναπτυξιακό νόµο.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι αναµένονται
για την Αχαΐα συγχωνεύσεις, καταργήσεις αλλά και ιδρύσεις
νέων σχολείων.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά δηλώσεις του
αντιπροέδρου του Επιµελητηρίου Αχαΐας για την πολιτική των
τραπεζών να µη χορηγούν εύκολα δάνεια.

36) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία
Ιδιοκτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών αιτείται να διοριστεί ως
εκπρόσωπος του ΚΞΓ µέλος της ΠΟΙΚΞΓ.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι αναζητείται
η καλύτερη δυνατή λύση για την µεταστέγαση του Νοσοκοµείου
της Πάτρας «Αγίου Ανδρέα».

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη συγκατάθεση του
Υπουργείου Πολιτισµού για το αίτηµα υπογειοποίησης του
δικτύου από την ∆ΕΗ- στις περιοχές των ∆ήµων Πατρέων, Ρίου
και Μεσσάτιδας- αλλά µε όρους.

39) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµαρχος Κιλελέρ Νοµού
Λαρίσης αιτείται να εξαιρεθεί ο Θεσσαλικός κάµπος από τις
ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου για τη βιοποικιλότητα σε περιοχές
NATURA.

40) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο δηµοτικός σύµβουλος του
∆ήµου Ελασσόνας και άλλοι τοπικοί παράγοντες αιτούνται τη µη
κατάργηση του ταχυδροµικού γραφείου της ∆ηµοτικής

4064 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Κοινότητας Βερδικούσιας του ∆ήµου Ελασσόνας.

41) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά, µε την οποία διαβιβάζει τον προβληµατισµό
της Ιεραρχίας της Εκκλησίας της Ελλάδος σχετικά µε την
επέκταση του περιορισµού προσλήψεων και στον εφηµεριακό
κλήρο.

42) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο ∆ήµαρχος του ∆ήµου Σερίφου Ν.
Κυκλάδων εκφράζει την έντονη δυσαρέσκεια των κατοίκων της
περιοχής στο σχέδιο νόµου που αφορά τη «∆ιατήρηση της
Βιοποικιλότητας» και των σοβαρών επιπτώσεών του στην
οικοδοµική δραστηριότητα του δήµου.

43) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Κυκλάδων αιτείται την επαναφορά της ακτοπλοϊκής σύνδεσης
των Κυκλάδων µε τα νησιά του βορείου Αιγαίου.

44) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη
δυσαρέσκεια των γονιών στην προοπτική να κλείσει το Αθλητικό
Γυµνάσιο Αµαλιάδας.

45) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία ο Πρόεδρος της Ιεράς Επαρχιακής
Συνόδου της Εκκλησίας Κρήτης Ειρηναίος αιτείται το διορισµό
νέων κληρικών για το έτος 2011 προκειµένου να διακονήσουν τις
λειτουργικές, ποιµαντικές και κοινωνικές ανάγκες της περιοχής.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 6682/25-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κασαπίδη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 443/05-01-2011
έγγραφο από την Υφυπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΘ’ - 21 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 4065
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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΘ’ - 21 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 4067
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2. Στην µε αριθµό 7202/03-12-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Αµµανατίδου - Πασχαλίδου Ευαγγελίας (Λίτσας) δόθηκε µε το

υπ’ αριθµ. 495/05-01-2011 έγγραφο από την Υφυπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΘ’ - 21 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 4069
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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΘ’ - 21 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 4071



3. Στην µε αριθµό 7453/08-12-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Μαρκόπουλου Κωνσταντίνου και Τζαβάρα Κωνσταντίνου

δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/760/ΑΣ1577δις/05-01-2011 έγγραφο
από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:

4072 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΘ’ - 21 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 4073



4074 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

4. Στην µε αριθµό 7872/15-12-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.ν
Ροντούλη Αστερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/8255/

11453/05-01-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΘ’ - 21 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 4075

5. Στην µε αριθµό 7938/16-12-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γκιόκα Ιωάννη, Μαυρίκου Γεωργίου, Μανωλάκου
∆ιαµάντως και Παπακωνσταντίνου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. 987/05-01-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η
ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 413/28/18.01.2011 επίκαιρη

ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής οµάδας του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς
τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε την κάρτα του πολίτη κ.λπ..

Είναι γνωστό ότι ο Πρωθυπουργός βρίσκεται εκτός Αθηνών
και µε βάση το άρθρο 124, τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας µπορεί να τον αντικαταστήσει Βουλευτής. Στην
προκειµένη περίπτωση τον αντικαθιστά ο Βουλευτής κ.
Γεωργιάδης. Και αντί του κυρίου Πρωθυπουργού, θα απαντήσει
ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Ραγκούσης.

Κύριε Γεωργιάδη, έχετε δύο λεπτά για να παρουσιάσετε την
επίκαιρη ερώτησή σας.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ,
κυρία Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, είστε το κόµµα που στην προηγούµενη
κυβερνητική σας περίοδο είχατε προκαλέσει την τροµερή αυτή
σύγκρουση στην ελληνική κοινωνία για το θέµα των ταυτοτήτων
και της αφαιρέσεως του θρησκεύµατος από αυτές. Και θυµίζω
ότι τα βασικά σας επιχειρήµατα, δηλαδή τα επιχειρήµατα του
ΠΑΣΟΚ για να προχωρήσουν σ’ αυτόν το µείζονα διχασµό, ήταν
ο σεβασµός των προσωπικών δεδοµένων και συγκεκριµένα τότε
οι διαφορετικές θρησκευτικές απόψεις µερίδας συµπολιτών µας,
οι οποίοι θα εθίγοντο στην περίπτωση που θα έπρεπε να ήταν
υποχρεωτική η αναγραφή του θρησκεύµατός τους πάνω στις
ταυτότητες.

Πρέπει να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι η Κυβέρνησή σας στο
θέµα της κάρτας του πολίτη είναι εξαιρετικά έκθετη. Και είναι
εξαιρετικά έκθετη και το έχετε διαπιστώσει κι εσείς από την
αθρόα συµµετοχή στο open government, εκεί που κάνετε όλα τα
σχόλια που είναι πολύ ωραία ιδέα οφείλω να οµολογήσω. Αλλά
πρέπει να σας συνετίζει κιόλας, για το ότι είστε τριπλά
υποχρεωµένοι, εφόσον, πράγµατι, πιστεύετε σ’ αυτές τις ιδέες
που τότε διακηρύσσατε, να µας απαντήσετε πώς θα σεβαστείτε
τις θρησκευτικές πεποιθήσεις χιλιάδων Ελλήνων, οι οποίοι
αισθάνονται προσβεβληµένοι από την υποχρεωτική εφαρµογή
της κάρτας του πολίτη.

Αυτό νοµίζω ότι είναι ένα θέµα στο οποίο είστε υποχρεωµένοι
να απαντήσετε από τη στιγµή που οι ιεράρχες της ελληνικής
Εκκλησίας, όπως ο Πειραιώς Σεραφείµ, όπως ο Θεσσαλονίκης
Άνθιµος και άλλοι πολλοί σπουδαίοι έχουν δηλώσει δηµοσίως ότι
αρνούνται να παραλάβουν την κάρτα αυτή και καλούν και το
ποίµνιό τους να αρνηθεί. Τι θα κάνετε, λοιπόν; Θα πείτε ότι δεν
µ’ ενδιαφέρει καθόλου αν αυτοί οι συµπολίτες µου ανησυχούν ή
για λόγους προσωπικών θρησκευτικών πεποιθήσεων αισθάνονται
προσβεβληµένοι από αυτήν την κάρτα κι εγώ θα προχωρήσω
ούτως ή άλλως ή θα το επανεξετάσετε και θα δώσετε
τουλάχιστον το δικαίωµα της προαιρετικής χρήσης αυτής της
κάρτας;

Στη δευτερολογία µου θα γίνω πολύ πιο συγκεκριµένος.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Στην ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας

του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Καρατζαφέρη, θα
απαντήσει ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Ραγκούσης.

Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Απαντώντας στην ερώτηση, όπως αρχικά είχε διατυπωθεί
γραπτώς και χωρίς βεβαίως, παρ’ ότι είναι θέµα Κανονισµού, να
αξιολογηθεί πώς ακριβώς διεξάγονται αυτές οι ερωτήσεις και
απαντήσεις, θα απαντήσω και σ’ αυτά που προσθέσατε, κύριε
Γεωργιάδη.

Η κάρτα του πολίτη για την Κυβέρνηση αποτελεί τµήµα ενός
συνολικού σχεδιασµού που έχει σχέση µε την αποτελεσµατική

ηλεκτρονική, µη γραφειοκρατική εξυπηρέτηση των πολιτών.
Αυτός ήταν και ο λόγος για τον οποίο από την πρώτη κιόλας
στιγµή εντάξαµε την κάρτα του πολίτη σ’ ένα συνολικό
σχεδιασµό, δώσαµε δε και τον τίτλο, αν θέλετε, ότι µε την κάρτα
του πολίτη και ευρύτερα µε την ηλεκτρονική διακυβέρνηση,
στόχος µας είναι να περάσουµε στη µετά ΚΕΠ εποχή. Για τους
πολίτες που θα το επιθυµούν, η κάρτα του πολίτη θα επιτρέπει
την ψηφιακή τους εξυπηρέτηση και βεβαίως θα τους δίνει
πρόσβαση σε πολύ σηµαντικό βαθµό –σταδιακά αυτό θα
επεκταθεί στο σύνολο της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης- σε ηλεκτρονικές
υπηρεσίες που θα παρέχονται ηλεκτρονικά από το κράτος.
Νοµίζω ότι είναι αυταπόδεικτη η µεγάλη αξία στο επίπεδο της
εξυπηρέτησης των πολιτών µιας τέτοιας εξέλιξης.

Ανάµεσα στα άλλα θα παρέχει και τη δυνατότητα δηµιουργίας
ψηφιακής υπογραφής, άρα εγγράφων στο πλαίσιο πάντοτε της
ισχύουσας νοµοθεσίας, άρα µιας αυθεντικής, µιας πιστο-
ποιηµένης συναλλαγής, αλλά και εξυπηρέτησης από τη ∆ηµόσια
∆ιοίκηση. Έτσι θα περάσουµε στην ψηφιακή εποχή, αλλά και σε
µια ∆ηµόσια ∆ιοίκηση που ταυτόχρονα θα είναι σαφώς πιο
πράσινη, πιο φιλική για το περιβάλλον, δεδοµένης της µεγάλης
µείωσης του όγκου του χαρτιού που θα απαιτείται από ένα
σηµείο και µετά, για τη λειτουργία της διοίκησης, αλλά και την
εξυπηρέτηση των πολιτών.

Τώρα θέλω να δώσω έµφαση σ’ ένα σηµείο. Υπάρχουν µελέτες
και στο Υπουργείο Εσωτερικών και στην Ευρωπαϊκή Ένωση, οι
οποίες έχουν τεκµηριώσει την άποψη ότι η αυτοπρόσωπη
παρουσία επιβάλλεται στο σύνολο σχεδόν των υποθέσεων που
ένας πολίτης επιδιώκει να εξυπηρετηθεί από τη ∆ηµόσια
∆ιοίκηση. Και αυτή η αυτοπρόσωπη παρουσία επιβάλλεται από
σειρά κανονιστικών και νοµοθετικών ρυθµίσεων. Εάν περιοριστεί
–και περιορίζεται µε την κάρτα του πολίτη, περιορίζεται µε την
ηλεκτρονική διακυβέρνηση- τουλάχιστον κατά 25% πρόκειται να
µειωθούν και τα διοικητικά βάρη που υφίσταται ο πολίτης στην
καθηµερινή του εξυπηρέτηση, αλλά και η επιχείρηση, όταν
επιδιώκει να έρθει σε επικοινωνία και σε συναλλαγή µε το
δηµόσιο, αλλά και ένα πολύ µεγάλο κοµµάτι µιας κρίσιµης
πλευράς της λειτουργίας, όχι µόνο της διοίκησης, αλλά και
συνολικά του πολιτικού µας συστήµατος που έχει να κάνει µε τη
διαφθορά. ∆ιότι έχει τεκµηριωθεί από τις ίδιες έρευνες, κύριε
Γεωργιάδη, ότι ένα πολύ µεγάλο κοµµάτι της διαφθοράς στο
κράτος γεννάται εξαιτίας της υποχρέωσης του πολίτη να έχει
αυτοπρόσωπη παρουσία, όταν πρόκειται να ζητήσει την
εξυπηρέτησή του από τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Κλείνοντας, θέλω να τονίσω ότι η κάρτα του πολίτη δεν είναι
ένα µέσο καταχώρησης πληροφοριών του πολίτη σ’ αυτήν την
κάρτα. Η κάρτα του πολίτη είναι το κλειδί που θα έχει στα χέρια
του ο πολίτης, για να µπορεί να έχει πρόσβαση σε µία σειρά από
υπηρεσίες που θα του παρέχουν εξυπηρέτηση. Θα φέρει
πληνθίο, το γνωστό τσιπ, µέσω του οποίου θα προσφέρεται για
όποιον πολίτη το επιθυµεί η δυνατότητα ψηφιακής πιστοποίησης
κατά τη χρήση ηλεκτρονικών υπηρεσιών και στο δηµόσιο, αλλά
και στον ιδιωτικό τοµέα.

Η κάρτα του πολίτη υπογραµµίζω ότι θα πληροί τις
απαραίτητες προϋποθέσεις ασφάλειας, σύµφωνα µε τις διεθνείς
συµβάσεις και τον ICAO, ώστε να αξιοποιείται και να χρησι-
µοποιείται και ως ταξιδιωτικό έγγραφο στις χώρες εντός Σένγκεν.
Επιπλέον, έχουν ληφθεί όλα τα απαραίτητα τεχνολογικά µέτρα,
ώστε να αποτρέπεται τεχνολογικά η παραχάραξή της.

Η κάρτα του πολίτη θα διαθέτει υψηλού επιπέδου
χαρακτηριστικά ασφάλειας, λοιπόν, σύµφωνα µε τα διεθνώς
αναγνωρισµένα…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ,
παρακαλώ, ολοκληρώστε την πρωτολογία σας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ολοκληρώνω,
κυρία Πρόεδρε.

Ιδιαίτερη προσοχή –και πρέπει να έχετε και αυτήν την
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πληροφορία, πριν τη δευτερολογία σας- και µέριµνα θα δοθεί
στην ασφάλεια και στην προστασία των προσωπικών δεδοµένων
για κάθε κάτοχο της κάρτας, τόσο όσον αφορά την τήρηση και
χρήση αυτών των στοιχείων, όσο και τις συναλλαγές µε το
δηµόσιο και τους ιδιωτικούς φορείς.

Τα στοιχεία δε, οτιδήποτε σχετίζεται µε την υπόθεση των
προσωπικών δεδοµένων, όπως άλλωστε προβλέπεται από την
ισχύουσα νοµοθεσία, θα τύχουν αντικείµενο ειδικής διαβού-
λευσης µε την Αρχή Προστασίας Προσωπικών ∆εδοµένων.

Τέλος, το νοµοσχέδιο, κύριε Γεωργιάδη, για την ηλεκτρονική
διακυβέρνηση, που ήδη έχουµε θέσει σε διαβούλευση, νοµίζω
ότι αποδεικνύει και επιβεβαιώνει και τις αντιλήψεις και τις
στοχεύσεις, αλλά και τα εργαλεία και το δρόµο που
ακολουθούµε στην πορεία για να µεταφέρουµε τη ∆ηµόσια
∆ιοίκηση σε µία εποχή ηλεκτρονικής διακυβέρνησης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Γεωργιάδη,
έχετε το λόγο.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ-Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, ίσως δεν έγινα εγώ αρκετά κατανοητός και
σας ζητώ συγγνώµη γι’ αυτό.

∆εν αµφισβητώ τις προθέσεις σας. Σας λέω, λοιπόν, ότι έχετε
τις καλύτερες των προθέσεων. Όµως, όλα αυτά τα οποία µας
είπατε δεν απαντούν καθόλου σε αυτά τα οποία εµείς σας
ρωτήσαµε.

Πρώτα απ’ όλα, ως προς το τεχνικό σκέλος το οποίο είπατε, ότι
θα έχει όλες τις προϋποθέσεις ασφάλειας για να µην
παραχαράσσεται, να µη σπάει και όλα τα υπόλοιπα, θα ήθελα να
σας υπενθυµίσω ότι ζούµε στον αστερισµό του «Wikileaks». Εσείς
νοµίζετε ότι, παραδείγµατος χάρη, το State Department ή το
αµερικανικό Υπουργείο Εθνικής Αµύνης ή οι κολοσσιαίες
τράπεζες, που τώρα µαθαίνουµε τα απόρρητά τους στοιχεία στο
διαδίκτυο, δεν είχαν, κύριε Υπουργέ, τις ανάλογες ηλεκτρονικές
δικλίδες ασφαλείας; Πιστεύετε, δηλαδή, ότι εσείς θα βρείτε
καλύτερες δικλίδες ασφαλείας από το State Department και τις
Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής;

Στην πραγµατικότητα όλοι γνωρίζουµε ότι κάθε τι ηλεκτρονικό
από έναν ικανό χάκερ σπάει. Άρα, ασφάλεια 100% δεν µπορείτε
να παράσχετε, γιατί δεν υπάρχει. Κατά συνέπεια, µην την
ισχυρίζεστε, γιατί θα βρεθείτε πολλαπλά εκτεθειµένος.

Πρέπει δε να σας πω ότι στη Γερµανία, όπου λειτουργεί αυτή
η κάρτα, το γερµανικό Υπουργείο Εξωτερικών έχει δώσει οδηγία
στους διπλωµάτες του γερµανικού κράτους να µην τη
χρησιµοποιούν για λόγους ασφαλείας, διότι µπορούν να
υποκλέψουν προσωπικά δεδοµένα. Άρα, λοιπόν, η ασφάλεια την
οποία µας είπατε ότι θα έχει, δεν υπάρχει, διότι δεν υφίσταται
ακόµα στο σύγχρονο κόσµο.

Όµως, κύριε Υπουργέ, θέλω να είµαι πολύ ειλικρινής µαζί σας.
Εµείς, ως κόµµα, δεν θα δεχθούµε ποτέ αυτήν την κάρτα και
καλούµε και τους ψηφοφόρους µας να µην το κάνουν. Μπορεί
ορισµένοι από εσάς να θεωρούν ότι αυτά είναι γραφικότητες, ότι
αυτές είναι υπερβολές θρησκευτικές ορισµένων ανθρώπων ή
µπορεί να το βλέπετε κάθε µέρα στα πρωτοσέλιδα της
εφηµερίδας που το έχει αναδείξει περισσότερο από κάθε άλλον,
όπως είναι η «ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ», όµως, κύριε Υπουργέ, εάν,
πράγµατι, είστε δηµοκράτης –και εγώ πιστεύω ότι είστε- πρέπει
να καταλάβετε ότι δηµοκρατία σηµαίνει να σέβεσαι τις
ευαισθησίες του άλλου. Για µία πολύ µεγάλη µερίδα, λοιπόν,
ορθοδόξων χριστιανών αυτή η κάρτα αποτελεί πρόκληση στις
θρησκευτικές τους πεποιθήσεις.

Είστε υποχρεωµένος, εφόσον θέλετε να υπερασπιζόµαστε τις
ίδιες αρχές, να δώσετε το δικαίωµα στους πολίτες να έχουν
προαιρετική χρήση αυτής της κάρτας. Εκείνος που αισθάνεται
προσβεβληµένος από τη χρήση της, να µπορεί να συνεχίσει να
λειτουργεί µε τον παλιό τρόπο. Ειδάλλως, θα είναι σαν να
επιβάλετε από τα πάνω τη δική σας άποψη στους υπολοίπους.
Και αυτό να είστε βέβαιος ότι θα προξενήσει τροµακτικές
αντιδράσεις.

Θα σας δώσω ένα παράδειγµα για να κλείσω, για να
καταλάβετε που κατά τη γνώµη µας κάνετε τροµερά µεγάλο
σφάλµα. Για µας στο δυτικό κόσµο µια γελοιογραφία µπορεί να

είναι τα πάντα και δεν µας ενοχλεί καθόλου. Για τους
µουσουλµάνους σήµερα, οι γελοιογραφίες µε τα περίφηµα
σκίτσα του Μωάµεθ οδήγησαν δύο δισεκατοµµύρια ανθρώπους
στο µισό πλανήτη να έχουν κατέβει στους δρόµους και να καίνε
οµοιώµατα και να απειλούν τη ζωή κάποιων ανθρώπων.
Φαντάζεστε να βάζατε µια κάρτα µε τα σκίτσα του Μωάµεθ για
τους µουσουλµάνους στην Ελλάδα; Θα τη δεχόντουσαν; Ε,
λοιπόν, σας πληροφορώ ότι για µια µεγάλη µερίδα ορθοδόξων
χριστιανών αυτή η κάρτα είναι ακριβώς το ίδιο πράγµα, διότι
προσβάλλει τις θρησκευτικές πεποιθήσεις.

Θέλουµε, λοιπόν, τη δέσµευση της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ
στη Βουλή, ακούγοντας τις διακηρύξεις σειράς ιεραρχών της
ελλαδικής Εκκλησίας που αρνούνται να παραλάβουν αυτήν την
κάρτα και καλούν και το ποίµνιό τους να µην την παραλάβει,
ακούγοντας τις αµφιβολίες της Ιεράς Συνόδου της Ελλάδος,
ακούγοντας τις ενστάσεις της Αρχής Προστασίας Προσωπικών
∆εδοµένων που σας καλεί να είναι προαιρετική η χρήση της
κάρτας, ότι δεν θα επιβάλετε αυτό το µέτρο υποχρεωτικά. Αν
όµως το προχωρήσετε -θα δώσετε το δικαίωµα στον κάθε πολίτη,
ν’ αποφασίζει εκείνος αν θέλει να έχει αυτά τα οφέλη κατ’ εσάς
που του προσφέρετε και τις απειλές κατ’ εµάς που υπάρχουν, ο
καθένας ν’ αποφασίζει µόνος του- να µην το κάνετε υποχρεωτικό,
κύριε Υπουργέ, γιατί θα ανοίξετε πολύ µεγάλη πληγή στην
ελληνική κοινωνία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Ραγκούση, έχετε

τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆ύο βασικά
θέµατα θέσατε.

Το ένα θέµα είναι αυτό της ασφάλειας των ηλεκτρονικών
συστηµάτων. ∆εν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι αυτό το οποίο
θέτετε δεν αφορά µόνο την κάρτα του πολίτη. Αφορά το σύνολο
των ηλεκτρονικών υπολογιστικών συστηµάτων της χώρας, του
κόσµου, που ήδη υπάρχουν ή που θα υπάρξουν στο µέλλον. Αν
κανείς ακολουθήσει τη λογική σας, κύριε Γεωργιάδη, τότε δεν
πρέπει να πει µόνο όχι στην κάρτα του πολίτη για λόγους
ασφαλείας, αλλά πρέπει να πει όχι και σε οτιδήποτε ηλεκτρονικό,
όχι στην ηλεκτρονική διακυβέρνηση, όχι στην ηλεκτρονική
εξυπηρέτηση του πολίτη.

Και να µην παραλείψω να διορθώσω ότι δεν υπάρχει καµµία
τέτοια γνώµη για την κάρτα του πολίτη. Ίσως αναφέρεστε στην
φοροκάρτα µιλώντας για την Αρχή Προστασίας Προσωπικών
∆εδοµένων. Είπα πως σε ό,τι αφορά την κάρτα του πολίτη, όπως
έγινε και µε την φοροκάρτα, εµείς θα κάνουµε διαβούλευση µε
την Αρχή Προστασίας και βεβαίως η γνώµη της θα ενσωµατωθεί
πλήρως στο νοµικό πλαίσιο το οποίο θα ζητήσουµε από το
ελληνικό Κοινοβούλιο να θεσπιστεί.

Ανοίξατε όµως και ένα άλλο κεφάλαιο που έχει να κάνει µε την
Εκκλησία και µιλήσατε για προβληµατισµούς και αντιδράσεις που
έχουν αναπτυχθεί από την Εκκλησία της Ελλάδος. ∆εν είναι έτσι
τα πράγµατα και το ξέρετε πολύ καλά. Υπήρξε απόφαση µετά τη
συνεργασία που είχαµε. Ξέρετε πολύ καλά ότι ο βασικός
προβληµατισµός εκεί έχει να κάνει µε το αν και κατά πόσο – δεν
τοποθετούµαι- θα υπάρχει ο περίφηµος γραµµωτός κώδικας ή
όχι. Αυτό είναι το θέµα. Ξέρετε ότι στη διαβούλευση στην οποία
προσήλθαµε για την κάρτα του πολίτη, εµείς έχουµε εξηγήσει
τους λόγους όχι για τους οποίους λέµε ότι δεν θα υπάρχει, αλλά
για τους οποίους δεν χρειάζεται να υπάρχει γραµµωτός κώδικας.
Κάνοντας µια παρέµβαση λέω ότι ο γραµµωτός κώδικας υπάρχει
σε εκατοντάδες, χιλιάδες προϊόντα, τα οποία µπαίνουν στο σπίτι
όλων των Ελλήνων µέσα από το σούπερ µάρκετ. Σας λέω, λοιπόν,
ότι υπάρχει συνεννόηση. Γραµµωτός κώδικας που είναι η αιτία
του προβληµατισµού, δεν υπάρχει λόγος να υπάρχει στην κάρτα
του πολίτη και γι’ αυτό η απόφαση της Ιεράς Συνόδου ήταν αυτή
που γνωρίζετε, µια απόφαση εξαιρετικά µετριοπαθής και σε πολύ
θετικό πνεύµα, λαµβάνοντας, βεβαίως, ο καθένας υπ’ όψιν του
και τις απόψεις που επικρατούν στο χώρο του κ.ο.κ..

Θα σας πω κι ένα τελευταίο: Εάν τα πράγµατα ήταν έτσι για
την ασφάλεια, όπως τα λέτε, τότε πρέπει να δώσετε µια
απάντηση, την οποία νοµίζω ότι είναι πολύ δύσκολο να τη δώσετε
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αν ξεκινήσετε απ’ αυτήν την αφετηρία που ξεκινάτε. Γιατί η
Ευρωπαϊκή Ένωση για το πιο δύσκολο, για το πιο ευαίσθητο
θέµα, που είναι το θέµα της διαχείρισης των πληροφοριών και
των δεδοµένων γύρω από τους µετανάστες που ζουν κι
εργάζονται στην Ευρώπη, επέλεξε µε κανονισµό που, όπως
ξέρετε, δεν θέλει καν ενσωµάτωση, ουσιαστικά να επιβάλει στα
κράτη-µέλη την υποχρέωσή τους να εκδώσουν την κάρτα
µετανάστη, που είναι µια εκδοχή κάρτας πολίτη, ειδικά για όσους
διαβιούν ως νόµιµοι µετανάστες στις χώρες-µέλη της
Ευρωπαϊκής Ένωσης;

Κι αυτό είναι ήδη κανονισµός, για την υλοποίηση του οποίου
υποχρεωτικά και η χώρα µας θα κινηθεί το επόµενο διάστηµα,
όπως και οι υπόλοιπες χώρες, και αποδεικνύει ότι αυτήν τη
στιγµή δεν υπάρχει στο σύγχρονο πολιτισµό -τεχνολογικό,
πολιτικό, θεσµικό πολιτισµό- κανένα καλύτερο µέσο για την
προστασία των προσωπικών δεδοµένων απ’ αυτό που µπορεί να
διασφαλιστεί µέσα από την ηλεκτρονική διακυβέρνηση είτε
παίρνει είτε όχι και τη µορφή µιας κάρτας πολίτη, µιας κάρτας
µετανάστη κ.ο.κ..

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Επόµενη είναι η πέµπτη µε αριθµό 414/29/18-1-2011 επίκαιρη
ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς
τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τι αυξήσεις στις τιµές των
εισιτηρίων στα µέσα µαζικής µεταφοράς, στα διόδια στις εθνικές
οδούς κ.λπ..

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσίπρα θα απαντήσει, λόγω της
απουσίας του Πρωθυπουργού, ο Υπουργός Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Ρέππας, αφού προηγουµένως ο κ.
Τσίπρας µας αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.

Ορίστε, κύριε Τσίπρα, έχετε το λόγο.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας

του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, σίγουρα θα το έχετε δει και θα το έχετε
διαβάσει, αλλά δεν ξέρω αν έχετε φρέσκο στη µνήµη σας το
θεατρικό έργο του Ντάριο Φο «∆εν πληρώνω, δεν πληρώνω». Αν
δεν το έχετε φρέσκο, προτίθεµαι να σας το φέρω στο Υπουργείο
σας να το µελετήσετε, διότι θα σας φανεί πολύ χρήσιµο. ∆ιότι σ’
αυτήν τη χώρα σε λίγο καιρό, έτσι όπως πάνε τα πράγµατα,
κανείς δεν θα πληρώνει κανέναν κι εσείς θα αναρωτιέστε γιατί
συµβαίνει αυτό και ως συνήθως θα τα βάζετε µε τους πολλούς
και τους αδύναµους και όχι µ’ αυτούς που έχουν κάνει κανόνα
το «δεν πληρώνω» παρά µονάχα εισπράττουν.

Αναφέροµαι σ’ αυτούς που έχουν κάνει το κράτος πελάτη.
∆ιότι πολύς λόγος γίνεται για το πελατειακό κράτος, αλλά δεν
γίνεται λόγος γι’ αυτούς που έχουν κάνει το κράτος πελάτη. Και
θα ήθελα ειλικρινά να µου εξηγήσετε πώς γίνεται η Ελλάδα να
είναι η µόνη ευρωπαϊκή χώρα στην οποία το κράτος δεν επιδοτεί
τις αστικές συγκοινωνίες, ο πληθωρισµός «τρέχει» µε 5,2%,
έχουµε την πιο ακριβή βενζίνη σ’ όλη την Ευρώπη, έχουµε το
χειρότερο οδικό δίκτυο αλλά το ακριβότερο στην κατασκευή του
και διόδια τα οποία είναι τα πιο ακριβά σ’ όλη την Ευρώπη. Και
την ίδια στιγµή που έχουµε αυτόν τον πληθωρισµό εσείς κάνετε
αυξήσεις στα µέσα µαζικής µεταφοράς, που φθάνουν το 40% και
σε ορισµένες περιπτώσεις και το 80%, για όσους χρησιµοποιούν
µόνο τον ηλεκτρικό και το µετρό. Και µάλιστα είστε και
ανάλγητοι, διότι λέτε ότι οι άνεργοι δεν θα έχουν το δικαίωµα
χρήσης µειωµένου εισιτηρίου ή κάρτας.

Την ίδια στιγµή έχετε τους εργολάβους µ’ αυτές τις
αποικιοκρατικές συµβάσεις στα διόδια, τις συµβάσεις
παραχώρησης, να θέλουν να αυξήσουν τις τιµές, να βάλουν κι
άλλα διόδια στις εθνικές οδούς, καταστρατηγώντας δικαιώµατα,
παραβλέποντας τις τοπικές κοινωνίες, το γεγονός ότι το οδικό
δίκτυο βρίσκεται σε τραγική κατάσταση και δεν υπάρχει κανένας
από τους Υπουργούς σας να καταγγείλει εις βάρος τους τις
συµβάσεις αυτές.

Σας ρωτώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ: Γιατί ένα δηµόσιο αγαθό,
που είναι οι συγκοινωνίες, το κάνετε εµπόρευµα; Γιατί σχεδιάζετε
την ιδιωτικοποίηση των αστικών συγκοινωνιών; Πού έχει πετύχει

αυτό; Γιατί, παρά τις συνταγµατικές επιταγές, επιχειρείτε την
κατάργηση των συλλογικών συµβάσεων στους εργαζόµενους
στις αστικές συγκοινωνίες; Γιατί δεν κάνετε ό,τι όλος ο
ανεπτυγµένος κόσµος, δηλαδή να επιδοτήσετε τις αστικές
συγκοινωνίες, κι όχι µόνο τις ιδιωτικές αλλά και τις δηµόσιες; Και,
τέλος, γιατί δεν προχωράτε στην καταγγελία των συµβάσεων µε
τις κατασκευαστικές εταιρείες που κερδοσκοπούν εις βάρος των
Ελλήνων πολιτών στα διόδια;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υπου-
ργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Ρέππας.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Τα θέµατα τα οποία ανέπτυξε ο αγαπητός
Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, επιτρέψτε µου να πω ότι αναδεικνύουν,
εκ του λόγου και µόνο ότι συζητήθηκαν στο πλαίσιο της δικής
του ερώτησης, την κρίσιµη κατάσταση στην οποία το ΠΑΣΟΚ
κλήθηκε να αναλάβει την ευθύνη διακυβέρνησης του τόπου.
Επιτρέψτε µου να πω ότι αυτό ακριβώς, είναι και το µεγάλο
στοίχηµα που πρέπει να κερδίσει η ελληνική κοινωνία, ο
ελληνικός λαός, η χώρα µας.

Η διαφορά µας έγκειται στο ότι εσείς µπορείτε να
εξοικονοµείτε την παρουσία σας στη δηµόσια ζωή µε το λόγο
σας. Εµείς πρέπει να παίρνουµε και αποφάσεις, οι οποίες πρέπει
να οδηγούν σε πρακτικά αποτελέσµατα, ώστε να αντι-
µετωπίσουµε και να υπερβούµε την κρίση. Άλλωστε συνήθως οι
ευχάριστες αποφάσεις είναι αυτές οι οποίες µας οδήγησαν σε
αυτήν την οικτρή κατάσταση ως οικονοµία, ως χώρα. Και οι
αποφάσεις που πρέπει να πάρουµε για να αντιµετωπίσουµε την
κρίση είναι -θα έλεγα- µάλλον δυσάρεστες. ∆εν είναι εύκολο
κάποιος να δεχθεί αποφάσεις που θίγουν συµφέροντα και τον
ξεβολεύουν στην καθηµερινότητα του.

Εγώ στην Αίθουσα της Βουλής -λόγω της σοβαρότητας των
θεµάτων και του σεβασµού που έχω στο αξίωµα σας και στο
πρόσωπο σας- θα πρέπει να αναφερθώ στα θέµατα αυτά
ουσιαστικά, συγκεκριµένα, µε µέτρο και ευθύνη. Και θα πω ότι
από την πρώτη στιγµή στο πλαίσιο αυτής της επικείµενης
νοµοθετικής µας πρωτοβουλίας δηλώσαµε, ότι διασφαλίζουµε
το δηµόσιο χαρακτήρα των αστικών συγκοινωνιών της Αθήνας
και µαζί περιφρουρούµε το δικαίωµα στην εργασία του συνόλου
των εργαζοµένων σε αυτούς τους φορείς. Ο δηµόσιος
χαρακτήρας των συγκοινωνιών διασφαλίζεται, βεβαίως, και µέσω
της επιδότησης, αλλά είναι ένα στοίχηµα που πρέπει να το
κερδίζουµε καθηµερινά, γιατί θέλουµε φορείς οι οποίοι δεν θα
σωρεύουν τεράστια ελλείµµατα. Γιατί αυτό αποτελεί δυσφήµιση,
διακωµώδηση του δηµόσιου χαρακτήρα ενός φορέα, το να
λειτουργεί συνεχώς παράγοντας ελλείµµατα, αδιαφορώντας για
τις επιπτώσεις, για τα βάρη τα οποία αναλαµβάνει το κοινωνικό
σύνολο, προκειµένου να καλύψει τα ελλείµµατα αυτά.

Επίσης, γνωρίζετε πολύ καλά, ότι µέσα στο 2010 το κράτος
επιδότησε µε 130 εκατοµµύρια τις αστικές συγκοινωνίες της
Αθήνας -ειρήσθω εν παρόδω, επιδοτούνται οι αστικές
συγκοινωνίες στην Αθήνα και στη Θεσσαλονίκη και όχι στις
υπόλοιπες πόλεις-πρωτεύουσες νοµών στην ελληνική
περιφέρεια, που υπάρχουν αστικές συγκοινωνίες, ενώ οι
φορολογούµενοι πολίτες πληρώνουν για να επιδοτούνται οι
συγκοινωνίες στην Αθήνα και στη Θεσσαλονίκη- και από το 2004
µέχρι το τέλος του 2009, έτος για το οποίο έχουµε στοιχεία, το
σύνολο των αµέσων επιδοτήσεων έφτασε τα 727 εκατοµµύρια
ευρώ, ενώ οι έµµεσες επιδοτήσεις -δηλαδή η κάλυψη από την
πλευρά του κρατικού προϋπολογισµού των δανειακών αναγκών
αυτών των οργανισµών- οδήγησε σε µια συνολική επιβάρυνση
του προϋπολογισµού ύψους περίπου 2,3 δισεκατοµµυρίων ευρώ,
άµεσες και έµµεσες επιδοτήσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Και ξέρετε ότι το συσσωρευµένο χρέος στις αστικές
συγκοινωνίες της Αθήνας έφτασε στα 3,8 δισεκατοµµύρια ευρώ,
όταν αναλάβαµε τη διακυβέρνηση. Πάνε να γίνουν µια νέα
Ολυµπιακή, ένας νέος ΟΣΕ.

Εµείς, λοιπόν, ενώ επιδοτούµε ταυτόχρονα, µε τη νοµοθετική
πρωτοβουλία µας προχωράµε σε διαρθρωτικές αλλαγές,
προκειµένου έτσι να έχουµε οργανισµούς που προσφέρουν
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ποιοτικές υπηρεσίες, χωρίς να επιβαρύνουν υπέρµετρα τους
πολίτες, οι οποίοι δεν χρησιµοποιούν τις αστικές συγκοινωνίες.
Από το 2004 έως το 2009, το µισθολογικό κόστος σε αυτούς τους
οργανισµούς αυξήθηκε κατά 43%, ενώ ο αριθµός των
εργαζοµένων παρέµεινε περίπου ο ίδιος.

Αυτό είναι η δική σας πολιτική πρόταση; Το «δεν πληρώνω, δεν
πληρώνω» είναι ένα θεατρικό έργο. Μη θέλετε να κάνουµε
θέατρο τη ζωή µας είτε κωµωδία είτε τραγωδία. Γιατί πρέπει να
σας πω, ότι το να έχω δηµόσιο χαρακτήρα στις διάφορες
εταιρείες που προσφέρουν υπηρεσίες στους πολίτες, το να
αυξάνω τους µισθούς ή τα εισοδήµατα των εργαζοµένων, το «ας
έχουνε ελλείµµατα» µου είναι αδιάφορο και ταυτόχρονα να θέλω
πολίτες, οι οποίοι θα χρησιµοποιούν αυτές τις υπηρεσίες χωρίς
να πληρώνουν, είναι ένα στοιχείο –θα µου επιτρέψετε να πω-
ανεύθυνης κοινωνικής κριτικής, αλλά δεν είναι άλλο πρόγραµµα,
δεν είναι πολιτική πρόταση για να αντιµετωπίσεις και να λύσεις
προβλήµατα. Και αυτή είναι η διαφορά µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Τα διόδια και όλα όσα αφορούν την κατασκευή των µεγάλων
αυτοκινητοδρόµων έχουν αποφασιστεί στο πλαίσιο συµβάσεων,
που υπογράφηκαν και κυρώθηκαν µε νόµο στη Βουλή το 2007.
Ό,τι γίνεται σήµερα είναι εκεί αποφασισµένο και δεσµεύει την
ελληνική πολιτεία. Ασφαλώς, υπάρχουν προβλήµατα. Και πού
δεν υπάρχουν προβλήµατα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, έχετε
και τη δευτερολογία σας.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Και εδώ κληθήκαµε να διαχειριστούµε µια
κατάσταση, που κάποιοι άλλοι προκάλεσαν. Και αυτό
προσπαθούµε να αντιµετωπίσουµε και σύντοµα, επισήµως θα
ανακοινώσουµε τις αποφάσεις µας, γιατί είναι σε εξέλιξη ένας
γύρος διαπραγµατεύσεων.

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε -και ζητώ συγγνώµη, για τη µικρή
ανοχή που θέλω να µου δώσετε- λέγοντας ότι βεβαίως θα πρέπει
να µειωθεί η τιµή των διοδίων, ιδίως σε δρόµους που είναι υπό
κατασκευή. Βεβαίως θα πρέπει να εξασφαλίσουµε τοπικές
µετακινήσεις σε κατοίκους κάποιων περιοχών, χωρίς να
επιβαρύνονται υπέρµετρα. Βεβαίως θα έπρεπε να είναι
περισσότερο κλιµακωτή η εξέλιξη της αύξησης του ύψους των
διοδίων.

Βεβαίως πρέπει να πάµε σε ηλεκτρονικά διόδια και θα
επιµένουµε σε αυτό γιατί κάποιοι δεν τα θέλουν από την
αντισυµβαλλόµενη πλευρά και βεβαίως θα πρέπει να έχουµε µια
εκπτωτική πολιτική για τους συχνούς χρήστες αυτών των
αυτοκινητοδρόµων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Όµως, αυτή η πολιτική θέλει χειρισµούς ευθύνης. ∆εν θέλει
συνθήµατα και αφορισµούς, γιατί –και κλείνω µε αυτό- έχουµε
την Εγνατία οδό, ένα µεγάλο δηµόσιο έργο –και εκεί δεν θα
πληρώσουµε διόδια;- ένα δρόµο έτοιµο, τον οποίο
χρησιµοποιούν εδώ και περίπου δέκα χρόνια Τούρκοι, Βούλγαροι
µεταφορείς, Έλληνες χωρίς να πληρώνουν διόδια.

Τώρα, λοιπόν, που πρέπει να τοποθετήσουµε διόδια και πάλι
υπάρχουν αντιδράσεις σ’ ένα δηµόσιο έργο, για το οποίο –πρέπει
να σας πω- πλήρωσε η Ευρωπαϊκή Ένωση, ο ∆ανός, ο Ολλανδός,
ο Γερµανός και άλλοι πολίτες, ενώ οι Έλληνες πολύ λιγότερα;
Τώρα θα αρχίσουµε να πληρώνουµε! Γιατί τα χρήµατα για την
κατασκευή του ήρθαν µε δάνειο από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα
Επενδύσεων, το οποίο κάποια στιγµή πρέπει να ξεπληρώσει η
χώρα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, πρέπει
να ολοκληρώσετε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Άρα, λοιπόν, είναι ψευδές να λέγονται τέτοια
πράγµατα και σας παρακαλώ πολύ µη µετατρέψουµε την
πολιτική σε θέατρο. Ας δείξουµε µεγαλύτερη ευθύνη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο
Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέξης
Τσίπρας.

ΑΛΕΞIOΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε
Υπουργέ, πράγµατι, καλείστε να πάρετε κρίσιµες αποφάσεις,
όµως οι αποφάσεις που εσείς παίρνετε όχι µόνο δεν οδηγούν σε
λύση και σε έξοδο από την κρίση, αλλά οδηγούν σε τραγωδία
τον ελληνικό λαό. ∆εν είναι µόνο κοινωνικά ανάλγητες και
αντιλαϊκές. Είναι αναποτελεσµατικές. Είναι οδυνηρές.

Μιας και αναφέρεστε σε θέατρο, θα ήθελα να σας επισηµάνω
ότι θέατρο παίζετε λίγο πιο δίπλα από αυτήν την Αίθουσα εσείς,
το κόµµα σας και το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης µε
τις ευθύνες στο πιο διαχρονικό σκάνδαλο που συµβολίζει τη
διαπλοκή της οικονοµικής και της πολιτικής εξουσίας στον τόπο
που είναι η «SIEMENS». Μη µιλάτε, λοιπόν, εσείς εδώ απέναντι
στην Αριστερά για θέατρο.

Για τα ελλείµµατα στις συγκοινωνίες δεν φταίνε οι εργαζόµενοι
που µε αντισυνταγµατικό τρόπο καταργείτε τις συλλογικές
συµβάσεις ούτε είναι λύση η ιδιωτικοποίηση. Για τα ελλείµµατα
φταίνε οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας, οι
διοικήσεις και φυσικά οι προµήθειες. Και κατά περίεργο τρόπο,
κύριε Υπουργέ, κι εδώ στις προµήθειες πρωταγωνιστεί ο
επίσηµος χορηγός των κοµµάτων σας –ψάξτε στα ταµεία σας να
βρείτε πού είναι τα λεφτά- η «SIEMENS».

Τα λογιστικά ελλείµµατα δεν τα δηµιούργησαν οι εργαζόµενοι.
∆ηµιουργήθηκαν από τα golden boys, από τις διορισµένες
διοικήσεις και από τις κυβερνήσεις σας που δεν κατέβαλαν την
προβλεπόµενη κρατική επιδότηση. Απαξιώσατε συνειδητά για
χρόνια τώρα τις δηµόσιες αστικές συγκοινωνίες και τώρα λέτε
ότι χρωστάνε δισεκατοµµύρια. Βεβαίως. Έξι Υπουργεία
χρωστούν εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ στις δηµόσιες
αστικές συγκοινωνίες.

Όµως, στις ιδιωτικές συγκοινωνίες –είτε στις ακτοπλοϊκές
µεταφορές είτε στις αεροµεταφορές, αλλά και στις ιδιωτικές
αστικές- δεν χρωστάτε ούτε 1 ευρώ. Πώς γίνεται αυτό; Μπορείτε
να µας το εξηγήσετε; Τις επιδοτείτε κανονικότατα.

Να σας πω και κάτι άλλο; Κάντε µια σύγκριση. Τι σας κοστίζει
περισσότερο; Οι αστικές δηµόσιες συγκοινωνίες της Αθήνας ή
οι ιδιωτικές της Θεσσαλονίκης µε την επιδότηση που δίνετε; Γιατί
δεν λέτε τίποτα γι’ αυτό; ∆ιότι απώτερος στόχος σας είναι η
ιδιωτικοποίηση. Σωρεύσατε υπέρογκα χρέη γιατί δεν πληρώνατε
και ρίξατε συνειδητά αυτούς τους δηµόσιους οργανισµούς στη
µέγγενη της τραπεζικής τοκογλυφίας µε 10% επιτόκιο! Ούτε οι
τοκογλύφοι στην αγορά που βγαίνει η Ελλάδα δεν έχουν τέτοια
επιτόκια!

Στο τέλος λέτε στον κόσµο «πληρώστε» και στους
εργαζόµενους «περάστε από το ταµείο». Έχετε βαλθεί µε την
πολιτική σας να κάνετε τους Έλληνες φτωχότερους. Τηρείτε
κατά γράµµα τις επιταγές του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου,
αλλά δεν κάνετε απολύτως τίποτα –για να έλθω και στο άλλο
θέµα- για το διαρκές έγκληµα που λέγεται ληστρικά διόδια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Προέδρου)

∆ώστε µου λίγο χρόνο, κυρία Πρόεδρε.
Έχουµε κατασκευαστικές εταιρείες που ελέγχουν τα διόδια.

∆εν παρέχουν καµµία απολύτως υπηρεσία. Προπληρώνονται για
έργα που θα φτιάξουν –το τονίζω, που «θα φτιάξουν»- έχουν
απίστευτες καθυστερήσεις, εκµεταλλεύονται αυτές τις
αποικιοκρατικές συµβάσεις και τώρα ζητάνε και αυξήσεις στα
διόδια.

Και τώρα τι γίνεται, κύριε Υπουργέ; Να σας εξηγήσω εγώ τι
ακριβώς γίνεται σε αυτό το θέµα. Οι εταιρείες απειλούν ότι θα
αφήσουν στη µέση έργα, για τα οποία έχουν προπληρωθεί και
λένε «δεν πληρώνω». Οι τράπεζες που παίζουν το παιχνίδι των
κατασκευαστικών λένε «είναι επισφαλής η χρηµατοδότηση, δεν
πληρώνω» και η Κυβέρνησή σας, αντί να ζητήσει από τράπεζες
και κατασκευαστές να πληρώσουν, ζητά από τους πολίτες να
πληρώσουν πιο ακριβά και πιο πολλά διόδια!

Λοιπόν, κύριε Υπουργέ, φτωχούς κάνετε τους Έλληνες, δεν
θα τους κάνετε και κορόιδα, για να µη χρησιµοποιήσω κάποια
άλλη, πιο προσφιλή στη νεοελληνική, έκφραση. Φτωχούς τους
κάνετε, κορόιδα δεν θα τους κάνετε.

Και επειδή –και κλείνω µε αυτό- έχει ξεκινήσει µια µεγάλη
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συζήτηση για το τι είναι νόµιµο και τι παράνοµο, θα ήθελα να
καταθέσω στα Πρακτικά την αίτηση που κατέθεσαν ενώπιόν σας
δήµαρχοι, άνθρωποι της αυτοδιοίκησης. Μιλάω για τη µελέτη,
κατασκευή, χρηµατοδότηση, λειτουργία, εκµετάλλευση και
συντήρηση του αυτοκινητόδροµου Ιονία Οδός από το Αντίρριο
µέχρι τα Ιωάννινα, ΠΑΘΕ, Αθήνα-Μαλιακός και συνδετήριος
κλάδος στο Σχηµατάρι και στη Χαλκίδα. Το ξέρετε φαντάζοµαι.

Σ’ αυτήν τεκµηριώνεται ότι το δηµόσιο όφειλε να καταγγείλει
τη σύµβαση παραχώρησης και να διεκδικήσει 24 εκατοµµύρια
ευρώ λόγω υπέρβασης αποκλειστικών τµηµατικών προθεσµιών,
132 εκατοµµύρια ευρώ από την επιστροφή των δύο πρώτων
δόσεων χωρίς την αναπροσαρµογή, 43 εκατοµµύρια ευρώ
παρανόµως µέχρι σήµερα εισπραχθέντων από τα διόδια Αφιδνών
και Τραγάνας.

Γιατί δεν τα ζητάτε αυτά; Γιατί; Και µου λέτε εδώ για την
Εγνατία; Εσείς φτιάξατε χωρίς διόδια την Εγνατία.

Κύριε Υπουργέ, λοιπόν, το «δεν πληρώνω, δεν πληρώνω» δεν
είναι ένα θεατρικό έργο, έχει να κάνει µε την πραγµατικότητα.
Όταν καταστρατηγούνται οι νόµοι, όταν δεν υπάρχουν κανόνες,
δεν µπορεί το «δεν πληρώνω» να το λένε µονάχα οι ισχυροί. Θα
το λένε και οι πολίτες. Το κίνηµα αυτό θα λάβει σε λίγο εθνικές,
µαζικές, µαζικότατες διαστάσεις. Θα είναι και δίκαιο κίνηµα, εάν
δεν κάνετε κάτι για να αλλάξετε αυτήν την πραγµατικότητα.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής οµάδας
του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέξιος Τσίπρας καταθέτει για τα Πρακτικά τα
προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο
Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Ρέππας.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Η απαξίωση της πολιτικής και του πολιτικού συστήµατος δεν
προκύπτει µόνο από τα λάθη των κυβερνήσεων, αλλά και των
αντιπολιτεύσεων. Πολλές φορές ο λόγος της αντιπολίτευσης
είναι εξαιρετικά επιζήµιος.

Αναφερθήκατε στο θέµα της «SIEMENS». Εµπόδισε το θεσµικό
πλαίσιο κάποια κυβέρνηση πριν από δύο, τρία χρόνια να πάρει τις
αναγκαίες πρωτοβουλίες, προκειµένου να διερευνηθεί αυτό το
µεγάλο σκάνδαλο; Το ΠΑΣΟΚ δεν ήταν που από το Φεβρουάριο
του 2008, ζήτησε τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής; ∆εν ήταν
ένας από τους λόγους που η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
έκλεισε άρoν-άρoν τη Βουλή και οδήγησε τη χώρα σε εκλογές,
ώστε να µην υπάρχει η διερεύνηση του σκανδάλου; Ο Γιώργος
Παπανδρέου και εµείς δεν ήµασταν, που λέγαµε σ’ όλους τους
τόνους ότι θέλουµε να λάµψει η αλήθεια και ας µατώσουµε; ∆εν
θυµάστε αυτό το ρήµα;

Έρχεστε τώρα να εγκαλέσετε εµάς, όταν εν των µεταξύ έχουν
δηµιουργηθεί νέα δεδοµένα, επειδή ακριβώς παρήλθε ο κρίσιµος
χρόνος εντός του οποίου θα έπρεπε η Βουλή και τα κόµµατα, η
Κυβέρνηση κυρίως, να αναλάβει τη σχετική πρωτοβουλία; Εµείς
το προτείναµε, το ζητήσαµε, πιέσαµε, πήραµε πρωτοβουλίες.

Από εκεί και πέρα, επιτρέψτε µου να πω ότι δεν είστε αρκετά
ενηµερωµένος για τα θέµατα, τα οποία χειρίζεστε στο πλαίσιο
της σηµερινής ερώτησης. Αναφέρεστε στην αντισυµβατική
συµπεριφορά του παραχωρησιούχου στο θέµα του σταθµού των
Αφιδνών. Πρέπει να σας πω ότι κατά τη σύµβαση, στο
ν.3555/2007 προβλέπεται ότι η έγκριση του ανεξάρτητου
µηχανικού επέχει θέση οικοδοµικής άδειας, αντίθετα µε ό,τι
συµβαίνει σε άλλες περιπτώσεις.

Μη θέλετε να επαναληφθεί εδώ το πρόβληµα, το οποίο
προέκυψε και στο σταθµό της Μεταµόρφωσης, όπου η
πολεοδοµία της Νοµαρχίας Αττικής έβαλε πρόστιµο στην
ΕΡΓΟΣΕ 1 εκατοµµυρίου και επί ενάµιση χρόνο ένας έτοιµος
σταθµός δεν χρησιµοποιείτο, γιατί δεν είχε πολεοδοµική άδεια.
Είναι άλλες οι διαδικασίες που ακολουθούνται και προβλέπονται
στις σχετικές συµβάσεις. ∆εν το γνωρίζετε εσείς, δεν το
γνωρίζουν και αυτοί οι οποίοι σας συµβούλεψαν.

Κατά τα άλλα, επειδή µιλάτε για οφειλές του κράτους στις
δηµόσιες συγκοινωνίες τις οποίες αφήνει ακάλυπτες επειδή θέλει
να τις οδηγήσει στην ιδιωτικοποίηση, σας λέω ότι πράγµατι

υπάρχουν οφειλές υπουργείων και άλλων νοµικών προσώπων σε
αυτούς τους οργανισµούς ύψους περίπου 400 εκατοµµυρίων
ευρώ για όλα τα χρόνια µέχρι σήµερα. Αλλά, το νοµοσχέδιό µας
προβλέπει ότι ο κρατικός προϋπολογισµός αναλαµβάνει το
σύνολο των βαρών των χρεών, που έχουν αυτοί οι οργανισµοί, τα
οποία φτάνουν τα 3,8 δισεκατοµµύρια ευρώ. Υπερκαλύπτονται
κατά πολύ µάλιστα οι απαιτήσεις τους. Ξεκινούν τη νέα περίοδό
τους από καθαρή θέση.

Αυτή είναι η δική µας προσφορά, µε σύµφωνο ευθύνης, µε
συµβάσεις και προγραµµατικές συµφωνίες αυτών των φορέων
µε τα Υπουργεία και άλλα νοµικά πρόσωπα, προκειµένου έτσι να
είναι βέβαιο, δεσµευτικό για τα Υπουργεία και τα νοµικά
πρόσωπα ότι θα πληρώσουν το αντίτιµο, για να µεταφέρουν
αυτοί οι οργανισµοί πολίτες ή οµάδες πολιτών ειδικής
κατηγορίας, όπως είναι οι άνεργοι ή οι ΑΜΕΑ ή οι ένστολοι ή οι
µαθητές και φοιτητές.

Σας καλώ, λοιπόν, όλα αυτά να τα εξετάσετε πολύ πιο
προσεκτικά, πριν έλθετε εδώ να καταγγείλετε την Κυβέρνηση.

Πάντως, επαναλαµβάνω ότι εµείς αναλάβαµε να
διαχειριστούµε κρίσιµα προβλήµατα. Σ’ αυτές τις συµβάσεις που
έφερε εδώ η Νέα ∆ηµοκρατία προβλεπόταν µεταξύ των άλλων –
κύριε Πρόεδρε, µε ειλικρίνεια και αγάπη σας µιλώ για ένα κρίσιµο
θέµα που απασχολεί τη χώρα και µ’ αυτό ολοκληρώνω- ότι εντός
δώδεκα µηνών θα έπρεπε να έχουν ολοκληρωθεί οι
απαλλοτριώσεις. Ήταν δυνατόν να γίνει αυτό; Στις καλύτερες
των περιπτώσεων, η εµπειρία λέει ότι η ελληνική διοίκηση
ολοκληρώνει αυτό το έργο σε τριάντα µήνες. Έχουν περάσει
τριάντα και πλέον µήνες! Σας λέω, λοιπόν, ότι ενώ, όταν
αναλάβαµε, οι απαλλοτριώσεις ήταν στο 15%, τώρα πια µε
αποφάσεις που πήραµε, µε πράξεις υπουργικών συµβουλίων,
δεν έχουµε κανένα πρόβληµα διάθεσης χώρων για την ανάπτυξη
των εργοταξίων! Το λύσαµε οριστικά αυτό το θέµα!

Και τις συµβάσεις που έχουν προβλήµατα θα τις
διαχειριστούµε µε ευθύνη. ∆εν θέλουµε να επικρατήσει κλίµα
αποεπένδυσης στη χώρα µας, γιατί οι σαράντα τρεις τράπεζες
και οι δεκατρείς κατασκευαστικές εταιρείες, ελληνικές και ξένες,
οι µεγαλύτερες του κόσµου που συµµετέχουν σ’ αυτά τα
προγράµµατα, θα δικαιολογήσουν όλους εκείνους στις αγορές
που µιλούν για τον κίνδυνο που εγκυµονεί η τοποθέτηση
χρηµάτων στην Ελλάδα.

Αυτό πρέπει να το απαντήσουµε στην πράξη. Και θα το
απαντήσουµε στην πράξη όχι µε λόγους καταγγελτικούς, αλλά
µε υπεύθυνες πράξεις. Αυτό είναι το δύσκολο έργο που εµείς –
και µόνο εµείς- µπορούµε να κάνουµε στην πατρίδα αυτήν την
ώρα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της
Βουλής, πενήντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις
εκπαιδευτικοί από το Β’ Γυµνάσιο Μοσχάτου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίζουµε µε την τρίτη µε αριθµό 430/18-1-2011 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Αθανασίου Παφίλη προς τον Υπουργό Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε την
Προγραµµατική Σύµβαση µεταξύ του Ενιαίου Συνδέσµου ∆ήµων
και Κοινοτήτων Νοµού Αττικής και της Αποκεντρωµένης Αττικής,
κ.λπ..

Κύριε Παφίλη, έχετε δύο λεπτά, για να παρουσιάσετε την
επίκαιρη ερώτησή σας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Το θέµα της ερώτησής µας είναι
σοβαρότατο. Αφορά το σύνολο των κατοίκων της Αττικής, αλλά
και της χώρας -θα έλεγα- και ιδιαίτερα τα λαϊκά στρώµατα και
αναφέρεται στην έγκριση της προγραµµατικής σύµβασης από
το Υπουργικό Συµβούλιο, τον περιφερειάρχη –δηλαδή, ΠΑΣΟΚ-
και τον Ενιαίο Σύνδεσµο ∆ήµων και Κοινοτήτων Νοµού Αττικής –
δηλαδή, Νέα ∆ηµοκρατία- που αφορά τη διαχείριση των
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απορριµµάτων.
Πρόκειται για ιδιωτικοποίηση του συνόλου της διαχείρισης των

απορριµµάτων της Αττικής µε τεράστιο κόστος, το οποίο θα
πληρώσουν τα λαϊκά στρώµατα και µε τεράστια κέρδη τα οποία
θα εισπράξουν επιχειρηµατικοί όµιλοι. Κι εδώ αντιλαµβανόµαστε
πολιτικά το ζήτηµα. Θέλετε να δώσετε διέξοδο στα
συσσωρευµένα κέρδη και να επενδυθούν εκεί, µε τεράστια ζηµιά
στους εργαζοµένους. Μιλάµε για 450 εκατοµµύρια ευρώ τώρα
και για 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ για είκοσι πέντε χρόνια.

∆εύτερον, εκτός από το ότι είναι πανάκριβη η µέθοδος που
επιλέγετε, είναι επικίνδυνη για τη δηµόσια υγεία και το
περιβάλλον.

Τρίτον, στην πραγµατικότητα µ’ αυτήν την απόφαση ρίχνετε
στην πυρά την ανακύκλωση, δηµιουργώντας µία θηριώδη
µονάδα, για την οποία δεν υπάρχει παγκόσµιο προηγούµενο. Θα
ανακυκλώνεται το 1,5%, ενώ το υπόλοιπο θα καίγεται.

Τέταρτον, διαιωνίζεται η διοχέτευση του 90% των
απορριµµάτων για τριάντα χρόνια στο Θριάσιο! ∆εν αντέχει άλλο
η Αττική και ιδιαίτερα η Φυλή και τα Άνω Λιόσια!

Τέλος, παίρνουν το δρόµο της απόλυσης εκατοντάδες
εργαζόµενοι!

Εµείς ζητάµε να αποτρέψει η Κυβέρνηση αυτήν την εξέλιξη.
Ξέρουµε ότι δεν θα το κάνει. Ζητάµε από το λαό να παλέψει.
Έχουµε επιστηµονικά τεκµηριωµένη πρόταση µε γνώµονα τα
λαϊκά συµφέροντα, η οποία βασίζεται στις αρχές διαµόρφωσης
εθνικού σχεδίου ασφαλούς διαχείρισης των αποβλήτων
αποκλειστικά από ενιαίο κρατικό φορέα, πρόληψης παραγωγής
απορριµµάτων, προώθησης της ανακύκλωσης µε διαλογή στην
πηγή, ορθολογικής µεταφοράς µέσω σταθµών µεταφόρτωσης,
αποκατάστασης και οριοθέτησης µε επιστηµονικά κριτήρια των
ανεξέλεγκτων χωµατερών που υπάρχουν σήµερα και στην Αττική
και σ’ ολόκληρη τη χώρα.

Γι’ αυτό, θέλουµε να σας καλέσουµε να σταµατήσετε αυτήν
την ολέθρια, κυριολεκτικά, εξέλιξη για το λαό της Αττικής και για
ολόκληρη τη χώρα, γιατί πιστεύουµε ότι θα το προχωρήσετε.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Στον κ. Παφίλη θα απαντήσει ο Υπουργός Εσωτερικών,

Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, κ. Ραγκούσης.
Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών

Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε. Κι ευχαριστώ και τον κ. Παφίλη που ανέπτυξε
την ερώτηση που, πράγµατι, είχε καταθέσει και γραπτώς. Και το
λέω αυτό, γιατί πολλές φορές η προφορική ανάπτυξη διαφέρει
πολύ από τη γραπτή.

Κύριε Παφίλη, πριν πω κάποια βασικά πράγµατα -που κατά τη
γνώµη µας διαφοροποιούν κατά πολύ την περιγραφή του
προβλήµατος όπως την κάνατε- θα κάνω δύο τρεις
παρατηρήσεις.

Πρώτον, έχετε απόλυτο δίκιο ότι το θέµα είναι πάρα πολύ
σοβαρό. ∆εύτερον όµως, έχετε προεξοφλήσει και συµπεριλάβει
και στην ερώτηση, άρα και στο σκεπτικό σας, µία σειρά από
δεδοµένα τα οποία δεν υφίστανται, τουλάχιστον σε ό,τι αφορά –
και θα το τεκµηριώσω στη συνέχεια- τους σχεδιασµούς της
Κυβέρνησης και σε ό,τι αφορά αυτό το οποίο πρόκειται να
εξελιχθεί το επόµενο διάστηµα.

Κατ’ αρχάς και παρ’ ότι η πολύ σηµαντική οδηγία για τη
διαχείριση των απορριµµάτων, η 98/2008, θα ενσωµατωθεί τις
επόµενες εβδοµάδες, θέλω να γνωρίζετε ότι ήδη όλος ο
σχεδιασµός µας έχει πραγµατοποιηθεί ουσιαστικά µε βάση το
περιεχόµενο αυτής της οδηγίας και νοµίζω ότι καταλαβαίνετε τι
µεγάλη αξία έχει αυτό που λέω.

∆εύτερον, οι µονάδες επεξεργασίας είναι απολύτως
απαραίτητες:

Πρώτον, για να µειωθεί δραστικά τουλάχιστον κατά 70% η
ποσότητα των απορριµµάτων που σήµερα οδηγείται στην ταφή
µε ανυπολόγιστες περιβαλλοντικές επιπτώσεις.

∆εύτερον, για να αυξηθεί κι όχι να µειωθεί, κύριε Παφίλη,
δραστικά η ποσότητα των ανακυκλωµένων και των ανακτώµενων
υλικών. Με τις µονάδες αυτές επεξεργασίας υπολογίζουµε ότι

θα ανακυκλώνονται τουλάχιστον διακόσιες πενήντα χιλιάδες
τόνοι συσκευασιών ανά έτος περισσότεροι απ’ ό,τι σήµερα.

Τρίτον, είναι απαραίτητες, διότι είναι ο µόνος τρόπος για να
αυξηθεί δραστικά η διάρκεια ζωής των χώρων υγειονοµικής
ταφής των απορριµµάτων και κυρίως για να µετατραπούν αυτοί
σε χώρους υγειονοµικής ταφής υπολειµµάτων.

Θέλω να ξέρετε ότι εµείς είµαστε αποφασισµένοι να
προχωρήσουµε µε τους ταχύτερους δυνατούς ρυθµούς πλέον.
Κάθε καθυστέρηση των έργων αυτών, κύριε Παφίλη, θα είχε σαν
αποτέλεσµα να έπρεπε να βρίσκονται ουσιαστικά σε λειτουργία
είτε ανεξέλεγκτες και παράνοµες µέθοδοι διαχείρισης των
απορριµµάτων, περιβαλλοντικά εξαιρετικά επικίνδυνες, όπως
είναι οι χωµατερές που µέχρι πρότινος ή και µέχρι σήµερα και
στην Αττική υπήρχαν αλλά και στην υπόλοιπη Ελλάδα υπάρχουν.
Και επίσης εάν δεν προχωρήσουµε σ’ αυτά τα έργα στην
πραγµατικότητα αυτό το οποίο θα συνεχιστεί, ειδικά µιλώντας
για την Αττική, είναι αυτό το περίφηµο ιδιότυπο -όπως έχει
χαρακτηριστεί από πολλούς- περιβαλλοντικό απαρτχάιντ
εναντίον της δυτικής Αττικής.

Θέλω να διαψεύσω κατηγορηµατικά κάθε αναφορά που έχετε
συµπεριλάβει στην ερώτησή σας και έχετε θεωρήσει ως
δεδοµένη περί απολύσεων κ.λπ.. Τουναντίον, οι µονάδες
επεξεργασίας των απορριµµάτων θα έχουν σαν ένα ακόµα
αποτέλεσµα οπωσδήποτε την αύξηση των θέσεων εργασίας,
γιατί οι απαιτήσεις τους σε προσωπικό είναι υψηλότατες. Άρα
δεν θα έχουµε µείωση, θα έχουµε αύξηση.

Τώρα έρχοµαι σ’ ένα τελευταίο πράγµα. Μιλήσατε για τις
τεχνολογίες. Έχω πει στη συζήτηση στον προϋπολογισµό, το
λέω ξανά και σήµερα, κάνετε λάθος. ∆εν είναι απόφαση της
Κυβέρνησης αυτό το οποίο ισχυριστήκατε. Απεναντίας σας λέω
από τώρα κατηγορηµατικά, ότι η θέση µας είναι ένα «όχι» στη
µαζική καύση των λεγόµενων σύµµικτων απορριµµάτων.

Εµείς θα προσέλθουµε στο διαγωνισµό, κύριε Παφίλη -και
θεωρήστε το δεδοµένο σας παρακαλώ αυτό που σας λέω- µε
ανοιχτή προσέγγιση για τις τεχνολογίες που θα προταθούν αρκεί
να είναι περιβαλλοντικά ορθές και να εµπίπτουν στις οδηγίες και
µάλιστα στην τελευταία του 2008 της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Και ξαναλέω κάτι πολύ κρίσιµο, γιατί µιλάτε και για κέρδη και
για µπίζνες κ.λπ.: ∆εν θα πάει κανείς στη δηµοπράτηση αυτών
των έργων αν πρώτα, την απόφαση δεν την πάρει το Υπουργικό
Συµβουλίο, αν δεύτερον, δεν ενηµερωθεί πλήρως η Βουλή και
τρίτον -πολύ σηµαντικό και εξαιρετικά καινούργιο για τέτοιας
έκτασης και µεγέθους έργο- αν πρώτα δεν βγουν σε δηµόσια
διαβούλευση τα τεύχη δηµοπράτησης για να πιστοποιηθεί ότι θα
είναι και θα προβλέπουν ανοιχτές τεχνολογίες, ότι θα είναι
τελείως ανοιχτές δηλαδή τεχνολογικά, για να µπορεί ο καθένας
να κάνει όποια παρατήρηση θεωρεί απαραίτητη, προκειµένου,
κατά τη γνώµη του, ακόµα και στην περίπτωση που έχει
παρεισφρήσει από λάθος κάποια προβληµατική διάταξη, έχουµε
τα περιθώρια να την απαλείψουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής, κ. Παφίλης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πρώτα απ’ όλα, κύριε Υπουργέ,
πρέπει να είµαστε καθαροί σε µερικά πράγµατα. Εσείς επιλέγετε
το δρόµο της ιδιωτικοποίησης της διαχείρισης των
απορριµµάτων.

Εµείς διαφωνούµε ριζικά, διαφωνούµε µε επιχειρήµατα. Είναι
διαφορετική πολιτική και είναι φανερό αυτό και εκεί στηρίζουµε
όλα αυτά τα οποία σας είπα και δεν µπορείτε να τα
αµφισβητήσετε. Πρόκειται να πληρώσει ο λαός και να κερδίσουν
οι ιδιώτες, να βρουν διέξοδο τα επιχειρηµατικά κέρδη που είναι
συσσωρευµένα και πρέπει να επενδυθούν. Αυτό είναι δεδοµένο
και να πάρετε την ευθύνη αυτής της πολιτικής.

Εµείς λέµε ότι αυτό πρέπει να γίνει αποκλειστικά από δηµόσιο
φορέα, το ίδιο το κράτος, µ’ ένα εθνικό σχέδιο που θα
περιλαµβάνει ολόκληρη τη χώρα και µε µεθόδους τις οποίες σας
έχουµε παρουσιάσει και σε αυτό τον τοµέα δεν δεχόµαστε
πραγµατικά «µύγα στο σπαθί µας». Απορρίψτε τες, εάν θέλετε,
αλλά µε επιστηµονικά κριτήρια. Την έχουµε παρουσιάσει από το
1990 αυτήν την πρότασή µας. Αυτό είναι το πρώτο.

Το δεύτερο, οι δεσµεύσεις περί απολύσεων κ.λπ., ας µείνουν
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στα Πρακτικά και ας κρίνουν οι εργαζόµενοι από τις εξελίξεις
που θα έχουµε. ∆εν είναι σωστά αυτά που µας είπατε. Πρώτα απ’
όλα, η κατάσταση είναι, πράγµατι, σοβαρή και αδιέξοδη και τις
ευθύνες τις έχετε εσείς και η Νέα ∆ηµοκρατία. Είκοσι-τριάντα
χρόνια τώρα και µέσα από την Τοπική Αυτοδιοίκηση που ήµασταν
και στη Βουλή και παντού σας προτείνουµε και εσείς εφαρµόζετε
αυτή την πολιτική που έχει οδηγήσει σε αδιέξοδο. Εποµένως να
την πάρετε.

Τρίτον, δεν µας αφορά η οδηγία. Από ποια άποψη δεν µας
αφορά η οδηγία; Αυτό είναι το κριτήριο, το τι λέει ο οδηγία, ή
ποιο είναι το συµφέρον του λαού; Και εννοώ και από πλευράς
οικονοµικής και από πλευράς υγείας. Εµείς λέµε το δεύτερο και
µην πείτε -γιατί έχετε το προνόµιο να µου απαντήσετε µετά- ότι
θα πάρουµε λεφτά από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Εάν πάρετε 20
εκατοµµύρια, σας λέω ότι είναι 3,5 δισεκατοµµύρια αυτά τα
οποία θα πληρώσει ο ελληνικός λαός.

Τέταρτον, δεν είναι σωστό αυτό που µας λέτε. Έχουµε και
εµείς στοιχεία ότι θα αυξηθεί η ανακύκλωση. ∆ιότι µπορεί να
αυξηθεί η ανακύκλωση, αλλά από τους δύο εκατοµµύρια τόνους
το ένα εκατοµµύριο εξακόσιες πενήντα χιλιάδες τόνοι θα πάνε
στην πυρά, θα καούν. Άρα, τι ανακυκλώνεται; Ένα ελάχιστο
ποσοστό, 1,5%, 2%, 3%, 4%; Προσέξτε το τι θα πείτε. Με τη
µέθοδο της καύσης που επιλέγετε, αυτά είναι τα στοιχεία. Άµα
θέλετε, µπορείτε να το διαψεύσετε.

Πέµπτον, µας είπατε για το Θριάσιο. Μα το 90% των
απορριµµάτων, στο Θριάσιο θα είναι. Όλα τα εργοστάσια εδώ
δεν θα γίνουν, στην Αττική; Άρα, λοιπόν, διαιωνίζεται το
πρόβληµα για άλλα τριάντα χρόνια τουλάχιστον. ∆εν έχετε ένα
γενικότερο σχέδιο. Και σας επαναλαµβάνω ότι η µέθοδος της
καύσης είναι επικίνδυνη για τη δηµόσια υγεία.

Εµείς καλούµε το λαό να µην αποδεχθεί αυτή την πολιτική.
Υποστηρίζουµε τις κινητοποιήσεις που γίνονται. ∆ικαιολογηµένα
ο κόσµος έχει αγανακτήσει από όλη αυτή την κατάσταση και από
αυτούς τους σχεδιασµούς που κάνετε σήµερα και φυσικά,
θέλουµε να πούµε και κάτι ακόµη, ότι συνυπεύθυνοι γι’ αυτή την
πολιτική -και θα τα πούµε και στο περιφερειακό συµβούλιο- είναι
και ο νέος περιφερειάρχης µε την πλειοψηφία του ΠΑΣΟΚ και
της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και τέλος, για να ξέρει και ο κόσµος,
αυτή η απόφαση είναι απόφαση και δική σας και της Νέας
∆ηµοκρατίας.

Και επειδή µιλάµε και για σκάνδαλα -εµείς ξέρετε ότι βάζουµε
το γενικό πολιτικό ζήτηµα, χωρίς να αγνοούµε τα επιµέρους- σε
µερικά χρόνια θα ξαναµιλήσουµε για το τι συνέβη για ένα
τεράστιο σκάνδαλο. Τι εννοώ; Όχι ότι παίρνουν κάποιοι λεφτά,
αλλά εννοώ ένα τεράστιο σκάνδαλο που θα επιβαρύνει το λαϊκό
εισόδηµα µε τουλάχιστον 3,5 δισεκατοµµύρια και που θα
φουσκώσει τα πορτοφόλια αυτών που κερδίζουν όλα αυτά τα
χρόνια, δηλαδή των επιχειρηµατικών οµίλων.

Εµείς και πάλι σας καλούµε να το σταµατήσετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε το λόγο, κύριε

Ραγκούση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης

και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Παφίλη, είµαστε συνηθισµένοι να διαφωνούµε, αλλά

νοµίζω ότι πρέπει να υπάρχει µία βάση στα δεδοµένα.
Ξεκινώ, λοιπόν, και λέω: Βαφτίζετε ιδιωτικοποίηση την

αναγκαστική -πάλι καλά υπαρκτή- επιλογή που υπάρχει να
αντληθούν κοινοτικοί πόροι για να πραγµατοποιηθούν αυτής της
µεγάλης έκτασης τα έργα.

∆εύτερον, λέτε ότι θα πληρώνουν οι πολίτες.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πείτε µας πόσα λεφτά θα πάρουµε

και πόσα λεφτά θα δώσουµε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Παφίλη,
είναι αλήθεια ή δεν είναι –και σας παρακαλώ, προσέξτε και τα
στοιχεία που σας δίνω εγώ- ότι σήµερα για την αποκοµιδή και τη
διαχείριση των απορριµµάτων πληρώνουν οι πολίτες; Ποιος
πληρώνει; Υπάρχει δήµος στη χώρα, που είχε δυνάµεις που
υποστηρίχθηκαν από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας και είχε
την πλειοψηφία, ο οποίος να µη διαχειρίστηκε τα απορρίµµατα -
από την αποκοµιδή µέχρι και την αποστολή των απορριµµάτων

στους ΧΑ∆Α ή στους ΠΟΣ∆Α- επιβάλλοντας δηµοτικά τέλη στους
πολίτες; Είναι αυτό αλήθεια ή δεν είναι;

Σήµερα ποιος πληρώνει; ∆εν πληρώνουν οι πολίτες; ∆εν ήταν
όλα αυτά τα χρόνια –επί δεκαετίες- όλοι οι δήµοι της χώρας,
ανεξαρτήτως πού ανήκαν οι πλειοψηφίες των δηµοτικών
συµβουλίων –άρα και στο δικό σας το κόµµα- που λειτουργούσαν
τη διαχείριση των απορριµµάτων µε τα δηµοτικά τέλη, τα οποία
βγαίνουν από την τσέπη κάθε πολίτη και µάλιστα µε βάση τα
τετραγωνικά του σπιτιού του, του µαγαζιού του κ.ο.κ..

Τρίτον, είπατε κάτι, το οποίο, επίσης, σας παρακαλώ πολύ να
λάβετε υπ’ όψιν σας. Νοµίζω πως δεν έχετε –άλλωστε καλόπιστα
συζητάµε- καµµία αντίρρηση, από τη στιγµή που είναι
αναµφισβήτητο δεδοµένο.

Είπατε ότι τριακόσιες πενήντα χιλιάδες τόνοι στην Αττική θα
ανακυκλώνονται και τι είναι αυτό. Ξέρετε τι είναι αυτό; Είναι η
επίτευξη του στόχου που πρέπει να πετύχει η χώρα το 2020. Είναι
πολιτική µας επιλογή και βούληση. Θα το διασφαλίσουµε και το
θέµα θα έρθει στη Βουλή, ώστε να το συζητήσουµε αναλυτικά.

Με άλλα λόγια, κύριε Παφίλη, αν διασφαλίσουµε ώστε
τριακόσιες πενήντα χιλιάδες τόνοι να πηγαίνουν για ανακύκλωση,
έχουµε για πρώτη φορά στην ιστορία της χώρας πετύχει τους
καλύτερους και υψηλότερους στόχους που έχουν τεθεί σε
διεθνές επίπεδο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, από τα δύο
εκατοµµύρια τόνους.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ναι, από τα δύο
εκατοµµύρια που είναι σήµερα στην Αττική. Πιάνοντας τις
τριακόσιες πενήντα χιλιάδες τόνους και πηγαίνοντας αυτές τις
συσκευασίες σε ανακύκλωση έχουµε πετύχει αυτό που µας έχει
οριστεί διεθνώς ως ο απώτατος και σηµαντικότατος στόχος για
το 2020.

Θα προχωρήσουµε, όπως σας είπα, και προχωρώντας, κύριε
Παφίλη, πρέπει να διαλέξετε: Είτε θα κατηγορείτε το παρελθόν,
πράγµατι δικαιολογηµένα κατά ένα µεγάλο ποσοστό, για το
γεγονός ότι όλα αυτά δεν προχώρησαν και δεν έγιναν πράξη,
αλλά δεν µπορεί την ίδια στιγµή, όταν αυτά πάνε να γίνουν
πράξη, µε βάση απόλυτους κανόνες διαφάνειας, µε βάση
απόλυτη τήρηση της νοµιµότητας -είτε αυτή ορίζεται από την
Ευρωπαϊκή Ένωση είτε από τα ελληνικά δικαστήρια- να
αντιδράτε έτσι! Ακόµη και στην υπόθεση του ΧΥΤΑ της Κερατέας,
που θα µετεξελιχθεί σε ΧΥΤΥ, ήταν καθοριστική για εµάς η
απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας, για να
προχωρήσουµε.

Όταν, λοιπόν, µε απόλυτη τήρηση της νοµιµότητας, µε
απόλυτη τήρηση κανόνων διαφάνειας που δεν έχουν
ξαναϋπάρξει, ιδίως σε τέτοιες διαδικασίες δηµοπράτησης έργων,
και πιάνοντας όλα τα περιβαλλοντικά κριτήρια που τίθενται από
την Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά και από την ελληνική νοµοθεσία
προχωρούµε, αυτό, κύριε Παφίλη, δεν µπορεί να µην είναι θετική
εξέλιξη, δεν µπορεί να µη θεωρείται µια φιλολαϊκή εξέλιξη, δεν
µπορεί να µη θεωρείται µια προοδευτική εξέλιξη για τον τόπο.

Εµείς θα πάµε. Ξέρουµε ότι θα υπάρξουν αντιδράσεις. Όµως,
είµαστε σε θέση διαρκώς να αποδεικνύουµε ότι αυτές οι
αντιδράσεις δεν είναι βάσιµες, δεν είναι τεκµηριωµένες και είναι
αδικαιολόγητες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Θα προταθεί για συζήτηση, λόγω κωλύµατος του κ. Μωραΐτη,
η έκτη µε αριθµό 424/18-1-2011 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Αθανασίου Λεβέντη προς
τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής και Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
αντιµετώπιση της υψηλής συγκέντρωσης χρωµίου στην περιοχή
Σιντριβάνι στον Ασπρόπυργο κ.λπ..

Κύριε Λεβέντη, έχετε δύο λεπτά, για να παρουσιάσετε την
επίικαιρη ερώτησή σας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξέρουν οι πάντες σε αυτόν τον

τόπο, αλλά και διεθνώς, ότι η πιο ρυπασµένη περιοχή της χώρας
είναι η περιοχή του Θριασίου. Εκεί λειτουργούν πάνω από τρεις
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χιλιάδες µικρές και µεγαλύτερες επιχειρήσεις, οι περισσότερες
από τις οποίες λειτουργούν ανεξέλεγκτα.

Ανάµεσα, λοιπόν, στα άλλα που παράγονται και που
ανεξέλεγκτα απορρίπτονται στο περιβάλλον, στο έδαφος, στο
υπέδαφος και ρυπαίνουν τον υδροφόρο ορίζοντα, είναι και
βαρέα µέταλλα. Πρέπει εδώ να πούµε πως επανειληµµένα
έχουµε φέρει θέµατα στη Βουλή για ρύπανση από µόλυβδο, από
υδράργυρο, από κλοφέν, αλλά και από χρώµιο.

Κύριε Υπουργέ, το χρώµιο δεν είναι τωρινό φαινόµενο στην
περιοχή του Θριασίου. Έχει διαπιστωθεί επίσηµα τουλάχιστον
από το 1992. Έχουν γίνει καταγγελίες, έχουν γίνει προσφυγές
στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Και το 2005-2006 ήρθε το Ευρωπαϊκό
∆ικαστήριο και καταδίκασε την Ελλάδα για την ανεξέλεγκτη
απόρριψη βαρέων µετάλλων και άλλων επικίνδυνων ουσιών στο
περιβάλλον.

Έρχεται, λοιπόν, τώρα η Νοµαρχία ∆υτικής Αττικής και
ανακοινώνει ότι έκανε µελέτες, έκανε µετρήσεις ύστερα από
καταγγελίες και βρήκε σε µια συγκεκριµένη περιοχή, την περιοχή
Σιντριβάνι του ∆ήµου Ασπρόπυργου, υψηλές ποσότητες χρωµίου
και µάλιστα εξασθενούς χρωµίου, όταν βρέθηκαν στις 22
Σεπτεµβρίου 0,2 mg/L χρώµιο και στις 25 Νοεµβρίου 177 mg/L,
εκ των οποίων τα 163 mg ήταν εξασθενές χρώµιο. Είναι
πασίγνωστο ότι το εξασθενές χρώµιο είναι καρκινογόνο και δεν
επιτρέπεται να υπάρχει στο περιβάλλον ούτε σε ίχνη. Έχουν γίνει
τόσες και τόσες ιστορίες -όλοι ξέρουµε για την περιοχή του
Ασωπού- εδώ όµως τα πράγµατα ενδεχοµένως να είναι και
χειρότερα.

∆εν έχουν γίνει µετρήσεις. Είµαστε υποχρεωµένοι από τις
αποφάσεις και της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του Ευρωπαϊκού
∆ικαστηρίου για την προστασία του περιβάλλοντος, αλλά και για
την υγεία και τη ζωή των κατοίκων της περιοχής, η οποία ούτως
ή άλλως είναι υποβαθµισµένη από κάθε πλευρά. Ακούσαµε και
προηγουµένως τη συζήτηση που γίνεται για τα απορρίµµατα.
Εκεί συγκεντρώνονται όλα. Όλες αυτές οι καθιζήσεις έχουν
ρυπάνει τον υδροφόρο ορίζοντα της περιοχής σε τεράστια
έκταση. Έχουµε φέρει και εδώ στη Βουλή το θέµα. Σε έκταση
τουλάχιστον είκοσι χιλιοµέτρων -από την περιοχή της χωµατερής
µε κέντρο τη χωµατερή- έχουν διασπαρεί διάφορες τοξικές
ουσίες και βαρέα µέταλλα.

Ερώτηµα: Τι κάνει η πολιτεία; Ελέγχει την κατάσταση; Θα
τηρήσει αυτές τις εντολές, τις υποχρεώσεις, αν θέλετε, που έχει
αναλάβει απέναντι στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο και στην
Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά και απέναντι στους Έλληνες πολίτες ή
θα εξακολουθήσει να σφυρίζει αδιάφορα; Αυτό είναι κάτι που,
δυστυχώς, δεν έχει περιθώρια να γίνει άλλο ανεκτό. Η ρύπανση
και η αδιαφορία της πολιτείας για αυτή την περιοχή έχουν
ξεπεράσει κάθε όριο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και

Κλιµατικής Αλλαγής, κ. Αθανάσιος Μωραϊτης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Αγαπητέ συνάδελφε, για άλλη µια φορά φέρνετε θέµατα µιας
πολύ ευαίσθητης περιοχής του Λεκανοπεδίου στο Κοινοβούλιό
µας. Το ΥΠΕΚΑ γνωρίζει και παρακολουθεί µια σειρά από αυτά τα
µεγάλα ζητήµατα. Θα µου επιτρέψετε, όµως, να ακουµπήσω το
τελευταίο ερώτηµα σας και τη διαπίστωση που κάνετε –
επιτρέψτε µου να πω λίγο αυθαίρετα- και µιλάτε για µια πλήρη
αδιαφορία της πολιτείας, ενώ βλέπετε µια καθηµερινή µάχη που
δίνουµε εδώ και δεκαπέντε µήνες περίπου πάνω σε τόσο µεγάλα
και ευαίσθητα ζητήµατα. Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά, εσείς
ειδικά, γιατί σ’ αυτήν την Αίθουσα είχαµε πολλές ερωτήσεις δικές
σας, πολλές παρεµβάσεις, πως είναι άµεσες οι παρεµβάσεις και
οι θέσεις του ΥΠΕΚΑ και πως λειτουργεί από την πρώτη ηµέρα
της ίδρυσής του.

Θέλω, λοιπόν, να πω ότι το θέµα της συγκεκριµένης περιοχής
το γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά. Και θα µου επιτρέψετε να πω
ότι το θέµα της ρύπανσης δεν αφορά µόνο το περιβάλλον, αλλά
αφορά και την ανθρώπινη υγεία. Γι’ αυτό, από την πρώτη µέρα,

όπως σας είπα και πριν, έχουµε θέσει αυτά τα µεγάλα ζητήµατα
ως πρώτες προτεραιότητες του Υπουργείου µας.

Θέλω, επίσης, να διευκρινίσω πως το ρέµα Μαύρη Ώρα σε
καµµία περίπτωση δεν έχει χαρακτηριστεί ως αποδέκτης υγρών
βιοµηχανικών αποβλήτων. Σύµφωνα µε την κείµενη νοµοθεσία,
επιτρέπεται µόνο η απόρριψη οµβρίων υδάτων. Ωστόσο, όπως
πολύ σωστά αναφέρατε κι εσείς, στο παρελθόν έχουν
παρατηρηθεί µεγάλα κρούσµατα περιβαλλοντικής ρύπανσης στο
συγκεκριµένο σηµείο. Και γνωρίζουµε πώς έχουµε φτάσει σε
αυτό το σηµείο. Θέλω, όµως, να σας διαβεβαιώσω σήµερα, ότι
από την πρώτη στιγµή που τα στοιχεία αυτά ήρθαν και σε µας,
πήραµε άµεσες πρωτοβουλίες. Και οι επιθεωρητές
περιβάλλοντος πήγαν και έλεγξαν και αυτή η ευαίσθητη περιοχή
διαρκώς παρακολουθείται.

∆υστυχώς όµως, υπάρχει µία δυσχέρεια ελέγχου στη
συγκεκριµένη περιοχή εξαιτίας και της δυσκολίας πρόσβασης,
αλλά και της δυσβατότητας της κοίτης του ρεύµατος. Πράγµατι
είχαν γίνει µετρήσεις από τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση. Πήγαν
µετά οι δικοί µας επιθεωρητές και έλεγξαν και πάλι την περιοχή.

Αυτό όµως στο οποίο θέλω να σταθώ –σας έχω ενηµερώσει
και κατ’ ιδίαν και το περιµένουµε όλοι µας- είναι τα τελευταία
δείγµατα από το χηµείο όπου εκεί ακριβώς θα έχουµε µια πλήρη
εικόνα της καταστροφής στη συγκεκριµένη περιοχή.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Είπατε πριν για αδιαφορία ή για το τι προτιθέµεθα να κάνουµε.
Για να µπορέσουµε να προχωρήσουµε, αγαπητέ συνάδελφε
κύριε Λεβέντη, θα πρέπει βεβαίως να έχουµε τα στοιχεία της
ρύπανσης, αλλά να γνωρίζουµε και από πού προέρχεται. Γι’
αυτό, λοιπόν, σας λέω ότι οι ράµπο, οι επιθεωρητές
περιβάλλοντος, έχουν σκύψει πάνω σ’ αυτήν τη δύσκολη και
ευαίσθητη περιοχή της Αττικής και πιστεύω ότι σύντοµα θα
έχουµε συγκεκριµένες απαντήσεις, λύσεις αλλά και παρεµβάσεις
σ’ αυτήν την περιοχή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Λεβέντης έχει
το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είπατε ότι δίνετε µία καθηµερινή µάχη. Εγώ

δεν θα αµφισβητήσω την προσωπική σας ευαισθησία και την
προσωπική σας προσπάθεια. Το θέµα όµως είναι τι
αποτελέσµατα έχει αυτή η καθηµερινή µάχη. Ξέρετε ποιο είναι το
πρώτο άµεσο αποτέλεσµα αυτών των µαχών; Ότι ενδέχεται πολύ
γρήγορα να εναποτίθενται και τριακόσιοι τόνοι λυµατολάσπης
από την Ψυττάλεια στη χωµατερή των Άνω Λιοσίων, ΧΥΤΑ, όπως
θέλετε πέστε το.

Λέτε, επίσης, εδώ πέρα ότι πήγαν οι ράµπο αλλά ότι το έδαφος
είναι απλησίαστο. Μα δεν είναι. Ίσιωµα είναι εκεί πέρα, κύριε
Υπουργέ. Επειδή είναι φαγωµένες οι κοίτες; ∆εν νοµίζω ότι είναι
τόσο δύσκολο να προσεγγίσουν εκεί πέρα. Αλίµονο αν φτάσουµε
σ’ αυτό το επίπεδο!

Είπατε, επίσης, ότι το ρέµα της Μαύρης Ώρας, αυτό το ρέµα-
περιοχή Συντριβάνι, δεν έχει χαρακτηριστεί ως αποδέκτης.
Γεγονός είναι ότι δεν έχουν χαρακτηριστεί ως αποδέκτες, αλλά
απορρίπτονται ανεξέλεγκτα. Σας λέω, κύριε Υπουργέ –
σηµειώστε το και ελέγξτε το αν θέλετε- ότι υπάρχουν χιλιάδες
βόθροι που έχουν ανοιχτεί από τις διάφορες επιχειρήσεις όπου
πέφτουν ανεξέλεγκτα τα διάφορα απορρίµµατα.

Εκτός αυτού υπάρχει και ένας αποδέκτης χαρακτηρισµένος
ως αποδέκτης, το ρέµα του Αγίου Γεωργίου όπου πέφτει το παν
εκεί µέσα. Αυτό ποιος το ελέγχει; Υπάρχουν έλεγχοι, υπάρχουν
µετρήσεις; ∆εν τηρούνται αυτές οι προϋποθέσεις τις οποίες
είµαστε υποχρεωµένοι να τηρήσουµε.

Κάτι άλλο: Επειδή είπατε ότι το χρώµιο χρειάζεται πολύ χρόνο
για να µετρηθεί, σήµερα συζητούσαµε µε τον κ. Αµπατζόγλου,
∆ήµαρχο Ελευσίνας, χηµικό µηχανικό αρµόδιο που ασχολείται µ’
αυτά τα θέµατα, ο οποίος λέει ότι µέσα σε είκοσι τέσσερις ώρες
µπορούν να βγουν τα αποτελέσµατα και για το εξασθενές
χρώµιο. ∆εν είναι έτσι τα πράγµατα. Εποµένως, αρκεί να υπάρχει
η θέληση. Εγώ βέβαια πιστεύω ότι υπάρχει η θέληση από
πλευράς σας, όµως πρέπει να υπάρξει και η αντίστοιχη πίεση
προς τις διάφορες υπηρεσίες.

4084 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Εδώ, λοιπόν, θα πρέπει να επισηµάνω πάλι και να σας ζητήσω
να εφαρµοστούν αυτές οι αποφάσεις που έχουν ληφθεί από το
Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο και που καταδικάζουν την Ελλάδα γιατί
δεν έχει τηρήσει τις διαδικασίες τις οποίες είµαστε υποχρεωµένοι
να τηρήσουµε. Εποµένως, θα πρέπει να ξεκαθαριστεί κατ’αρχάς
αν υπάρχει συνεχές εξασθενές χρώµιο, γιατί µην ξεχνάµε και το
άλλο: Το εξασθενές χρώµιο άπαξ και ρυπάνει, µένει εκεί, δεν
φεύγει εύκολα. Είναι βαρύ µέταλλο που διαποτίζει το χώρο.
Εποµένως, υπάρχουν τρόποι για να ελεγχθεί. Πρέπει να πάρουµε
το ίζηµα που υπάρχει στον πυθµένα αυτών των ρεµάτων και
αυτών των διαρροών που γίνονται εσκεµµένα ή όχι και να τα
µετρήσουµε. Βέβαια πρέπει να ελέγξουµε συνολικά την περιοχή.
Είµαστε υποχρεωµένοι να φτιάξουµε ένα χάρτη και είµαστε
υποχρεωµένοι να έχουµε ελεγκτικούς µηχανισµούς, πράγµα που
δυστυχώς δεν έχουµε. Είναι ελάχιστοι αυτοί που ασχολούνται µ’
αυτήν την περιοχή ενώ είναι τεράστιες οι ανάγκες.

Θέλω να πιστεύω ότι θα κινηθεί µια άλλη διαδικασία και
µάλιστα σύντοµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Λεβέντη.
Ο Υφυπουργός έχει το λόγο, για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Υπάρχει ένα πολύ µεγάλο θέµα σ’ αυτήν την περιοχή και είναι

ακριβώς όπως το περιγράψατε και σήµερα, αλλά και στις άλλες
συνεδριάσεις που είχαµε.

Σας είπα και πριν ότι το παρακολουθούµε. Θέλω να
καταλάβετε όµως, πραγµατικά, ποια είναι η διαδικασία µέσω της
οποίας µπορούµε να δώσουµε λύση.

Με ξέρετε πάρα πολύ καλά αυτόν τον ενάµιση χρόνο. Ποτέ
δεν ακολούθησα το δρόµο των µεγάλων κουβέντων, των ωραίων
λόγων και να µην κάνουµε τίποτα. Για να µπορέσουµε να
προχωρήσουµε στη συγκεκριµένη περιοχή και βάσει των
στοιχείων που αυτήν τη στιγµή διαθέτουµε θα πρέπει να είµαστε
πάρα πολύ προσεκτικοί. Πρέπει να γνωρίζουµε από πού
προέρχεται η ρύπανση.

Βρέθηκε, πράγµατι, εξασθενές χρώµιο. Πήγαν και οι
υπηρεσίες της νοµαρχίας και οι δικοί µας επιθεωρητές
περιβάλλοντος, αλλά για να µπορέσουµε να προχωρήσουµε και
να αποδώσουµε ευθύνες µε απόλυτη σαφήνεια και να γίνουν
ποινικές διώξεις θα πρέπει να έχουµε µια πλήρη εικόνα του
εγκλήµατος, το οποίο συντελείται αυτήν τη στιγµή σ’ αυτήν την
ευαίσθητη περιοχή.

Πρέπει τα συµπεράσµατά µας να είναι ασφαλή και
τεκµηριωµένα για τις πηγές της ρύπανσης. Θα µπορούσα να πω
σήµερα ότι γνωρίζουµε λίγο πολύ, από τις πληροφορίες µας ή
από ένα µέρος των ελέγχων που γίνονται, από πού µπορεί να
προέρχεται. Όµως µια πολιτική ηγεσία, ένα Υπουργείο δεν
µπορεί αυθαίρετα να περνάει σε τέτοιες διαπιστώσεις και να
κάνει ανακοινώσεις. Ακολουθούµε έναν άλλο δρόµο.

Και αυτός ο άλλος δρόµος µέχρι σήµερα είναι αποδοτικός. Και
αυτό το οποίο θέλω να ξεκαθαρίσω σήµερα σ’ αυτήν την
Αίθουσα, αγαπητέ κύριε Λεβέντη, που ξέρω ότι είστε, πράγµατι,
ευαίσθητος σ’ αυτά τα θέµατα, είναι ότι πρέπει από κοινού να
δώσουµε ένα ξεκάθαρο µήνυµα προς όλους αυτούς οι οποίοι
µέχρι σήµερα αλώνιζαν χωρίς κανόνες, προς όλους αυτούς οι
οποίοι µέχρι σήµερα δεν σεβάστηκαν κανέναν νόµο σ’ αυτήν τη
χώρα, να δώσουµε µαζί από κοινού ένα µήνυµα ότι αυτή η
κατάσταση δεν θα συνεχιστεί. Και δεν θα συνεχιστεί γιατί και το
Υπουργείο και οι υπηρεσίες της περιφέρειας από εδώ και πέρα
θα έχουν ένα συγκεκριµένο πλαίσιο πάνω στο οποίο θα κινηθούν
και θα δράσουν. Και πιστεύω ότι αποτελεσµατικά πλέον θα
αντιµετωπίσουµε αυτό το µεγάλο πρόβληµα.

Εµείς τι θέλουµε; Θέλουµε οι ένοχοι να είναι αυτοί που θα
πληρώσουν το κόστος. ∆εν θέλουµε απλά µε µια ανακοίνωση ή
απλά µ’ ένα πρόστιµο το οποίο θα επιβάλουν οι υπηρεσίες να
τελειώσει αυτό το µεγάλο θέµα, γιατί πιστεύω ότι µόνο τότε η
πολιτεία δίνει αυτό το ξεκάθαρο µήνυµα.

Αλλά, πάνω απ’ όλα εφαρµόζει στην πράξη την αρχή «ο
ρυπαίνων πληρώνει», όπως ορίζει η νοµοθεσία µας και η

περιβαλλοντική ευθύνη στη χώρα.
Θέλω να κλείσω λέγοντας ότι και σ’ αυτήν την περιοχή και σε

άλλες περιοχές που υπάρχουν τέτοια ζητήµατα προσπαθούµε
να µην ακολουθούµε το δρόµο δηµοσίων δηλώσεων και
επικοινωνιακών παρεµβάσεων. Προσπαθούµε να είµαστε
ουσιαστικοί και γι’ αυτό σε πολλές περιοχές είχαµε
αποτελέσµατα. Και πιστεύω ότι και στη συγκεκριµένη περιοχή
σύντοµα θα υπάρξουν και αποτελέσµατα και παρεµβάσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πολύ, κύριε Υφυπουργέ.

Επανερχόµαστε στη συζήτηση της πρώτης µε αριθµό 418/18-
1-2011 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Πυθαγόρα Βαρδίκου
προς τον Υπουργό Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας,
σχετικά µε τις αποζηµιώσεις ιδιοκτητών βιντζότρατας, την
εφαρµογή των περιοριστικών µέτρων για ψάρεµα µε
µηχανότρατα κ.λπ..

Αναλύστε, κύριε Βαρδίκο, σε δύο λεπτά την επίκαιρη ερώτησή
σας.

Παρακαλώ, έχετε το λόγο.
ΠΥΘΑΓΟΡΑΣ ΒΑΡ∆ΙΚΟΣ: Πρέπει να δηµιούργησα πρόβληµα

στο πρόγραµµά σας της υπόλοιπης ηµέρας, κύριε Υπουργέ, γι’
αυτό σας ευχαριστώ πολύ που ήρθατε να απαντήσετε στην
ερώτησή µου που µπορεί να έχει κατατεθεί από το Νοέµβρη,
αλλά εξακολουθεί να είναι επίκαιρη.

Ως γνωστόν το παραδοσιακό ψάρεµα µε την βιντζότρατα έχει
ουσιαστικά καταργηθεί στην Ελλάδα. Το κατήργησε ο
κανονισµός 1967/2006, ο γνωστός σαν µεσογειακός κανονισµός.
Έτσι ένα παραδοσιακό ψάρεµα στη χώρα µας που µας πάει
χιλιάδες χρόνια πίσω -ο Όµηρος το αναφέρει ως πανάγρα, ο
Πλούταρχος ως σαγήνη- από τον Ιούλιο δεν υπάρχει στις
θάλασσές µας. Να σηµειώσω ότι η ζηµιά που προκαλούσε αυτός
ο τρόπος ψαρέµατος είναι κατά πολύ πιο µικρή από άλλους
τρόπους και ότι ακόµα µε το ψάρεµα αυτό γέµιζε το πιάτο µε
φτηνό, νόστιµο και φρέσκο ψάρι που τώρα το στερούµεθα.

∆ύο πράγµατα πρέπει και οφείλει η πολιτεία να κάνει απέναντι
στους ανθρώπους αυτούς -είναι περίπου δύο χιλιάδες µε
τετρακόσια τριάντα σκάφη- που έχουν υποχρεωθεί να αλλάξουν
ουσιαστικά τρόπο ψαρέµατος από τον Ιούλιο.

Το ένα είναι οι αποζηµιώσεις και οι ενισχύσεις και γι’ αυτό,
κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να ενηµερωθώ για το τι έχει δοθεί µέχρι
στιγµής και τι µέλλει ακόµα να δοθεί. Το δεύτερο είναι τι πρέπει
να κάνουµε και τι κάνουµε για να φροντίσουµε κι εµείς να γίνει
πιο πλούσια η θάλασσα, έτσι ώστε να βρίσκουν αντικείµενο, να
ψαρεύουν κι αυτοί οι ψαράδες µε άλλους τρόπους ψαρέµατος
και κυρίως πώς αντιµετωπίζουµε το πιο καταστροφικό µέσο που
υπάρχει -θα πω περισσότερα στη δευτερολογία µου- τη
µηχανότρατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πολύ.
Ο Υπουργός Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας κ.

Ιωάννης ∆ιαµαντίδης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-

σεων, Νήσων και Αλιείας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, στο σχέδιο προσαρµογής της αλιευτικής

προσπάθειας, το ΣΠΑΠ, του ελληνικού στόλου που
δραστηριοποιείται στα ελληνικά χωρικά ύδατα προβλέπεται η
µόνιµη παύση της δραστηριότητας αλιευτικών σκαφών σε
εθελοντική βάση και ειδικότερα για σκάφη που φέρνουν στην
άδεια αλιείας τους το εργαλείο βιντζότρατα της παράκτιας
αλιείας µε παράλληλη χορήγηση δηµόσιας ενίσχυσης.

Προβλέπεται, λοιπόν, να δοθεί ενισχυµένο κίνητρο απόσυρσης
για µια διετία ως εξής:

Πρώτον, για τα σκάφη που θα υποβάλουν άµεσα, εντός του
2011, σχετικό αίτηµα µόνιµης παύσης της δραστηριότητας, η
ενίσχυση που θα καταβληθεί ανά σκάφος θα αντιστοιχεί στο
140% αυτής που προβλέπεται για τη διάλυση όµοιου σκάφους
που δεν είχε την άδεια αυτή.

∆εύτερον, το 2012 αυτή θα ανέρχεται αντίστοιχα στο 120%.
Τρίτον, το 2013 θα περιοριστεί στην ενίσχυση που θα
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προβλέπεται εκείνη τη στιγµή στο Πρόγραµµα ΕΠΑΛ 2007-2013,
χωρίς ιδιαίτερο κίνητρο.

Για το λόγο αυτό στις 29/12/2010 υπέγραψα την πρόσκληση
για υποβολή προτάσεων, η οποία, ήδη, βρίσκεται στο Εθνικό
Τυπογραφείο για δηµοσίευση και η οποία περιλαµβάνει όλα τα
απαραίτητα στοιχεία ενηµέρωσης των δυνητικών δικαιούχων και
τα δικαιώµατά τους, σχετικά µε τις δυνατότητες και τους όρους
χρηµατοδότησης πράξεων στο πλαίσιο υλοποίησης του Μέτρου
1.1 για τη µόνιµη παύση αλιευτικών δραστηριοτήτων του Άξονα
Προτεραιότητας 1 του Επιχειρησιακού Προγράµµατος Αλιείας
του 2007-2013. Μετά τη δηµοσίευση οι αλιείς µπορούν να
υποβάλουν τις σχετικές αιτήσεις τους.

Ειδικότερα τώρα, για τους πλοιοκτήτες αλιευτικών σκαφών µε
αλιευτικό εργαλείο βιντζότρατα οι ενισχύσεις που θα
καταβληθούν, θα υπολογιστούν βάσει της χωρητικότητας και της
ηλικίας του ενεργού σκάφους. Ενδεικτικά θα σας αναφέρω ότι
για ένα σκάφος από δέκα έως είκοσι πέντε τόνους, η µέγιστη
ενίσχυση ανέρχεται σε 7.000 ευρώ ανά τόνο συν 86.800 ευρώ
εφάπαξ πάγιο µε µείωση παλαιότητας για σκάφη άνω των
δεκαπέντε ετών.

Κύριε συνάδελφε, όσον αφορά στο δεύτερο σκέλος της
ερώτησής σας η χώρας µας εφαρµόζει, ήδη, την κοινοτική
νοµοθεσία, ενώ η εθνική µας νοµοθεσία είναι στις περισσότερες
περιπτώσεις αυστηρότερη από αυτή. Πιο συγκεκριµένα,
σύµφωνα µε τα ισχύοντα, απαγορεύεται η αλιεία µε το αλιευτικό
εργαλείο δίχτυα τράτας, µηχανότρατα, σύµφωνα µε το άρθρο 1
του Β.∆. 917/1966 σ’ όλη την επικράτεια καθ’ όλο το έτος εντός
των τριών ναυτικών µιλίων από την ηπειρωτική και νησιωτική ακτή
ή εντός αποστάσεως από την ακτή µέχρι την ισοβαθή των
πενήντα µέτρων στην περίπτωση που το βάθος αυτό συναντάται
σε µικρότερη απόσταση από την ακτή.

Σε κάθε περίπτωση, όµως, η αλιεία µε το αλιευτικό εργαλείο
δίχτυα τράτας διενεργείται πέραν του ενός ναυτικού µιλίου από
την ηπειρωτική και νησιωτική ακτή. Το ελάχιστο αυτό όριο σε
ελάχιστες περιπτώσεις ή σε αρκετές, αν θέλετε, στη χώρα µας
µπορεί να αυξηθεί µέχρι τα δύο µίλα, όπως παραδείγµατος χάρη
στο Θρακικό πέλαγος.

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, τόσο για την εθνική, όσο και για την
κοινοτική νοµοθεσία δεν προβλέπεται απαγόρευση της αλιείας
το µήνα Μάιο.

Πέραν των περιορισµών που ανέφερα και ως εκ τούτου στην
παρούσα φάση από την αρµοδία υπηρεσία του ΥΘΥΝΑΛ δεν
εξετάζεται το ενδεχόµενο απαγόρευσης της µηχανότρατας.

Ολοκληρώνω, λέγοντας ότι σχετικά µε την ανυπαρξία ελέγχων
που επικαλείστε, πρέπει να σας πω ότι αρµόδιο για το θέµα αυτό,
όπως γνωρίζετε, είναι το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη που
έχει και την ευθύνη του Λιµενικού Σώµατος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Βαρδίκος έχει
το λόγο για πέντε λεπτά.

ΠΥΘΑΓΟΡΑΣ ΒΑΡ∆ΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όταν έγραψα την ερώτηση, κύριε Υπουργέ, δεν ανήκε εκεί, γι’

αυτό δηµιουργείται το πρόβληµα αυτό. Πιστεύω πως πρέπει να
συζητήσουµε ξανά µε τους κοινοτικούς, µε συµπληρωµατικές
έρευνες και διαβουλεύσεις, τις τροποποιήσεις του 2012-2013,
έτσι ώστε να επιδιώξουµε αναθεώρηση του κανονισµού και να
επανέλθει η βιντζότρατα σαν παραδοσιακό εργαλείο. Αλλού να
στραφούµε για να προστατεύσουµε, πραγµατικά, τη
βιοποικιλότητα της θαλάσσιας ζωής, στη µηχανότρατα.

Ελπίζω να µετάνιωσαν όσοι θεώρησαν ότι αδιαφορώ για τον
πλούτο της θάλασσας και στηρίζω οικονοµικά συµφέροντα, αυτά
των περίπου δύο χιλιάδων ψαράδων µε τα τετρακόσια τριάντα
σκάφη της βιντζότρατας. Ίσα-ίσα ενδιαφέροµαι και έρχοµαι σε
αντίθεση µε χειρότερους καταστροφείς και σαφώς ισχυρότερα
συµφέροντα, τις µηχανότρατες.

Μου προκάλεσε εντύπωση το γεγονός ότι οι άνθρωποι στο
νοµό µου -και από αυτούς καταλαβαίνω ότι το ίδιο θα έγινε και
στους υπόλοιπους νοµούς- οι ψαράδες, δηλαδή, που
εγκατέλειψαν τη βιντζότρατα, αποδέχθηκαν τη µοίρα τους.
Προσωπικά µε συγκίνησε η στωικότητα µε την οποία το
αντιµετώπισαν και συγχρόνως τη θέλησή τους να συνεχίσουν να
ζουν από τη θάλασσα, µε άλλα εργαλεία. Πρέπει να τους

βοηθήσουµε και η καλύτερη βοήθεια γι’ αυτούς -το ζητούν και οι
ίδιοι- είναι να συµβάλουµε στο να γίνει η θάλασσά µας
πλουσιότερη και θα γίνει αν είµαστε πολύ λιγότερο αυστηροί απ’
ό,τι είµαστε σ’ αυτούς και έστω λίγο πιο αυστηροί µε τις
µηχανότρατες. ∆εν εφαρµόζονται οι προβλεπόµενοι περιορισµοί.
Ψαρεύουν ανενόχλητες σε λίγες εκατοντάδες µέτρα από τις
στεριές και σε λίγα µέτρα βάθος. Πρέπει να σταµατούν τον
Απρίλιο. Ο Μάιος είναι εποχή αναπαραγωγής για τα ψάρια.

∆εν υπάρχει, όπως είπα, ο απαραίτητος έλεγχος. ∆ικαιολογώ
και τους λιµενικούς. Τουλάχιστον στη Σάµο κάθε βράδυ είναι στα
στενά, µε τους λαθροµετανάστες, ξενυχτισµένοι. Πώς να
αστυνοµεύσουν για τις µηχανότρατες; Υπάρχει, βέβαια, και το
ελληνικό δαιµόνιο. Οι ίδιοι οι ψαράδες λένε ότι ακόµη και το
ψηφιακό σύστηµα παρακολούθησης, το VMS το εξουδετερώνουν
τυλίγοντάς το µε ένα αλουµινόχαρτο. Αυτό δα έλειπε, ο Έλληνας
να µη βρει πατέντες!

Χρειάζεται, λοιπόν, µία σωστή αστυνόµευση και πιθανώς
αλλαγή της νοµοθεσίας, γιατί η νοµοθεσία είναι πολύ αυστηρή,
όταν προβλέπει ότι θα κατασχεθεί ακόµα και το σκάφος, που
κάνει, βέβαια, εκατοµµύρια και καταλαβαίνουµε γιατί λειτουργεί
αποτρεπτικά στο να εφαρµοστεί ο νόµος. Πρέπει, όµως, να
κάνουµε ξανά πλούσια τη θάλασσα για να βρίσκουν ψάρια και να
ζήσουν όσοι ψαράδες αναγκάστηκαν να εγκαταλείψουν τη
βιντζότρατα, αλλά να βρίσκουν ψάρια και οι ίδιες οι
µηχανότρατες, που σε λίγο δεν θα έχουν να ψαρέψουν τίποτα
και αυτές, όπως όλοι.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Βαρδίκο.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-

σεων, Νήσων και Αλιείας): Κύριε συνάδελφε, αντιλαµβάνοµαι
την αγωνία σας για την περιφέρειά σας, ιδιαίτερα για τους
Φούρνους, που είναι ένα νησί το οποίο ξέρετε πολύ καλά ότι όχι
απλώς το αγαπώ, αλλά έχω και ιδιαίτερους δεσµούς.

Πρέπει να πω ότι η διαχείριση του αλιευτικού στόλου
ακολουθεί τους κανόνες της κοινής αλιευτικής πολιτικής,
σύµφωνα µε την οποία τα κράτη-µέλη εφαρµόζουν µέτρα για την
προστασία της αλιευτικής ικανότητας του στόλου, προκειµένου
να επιτευχθεί µία σταθερή ισορροπία µεταξύ της αλιευτικής
ικανότητας και της αλιευτικής ευκαιρίας. Επισηµαίνεται, όµως,
ότι οι προτάσεις για υιοθέτηση ρυθµιστικών µέτρων αλιείας, τα
οποία, πέραν της περιβαλλοντολογικής, έχουν και κοινωνική, αν
θέλετε, και οικονοµική διάσταση, θα πρέπει απαραίτητα να
στοιχειοθετούνται από επιστηµονικά στοιχεία και δεδοµένα,
καθόσον στις περισσότερες περιπτώσεις επιβαρύνουν ορισµένες
κατηγορίες αλιέων που θίγονται από τα προτεινόµενα µέτρα.

Μετά την τελευταία ανακατανοµή, όµως, των αρµοδιοτήτων
µε τα π.δ. 96 και 127 το ΥΘΥΝΑΛ, το Υπουργείο Θαλασσίων
Υποθέσεων Νήσων και Αλιείας, έχει πλέον αυξηµένη
αρµοδιότητα στον έλεγχο της αλιείας. Γι’ αυτό σκοπεύουµε να
προχωρήσουµε σε κατάργηση της απόφασης 164198/3.3.2008
του Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε την οποία
καθορίζεται η ελάχιστη απόσταση από την ακτή κατά την αλιεία
µε το αλιευτικό εργαλείο δίχτυα τράτας -είναι η µηχανότρατα-
και να προχωρήσουµε σε νέα απόφαση, η οποία θα
ανταποκρίνεται αφ’ ενός στις προϋποθέσεις που τίθενται από τον
κανονισµό και αφ’ ετέρου θα ικανοποιεί τις ανάγκες διενέργειας
αλιείας, µε σεβασµό στο περιβάλλον και θα εξασφαλίζει την
ασφαλή διαχείριση των ιχθυοαποθεµάτων, λαµβάνοντας όµως
υπ’ όψιν και της ιδιαιτερότητας της ελληνικής υφαλοκρηπίδας,
όπου η χρήση διχτυών τράτας είναι ιδιαίτερα περιορισµένη.

Τέλος, πρέπει να σας πω ότι η όποια καθυστέρηση σ’ αυτήν
την ενέργειά µας οφείλεται στην αναγκαιότητα να προηγηθεί η
ρύθµιση διαφόρων διοικητικών θεµάτων του νεοσύστατου
Υπουργείου Θαλασσίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας, που θα
επιτρέψει την άµεση έκδοση νόµιµων διοικητικών πράξεων,
σύµφωνα µε την εθνική νοµοθεσία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
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Νήσων και Αλιείας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου της Βουλής των Ελλήνων και τον τρόπο
οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα
έξι µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το ιδιωτικό
«Γενικό Λύκειο Μαλλιάρα» Παλαιού Φαλήρου.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 415/18.1.2011
επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου προς τους Υπουργούς Οικονοµικών
και Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την εµπορική
εκµετάλλευση του χώρου του τέως ανατολικού αερολιµένα
Αθηνών από τη ∆ΕΘ ΑΕ κ.λπ.

Κύριε Μαρκόπουλε, έχετε το λόγο, για δύο λεπτά να
αναπτύξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, η ΕΤΑ, µαζί µε τη ∆ΕΘ, είναι συνιδιοκτήτες ή,
εν πάση περιπτώσει, ενώνουν τις ιδιοκτησίες τους στον πρώην
ανατολικό αερολιµένα Αθηνών, όπου εκεί διοργανώνονται
εκθέσεις από νόµιµους διοργανωτές εκθέσεων. Σε αυτήν την
έκταση, επειδή δεν υπάρχει κτήριο και οι εκθέσεις είναι
υπαίθριες, υπάρχει αναγκαιότητα να στεγαστούν -προφανώς σε
λυόµενες κατασκευές- οι εκθέτες και τα προϊόντα τους.

Εκεί, λοιπόν, εδώ και πάρα πολλά χρόνια, από το 2001,
υπάρχει εγκατεστηµένη η εταιρεία «CONTENT», µια εταιρεία η
οποία έχει εγκαταστήσει τις λυόµενες τέντες σε εµβαδόν περί τα
είκοσι χιλιάδες τετραγωνικά µέτρα, χωρίς αδειοδότηση και χωρίς
να πληρώνει ενοίκιο στο δηµόσιο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Για την ακρίβεια, έχει µία αδειοδότηση από την Υπηρεσία
Πολιτικής Αεροπορίας, υπό την προϋπόθεση να υπάρχει
µισθωτήριο και παραχώρηση δικαιώµατος χρήσης χώρου, που
δεν υπάρχει ούτε από τη ∆ΕΘ ούτε από την ΕΤΑ. Αυτή η εταιρεία
βγάζει πολλά χρήµατα όλα αυτά τα χρόνια, για τα οποία δεν
πληρώνει στο ελληνικό δηµόσιο, που είναι ο ιδιοκτήτης του
χώρου, ούτε 1 ευρώ.

Γι’ αυτόν το λόγο η ΕΤΑ µε δική µου εντολή, όταν ήµουν
εποπτεύων Υπουργός Τουριστικής Ανάπτυξης, εκτός από
εξώδικο διαµαρτυρία, πήρε την εντολή να κάνει και την ανάλογη
µηνυτήρια αναφορά και το ειρηνοδικείο απεφάνθη οριστικά ότι
θα πρέπει η εταιρεία «CONTENT» να αποµακρύνει αυτές τις
τέντες από τον ανατολικό αερολιµένα µέχρι τις 30 Νοεµβρίου
του 2010, κατά την περίοδο δηλαδή στην οποία εσείς έχετε την
εποπτεία της ΕΤΑ και του Υπουργείου Τουριστικής Ανάπτυξης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θέλω δέκα δευτερόλεπτα ακόµα, κύριε Πρόεδρε.
Αίφνης πληροφορηθήκαµε ότι η ∆ΕΘ απεφάσισε να αγοράσει

τις παράνοµες τέντες έναντι αντιτίµου 1,7 εκατοµµυρίου ευρώ,
χωρίς να ξέρουµε τίποτα περισσότερο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε
Μαρκόπουλε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ερωτώ, λοιπόν, εάν
αντιλαµβάνεστε ότι θα πουληθεί µια ιδιωτική εταιρεία στη ∆ΕΘ,
µια εταιρεία για την οποία υπάρχει τελεσίδικη απόφαση…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Μαρκόπουλε,
ολοκληρώστε, σας παρακαλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κύριε
Πρόεδρε. ∆έκα δευτερόλεπτα ζήτησα. Οι Υπουργοί συνήθως
µιλούν τριάντα δευτερόλεπτα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Έχουµε φύγει από
το χρόνο µε αυτά και µε αυτά. Είπαµε ότι θα τηρήσουµε το
χρόνο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι ουσιαστική, όµως, η
διαδικασία, κύριε Πρόεδρε. Τελειώνω σε δέκα δευτερόλεπτα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εγώ σας
παρακαλώ…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα είχα τελειώσει, κύριε
Πρόεδρε.

∆ιερωτώµαι, λοιπόν, τι πρόκειται να κάνετε, εάν το θεωρείτε
σύννοµο ή εάν αντιλαµβάνεστε τι διαπλοκή έχει στηθεί εκεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Το λόγο έχει ο
Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Νικητιάδης, για τρία
λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Τουρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Μαρκόπουλε, κατ’ αρχάς πρέπει να σας διατυπώσω την
αίσθηση της περιρρέουσας ατµόσφαιρας, η οποία διατυπώνει
την απορία και αναρωτιέται πώς είναι δυνατόν να επιλέγετε
αυτήν τη στιγµή εσείς, όταν βοά ο κόσµος για το περίφηµο
πόρισµα των επιθεωρητών ελεγκτών ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης σε
σχέση µε τον ΕΟΤ…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εγώ προσωπικά, κύριε
Υπουργέ;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Τουρισµού): Όχι, θα διευκρινίσω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Προσέξτε, γιατί θα
ζητήσω το λόγο επί προσωπικού.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Τουρισµού): Σε µια περίοδο που κυβερνούσε η Νέα ∆ηµοκρατία,
το κόµµα του οποίου εσείς σήµερα είστε Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος, σε µια περίοδο που και εσείς είχατε την πολιτική
ηγεσία και είχατε την υψηλή εποπτεία του οργανισµού, την ώρα
που βοά ο κόσµος γι’ αυτό το πόρισµα, εσείς επιλέγετε να
διατυπώσετε αυτήν τη συγκεκριµένη ερώτηση, στην ουσία
«παίρνοντας τη µπάλα και πετώντας την έξω από το γήπεδο».

Και αναρωτιέται κανείς: Είναι διότι σας είναι αδιάφορο το τι
έγινε στον ΕΟΤ; Είναι διότι δεν θεωρείτε ότι έγινε κάτι σηµαντικό;
∆εν θεωρείτε ότι κάποια πολλά εκατοµµύρια που εδόθησαν,
χωρίς µελέτη, χωρίς σχεδιασµό, χωρίς έναν προγραµµατισµό για
το πώς θα φέρουµε έναν τουρίστα παραπάνω, είναι ένα
σηµαντικό ζήτηµα που απασχολεί το λαό και συνεπώς, θα έπρεπε
κατ’ επέκταση να απασχολεί και σας -που είστε εκπρόσωπός του-
και το κόµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας; Είναι διότι δεν είχατε εσείς
καµµία ευθύνη και εννοώ η Νέα ∆ηµοκρατία που ήταν κυβέρνηση
που είχε διορίσει την ηγεσία του ΕΟΤ; ∆εν είχε καµµία ευθύνη ο
πολιτικός εποπτεύων Υπουργός; Γιατί είπατε κάποια στιγµή και
στην τηλεοπτική εκποµπή στην οποία ήµουν παρών και εσείς
κάνατε παρέµβαση ότι δεν ξέρατε τι γίνεται στον ΕΟΤ.
Πραγµατικά, θα ήθελα µια απάντηση σε αυτά τα ερωτήµατα.
Αλλά για να µη ρωτήσετε, αν εγώ κάνω τα ίδια πράγµατα ή η
Κυβέρνησή µας κάνει τα ίδια πράγµατα, εµείς δεν «πετάµε
καµµία µπάλα έξω από το γήπεδο» και θα σας απαντήσω επί των
θεµάτων που θέσατε.

Κατ’ αρχάς, να δούµε ποιο είναι το διακύβευµα στη
συγκεκριµένη περιοχή. Είναι ή δεν είναι η νοµή και είναι ή δεν
είναι το δικαίωµα αυτό που οφείλει πρώτον, να κατοχυρώσει το
δηµόσιο; Και έχει ή δεν έχει κατοχυρωθεί απολύτως το δικαίωµα
αυτό και κανείς δεν µπορεί να το αµφισβητήσει; Είναι. Αν δεν
γνωρίζετε τα ερωτήµατα, µη µου απαντάτε. Εγώ σας λέω ότι
αυτό είναι το κυρίως θέµα που µας απασχολεί αυτήν τη στιγµή.

Από κει και πέρα, να βάλουµε τα άλλα ζητήµατα. Εσείς θέλατε
να σταµατήσει να λειτουργεί το εκθεσιακό κέντρο; Αυτός ήταν ο
στόχος, όταν εσείς προχωρήσατε και κάνατε ασφαλιστικά µέτρα
ή θέλατε να διασφαλίσετε τη νοµή που είναι το πρωταρχικό, το
οποίο έχει διασφαλιστεί; Και εγώ σας καλώ να απαντήσετε σ’
αυτό, να πείτε δηλαδή -για να µη µας αφήνετε υπονοούµενα περί
διαπλοκής και όλα αυτά τα αβάσιµα και χωρίς καµµία
τεκµηρίωση- ποιος είναι ο στόχος σας; Τι θέλει η Νέα
∆ηµοκρατία; Θέλει ή δεν θέλει να υπάρχει δεύτερο εκθεσιακό
κέντρο που να λειτουργεί στην Αθήνα, για να δούµε και ποιος
είναι ο υγιής ανταγωνισµός; ∆ιότι έτσι που µας τα λέτε, στην
ουσία υγιής ανταγωνισµός σηµαίνει µονοπώλιο, αφού µόνο ένα
εκθεσιακό κέντρο υπάρχει και εσείς έρχεστε να υποστηρίξετε ότι
κακώς δεν έχουµε προχωρήσει στο να φύγουν τα µηχανήµατα ή
οι τέντες ή οτιδήποτε άλλο από εκεί.
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(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τα υπόλοιπα στη
δευτερολογία σας, κύριε Υπουργέ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Τουρισµού): Στη δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε, θα
αναπτυχθώ περαιτέρω. ∆εν έχω λόγο να πάρω χρόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Μαρκόπουλος
έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, πρώτα
απ’ όλα, θα σας υπενθυµίσω ότι ως Υπουργός οφείλετε να
απαντάτε και όχι να ρωτάτε. Αν τα ερωτήµατά σας είναι
ρητορικά, απαντήστε τα µόνος σας.

∆εύτερον, σε ό,τι αφορά αυτά που υπονοήσατε, θέλω να σας
πω ότι προσωπικά σε οκτώµιση µήνες που διετέλεσα Υπουργός
Τουριστικής Ανάπτυξης, στον ΕΟΤ -που δεν αποτελεί αντικείµενο
της συγκεκριµένης ερώτησης- άφησα περίσσεια 6 εκατοµµυρίων
ευρώ, µε την προϋπόθεση να έπαιρνε η Κυβέρνησή σας το 50%
αύξηση της διαφήµισης που είχε αποφασιστεί από το Υπουργικό
Συµβούλιο από το ∆εκέµβριο του 2008. ∆εν τα πήρατε, ρίξατε
τον ΕΟΤ έξω.

Τρίτον, σε ό,τι αφορά τη συγκεκριµένη ερώτηση, κύριε
Υπουργέ, µένω άναυδος από την ανυπαρξία απάντησης. Ξέρετε
τι µου είπατε τώρα; Ότι η νοµή της περιουσίας του δηµοσίου
είναι να αγοράζει το δηµόσιο µέσω ∆ΕΘ αυθαίρετα
κατασκευάσµατα. Ένας πολίτης, κύριε Υπουργέ, αν πάει να
αγοράσει ένα αυθαίρετο σπίτι, θα τον πιάσει η πολεοδοµία, η
εφορία και θα του απαγορεύσει την αγορά. Η ∆ΕΘ, πώς είναι
δυνατόν να αγοράζει µία αυθαίρετη κατασκευή, χωρίς
πυροπροστασία, χωρίς πολεοδοµική άδεια, µε τελεσίδικη
απόφαση του δικαστηρίου για την αποµάκρυνση και εσείς ως
Υπουργός να έρχεστε εδώ και να εγκαλείτε εµένα για
λογαριασµό της παράταξης που ερωτά;

Πώς µπορείτε να αναλαµβάνετε την πολιτική ευθύνη, όταν η
ίδια η εταιρεία -η ΕΤΑ, την οποία εσείς έχετε υπό την
καθοδήγησή σας- µέσω του νοµικού συµβούλου έχει κάνει την
εξώδικο, έχει στείλει την εταιρεία στο δικαστήριο, έχει την
τελεσίδικη απόφαση, εσείς να τη διαγράφετε;

Και τέλος, σας πληροφορώ, αν δεν σας πληροφόρησαν οι
υπηρεσίες σας, ότι δεν υπάρχει ένα µόνο ανταγωνιστικό
εκθεσιακό κέντρο, όπως σας λένε. Υπάρχουν τουλάχιστον πέντε
στο Λεκανοπέδιο. Υπάρχει στο καινούργιο αεροδρόµιο, υπάρχει
στην εθνική οδό, υπάρχει στη λεωφόρο Κηφισίας, υπάρχει στο
Αιγάλεω, υπάρχει στο Περιστέρι.

Μάθετε, λοιπόν, ότι το κράτος οφείλει τον ειλικρινή, υγιή
ανταγωνισµό να τον υπηρετεί. ∆ιαφορετικά, αυτά που κάνετε
είναι µαυραγορίτικη οικονοµία, την οποία συγκαλύπτετε όπως
συγκαλύπτετε και τη διαφθορά.

Επ’ αυτού να απαντήσετε.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε, κύριε

Μαρκόπουλε.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός, για να δευτερολογήσει για

τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και

Τουρισµού): Κύριε Μαρκόπουλε, αν δείτε τι σας απήντησα,
ουδεµία σχέση έχουν όσα είπατε πριν µ’ αυτά που εγώ σας είπα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν µου απαντήσατε επί
της ουσίας. Συγκεκριµένα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Τουρισµού): Θα σας απαντήσω αµέσως -µην ανησυχείτε- πολύ
συγκεκριµένα. Θα ακούσετε την απάντηση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αγοράζετε κατασκευή η
οποία είναι παράνοµη µε τελεσίδικη δικαστική απόφαση; Εκτός
αν τα δικαστήρια είναι διεφθαρµένα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Τουρισµού): Η φαντασία σας, κατ’ αρχάς, αποδίδει σ’ εµένα
πράγµατα που δεν σας είπα. Επίσης, η φαντασία σας αποδίδει
προθέσεις και αποφάσεις στην ΕΤΑ που ουδέποτε υπήρξαν.
Ποιος σας είπε και µε ποιο έγγραφο µπορείτε εσείς να
αποδείξετε ότι η ΕΤΑ έχει αποφασίσει και έχει βγάλει σε
διαγωνισµό ή θα προχωρήσει σε σύµβαση µε τη ∆ΕΘ; Η ΕΤΑ δεν

έχει πάρει καµµία τέτοια απόφαση, θα προστατέψει τα
συµφέροντα του δηµοσίου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί δεν
αποµακρύνονται;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Τουρισµού): Θα εξηγήσω γιατί δεν αποµακρύνονται, γιατί πρέπει
να το καταλάβετε. Θέλει και λίγο νιονιό για να το καταλάβετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλω αλήθειες από εσάς.
Μέχρι τώρα δεν έχετε πει τίποτα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Τουρισµού): Επιστρέφοντας στην παράταξή σας όσα περί
µαυραγορητών είπατε –γιατί αυτά που ακούγονται στο ελληνικό
Κοινοβούλιο είναι απίστευτα- πρέπει να κατανοήσετε ότι οι
συγκεκριµένες τέντες είναι ένα περιουσιακό στοιχείο που αν
υπάρχει εκεί και θέλει το δηµόσιο να το εκµεταλλευτεί, µπορεί
πολύ καλύτερα µε την ύπαρξή τους και προστατεύει πολύ
καλύτερα το δηµόσιο αν πάνε µαζί µε τις τέντες το ακίνητο και όχι
χωρίς τις τέντες.

∆εν µου απαντήσατε όµως. Σας λέω, λοιπόν, ότι η ΕΤΑ δεν έχει
πάρει καµµία απόφαση κι αυτά είναι δικές σας εικασίες και δικές
σας σκέψεις και φαντασίες.

Εµείς θα προχωρήσουµε. Θα προστατέψουµε τα συµφέροντα
του ελληνικού δηµοσίου πολύ καλά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα τα αποµακρύνετε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και

Τουρισµού): ∆εν είναι απαραίτητο να αποµακρυνθούν για να
προστατευθεί το συµφέρον του ελληνικού δηµοσίου. ∆εν το
καταλαβαίνετε. Τι να σας κάνω; ∆εν φταίω εγώ που δεν
καταλαβαίνετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Έχετε απόφαση στα
χέρια σας. Η ΕΤΑ πήγε στα δικαστήρια.

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Μαρκόπουλε,
σας παρακαλώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Τουρισµού): Είστε γιατρός, από νοµικά δεν έχετε ιδέα και δεν
καταλαβαίνετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Βλέπω τα δικά σας
νοµικά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Τουρισµού): Να σας εξηγήσω; Θα µου επιτρέψετε τουλάχιστον;
Για να καταλάβετε και να µη λέτε τουλάχιστον ανακρίβειες.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μα, δεν µου απαντάτε.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Υπουργέ, σας

παρακαλώ, µην του απαντάτε έτσι. Στο Σώµα απευθύνεστε.
Κύριε Μαρκόπουλε, µην ξαναδιακόψετε. Σας παρακαλώ πολύ.

∆εν είναι στον Κανονισµό και το ξέρετε πάρα πολύ καλά.
Παλαιότερος είστε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
Τουρισµού): Υπάρχει µια απόφαση ασφαλιστικών µέτρων.
Κατοχυρωθήκανε. Ό,τι ώρα θέλουµε αποµακρύνουµε τις τέντες.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κάντε το.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και

Τουρισµού): Πρέπει; Αυτό είναι το ζήτηµα γιατί εσείς
αµφισβητείτε το κατά πόσο έχουµε θέσει σε αµφιβολία τα
δικαιώµατα του δηµοσίου. Εµείς, λοιπόν, το δικαίωµα το
κατοχυρώσαµε. Από εκεί και πέρα, πρέπει να εξετάσουµε: Αυτές
τις τέντες πρέπει να τις αποµακρύνουµε ή πρέπει να τις
εκµεταλλευτούµε ως αναπόσπαστο τµήµα του χώρου που εσείς
δεν θέλετε αναφέροντάς µου …

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τις αυθαίρετες;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και

Τουρισµού): Εσείς λέτε το «αυθαίρετες».
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μα, αφού το λέει η

απόφαση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και

Τουρισµού): Καµµία απόφαση δεν υπάρχει που να λέει ότι είναι
αυθαίρετες. Κι αν ήταν αυθαίρετες, να προχωρήσετε και να
βάλετε ένα τρίτο, που έχει συµφέρον από τα εκθεσιακά κέντρα,
που αναφέρατε να κάνει παρέµβαση και να τις αποµακρύνει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς κυβερνάτε, όχι εγώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και
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Τουρισµού): ∆εν υπάρχει τέτοια απόφαση. Εσείς θέλετε να
υπάρχει τέτοια απόφαση, για να απαξιωθεί το ακίνητο, για να µην
έχει την αξία που πρέπει. Και δεν µου απαντήσατε αν πρέπει ή
δεν πρέπει εκεί να γίνει εκθεσιακό κέντρο. Εσείς αποφεύγετε την
απάντηση. Αναφέρετε εκθεσιακά κέντρα, που είναι πολύ
µικρότερα και πραγµατικά, δεν ενισχύουν τον ανταγωνισµό στο
επίπεδο που θα θέλαµε να τον ενισχύσουµε και εµφανίζετε µια
κατάσταση που δεν υπάρχει. Απαντήστε, λοιπόν, εσείς τα
ερωτήµατα.

Η ΕΤΑ δεν έκανε ποτέ αυτά που της προσάπτετε. Η ΕΤΑ
προστατεύει το συµφέρον του ελληνικού δηµοσίου και δεν θα
κάνει όσα έγιναν µε τον ΕΟΤ όταν κυβερνούσε η Νέα
∆ηµοκρατία.

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τελειώνει ο πρώτος
κύκλος των επικαίρων ερωτήσεων.

Στο σηµείο αυτό, µ’ αυτήν την ωραία ατµόσφαιρα, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού
συµµετείχαν στο Εκπαιδευτικό Πρόγραµµα «Εργαστήρι
∆ηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, δεκαέξι
µαθητές και ένας εκπαιδευτικός από το 16ο ∆ηµοτικό Σχολείο

Περιστερίου Αττικής.
Επίσης, στο ίδιο πρόγραµµα, παρακολούθησαν την έκθεση της

αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για τη
λειτουργία της Βουλής των Ελλήνων σαράντα µαθήτριες και
τρεις εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο ∆ιασέλου Άρτας, όπως και
από το Γυµνάσιο Άνω Καλέντινης της Άρτας, οι οποίοι
φιλοξενούνται στην Αθήνα, στο πλαίσιο του εκπαιδευτικού
προγράµµατος που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής.

Παιδιά, καλώς ήρθατε.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Έχω να κάνω επίσης µία σηµαντική ανακοίνωση προς το Σώµα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

προς το Σώµα ότι, µε την υπ’ αριθµόν 139/20-1-2011 επιστολή
του προς τον Πρόεδρο της Βουλής, ο Βουλευτής της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Αλέξανδρος Κοντός υποβάλλει αίτηµα, κατά το
άρθρο 86 του Συντάγµατος, για τη σύσταση ειδικής επιτροπής
για τον έλεγχο της εναντίον του κατηγορίας, σχετικά µε την
υπόθεση της Ιεράς Μονής Βατοπεδίου.

Η επιστολή κατατίθεται στα Πρακτικά.
Η προαναφερθείσα επιστολή έχει ως εξής:
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4092 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εισερχόµεθα στις
Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:

Πρώτη είναι η µε αριθµό 419/18-1-2011 επίκαιρη ερώτηση της
Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Αικατερίνης Μπατζελή προς την Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την ανακατανοµή
των ποσοτήτων για την παραγωγή βιοντίζελ κ.λπ..

Κυρία Μπατζελή, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, προκειµένου
να αναπτύξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ: Ευχαριστώ πολύ.
Κύριε Υπουργέ, σε µία κρίσιµη οικονοµική περίοδο για τη χώρα

µας και ιδιαίτερα για τους αγρότες, των οποίων το εισόδηµα
µειώνεται τα τελευταία χρόνια, τα βιοκαύσιµα µπορούν να
συνεισφέρουν, τόσο στην ανάπτυξη της αγροτικής οικονοµίας,
όσο και της ενεργειακής ασφάλειας της χώρας µας.

Τα πλεονεκτήµατα της χώρας µας είναι η ποικιλία πρώτων
υλών από παραδοσιακές καλλιέργειες, οι οποίες έχουν και
ενθαρρυντικές αποδόσεις νέων, ενεργειακών καλλιεργειών. Η
προώθηση των καλλιεργειών αυτών µπορεί να αποτελέσει µία
συµπληρωµατική δραστηριότητα για τους παραγωγούς, για την
ενίσχυση της περιφέρειας, προσφέροντας µάλιστα ικανοποιητικό
εισόδηµα στην περιφέρεια, στους αγρότες, αλλά και στις ίδιες τις
βιοµηχανίες.

Κρίσιµο σηµείο όµως της όλης διαδικασίας αποτελεί η
διαφάνεια του συστήµατος και η τήρηση των συµβάσεων που
υπογράφουν οι εταιρείες. Γνωρίζω πάρα πολύ καλά από την
προηγούµενη συνεργασία µας, ότι και εσείς και εµείς από
πλευράς Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης είχαµε παραλάβει
φακέλους που έπρεπε να διαλευκανθούν και να αναλάβουµε
δεσµεύσεις ότι από εδώ και πέρα το σύστηµα θα τα διαχειρίζεται
µε απόλυτη διαφάνεια. Γι’ αυτόν το λόγο, κύριε Μανιάτη,
γνωρίζοντας την ευαισθησία σας στα ζητήµατα αυτά, κάνω την
ερώτηση προς εσάς.

Εδώ όµως θα ήθελα να επισηµάνω ότι, ενώ είχε ληφθεί µία
απόφαση τον Αύγουστο του 2010, έτσι ώστε να µπει φρένο σ’
αυτήν την κατάσταση, θέτοντας ως όρο για την ποσόστωση της
κάθε εταιρείας τα εξοφληµένα τιµολόγια αγοράς πρώτης ύλης,
δηλαδή την κατανοµή ποσοστώσεων όχι σε όσα στρέµµατα
αναγράφονται στις συµβάσεις αλλά στις ποσότητες σπόρων που
αγόρασαν και εξόφλησαν προς τους Έλληνες αγρότες, δόθηκε
µία παράταση.

Κι εδώ θέλω, αν µπορώ, να θέσω τα βασικά ερωτήµατα, τα
οποία είναι γνωστά φυσικά από την ερώτηση, προσθέτοντας δύο.
∆ιότι τα υπόλοιπα τρία είναι γνωστά. Ποιες είναι οι εταιρείες που
κατέθεσαν τιµολόγια µετά τη 1/11 και δεύτερον, πότε θα γίνει
πραγµατικά ο έλεγχος και πώς θα γίνει ανακατανοµή; Είναι ένα
θέµα το οποίο θα ήθελα να συζητήσουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,

κυρία Μπατζελή.
Ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής

Αλλαγής κ. Μανιάτης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέ-

ργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Θα ήθελα να ευχαριστήσω τη
συνάδελφο κ. Μπατζελή για την ερώτηση. Θα σας απαντήσω σε
δύο σκέλη, κ. Μπατζελή.

Πρώτα απ’ όλα, θα σας πω απολύτως πολιτικά πώς
αντιλαµβάνοµαι το θέµα και στη συνέχεια θα σας αναγνώσω και
την απάντηση που µου έχει ετοιµάσει η υπηρεσία.

Πριν όµως σας αναγνώσω την επίσηµη απάντηση της
υπηρεσίας, πρέπει να σας πω ότι είµαι βαθύτατα
απογοητευµένος από τον τρόπο µε τον οποίο µέχρι και σήµερα
ακόµη η πολιτεία δεν διαχειρίζεται, όπως θα έπρεπε να
διαχειρίζεται, αυτήν την πολύ σοβαρή υπόθεση. Και το γεγονός
ότι κατά το παρελθόν, µε τη δική µας συνεργασία, τα δύο
Υπουργεία κάναµε µια σηµαντική βελτίωση, δεν σηµαίνει ότι
πρέπει να είµαστε ευχαριστηµένοι.

Θέλω να σας δηλώσω, µε αφορµή την ερώτηση σας, ότι εµείς
έχουµε ξεκινήσει ήδη τη διαδικασία για να αλλάξουµε το νόµο.
Αυτή η ιστορία, έτσι όπως έχει εξελιχθεί µε το βιοντίζελ, δεν
µπορεί να πάει άλλο. Άρα, σας ευχαριστώ. Προσβλέπω και στην

δική σας συνεργασία, αλλά και όλων των συναδέλφων που έχουν
στις περιοχές τους ενεργειακές καλλιέργειες, αλλά αυτό το
παραµύθι, θα τελειώσει. Και θα σας εξηγήσω πού υπάρχουν οι
αδυναµίες.

Να σας θυµίσω πρώτα απ’ όλα ότι υπάρχουν τρείς κοινές
υπουργικές αποφάσεις, η τελευταία των οποίων λέει πως οι
δικαιούχοι οι οποίοι ως δικαιολογητικά υπέβαλαν συµβάσεις
ενεργειακών καλλιεργειών και για τους οποίους έχει κατανεµηθεί
ποσότητα µε βάση τις παραπάνω συµβάσεις, οφείλουν να
καταθέσουν µέχρι 15 Νοεµβρίου 2010, τα εξοφληµένα τιµολόγια
αγοράς ενεργειακών προϊόντων. Απαντώ, λοιπόν, στην τελευταία
ερώτηση σας, που δεν ήταν γραµµένη. ∆εν είµαι έτοιµος να σας
πω ποιες εταιρείες έχουν καταθέσει εκπρόθεσµα. ∆εσµεύοµαι
όµως να σας αποστείλω, αφού ρωτήσω την υπηρεσία, τι
απάντηση υπάρχει στο συγκεκριµένο ερώτηµά σας.

Τώρα, η επιτροπή αξιολόγησης, που έχει συγκροτηθεί σχετικά
µε την πορεία των ελέγχων στα εξοφληµένα τιµολόγια -πρέπει
να σας πω ότι για πρώτη φορά γίνεται αυτή η δουλειά, για πρώτη
φορά πραγµατικά ελέγχονται τα τιµολόγια και όχι οι δηλώσεις
και αυτό είναι ένα πρώτο σοβαρό βήµα- για να κάνει σοβαρό
έλεγχο απαιτείται η διασταύρωση µε τα στοιχεία του ΟΣ∆Ε, του
πληροφοριακού συστήµατος που υπάρχει στον ΟΠΕΚΕΠΕ.

Που βρισκόµαστε σήµερα;
Πρώτον, ο αριθµός των παραστατικών, που έχει υποβληθεί,

προκειµένου να γίνει ο έλεγχος των τιµολογίων και των
ηλεκτρονικών αρχείων, είναι εξαιρετικά µεγάλος. Μου έχει δώσει
η υπηρεσία έναν αριθµό, που πραγµατικά είναι τροµερός, εκατόν
πενήντα χιλιάδες τιµολόγια και παραστατικά που πρέπει να
ελεγχθούν. Αυτό, βέβαια, προκύπτει εκ του γεγονότος ότι ενώ
πέρυσι είχαµε δηλωθείσες εκτάσεις ενεργειακών καλλιεργειών
περίπου τετρακόσιες χιλιάδες στρέµµατα, φέτος έχουµε
υπερδιπλασιασµό, έχουµε εννιακόσιες είκοσι χιλιάδες
στρέµµατα. Άρα, έχουµε πολύ µεγαλύτερη δουλειά, χωρίς αυτό
να αποτελεί δικαιολογία για την επιτροπή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ να έχω µισό λεπτό ακόµα στην
πρωτολογία µου;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μάλιστα, κύριε
Υφυπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέ-
ργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): ∆εύτερον, τα παραστατικά δεν
έχουν υποβληθεί µε οργανωµένο τρόπο, µε αποτέλεσµα να
απαιτείται και άλλη συνδυαστική δουλειά που πρέπει να κάνει η
επιτροπή.

Τρίτον, προκύπτουν ειδικά ερωτήµατα, που σχετίζονται µε
φορολογικά ζητήµατα, τα οποία για πρώτη φορά τίθενται και
πρέπει να συνεξεταστούν µε το Υπουργείο Οικονοµικών.

Και τέταρτον, δεν έχουν προχωρήσει οι διασταυρώσεις. Η
υπηρεσία πάντως, µου λέει η επιτροπή, ότι θα ολοκληρώσει τη
δουλειά της µέσα σε τρεις µήνες από σήµερα που συζητούµε.

Στη δευτερολογία µου θα ολοκληρώσω την απάντησή µου.
Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Ορίστε, κυρία Μπατζελή, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ,

πρώτον για την πολιτική δέσµευση ότι το θέµα του βιοντίζελ θα
επαναπροσδιοριστεί από πλευράς ΥΠΕΚΑ σε συνεργασία µε το
ΥΠΑΑΤ, γιατί σε καµµία περίπτωση ένας λανθασµένος τρόπος
διαχείρισης ενός συστήµατος, δεν µπορεί να θέσει σε κίνδυνο
µια σηµαντική ενεργειακή πολιτική, κυρίως σε περιοχές όπου
παράγουν ελαιούχους σπόρους ή έχουν τη δυνατότητα να
λειτουργήσουν συµπληρωµατικά σε σχέση µε τις άλλες
ενεργειακές µορφές.

∆εν θέλω να πω -επειδή και ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων είναι εδώ και πιθανόν να µην είναι
προετοιµασµένος- γιατί εδόθη και ζητήθηκε παράταση από ΥΠΑΤ
ένα µήνα. Αυτό είναι θέµα ενδοϋπηρεσιακό, θα το συζητήσετε.
Προσωπικά, θα µπορούσα να πω ότι ο νόµος είναι τόσο σαφής
όπου δεν χρειαζόταν η παράταση.
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Η καθυστέρηση του ελέγχου διευκολύνει κάποιους, κύριε
Υπουργέ, ώστε να παραδώσουν περισσότερες ποσότητες από
όσες δικαιούνται. Και κάποιοι άλλοι περιµένουν την ολοκλήρωση
του ελέγχου, ώστε να χρησιµοποιήσουν σπόρους, αντί για
βιοντίζελ, σε εξαγωγές, προσδοκώντας µεγαλύτερο κέρδος.

Εάν αυτό δεν αντιµετωπιστεί, κύριε Μανιάτη, όσο το δυνατόν
πιο σύντοµα, θεωρώ ότι είµαστε όλοι µάρτυρες ενός σκανδάλου,
το οποίο διεξάγεται στις πλάτες των αγροτών, οι οποίοι είχαν
δηλώσει για πρώτη φορά, διά µέσου του ΟΣ∆Ε, τις καλλιέργειές
τους και έλαβαν τις επιδοτήσεις τους από τον µήνα Σεπτέµβριο.
Οπότε το Υπουργείο, το ΥΠΑΑΤ, αλλά και το ΥΠΕΚΑ, θα
µπορούσε να κάνει άµεσα τη διασταύρωση, ενώ αυτό δεν ήταν
εφικτό πέρυσι. Ο Υπουργός είναι εδώ και µάλιστα, έχει κάνει ένα
εξαιρετικό έργο επί αυτού του θέµατος.

Και εδώ θέλω να πω το εξής, αγαπητέ συνάδελφε. ∆υστυχώς
σήµερα -θεωρώ ότι οι υπηρεσίες µπορεί να σας έχουν
ενηµερώσει- ο έλεγχος των εξοφληµένων τιµολογίων δεν έχει
ολοκληρωθεί. Τα αίτια ότι είναι ντάνες τα τιµολόγια, δεν µπορεί
να θεωρηθεί ως αιτιολόγηση που να καθυστερήσει όλο το
σύστηµα πληρωµών.

Υπάρχουν µηχανισµοί, τρόποι, για απευθείας ενηµέρωση του
ΥΠΕΚΑ από τις βιοµηχανίες που δίνουν και το βιοντίζελ. Εδώ
θέλω να σας πω ότι περιµένουν όλοι την ανακατανοµή. Υπάρχουν
σωστές επιχειρήσεις, που στο προβλεπόµενο χρονικό διάστηµα
κατέθεσαν τα τιµολόγια. Υπάρχουν επιχειρήσεις που καταθέτουν
τώρα ακόµη τα τιµολόγια και έχουν κάνει υπέρβαση.

Ερωτώ, λοιπόν, το εξής: Πώς θα ανακατανείµετε τις ποσότητες
βιοντίζελ µεταξύ αυτών που έδωσαν επικαιροποιηµένα τιµολόγια
και πλήρωσαν τους παραγωγούς; ∆ιότι αυτό είναι το
σηµαντικότερο, δηλαδή τα εξοφληµένα τιµολόγια να
αντιστοιχούν µε πληρωµές των παραγωγών, για να γίνει
διασταύρωση του ΟΣ∆Ε από το ΥΠΑΑΤ.

Εδώ, λοιπόν, ανακατανοµή σηµαίνει ότι ελέγχεις τα
εξοφληµένα τιµολόγια, για να διαπιστώσεις ότι οι αγρότες
έλαβαν τα χρήµατά τους και µάλιστα µε τραπεζικά παραστατικά,
έτσι ώστε να µη γίνει µια έξτρα µοιρασιά εις βάρος των σωστών
επιχειρήσεων βιοντίζελ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο για δευτερολογία για τρία λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, κυρία
συνάδελφε, θα καταθέσω για τα Πρακτικά –γιατί νοµίζω ότι είναι
ένα πολύ χρήσιµο σηµείωµα- το ενηµερωτικό σηµείωµα της
υπηρεσίας που έχει το λεπτοµερές ηµερολόγιο συνεδριάσεων
και λήψης αποφάσεων της επιτροπής –προσωποποιηµένο
µάλιστα- ώστε όλοι να γνωρίσουµε ποιοι από τους υπαλλήλους
που τους αναθέτουµε µια δουλειά πραγµατικά πηγαίνουν στις
συνεδριάσεις και κάνουν τη δουλειά τους.

Θα το καταθέσω στα Πρακτικά, για να το γνωρίσετε.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ: Ο κ. Ρακιντζής πού έχει µπει να

κάνει έλεγχο;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέ-

ργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Σας είπα ότι θα καταθέσω το
σηµείωµα που µου απέστειλε η επιτροπή, ώστε να το γνωρίσετε
και να υπάρξει οποιαδήποτε περαιτέρω εξέλιξη του πράγµατος.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

∆εύτερον, αναφορικά µε τις ποσότητες των βιοντίζελ, σε
περιπτώσεις που έχουµε οποιουδήποτε είδους παρατράγουδο
είτε υπερβάσεις κ.λπ. για τους δικαιούχους, πρέπει να σας πω
ότι προβλέπονται οι ακόλουθες ποινές και είναι χρήσιµο να
ακουστούν: Μερική ή ολική κατάπτωση της εγγυητικής
επιστολής, µερική ή ολική ανάκληση της έγκρισης κατανοµής
του αντίστοιχου έτους, απαγόρευση συµµετοχής σε µελλοντικές
διαδικασίες κατανοµής και προσωρινή ή οριστική ανάκληση της
άδειας. Η εντολή που έχουµε δώσει στις υπηρεσίες είναι αυτές
οι ποινές να εφαρµοστούν στο ακέραιο σε περιπτώσεις που
διαπιστωθούν παραβατικές συµπεριφορές.

Επίσης, πρέπει να σας πω ότι υπογράψαµε µέσα στον Ιούνιο
του 2010 µια νέα απόφαση, η οποία για πρώτη φορά –µε δική
µου υπογραφή- στο ζήτηµα της διακίνησης συνολικά καυσίµων –
δεν είναι µόνο το βιοντίζελ, είναι και άλλα καύσιµα- οχυρώνει την
ελληνική πολιτεία, ώστε κάποιοι «έξυπνοι», προσφεύγοντας σε
κάποια δικανικά µέτρα, να µην αποφεύγουν την ποινή που τους
επιβάλλει το Υπουργείο ή την ποινή που τους επιβάλλουν τα
αντίστοιχα συνεργεία που κάνουν ελέγχους. Γι’ αυτό, λοιπόν,
προβλέπουµε ποινές µέχρι και σφράγιση των εργοστασίων, των
εγκαταστάσεων σε περιπτώσεις παραβατικότητας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Τέλος, σε σχέση µε το τελευταίο ερώτηµα που είναι
πραγµατικά σοβαρό, µήπως δηλαδή κάποιοι εκµεταλλευθούν
διαφορές τιµών των σπόρων πριν και µετά και αντί να τα
χρησιµοποιήσουν προς όφελος των Ελλήνων αγροτών, τα
χρησιµοποιούν προς ίδιον όφελος, πρέπει να σας πω ότι στην
πρόσκληση του 2010 υπάρχει υπεύθυνη δήλωση του αιτούντος
µε τις αντίστοιχες ποινές ότι οι αντίστοιχες περιπτώσεις
ενεργειακής καλλιέργειας για βαµβακόσπορο, βαµβακέλαιο,
φυτικά έλαια, τηγανέλαια και ζωικά λίπη δεν θα διατεθούν για
άλλη χρήση σε τρίτο. Σε περίπτωση απουσίας της αντίστοιχης
δήλωσης, οι συγκεκριµένες ποσότητες δεν λαµβάνονται υπ’ όψιν
και υπάρχει η αντίστοιχη επιβολή ποινών.

Τελειώνοντας, κυρία συνάδελφε, θέλω να επαναλάβω αυτό µε
το οποίο ξεκίνησα. Είµαστε σε µια κατάσταση, η οποία δεν είναι
καθόλου ευχάριστη. Εµείς έχουµε ζητήσει από τις βιοµηχανίες
του τοµέα αν µπορούν ως κλάδος –διότι έχουν απίστευτα
προβλήµατα και µεταξύ τους- να καταθέσουν ενιαία πρόταση.

Ταυτόχρονα, όµως, έχουµε προχωρήσει στις διαδικασίες
εναρµόνισης του εθνικού δικαίου µε τη νέα κοινοτική οδηγία περί
αειφορίας σε ζητήµατα βιοκαυσίµων και σε κάθε περίπτωση να
γνωρίζετε ότι πολύ σύντοµα θα βρούµε και άλλους ελέγχους,
προκειµένου να αποφύγουµε τα προβλήµατα, που πολύ ορθά
αναφέρατε.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη υπ’ αριθµόν 416/18.1.2011 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μιχάλη
Γιαννάκη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε τη διακοπή σύµβασης του έργου «Κατασκευή
Μουσείου Αγροτικής Κληρονοµιάς και Γεωργικής Τεχνολογίας
στην Αλίαρτο του Νοµού Βοιωτίας» κ.λπ..

Ορίστε, κύριε Γιαννάκη, έχετε δύο λεπτά, για να παρουσιάσετε
την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η κατασκευή του Μουσείου Αγροτικής

Κληρονοµιάς στην Αλίαρτο, στην καρδιά της Κωπαΐδας και της
Βοιωτίας ήταν ένα αίτηµα, ένας στόχος, ένα όραµα δεκαετιών
όλων των συναδέλφων, όλων των παρατάξεων, της τοπικής
κοινωνίας, της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, ένα έργο που επιτέλους
είδαµε ότι κάποια στιγµή θα ξεκινήσει.

Οι δύο κυβερνήσεις, και η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
και η δική σας αυτούς τους δέκα µήνες είχαν προχωρήσει, είχαν
εγκρίνει, είχαν, αν θέλετε, δείξει ότι υπάρχει η πολιτική βούληση
αυτό το έργο να ολοκληρωθεί. Για εµάς, δεν είναι απλά ένα έργο
που πρέπει να γίνει, αλλά αποτελεί ένα έργο που αναδεικνύει όλη
την ιστορία της περιοχής µας.

∆υστυχώς, µε έκπληξη πληροφορηθήκαµε ότι µε απόφαση του
Υπουργείου σας αυτό το έργο σταµατάει, τη στιγµή που ο
εργολάβος είχε εγκατασταθεί και είχε ξεκινήσει τις εργασίες.
Ενώ είχε περάσει ένα µεγάλο διάστηµα για να εγκριθούν οι
µελέτες, οι όποιες άδειες χρειαζόντουσαν και από το Υπουργείο
Πολιτισµού -γιατί πρέπει να σηµειώσουµε ότι στο σηµείο που θα
κατασκευαστεί αυτό το έργο υπάρχουν αποθήκες
κατασκευασµένες πάνω από έναν αιώνα και έχουν σωστά
χαρακτηριστεί σαν µνηµεία ιστορικής κληρονοµιάς της πατρίδας
µας- δυστυχώς πληροφορηθήκαµε ότι σταµατήσατε αυτό το
έργο.

∆εν περιµένω από εσάς να µας εξηγήσετε ότι λόγω της
οικονοµικής κρίσης υπάρχει δυσκολία στη χρηµατοδότηση. Θα
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µπορούσε να ήταν µία δικαιολογία, αλλά περιµένουµε να
ακούσουµε ότι θα ξανασκεφθείτε, θα ξαναεξετάσετε το αίτηµα
το οποίο είναι καθολικό όλης της βοιωτικής κοινωνίας, όλων των
κοµµάτων, της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, για ένα έργο που,
πραγµατικά, δούλεψαν συνάδελφοι, αγωνιστήκαµε για πολλά-
πολλά χρόνια και είδαµε ότι έφθασε η ώρα να ολοκληρωθεί.
∆υστυχώς, µας απογοητεύετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Γιαννάκη θα απαντήσει ο

Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, κ. Σκανδαλίδης.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝ∆ΑΛΙ∆ΗΣ (Υπουργός Αγροτικής

Ανάπτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να πω στον αγαπητό συνάδελφο ότι τουλάχιστον γι’

αυτά τα έργα εγώ έχω µία πάρα πολύ µεγάλη ευαισθησία.
Πιστεύω ότι είναι απαραίτητα, ότι ενώνουν τον πολιτισµό, την
ταυτότητα µε την παραγωγική παράδοση κάθε περιοχής και
λειτουργούν ως µνηµεία και ταυτοχρόνως ως ζωντανοί
οργανισµοί µνήµης και προσανατολισµού σε καινούργια ποιοτικά
και ουσιαστικά πράγµατα, που να ταυτίζονται µε την ταυτότητα
των περιοχών.

Πιστεύω, λοιπόν, ότι είµαι και θα είµαι πάντα υπέρ επενδύσεων
που αφορούν παρόµοια έργα, που αποτελούν υποδοµές
ταυτότητας και διάρκειας.

Το δυστύχηµα, κύριε συνάδελφε –και δεν απευθύνοµαι στην
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και στους Βουλευτές της
Νέας ∆ηµοκρατίας µόνο, απευθύνοµαι σε όλους τους Βουλευτές
των κοµµάτων που κυβέρνησαν- είναι ότι συνήθως αυτά τα έργα,
που δεν είναι τεράστιου προϋπολογισµού, γίνονται µε τρόπο
αποσπασµατικό, µε τρόπο ασχεδίαστο κι εµφανίζουν την εικόνα
µιας µικροπολιτικής επιλογής.

Αυτό το έργο, λοιπόν, εντάχθηκε –και καθυστέρησε πολύ να
ξεκινήσει η δουλειά του, επειδή ήταν ασχεδίαστο- σ’ ένα µέτρο
που αφορά τα ΟΠΑΑΧ -τα σχέδια επενδύσεων στα ΟΠΑΑΧ, όπως
λένε για την ύπαιθρο- που στην τρίτη προγραµµατική περίοδο η
Αλίαρτος ήταν στις επιλέξιµες περιοχές και στην τέταρτη, που
είχε σχεδιαστεί όταν ξεκίνησε το έργο, δεν ήταν στις επιλέξιµες
περιοχές -για ευρύτερους λόγους, όχι βέβαια για την Αλίαρτο,
µιλάµε για ολόκληρες περιοχές- µε αποτέλεσµα να δυσκολευθεί
φοβερά η ένταξή του και η χρηµατοδότησή του.

Επιπλέον, ενώ το έργο έλεγε ότι τον πρώτο χρόνο από την
τρίτη προγραµµατική περίοδο θα απορροφήσει 1 εκατοµµύριο
ευρώ, απορρόφησε µόλις 164 χιλιάδες ευρώ και αυτό το
επιπλέον έπρεπε να πάει στην επόµενη περίοδο και να αυξηθεί ο
προϋπολογισµός του έργου.

Για όλους αυτούς τους λόγους εκ των πραγµάτων –γιατί θα
µας έκανε έλεγχο η Ευρωπαϊκή Ένωση- ήταν αναγκασµένο να
το απεντάξει από τη διαδικασία ως έργο-γέφυρα για την επόµενη
προγραµµατική περίοδο.

Πρέπει να σας πω γι’ αυτό, ότι δυστυχώς παρέλαβα ένα
πρόγραµµα που τα ενταγµένα έργα υπερβαίνουν κατά πολύ τον
προϋπολογισµό, το µέτρο και άρα εντάσσονταν στη βάση
επιλογών που είχαν σχέση µε διάφορες ανταποκρίσεις σε θεµιτές
φιλοδοξίες ή, αν θέλετε, επιλογές.

Σηµειώνω ότι αυτήν τη στιγµή είναι αδύνατον αυτό το µέτρο να
χρηµατοδοτήσει το συγκεκριµένο έργο. Και θέλω να σας κάνω
µια πρόταση ειλικρινά και να τη δεχθείτε: Να σχεδιαστεί σωστά
συνολικά η υπόθεση, να έρθετε στο Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης και να εξετάσουµε τις δυνατότητες που έχουµε να το
εντάξουµε κάπου και να το ολοκληρώσουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Μιχάλης Γιαννάκης.
ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ικανοποιήστε µε την απάντησή σας; Με

την έννοια ότι δεν πείθει κανέναν. Και δεν πείθει, γιατί το έργο
ήταν, πράγµατι, ολοκληρωµένο στο σχεδιασµό του. Άλλωστε και
το Γεωπονικό Πανεπιστήµιο έχει εγκαταστάσεις στην περιοχή
της Αλιάρτου και είχε συνεισφέρει στην όλη διαδικασία µελέτης
του έργου.

Είναι ένα έργο αναπτυξιακό, εντασσόµενο στην ευρύτερη
περιοχή και στο σχεδιασµό της περιοχής και της Τοπικής
Αυτοδιοίκησης και των επιµελητηρίων, των εµπορικών συλλόγων,

όλων των φορέων της περιοχής. Και νοµίζω πως το ότι δεν
υπάρχουν χρήµατα, και αυτό είναι µια δικαιολογία στο
συγκεκριµένο µέτρο.

Αν πάρετε τις επιχορηγήσεις δύο κορυφαίων δηµόσιων
οργανισµών, της ∆ΕΗ και του ΟΠΑΠ το 2010, θα δείτε ότι
εκατοµµύρια ευρώ πάνε σε συλλόγους, πάνε σε µη κυβερνητικές
οργανώσεις, χωρίς να έχουν κανένα αποτέλεσµα. Πολύ λιγότερα
από αυτά τα χρήµατα που σπαταλούνται -σε εισαγωγικά και
χωρίς εισαγωγικά σήµερα- θα µπορούσαν να είχαν πάει σε
τέτοιες δράσεις και δραστηριότητες και έργα.

Επίσης, θα πρέπει να τονίσω ότι ο συγκεκριµένος χώρος, αν
τον αφήσουµε όπως είναι, καθηµερινά απαξιώνεται. Ιστορικά
κτήρια θα καταρρεύσουν. Και επίσης, θα πρέπει να τονίσω ότι η
ανάδοχος εταιρεία θα διεκδικήσει χρήµατα, γιατί για τρία χρόνια
είχε κάνει µελέτες, είχε πάρει άδειες. Έχει ξοδέψει αρκετά
χρήµατα. Αυτά τα χρήµατα θα τα διεκδικήσει και θα τα πάρει.
∆ηλαδή, κάποιες εκατοντάδες χιλιάδες ευρώ θα πάνε στο κενό.
Θα πάνε στην εταιρεία χωρίς να έχει ξεκινήσει καν το έργο.

Επειδή, λοιπόν, το έργο, ήταν σχεδιασµένο σ’ έναν ευρύτερο
στόχο για την περιοχή, για την ανάπτυξη, όπου και η
πανεπιστηµιακή κοινότητα, όπως το Γεωπονικό Πανεπιστήµιο,
συµµετείχε στο σχεδιασµό και στην προοπτική του έργου, νοµίζω
ότι αυτό που είπατε, ότι θα πρέπει να το ξαναδούµε και να
έρθουµε στο Υπουργείο σας, θα γίνει πολύ σύντοµα και µε την
καινούργια Τοπική Αυτοδιοίκηση και µε τους συναδέλφους
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, γιατί πραγµατικά δαπανήσαµε χρόνο. Θα
δώσουµε χρήµατα χωρίς να ξεκινήσει ένα πολύ σηµαντικό έργο
για την περιοχή µας και το κυριότερο, θα απαξιωθούν κτηριακές
εγκαταστάσεις οι οποίες είναι κόσµηµα για την περιοχή και
αλίµονο, αν η πολιτεία δεν προστατεύσει τέτοιες
δραστηριότητες.

Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, αυτήν την αχτίδα ελπίδας που
αφήσατε, θα πρέπει πολύ σύντοµα να τη δούµε, να
συνεργαστούµε όλοι µαζί, γιατί το έργο είναι, εκτός από προβολή
της αγροτικής, της πολιτιστικής µας κληρονοµιάς -που
πραγµατικά πρέπει η πολιτεία να αναδεικνύει και να ενισχύει- και
ένα έργο αναπτυξιακό για το νοµό µας. Συνδέεται µε την
τριτοβάθµια εκπαίδευση. Το Γεωπονικό Πανεπιστήµιο έχει
συµβάλει προς αυτήν την κατεύθυνση, είναι ένα έργο-γέφυρα
που µπορεί να χρηµατοδοτηθεί, υπάρχουν οι πόροι, αρκεί,
πραγµατικά, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου σας να εκφράσει
τη βούλησή της και συνεργαζόµενοι όλοι µαζί να δώσουµε
προοπτική σε αυτόν τον τόπο, που σήµερα εµφανίζει τεράστια
προβλήµατα και ανεργίας. Η ύφεση, ό,τι ζούµε όλοι καθηµερινά,
ιδιαίτερα στην περιφέρειά µας, είναι πολύ πιο έντονα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχα-

ριστώ.
Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝ∆ΑΛΙ∆ΗΣ (Υπουργός Αγροτικής

Ανάπτυξης και Τροφίµων): Είναι φανερό ότι εγώ δεν πρόκειται
να απολογηθώ για το πού πάνε τα πολλά χρήµατα της ∆ΕΗ και
του ΟΠΑΠ και δεν έχουν καµµία σχέση µε το πρόγραµµα
αγροτικής ανάπτυξης «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», το οποίο
έχει δεκάδες δράσεις, που συνιστούν µια ολοκληρωµένη
υπόθεση αγροτικής ανάπτυξης της χώρας. Και τα χρήµατα που
εντάσσονται σε αυτό το πρόγραµµα πρέπει να πηγαίνουν µε
προτεραιότητες και µε ιεραρχήσεις, που να είναι συµβατές µε
αυτήν την εκπλήρωση του στόχου που έχει τεθεί από την αρχή.
Σε ό,τι µε αφορά, αυτό θα το ακολουθήσω απαρέγκλιτα, ακόµα
και για το τελευταίο ευρώ.

Θέλω, όµως, να πω το εξής, ότι η υπηρεσία που µε ενηµέρωσε
για το συγκεκριµένο έργο κατέληξε σε τρία πολύ συγκεκριµένα
συµπεράσµατα:

Πρώτον, ο προϋπολογισµός που θα έπρεπε να καλυφθεί από
το πρόγραµµα, µετά το κλείσιµο της προηγούµενης
προγραµµατικής περιόδου, αυξανόταν κατά 1 εκατοµµύριο
περίπου, που σηµαίνει ότι το πρόγραµµα δεν µπορεί να ενταχθεί
µε τα συγκεκριµένα χρήµατα και αυτά τα χρήµατα είναι πολύ
συγκεκριµένα, είναι λίγα και πάνε σε δεκάδες προγράµµατα
τέτοια, ΟΠΑΑΧ, σε όλη την Ελλάδα.
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∆εύτερον, δεν υπάρχει τελικά η δυνατότητα το ∆ηµοτικό
∆ιαµέρισµα Αλιάρτου να οριστεί ως περιοχή παρέµβασης του
Άξονα ΙΙΙ, στο οποίο ήταν ενταγµένο το πρόγραµµα την
καινούργια περίοδο. Αυτό κανείς δεν µπορεί να το αµφισβητήσει.
Τρίτον, δεν ορίστηκε ποτέ φορέας λειτουργίας του έργου µετά
την ολοκλήρωσή του και δεν περιγράφεται πουθενά ο τρόπος
κάλυψης των εξόδων λειτουργίας, µε αποτέλεσµα να µην
µπορούµε να δικαιολογήσουµε εµείς προς την Ευρωπαϊκή
Ένωση τα συγκεκριµένα.

Ακούστε µε. Αυτό είναι από την αρχή. Επαναλαµβάνω ότι εάν
η Νέα ∆ηµοκρατία το ενέτασσε και ήθελε πραγµατικά να το
κάνει, στους εννέα µήνες µετά την απόφαση που έγινε και µέσα
στα πλαίσια της δυνατότητάς της, θα έπρεπε να έχει ξοδέψει
τουλάχιστον το 1 εκατοµµύριο ευρώ που είχε προϋπολογιστεί
στην προηγούµενη προγραµµατική περίοδο.

ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Η Κυβέρνησή σας το προχώρησε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝ∆ΑΛΙ∆ΗΣ (Υπουργός Αγροτικής

Ανάπτυξης και Τροφίµων): Θέλω, λοιπόν, να σας πω ότι εξ
αυτών των λόγων ήταν υποχρεωµένη η υπηρεσία να απεντάξει το
έργο.

Όσο για τα χρήµατα του εργολάβου, αυτά θα είναι πολύ
λιγότερα –δεν είναι «τρεις το λάδι, τρεις το ξύδι»- απ’ αυτά που
θα χαθούν, αν το έργο τελικά αποδοκιµαστεί ή δεν ενταχθεί ή
εντασσόταν και αναγκαζόµασταν να πληρώσουµε από εθνικούς
πόρους. ∆εν µπαίνω εγώ σ’ αυτήν τη λογική. Όµως, στη λογική
του να κάτσουµε να το δούµε σωστά και να βρούµε τρόπο να
ολοκληρώσουµε αυτήν την επένδυση που θεωρώ, όπως και
εσείς, ότι θα µπορούσε να είναι πολύ σηµαντική για την περιοχή,
συµφωνώ µαζί σας και ελπίζω να το κάνουµε σύντοµα. Μπορείτε
να µε πάρετε ένα τηλέφωνο στο γραφείο, για να κανονίσουµε
ένα ραντεβού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Συνεχίζουµε µε την τέταρτη, υπ’ αριθµόν 425/18-1-2011

επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού και Αντιπροέδρου της Βουλής κ. Βαΐτση
Αποστολάτου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την
οριοθέτηση της υφαλοκρηπίδας µεταξύ Ελλάδας και Αλβανίας
κ.λπ..

Κύριε Αντιπρόεδρε, έχετε το λόγο, για να παρουσιάσετε την
επίκαιρη ερώτησή σας.

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Αξιότιµε κύριε Υπουργέ, πρώτα απ’ όλα σας ευχαριστώ για τις
δύο ώρες που περιµένατε και εσείς γι’ αυτήν την απάντηση.

Πριν αναπτύξω το ερώτηµα, θέλω να σας διαβάσω τον
ιστορικό λόγο του Γεωργίου Παπανδρέου στην Ελληνική Βουλή,
στον οποίο είχε επισηµάνει, µεταξύ των άλλων, ότι η Βόρειος
Ήπειρος αποτελεί αναπόσπαστο τµήµα της ελληνικής πατρίδος,
καθηγιασµένο από τους τάφους των ηρώων µας. Εκείνο πάντως
το οποίο οφείλουν όλες οι ελληνικές κυβερνήσεις να γνωρίζουν,
είπε ο Γεώργιος Παπανδρέου, είναι ότι το βορειοηπειρωτικό
υφίσταται. Η διεκδίκησή µας, είπε ο Γεώργιος Παπανδρέου, για
τη βόρειο Ήπειρο είναι ιερά και απαραβίαστη.

Ξεκινώ έτσι, για να σας πω ότι στις 27 Απριλίου 2009, επί
κυβερνήσεως Κώστα Καραµανλή, υπεγράφη επισήµως µεταξύ
Ελλάδας και Αλβανίας –χώρες που, σηµειωτέον, δεσµεύονται
από τη σύµβαση του 1982 για το ∆ίκαιο της θάλασσας- συµφωνία
οριοθέτησης της υφαλοκρηπίδας και των θαλάσσιων ζωνών των
δύο χωρών.

Το 1992, η Αλβανία είχε υπογράψει Συµφωνία µε την Ιταλία για
οριοθέτηση της µεταξύ τους υφαλοκρηπίδας και η µοναδική
οριοθέτηση που έλειπε ήταν η περιοχή εκείνη µεταξύ της
Αλβανίας και της Ελλάδας, της χώρας µας, ανάµεσα στις ακτές
τους των Αγίων Σαράντα και της Χιµάρας αφ’ ενός και της
Κέρκυρας και των ∆ιαποντίων Νήσων Οθωνών, Ερείκουσας και
Μαθρακίου αφ’ ετέρου.

Προσωπικά, για πολύ χρόνο έκανα εκεί στρατιωτική θητεία και
αγροτικός γιατρός και ξέρω την περιοχή καλά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα λίγο χρόνο παραπάνω.

Γι’ αυτήν τη συγκεκριµένη οριοθέτηση της αιγιαλίτιδας ζώνης
και της υφαλοκρηπίδας Ελλάδας-Αλβανίας, είχε διατυπωθεί µία
σειρά από θετικές, όσο και αρνητικές απόψεις. Οι µεν θετικές
απόψεις αφορούσαν την αναγνώριση κυριαρχίας και
κυριαρχικών δικαιωµάτων στην αιγιαλίτιδα ζώνη και την
υφαλοκρηπίδα αντιστοίχως στα Νησιά Κέρκυρα, Οθωνοί,
Ερείκουσα. Οι Οθωνοί («Fanos») είναι της Καλυψούς το νησί και
η Ερείκουσα είναι η Οφιούσα που αναφέρει ο Πλούταρχος. Μιλώ
για την ιστορία αυτών των νησιών και για το πόσο ελληνικά είναι
σε χιλιετίες πίσω, όπως επίσης και οι βραχονησίδες της
περιοχής.

Οι αρνητικές απόψεις σχετίζονταν µε το γεγονός ότι το
αλβανικό κράτος, µε την υπογραφή της προαναφερθείσης
Συµφωνίας, κατοχύρωνε πλήρως τα χερσαία σύνορα µε την
Ελλάδα βάσει του Πρωτοκόλλου της Φλωρεντίας του 1925. Επί
της ουσίας, αυτό σήµαινε τη µη δυνατότητα διεκδίκησης πλέον
εκ µέρους της Ελλάδας της κατοχύρωσης των δικαιωµάτων των
βορειοηπειρωτών, βάσει κανόνων και συνθηκών του ΟΗΕ.

Η συγκεκριµένη Συµφωνία δεν κυρώθηκε όµως από το
αλβανικό κοινοβούλιο, δεδοµένου ότι στις αρχές του 2010 το
συνταγµατικό δικαστήριο τους, έκρινε κάποια σηµεία
αντισυνταγµατικά. Ειδικά εγείρονται διαφωνίες στο σηµείο
αναγνώρισης υφαλοκρηπίδας των ∆ιαποντίων Νήσων και
αποφάνθηκαν ότι η συµφωνία ήταν ετεροβαρής υπέρ ηµών.

∆εδοµένης της επίσκεψής σας, λοιπόν, της αντιπροσωπείας
του Υπουργείου Εξωτερικών της Αλβανίας το Νοέµβριο του 2010
και των σχετικών συζητήσεων του θέµατος ερωτάσθε: Ποια τα
αποτελέσµατα της ανωτέρω συνάντησης και για ποιο λόγο δεν
έχει υπάρξει επίσηµη σχετική ενηµέρωση µέχρι σήµερα; Ποια η
θέση σας στη διαπραγµάτευση της οριοθέτησης των χωρικών
υδάτων µεταξύ των δύο χωρών;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Στην ερώτηση του κ. Αποστολάτου θα απαντήσει ο Υπουργός

Εξωτερικών, κ. ∆ρούτσας.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Ευχαρι-

στώ πολύ κυρία Πρόεδρε.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Αποστολάτο, για την ερώτησή σας.
Νοµίζω πρώτα απ’ όλα ότι η σχέση µας µε την Αλβανία είναι

σχέση καλής γειτονίας, φιλίας και συνεργασίας, σχέση που
βεβαίως έχει περάσει από διακυµάνσεις -και αυτό θέλω να το
τονίσω- που καθορίζεται αποφασιστικά από την κατάσταση και
από το σεβασµό της ελληνικής εθνικής µειονότητας στη χώρα
αυτή.

Η συνεργασία των δύο χωρών µας στοχεύει στην εδραίωση
σταθερότητας και προόδου στην ευρύτερη περιοχή της
Νοτιοανατολικής Ευρώπης και το εν λόγω πεδίο συνεργασίας
έχει διευρυνθεί µέσα από την στρατηγική µας για την
Ευρωατλαντική ενσωµάτωση όλων των χωρών των ∆υτικών
Βαλκανίων. Θα µου επιτρέψετε να υπενθυµίσω εδώ και την
ελληνική πρωτοβουλία, η οποία είναι πλέον γνωστή σε όλους,
Ατζέντα 2014.

Το περιεχόµενο της Συµφωνίας Ελλάδας Αλβανίας σχετικά µε
την οριοθέτηση της υφαλοκρηπίδας και των άλλων θαλασσίων
ζωνών των δύο χωρών εδράζεται στο ∆ιεθνές ∆ίκαιο και βεβαίως
στο ∆ίκαιο της Θάλασσας και είναι αµοιβαίως επωφελής. Έτσι
νοµίζω πρέπει να είναι οι τέτοιου είδους συµφωνίες, διότι µιλάµε
εδώ και για τη σταθερότητα που χρειάζεται στην περιοχή. Και
τούτο, όχι µόνο επειδή προβαίνει σε µία διευθέτηση επί τη βάσει
του ∆ιεθνούς ∆ικαίου και του πνεύµατος καλής γειτονίας, φιλίας
και συνεργασίας που πρέπει να διέπει τις διµερείς σχέσεις όλων
των σύγχρονων κρατών, αλλά και επειδή παρέχει τη δυνατότητα
επιπλέον ανάπτυξης διµερούς και ευρύτερης συνεργασίας.

Είναι άλλωστε ζωτικής σηµασίας, στο πλαίσιο και της
ευρωπαϊκής πορείας της Αλβανίας –και αυτό θα ήθελα να το
τονίσω- και σε ανάλογη εκτίµηση άλλωστε, έχει προβεί και η
αλβανική κυβέρνηση.

Σταθερή θέση της χώρας µας είναι βεβαίως υπέρ της θέσης σε
ισχύ και εφαρµογής της συµφωνίας το ταχύτερο δυνατό και
αναµένουµε πως η κυβέρνηση της γείτονος χώρας θα εξεύρει
τον κατάλληλο τρόπο, ώστε να αρθούν τα εµπόδια που θα
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επιτρέψουν την ευόδωση του κοινού αυτού στόχου.
Από πλευράς µας, θεωρούµε ότι η ταχεία διευθέτηση της

εκκρεµότητας θα συµβάλει ουσιαστικά στην περαιτέρω
εµβάθυνση των σχέσεων των δύο χωρών µας, ενώ θα ενισχύσει
–και το τονίζω αυτό για άλλη µία φορά- και την ευρωπαϊκή πορεία
της Αλβανίας.

Επιτρέψτε µου πολύ σύντοµα και σε ό,τι αφορά το δεύτερο
σκέλος της ερώτησής σας, τις πρόσφατες διαβουλεύσεις µεταξύ
των δύο χωρών σε επίπεδο γενικών γραµµατέων Υπουργείων
Εξωτερικών, να τονίσω ότι το ζήτηµα κύρωσης της συµφωνίας
οριοθέτησης των θαλασσίων ζωνών δεν ήταν στην ηµερήσια
διάταξη και δεν συζητήθηκε µεταξύ των δύο γενικών
γραµµατέων.

Από την άλλη, οι δύο πλευρές εξέτασαν αρκετά διµερή
ζητήµατα, όπως µεταξύ άλλων τις προοπτικές ενίσχυσης των
διµερών επαφών και περαιτέρω ανάπτυξης της διµερούς
συνεργασίας, µε στόχο ιδίως τη βελτίωση της δηµόσιας
αντίληψης των λαών και κατ’ εξοχήν των νέων, ώστε να
ανταποκρίνεται στο υπάρχον επίπεδο σχέσεων µεταξύ των δύο
χωρών.

Περισσότερα θα πω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Αποστολάτος.
ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι ωραία όλα αυτά που µας λέτε, σαν κι

εσάς, µόνο που δεν έχω ακριβώς την απάντηση σχετικά µε το
ερώτηµά µου στο δεύτερο σκέλος. Και βεβαίως, αντιλαµβάνοµαι
ότι η διπλωµατία είναι σαν την πολιτική, πράγµατα που λέγονται
και δεν γίνονται και πράγµατα που γίνονται και δεν λέγονται.

Με την ιστορία του ενεργειακού πυρετού που έχει προκύψει
µετά το βρασµό πλέον επί του θέµατος της αποκλειστικής
οικονοµικής ζώνης (ΑΟΖ) -που για την ιστορία του
κοινοβουλευτισµού θυµίζω ότι πριν από δύο χρόνια ο ΛΑΟΣ, το
κόµµα που εκπροσωπώ αυτήν την ώρα εδώ, έφερε ως καυτό
θέµα στην Αίθουσα της Ολοµέλειας τούτης και µε το µεγάλο
αγκάθι, το Καστελόριζο, που είναι τόσο επίκαιρο στις µέρες µας-
αποτελεί, βέβαια, ακόµη εκκρεµότητα της χώρας µας το ότι δεν
έχει προχωρήσει σε συµφωνία για τον καθορισµό ΑΟΖ µε καµµιά
από τις γειτονικές χώρες. Μόνο µε την Αλβανία έγινε η
διαπραγµάτευση -γι’ αυτό και η ερώτησή µου σήµερα- και
καταλήξαµε σε συµφωνία, η οποία υπογράφηκε από την πλευρά
µας.

Σήµερα, δύο χρόνια µετά, ερχόµαστε µε τα πράγµατα να είναι
ακόµη µετέωρα και µε τη συµφωνία να βρίσκεται στον αέρα,
ανυπόγραφη από την Αλβανία. ∆εδοµένου ότι έρχεται
αντιπροσωπεία, όπως είπατε πριν, των γραµµατέων, του
οµολόγου σας και άλλων, γίνονται σχετικές ερωτήσεις και
παραµένουν χωρίς ενηµέρωση για τα αποτελέσµατα αυτών των
επαφών. Ειλικρινά, θέλουµε να ξέρουµε τι συµβαίνει. Ίσως όχι
ακριβώς, γιατί σίγουρα υπάρχουν διπλωµατικές συνοµιλίες.

Ο Πρόεδρός µας ρώτησε αν υπάρχουν µυστικές. Είναι σχεδόν
βέβαιο ότι πρέπει να υπάρχουν. Θα πω, όµως, ότι είναι πολύ
καλύτερο να γνωρίζουµε από εσάς τι ακριβώς συµβαίνει παρά
να στηριζόµαστε σε ακριβείς ή µη διαρροές πληροφοριών που
δηµιουργούν εντυπώσεις, πόσω µάλλον όταν πρόκειται για
ζητήµατα τόσο λεπτά που αφορούν την εθνική µας ακεραιότητα.
Οφείλουµε να είµαστε απόλυτα ξεκάθαροι απέναντι στον
ελληνικό λαό για τόσο κρίσιµα θέµατα που σχετίζονται µε τη
χωρική οριοθέτηση της πατρίδας µας και να γνωρίζουµε τι
συµβαίνει στην επικράτειά µας.

Όλοι γνωρίζουµε καλά ότι οι ζώνες της υφαλοκρηπίδας
αποτελούν καθοριστικής σηµασίας παράγοντα για την οικονοµία
της θάλασσας, αφού σε αυτές περιέχονται πλούσιοι βιολογικοί
πόροι και σπουδαία κοιτάσµατα.

Το µείζον, λοιπόν, σε αυτήν την υπόθεση είναι ότι η εν λόγω
συµφωνία, που υπογράφηκε –επαναλαµβάνω- τον Απρίλιο του
2009, δεν περιορίζεται µόνο στην οριοθέτηση της
υφαλοκρηπίδας. Επιπλέον, οριοθετούνται τα χωρικά ύδατα και
αυτό το όριο ισχύει και για κάθε άλλη µελλοντική θαλάσσια ζώνη

των δύο χωρών, όπως τη συνορεύουσα ζώνη, και την ΑΟΖ.
Καταλαβαίνουµε ότι εγείρεται το θέµα ΑΟΖ, µε απλά λόγια

θέµα εκµετάλλευσης των ενεργειακών χώρων που έχουµε στο
Ιόνιο πέλαγος και πρέπει να τους αξιοποιήσουµε άµεσα προς
όφελος της ελληνικής οικονοµίας, να ανοίξουµε το σεντούκι που
είναι γεµάτο θησαυρούς και παραµένει κλειδωµένο στα έγκατα
της χώρας µας, που σε πρόσφατη ερώτηση του κόµµατός µας
ακούσατε.

Πιστεύουµε, λοιπόν, ότι πρέπει να εγκαταλείψετε την όποια
διάθεση –δεν θέλω να πω υποχωρητική- και να προβείτε στην
άσκηση όλων των κυριαρχικών µας δικαιωµάτων, σύµφωνα µε το
∆ιεθνές ∆ίκαιο, που αφορούν και στην επέκταση των χωρικών
υδάτων. ∆εν µπορούµε να αρκούµαστε συνεχώς σε
ατελέσφορες πολιτικές διαλόγου µε τις γείτονες χώρες και κάθε
φορά που τίθενται εθνικά θέµατα η χώρα µας να προβαίνει σε
µονοµερείς απαράδεκτες υποχωρήσεις.

Αν δεν γίνει άµεσα κάτι για τις ∆ιαποντίους Νήσους, την
Ερείκουσα, τους Οθωνούς και το Μαθράκι, θα βρεθούµε να
αντιµετωπίζουµε µαζί µε την ίδια την Αλβανία άλυτα προβλήµατα,
σαν αυτά που έχουµε στο Αιγαίο µε την Τουρκία, να δεχόµαστε
αντίστοιχες προκλητικές τάσεις αµφισβήτησης και ιδέες περί
συνεκµετάλλευσης.

Χρειαζόµαστε γενναίους διπλωµατικούς χειρισµούς,
προπαντός σωστούς υπέρ των εθνικών µας συµφερόντων και
επίδειξη εξαιρετικής υπευθυνότητας εκ µέρους σας. ∆εν έχω
αµφιβολία προς το πρόσωπό σας και τις ικανότητές σας. Θέλω,
όµως, να µάθουµε µε οποιοδήποτε τρόπο τι συµβαίνει. Και
βεβαίως, σε όλη αυτήν την υπόθεση πρέπει να λάβετε υπ’ όψιν
σας τους Βορειοηπειρώτες, από την πλευρά των οποίων έχει
εκφραστεί η άποψη ότι η εν λόγω συµφωνία για τις θαλάσσιες
ζώνες Ελλάδας–Αλβανίας θα σήµαινε την αναγνώριση των
υφισταµένων χερσαίων συνόρων των δύο χωρών.

Πρέπει να ξεκαθαριστεί η θέση και οι ενέργειές σας επ’ αυτού,
διότι σίγουρα γίνονται πολλαπλοί προβληµατισµοί και
δικαιολογηµένες αντιδράσεις. Είναι χρέος, είναι όρκος αδήλωτος
να διαφυλάξουµε όλοι τα χωρικά σύνορα της Ελλάδας και
αναφαίρετο δικαίωµά µας να αξιοποιήσουµε στο µέγιστο τον
τεράστιο ανεκµετάλλευτο ορυκτό πλούτο που διαθέτουµε,
παίρνοντας πατριωτικές αποφάσεις και λαµβάνοντας σωστά
ελληνικές πρωτοβουλίες, γιατί είπαµε: Η Βόρειος Ήπειρος είναι
ιερά και απαραβίαστη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας

ευχαριστούµε.
Κύριε Υπουργέ των Εξωτερικών, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Ευχαριστώ

πολύ, κυρία Πρόεδρε. Ευχαριστώ πολύ, κύριε Αποστολάτε, για άλλη
µια φορά.

Σε ό,τι αφορά την Αλβανία, στην πρωτολογία µου σας έδωσα
τις απαραίτητες απαντήσεις. Να πω, όµως, για άλλη µια φορά
ότι πρόκειται για εσωτερικές διαδικασίες στην Αλβανία, τις
οποίες οφείλουµε να σεβαστούµε. Κι εµείς είµαστε ένα κράτος,
το οποίο σέβεται απολύτως τους διεθνείς κανόνες. Η εξωτερική
µας πολιτική –αυτό δεν θα κουραστώ ποτέ να το τονίζω-
βασίζεται στον απόλυτο σεβασµό των κανόνων του ∆ιεθνούς
∆ικαίου. Άρα, είναι αυτονόητο το να σεβόµαστε και εσωτερικές
διαδικασίες στη γείτονα χώρα. Αυτό, βεβαίως, δεν σηµαίνει ότι
δεν κάνουµε κι εµείς από τη δική µας την πλευρά ό,τι είναι
απαραίτητο, όποιες κινήσεις είναι απαραίτητες, ώστε και η
αλβανική κυβέρνηση να προβεί το συντοµότερο δυνατό στην
κύρωση της Συνθήκης αυτής, για να τεθεί σε ισχύ. Να είστε
σίγουρος ότι όλα γίνονται µε τον πλέον κατάλληλο και
αποτελεσµατικό τρόπο.

Θα µου επιτρέψετε, µε την αφορµή αυτή και µε αυτά που
είπατε κι εσείς στη δευτερολογία σας, να πω δύο λέξεις για το
θέµα της ΑΟΖ: Όπως είπατε, συζητείται αυτές τις µέρες. Εγώ
τείνω να λέω ότι είναι της µόδας τελευταία αυτό το θέµα. Όχι ότι
δεν είναι σηµαντικό. Είναι σηµαντικότατο θέµα, αλλά έχω την
εντύπωση ότι πολλές φορές δηµιουργούνται λανθασµένες
εντυπώσεις και αυτό συνήθως, επειδή µπορεί να µη γνωρίζουν
όλοι όλες τις λεπτοµέρειες ενός τόσο πολύπλοκου θέµατος. Το
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θέµα των θαλασσίων ζωνών είναι νοµικό θέµα. Είναι πραγµατικά
πολύπλοκο, είναι ένα από τα πιο δύσκολα θέµατα και στις
διεθνείς σχέσεις σήµερα και µε αυτόν τον τρόπο πρέπει, νοµίζω,
όλοι µας να το αντιµετωπίζουµε.

Θα ήθελα να τονίσω για άλλη µία φορά, αν µου επιτρέπετε, ότι
ξεκάθαρος στόχος της Κυβέρνησης είναι η οριοθέτηση όλων των
θαλασσίων ζωνών µε όλους τους γείτονές µας. Και εδώ,
παρακαλώ, να σεβαστούµε όλοι ότι γίνεται µία σοβαρή και
συστηµατική δουλειά από την πλευρά του Υπουργείου
Εξωτερικών. Θα επαναλάβω και θα τονίσω ότι αυτή δεν είναι µια
δουλειά, η οποία ξεκίνησε σήµερα. Ξεκίνησε και επί ηµερών της
προηγούµενης κυβέρνησης. Το λέω αυτό για να δείξω ότι εδώ
υπάρχει ένας στόχος, τον οποίον όλοι µοιραζόµαστε. Είναι,
όµως, µια δύσκολη διαδικασία, διότι εµείς θέλουµε µία συνολική
προσέγγιση αυτού του θέµατος. Είναι αναγκαία, διότι µε την
οριοθέτηση των θαλασσίων ζωνών επιδιώκουµε –και πρέπει να
επιδιώξουµε- τη σταθερότητα σε όλη την περιοχή και παρακαλώ,
για να µην υπάρχουν παρερµηνείες πάνω σε αυτό: ∆εν εννοώ µε
αυτό το θέµα της Τουρκίας και των σχέσεών µας µε την Τουρκία
και ότι δήθεν η Κυβέρνηση δεν τολµά να κάνει αυτά που πρέπει
να κάνει, επειδή µπορεί να διστάζει, λόγω της απειλής της
Τουρκίας. ∆εν τίθεται τέτοιο θέµα. Οι ελληνικές θέσεις είναι
ισχυρότατες και βασίζονται στο ∆ιεθνές ∆ίκαιο. Μην το ξεχνάµε
αυτό, µην το υποτιµούµε αυτό. Μην υποτιµούµε τον εαυτό µας
και τα δικαιώµατά µας. Και η Ελλάδα, ναι –θα το πω και αυτό για
άλλη µια φορά- έχει και µία ισχυρή, αποτρεπτική ικανότητα.
Αυτός ο συνδυασµός µάς δίνει τη δύναµη να καθίσουµε και να
συζητήσουµε, όχι µόνο µε την Τουρκία, αλλά µε οποιονδήποτε
γείτονά µας, γι’ αυτά τα θέµατα.

Άρα, συνολική προσέγγιση είναι η σωστή προσέγγιση,
συµφωνίες διµερείς, όχι αποσπασµατικές κινήσεις, οι οποίες δεν
θα ωφελήσουν τη χώρα µας. Το θέµα των θαλασσίων ζωνών είναι
θέµα σοβαρό, πολύπλοκο και πρέπει όλοι να µιλάµε –ας µου
επιτραπεί αυτός ο όρος- την ίδια γλώσσα. Να ξέρουµε όλοι µας
για ποιο πράγµα µιλάµε.

Γι’ αυτό, θα ήθελα κι εδώ από το Βήµα της Βουλής να
επαναλάβω ότι στην τελευταία συνεδρίαση του Εθνικού
Συµβουλίου Εξωτερικής Πολιτικής, του ΕΣΕΠ, έκανα την
πρόταση -και δεσµεύοµαι γι’ αυτό- να ενηµερώσω όλα τα µέλη
του ΕΣΕΠ για όλα αυτά τα θέµατα, µε στοιχεία και µε
εµπειρογνώµονες, ώστε όλοι µας να γνωρίζουµε τι εννοούµε
όταν χρησιµοποιούµε όλους αυτούς τους όρους, ΑΟΖ,
υφαλοκρηπίδα κ.λπ. διότι για άλλη µια φορά υπάρχει αυτός ο
κίνδυνος να δηµιουργηθούν λανθασµένες εντυπώσεις, να
δηµιουργηθεί ένα κλίµα ανησυχίας απέναντι στην ελληνική κοινή
γνώµη, το οποίο δεν επιτρέπεται να δηµιουργήσουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Θα πω κάτι τελευταίο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και µ’ αυτό ολοκλη-

ρώνετε, κύριε Υπουργέ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ (Υπουργός Εξωτερικών): Μ’ αυτό

ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
Μιλάµε πάρα πολύ για τον ορυκτό πλούτο της χώρας. Αυτό το

θέµα δεν το υποβαθµίζω ούτε το υποτιµώ. Υπάρχουν σοβαρές
ενδείξεις. Χρειάζονται σοβαρές µελέτες και έρευνες πάνω σ’
αυτό και όλα αυτά γίνονται. Εδώ όµως παρακαλώ να µη
δηµιουργούµε λανθασµένες εντυπώσεις. Ας µη δηµιουργούµε
την εντύπωση ότι η Ελλάδα µέσα σε µια νύχτα έγινε Κατάρ ή
Σαουδική Αραβία.

Παράλληλα µ’ αυτό θα τονίσω ότι είναι αυτονόητο –και ο
Έλληνας πολίτης µπορεί να βασιστεί σ’ αυτό- πως η Κυβέρνηση
δεν θα αφήσει καµµία δυνατότητα αναξιοποίητη. Γίνεται σοβαρή
και συστηµατική δουλειά και δίνω έµφαση στη φράση «σοβαρή
δουλειά».

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα συζητηθεί η τρίτη

µε αριθµό 431/18-1-2011 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σοφίας Καλαντίδου προς
τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την

αντιµετώπιση των προβληµάτων των εργαζοµένων στα
καταστήµατα της «ΑΤΛΑΝΤΙΚ ΑΕ» στη Θεσσαλονίκη κ.λπ..

Κυρία Καλαντίδου, έχετε δύο λεπτά για να παρουσιάσετε την
επίκαιρη ερώτησή σας.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Η επιχείρηση «ΑΤΛΑΝΤΙΚ ΑΕ» µε έδρα την Αθήνα και

καταστήµατα σ’ όλη τη χώρα, είχε δέκα καταστήµατα στη
Θεσσαλονίκη µε ενενήντα εργαζόµενους. Με την εισαγωγή της
στο άρθρο 99 προχώρησε σε πώληση καταστηµάτων βάσει
πιθανόν του σχεδίου εξυγίανσης, που κατέθεσε κι εσείς το
γνωρίζετε. Εµείς γνωρίζουµε ότι η «ΜΑΣΟΥΤΗΣ ΑΕ» τα αγόρασε
σε Ήπειρο, Νάουσα και Λάρισα. Η επιχείρηση «ΣΚΛΑΒΕΝΙΤΗΣ»
αγόρασε άλλα εννιά καταστήµατα. Τήρησαν σ’ αυτές τις αγορές
το άρθρο 4 του π.δ. 178/2002, δηλαδή πήραν τους εργαζόµενους
µε όλα τα δικαιώµατά τους, πλήρωσαν τα δεδουλευµένα, τα
χρωστούµενα και αποπλήρωσαν και χρέη.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Στα καταστήµατα της Θεσσαλονίκης όµως δεν έγινε έτσι. Τα
«ΑΤΛΑΝΤΙΚ» τα αγοράζει η νεοϊδρυθείσα εταιρεία
«ΧΑΛΚΟΜΑΤΙ∆ΗΣ-ΦΡΑΓΚΙ∆ΗΣ ΟΕ» που αποτελείται από τους
µετόχους των καταστηµάτων «ΑΡΙΣΤΑ» της ΒΠ, θυγατρική της
«ΕΛΓΕΚΑ». Στη ουσία φαίνεται στο διαδίκτυο µε δικές τους
ανακοινώσεις ότι αγοράζουν εξοπλισµό καταστηµάτων κι όχι τα
καταστήµατα. Ο ∆ιευθύνων Σύµβουλος της ΒΠ κ. Πιλίδης έχει
οριστεί από τον ίδιο τον κ. Αποστόλου της «ΑΤΛΑΝΤΙΚ» ως
διαχειριστής της πώλησης των καταστηµάτων Θεσσαλονίκης,
δηλαδή διαχειρίζεται την πώληση και είναι και αγοραστής. Παλιά
ήταν διευθυντής και σύµβουλος της «ΑΤΛΑΝΤΙΚ». Εν όψει της
αγοράς, απαίτησαν από τους εργαζόµενους να υπογράψουν
οικειοθελή παραίτηση ή άλλη σύµβαση εργασίας στο νέο
αγοραστή.

Κύριε Υπουργέ, όσοι δεν υπέκυψαν στον εκβιασµό,
µεταφέρθηκαν στο κατάστηµα της Γαµβέτα, ένα κατάστηµα που
χρειάζεται οκτώ εργαζόµενους και σήµερα έχει είκοσι τρεις.
Χρωστάει πέντε µηνιάτικα και το ενοίκιό του λήγει στο τέλος
Γενάρη. Άφησαν εκεί τους ανθρώπους απλήρωτους. Βέβαια,
τους έδωσαν το δώρο των Χριστουγέννων. Από τις 10/12
δουλεύουν σ’ αυτό το µαγαζί που δεν τροφοδοτείται από καµµία
αποθήκη. Με ό,τι µαζεύουν από τα προϊόντα που έχουν,
πληρώνονται αναµεταξύ τους, για να ξεπεράσουν τα σχέδιά
τους. Για παράδειγµα, στο ραντεβού µε το Υπουργείο δεν
µπορούσαν να έλθουν, γι’ αυτό δεν το κάναµε ποτέ. Οι
εργαζόµενοι που υπέκυψαν και υπέγραψαν τη σύµβαση και
δουλεύουν στη «ΧΑΛΚΟΜΑΤΙ∆ΗΣ-ΦΡΑΓΚΙ∆ΗΣ» πληρώνονται από
το Νοέµβρη µόνο µε έναντι.

Τι θα κάνει το Υπουργείο ώστε η όποια αλλαγή σύµβασης ή
παραίτησης να ακυρωθεί, διότι είναι παράνοµη και για να
πληρωθούν τα δεδουλευµένα τους γιατί όλοι οι εργαζόµενοι
ανήκουν πια στη νέα εταιρεία, αφού αγόρασε τα περισσότερα
καταστήµατα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ.
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης κ. Κουτρουµάνης έχει το λόγο.
Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ, για δυο λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Κυρία Καλαντίδου, τα
πράγµατα είναι περίπου έτσι όπως τα περιγράψατε και µε
αφορµή τις καταγγελίες των εργαζοµένων εκεί και την
ενηµέρωση που είχαν οι υπηρεσίες του Σώµατος Επιθεωρητών
Εργασίας, όπως γνωρίζετε, ενήργησαν άµεσα και έκαναν
ελέγχους στις συγκεκριµένες επιχειρήσεις και στα συγκεκριµένα
υποκαταστήµατα.

Στην πρόσκληση που έγινε από την πλευρά της Επιθεώρησης
Εργασίας, δεν προσήλθε -και µάλιστα αναιτιολόγητα θα έλεγα,
χωρίς δηλαδή να υπάρξει οποιαδήποτε επικοινωνία, που να
δικαιολογεί την απουσία του- ο εκπρόσωπος της εταιρείας.
Επεβλήθη διοικητικό πρόστιµο ύψους 20.000 ευρώ και ζητήθηκαν
γραπτές εξηγήσεις. Στη συνέχεια, µε παρέµβαση της τοπικής
υπηρεσίας, κατεβλήθη το δώρο των Χριστουγέννων, το οποίο και
αυτό ήταν σε εκκρεµότητα.
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Παράλληλα, διενεργήθηκαν εννέα έλεγχοι συνολικά, όπως
είπα, σε διάφορα καταστήµατα. Κατά τους ελέγχους που έγιναν
διαπιστώθηκε ότι για πενήντα εργαζόµενους της «ΑΤΛΑΝΤΙΚ»
που µεταφέρθηκαν στην επιχείρηση «ΦΡΑΓΚΙ∆ΗΣ-
ΧΑΛΚΟΜΑΤΙ∆ΗΣ» δεν τηρήθηκαν οι διατάξεις του π.δ. 178, που
σηµαίνουν βλαπτική µεταβολή των όρων εργασίας των
εργαζοµένων, µερική απασχόληση, εκ περιτροπής εργασία και
διάφορα άλλα πράγµατα. Η επιχείρηση κλήθηκε να παράσχει
έγγραφες εξηγήσεις ξεχωριστά για κάθε κατάστηµα, για τις
παραβάσεις στις οποίες αναφέρθηκα, προκειµένου να κινηθεί η
διαδικασία επιβολής διοικητικών κυρώσεων. Αυτό είναι το µέρος
που αφορά τις υπηρεσίες.

Όπως ξέρετε, επίσης, το Υπουργείο Εργασίας –η πολιτική
ηγεσία και εγώ προσωπικά- ασχοληθήκαµε από την πρώτη
στιγµή µε το µεγάλο πρόβληµα που δηµιουργήθηκε µε τους
εργαζόµενους συνολικά στη συγκεκριµένη επιχείρηση, πριν από
τις γιορτές, µε στόχο να καταβληθούν τα δεδουλευµένα.

Μάλιστα, προχωρήσαµε στην έκδοση κοινής υπουργικής
απόφασης, η οποία θα υλοποιηθεί τις αµέσως επόµενες µέρες –
βρισκόµαστε στο τελικό στάδιο- έτσι ώστε να υπάρξει µια
προκαταβολή, ένα ποσό µε το οποίο θα ενισχυθούν οι
εργαζόµενοι και το οποίο θα καλυφθεί µετά από την επιχείρηση,
έτσι ώστε να µπορέσουν αυτές τις µέρες να αντιµετωπίσουν τις
επείγουσες ανάγκες τους. Στη συνέχεια, βέβαια, θα κληθεί να
πληρώσει στον ΟΑΕ∆ –ο οποίος διευκολύνει- αυτά τα χρήµατα,
τα οποία θα καταβάλει ο ΟΑΕ∆ στους εργαζόµενους.

Αυτό µπορούσαµε να κάνουµε σ’ αυτή τη φάση. Βέβαια,
στόχος µας είναι να πιέσουµε την επιχείρηση –και την
«ΑΤΛΑΝΤΙΚ» και τις νέες επιχειρήσεις- να αναλάβουν στο ακέραιο
τις υποχρεώσεις τους, γιατί όντως µερικές από τις επιχειρήσεις
στις οποίες µεταφέρθηκαν υποκαταστήµατα της «ΑΤΛΑΝΤΙΚ»,
λειτουργούν µε τους όρους που θα έπρεπε, αλλά υπάρχουν και
αυτά τα προβλήµατα στα οποία αναφερθήκατε και θα
επιµείνουµε µέχρι τη λύση τους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Η κυρία Σοφία Καλαντίδου, Βουλευτής του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας από τον Πειραιά, έχει το λόγο.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Όχι πάντως από τον Πειραιά, κύριε
Πρόεδρε. Από τη Θεσσαλονίκη.

Κύριε Υπουργέ, ξέρετε, περίµενα το κάτι παραπάνω από το
Υπουργείο, γιατί αυτές τις κινήσεις του ΣΕΠΕ τις γνωρίζουµε.
Περίµενα το κάτι παραπάνω και θα σας φέρω τρία
παραδείγµατα.

Πρωτόδικα, αλλά και στο εφετείο δικαιώθηκε εργαζόµενη της
Θεσσαλονίκης που απολύθηκε παράνοµα από τα «GOODY’S»,
από το κατάστηµα στην οδό 25ης Μαρτίου. Μετά από δυο χρόνια
δικαιώθηκε. Ο εργοδότης, παρ’ όλα αυτά, δεν τηρεί την απόφαση
του δικαστηρίου για επαναπρόσληψη.

Άλλη υπόθεση. Σε τριµερή συνάντηση στο Υπουργείο
Εργασίας επισηµάνθηκε στην «ISS», εταιρεία καθαρισµού στα
νοσοκοµεία, να πάρει πίσω µεταθέσεις που έκανε, µε στόχο τη
συνδικαλιστική δίωξη σε µέλη της διοίκησης του σωµατείου. Όχι
µόνο δεν τηρεί την υπόδειξη του Υπουργείου, αλλά τις µεταθέτει
σήµερα, κύριε Υπουργέ, ακόµα πιο µακριά, για να τις
εξαναγκάσει πραγµατικά να παραιτηθούν και για να µην τις
επιτρέψει να έχουν τη συνδικαλιστική τους δράση.

Ένα ακόµη παράδειγµα πολύ πρόσφατο. Στις 20 Ιανουαρίου –
προχθές- υπάρχει πρόσκληση του ΣΕΠΕ στην εταιρεία «SΑΜ
013» -είναι εταιρεία παιδικών ενδυµάτων στη Θεσσαλονίκη- για
αλλαγή συµβάσεων εργασίας µετά από αίτηµα του σωµατείου. Η
συνάντηση ορίστηκε για τις 27 Ιανουαρίου. Ο εργοδότης το ίδιο
µεσηµέρι απέλυσε την εργαζόµενη που κατήγγειλε τη σύµβαση
εργασίας –µε φωτοτυπία την κατήγγειλε η εργαζόµενη και
µάλιστα στο σωµατείο- και συνεχίζει εκβιαστικά να ζητά τη
µείωση του µισθού των εργαζοµένων.

Ένα ακόµη παράδειγµα. Χθες ήµουνα στο Υπουργείο σας,
στην επιτροπή του άρθρου 10 για τα ΑΜΕΑ. Η πρωτοβάθµια
επιτροπή της Θεσσαλονίκης απαγόρευσε στην επιχείρηση
«ΜΑΣΟΥΤΗΣ» να διώξει το άτοµο µε ειδικές ανάγκες, που ήθελε
να το διώξει µε τη νόµιµη διαδικασία. Η επιχείρηση «ΜΑΣΟΥΤΗΣ»

από τον πέµπτο µήνα του 2010 κρατάει τον εργαζόµενο έξω από
τη δουλειά –τον πληρώνει, βέβαια και αυτό δείχνει ότι δεν έχουν
πρόβληµα µε τα χρήµατα, κύριε Υπουργέ- καταδικάζοντάς τον
πραγµατικά µε βάση την αναπηρία που έχει και προσήλθε στην
δευτεροβάθµια.

Πιστεύω ότι είχαµε τα επιχειρήµατα να στηρίξουµε τον
εργαζόµενο και ότι η δευτεροβάθµια θα πει, επίσης, να
παραµείνει ο εργαζόµενος στην εργασία του, την δικαιούται και
µπορεί να την κάνει. Παρ’ όλα αυτά, δεν πιστεύω καθόλου ότι οι
εργοδότες θα το τηρήσουν.

Εµένα, λοιπόν, και τους εργαζόµενους αυτό µας ενδιαφέρει.
Κοιτάξτε: Υπάρχει τέτοια αντεργατική νοµοθεσία, που
εφαρµόζεται µια χαρά από τους εργοδότες. Τους δίνει «αέρα
στα πανιά τους», στην ασυδοσία τους. Όταν κάπου ο νόµος ή οι
αποφάσεις των δικαστηρίων ή το ΣΕΠΕ ή ακόµη και το
Υπουργείο κάτω από πίεση ή κάτω από τη λογική λέει κάτι
υποστηρικτικό για τους εργαζόµενους και για το δίκαιο, αυτό δεν
εφαρµόζεται και δεν ελέγχεται ο εργοδότης, δεν περιορίζεται και
δεν ελέγχουµε άλλα στοιχεία.

Πραγµατικά, ελπίζω µε την απάντησή σας να µη µε δικαιώσετε,
αλλά νοµίζω ότι κύρια ευθύνη έχουν οι πολιτικές σας, που
διαχρονικά εφαρµόζετε στο όνοµα της επιχειρηµατικότητας και
της ανταγωνιστικότητας και ποτέ δεν ελέγξατε αυτή την
επιχειρηµατικότητα και την ανταγωνιστικότητα από καµµία
πλευρά.

Πιστεύω, λοιπόν, ότι λύση θα δώσει µόνο η συµµετοχή των
εργαζοµένων στα ταξικά σωµατεία, στην οργάνωση του αγώνα
τους, που ένα βήµα θα είναι η απεργία στις 10 Φλεβάρη, για να
διεκδικήσουν τα δίκαια αιτήµατά τους.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρία Καλαντίδου,

σας ευχαριστώ. Συγχωρέστε µε για τον Πειραιά. Έχετε τη
λεβεντιά, όµως, και τη δύναµη, όπως και οι Πειραιώτισσες. Την
∆ιαµάντω φαντάστηκα εκείνη την ώρα, αλλά και την Πρόεδρό
µας.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τα τρία λεπτά της δευτερολογίας σας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός

Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Είναι γεγονός ότι δεν έχουµε έτοιµες τις λύσεις για πολλά από
τα προβλήµατα που υπάρχουν και κυρίως για πολλά από τα
προβλήµατα που παρουσιάζονται την τελευταία περίοδο, µε
αφορµή την κρίση, η οποία υπάρχει στη χώρα µας.

Εκείνο το οποίο εµείς σήµερα σαν Υπουργείο και σαν
Κυβέρνηση µπορούµε να κάνουµε, είναι να αξιοποιήσουµε αυτά
τα εργαλεία που υπάρχουν και από την άλλη να τα ενισχύσουµε.
Αξιοποίηση των εργαλείων σηµαίνει να υπάρχει άµεση
παρέµβαση των υπηρεσιών. Αυτό, µε βάση τα στοιχεία που σας
έδωσα, φάνηκε ότι υπάρχει.

∆εύτερον, ένα µεγάλο θέµα που µας απασχολεί είναι η
ενίσχυση όλων των προγραµµάτων -δεν αναφερθήκατε εσείς,
αλλά είµαι υποχρεωµένος να το αναφέρω, γιατί έχει σηµαντική
για εµάς αξία το επόµενο διάστηµα- έτσι ώστε να διατηρηθούν
θέσεις εργασίας σε µια κρίσιµη για τη χώρα περίοδο και η
ενίσχυση των τοπικών προγραµµάτων, γιατί στη Μακεδονία, για
παράδειγµα, τα προβλήµατα είναι µεγαλύτερα από ό,τι σε άλλες
περιοχές της Ελλάδος.

Είπα και για ενίσχυση αυτών των εργαλείων, γιατί ένα από τα
εργαλεία και µια από τις πολιτικές, η οποία θα βοηθήσει
σηµαντικά στο να ελεγχθεί η τήρηση της νοµοθεσίας, είναι η
αναµόρφωση του Σώµατος Επιθεωρητών Εργασίας.

Την επόµενη εβδοµάδα θα δώσουµε στη δηµοσιότητα το
σχέδιο νόµου, όχι γιατί θα λύσουµε τα προβλήµατα στην αγορά
εργασίας, αλλά γιατί σε µια δύσκολη συγκυρία θεωρούµε ότι
πρέπει να ενισχυθεί ο ρόλος των ελεγκτικών µηχανισµών.

Περιγράψατε προηγουµένως µία κατάσταση µε παραδείγµατα
και πράγµατι έτσι είναι. ∆ηλαδή, ο εργαζόµενος προσφεύγει στα
δικαστήρια και πολλές φορές οι επιχειρήσεις δεν εφαρµόζουν
ούτε τις αποφάσεις των δικαστηρίων.

Εµείς θέλουµε να κάνουµε το Σώµα Επιθεωρητών Εργασίας
ένα Σώµα που θα παρεµβαίνει άµεσα, θα έχει πιο δυνατό ρόλο
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στα θέµατα της επίλυσης των εργατικών, αλλά και των
συλλογικών διαφορών. Θέλουµε το Σώµα Επιθεώρησης
Εργασίας να µπορεί να επιβάλλει αποφάσεις και να περιοριστεί
ο αριθµός εκείνων που καταφεύγουν στη δικαιοσύνη για να
βρουν το δίκιο τους. ∆εν θέλουµε να είναι ο επιθεωρητής
εργασίας Πόντιος Πιλάτος, αλλά να εκφράζει άποψη, να
επιβάλλει διοικητικές κυρώσεις, για να µπορεί να πιέσει την
επιχείρηση να εφαρµόσει το νόµο. Βεβαίως, θέλουµε να έχει
ακόµα µεγαλύτερη αµεσότητα, γιατί µία καταγγελία, εάν
εξετάζεται µετά από µία εβδοµάδα ή ένα µήνα, δεν έχει και πολλή
αξία.

Αυτά τα χαρακτηριστικά θα έχει το νοµοσχέδιο, στο οποίο θα
περιµένουµε και τις δικές σας προτάσεις, έτσι ώστε σε µία
δύσκολη συγκυρία, όπως είπα, να έχει ο εργαζόµενος ένα
αποκούµπι, ένα σηµείο αναφοράς και ασφάλειας για την τήρηση
των εργασιακών σχέσεων, για την τήρηση της εργατικής
νοµοθεσίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Αναπληρωτή Υπουργό Κοινωνικής Ασφάλισης και Εργασίας, τον
κ. Γεώργιο Κουτρουµάνη.

Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 428/18-1-2011
επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχάλη Κριτσωτάκη προς τον
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη
λειτουργία Μονάδας Εντατικής Νεογνών στο Νοσοκοµείο Χανίων
κ.λπ..

Κύριε Κριτσωτάκη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να
αναπτύξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κάνουµε αυτήν την
επίκαιρη ερώτηση, γιατί βρίσκεται χωρίς µονάδα εντατικής
νεογνών ο Νοµός Χανίων.

Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας πω ότι από το 1998 έχουν
ξεκινήσει οι προσπάθειες για την ίδρυση και λειτουργία µονάδας
εντατικής νεογνών, για να λειτουργήσει τελικά το 2008 ως
µονάδα ενδιάµεσης νοσηλείας. Από τότε µέχρι σήµερα η µονάδα
νεογνών υπολειτουργεί και τώρα πια έχει φθάσει στο σηµείο
µηδέν, µετά τις παραιτήσεις που υπέβαλαν οι τρεις νεογνολόγοι
γιατροί, οι οποίοι έχουν φθάσει στα όριά τους λόγω των
αυξηµένων αναγκών, αλλά κυρίως λόγω της έλλειψης
προσωπικού.

Βεβαίως, δεν είναι τυχαίες οι παραιτήσεις. Είναι αποτέλεσµα
πράξεων, παραλείψεων και ελλειµµάτων, που είναι πολιτικές
ευθύνες του Υπουργείου. Εγώ πιστεύω ότι δεν µπορεί κανείς να
κάνει πια διαπιστώσεις, όταν κυβερνά. Όταν κυβερνάς, κυβερνάς
και όταν αντιπολιτεύεσαι, µπορείς να κάνεις διαπιστώσεις.

Πρέπει, λοιπόν, να δούµε τι γίνεται. ∆εν θέλουµε να µας πείτε
τι έγινε πριν, αλλά σήµερα και αύριο τι πρέπει να γίνει. Γι’ αυτό
εµείς σας λέµε ότι είναι απαραίτητη η ύπαρξη µονάδας εντατικής
νεογνών. Αποτελεί αναγκαιότητα αδιαµφισβήτητη, κανείς δεν
λέει όχι σε αυτήν, µε βάση τόσο τον αριθµό των γεννήσεων, όσο
και µε το δεδοµένο της απόστασης από το Ηράκλειο και της
ανυπαρξίας ενός σύγχρονου ασφαλούς οδικού δικτύου.

Σας ρωτάµε, συνεπώς, κύριε Υπουργέ, τι ενέργειες θα κάνετε
άµεσα, ώστε να λειτουργήσει επιτέλους η Μονάδα Νεογνών του
Νοσοκοµείου Χανίων. Ποιο χρονοδιάγραµµα και ποιες
συγκεκριµένες δράσεις θα προγραµµατίσετε, ώστε να
εξασφαλιστεί αυτή η λειτουργία εύρυθµα και απρόσκοπτα; Ποια
µέτρα θα λάβετε, ώστε να δηµιουργηθούν οι απαραίτητες
προϋποθέσεις, προκειµένου να µετατραπεί από µονάδα
ενδιάµεσης νοσηλείας σε µονάδα εντατικής, σύµφωνα µε τις
ανάγκες της δυτικής Κρήτης και το οργανόγραµµα του
νοσοκοµείου;

Ακόµη, θέλω να σας πω ότι δεν είναι η πρώτη φορά που
ασχολούµαστε µε αυτό το θέµα. Εγώ προσωπικά σας έχω
υποβάλει ξανά ερώτηση µε θέµα τον κίνδυνο αναστολής
λειτουργίας της Μονάδας Νεογνών του Νοσοκοµείου Χανίων.
Σας έχω υποβάλει και ανοιχτή επιστολή της διευθύντριας της
Παιδιατρικής των Χανίων, της κ. Μπαλωµενάκη, και θα σας πω
ότι ούτε στο πρώτο, ούτε στο δεύτερο θέµα έχει γίνει τίποτα επί
της ουσίας, ενώ η Ε∆Ε που διενεργείται φαίνεται να διενεργείται

εναντίον αυτού που διαπιστώνει το πρόβληµα και προτείνει
λύσεις και όχι για να δούµε γιατί υπάρχει το πρόβληµα. Νοµίζω
ότι είναι σηµαντικό θέµα και έχω την εντύπωση ότι θα πρέπει να
πάρουµε συγκεκριµένες απαντήσεις, που να λύνουν το
πρόβληµα και όχι µόνο να το διαπιστώνουν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Κριτσωτάκη.

Ο Υπουργός κ. Τιµοσίδης έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, από το 2004 εντάχθηκε παιδιατρικός

τοµέας στο Γενικό Νοσοκοµείο Χανίων «Άγιος Γεώργιος», στο
πλαίσιο του οποίου υφίσταται η ειδική µονάδα εντατικής
νοσηλείας νεογνών. Για τη λειτουργία, λοιπόν, συστάθηκαν την
ίδια χρονιά τέσσερις θέσεις ειδικευµένων γιατρών και επιπλέον
άλλες τέσσερις θέσεις ειδικότητας παιδιατρικής, δύο από τις
οποίες αφορούν την εν λόγω µονάδα για την εξειδίκευση που
προβλέπεται στην κείµενη νοµοθεσία.

Υπηρετούσαν τέσσερις συνάδελφοι. Πριν από λίγο καιρό
υπέβαλαν παραίτηση οι δύο και πριν από λίγες ηµέρες ανεκλήθη
η παραίτηση της διευθύντριας. Άρα παραµένουν από τους
τέσσερις συναδέλφους οι τρεις και επίσης έχουµε δεκατρείς
θέσεις νοσηλευτών συν µία, όπου καλύπτεται και αναλαµβάνει
υπηρεσία. Θα φτάσουµε στους δεκατέσσερις και σε είκοσι
ηµέρες περίπου θα γίνουν δεκαπέντε.

Θεωρείται, δηλαδή, ένας ικανός αριθµός, έτσι για να σας
αναφέρω κάποια στοιχεία, για τη µονάδα νεογνών που για το
2010 νοσηλεύτηκαν εκατόν πενήντα πέντε νεογνά, που
αντιµετωπίστηκαν και αντιµετωπίζονται, όπως πρέπει, µε ένα
µέσο όρο νοσηλείας, περίπου 4,36 ηµέρες. Από αυτά τα εκατόν
πενήντα πέντε νεογνά, τα τριάντα, πράγµατι, χρειάστηκε να
µεταφερθούν για περαιτέρω αντιµετώπιση στο Ηράκλειο, αλλά
όχι για προβλήµατα που δεν µπορούσε να αντιµετωπίσει η
ενδιάµεση µονάδα, όπως λέγεται σήµερα, που στην ουσία
λειτουργεί µε όρους µονάδας εντατικής θεραπείας, αλλά για
άλλους λόγους, οι οποίοι χρειάζονταν περαιτέρω παρεµβάσεις,
καρδιολογικές, καρδιοχειρουργικές και όχι µόνο, χειρουργικές
παρεµβάσεις, αλλά και οποιασδήποτε άλλης ειδικότητας.

Συνεπώς όντως δηµιουργήθηκε ένα ζήτηµα και αυτήν τη
στιγµή διαβεβαιώνουµε ότι παραµένει. ∆υστυχώς, σε διαγωνισµό
που έγινε, οι δυο θέσεις κατέστησαν άγονες. ∆εν υπήρξε
ενδιαφέρον από άλλους συναδέλφους γιατρούς. Είναι ένα
σοβαρό ζήτηµα το οποίο απασχολεί το Υπουργείο και νοµίζω ότι
απασχολεί όλους όσους είναι στο χώρο υγείας, διότι το ίδιο
πρόβληµα αντιµετωπίζουµε και σε περιοχές που δεν είναι σαν τα
Χανιά που εν πάση περιπτώσει, θεωρείται µια πολύ καλή περιοχή,
αλλά σε άγονες περιοχές αποµακρυσµένες, όπου και εκεί
υπάρχουν προβλήµατα και σκεφτόµαστε να τα αντιµετωπίσουµε,
παρ’ ότι ο τελευταίος νόµος είχε δώσει το κίνητρο και του
επιπλέον 10% και άλλων πραγµάτων. Είµαστε σε συζήτηση µε
την ΟΕΝΓΕ και µε τους εµπλεκοµένους στο Εθνικό Σύστηµα
Υγείας. Υπάρχουν σκέψεις, υπάρχουν και προτάσεις δικές τους,
για το πώς µπορούµε να αντιµετωπίσουµε αυτό το πρόβληµα,
έτσι ώστε να καλύψουµε αυτές τις ανάγκες που υπάρχουν.

Συνεπώς θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι όχι µόνο δεν υπάρχει
αδιαφορία από την πλευρά µας, αλλά όπως θα πω και στη
δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε, υπάρχει φροντίδα για το
βιοιατρικό τεχνολογικό εξοπλισµό και όχι µόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό κ. Τιµοσίδη.

Ο κ. Κριτσωτάκης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, από τον Ιούνιο έως

τον Ιανουάριο, στην µονάδα των νεογνών ήταν τρεις
νεογνολόγοι, οι οποίοι βέβαια σε καµµιά περίπτωση δεν
επαρκούσαν να καλύψουν τις ανάγκες ενός τέτοιου τµήµατος,
ωστόσο οι εργαζόµενοι αυτοί, δηµόσιοι υπάλληλοι, έχουν
υπερβάλει εαυτούς και αυτό το ξέρει και το Υπουργείο.

Θα σας πω ότι είναι υποστελεχωµένη η µονάδα αυτή και από
πλευράς νοσηλευτικού προσωπικού -από µαίες και από
νοσηλευτές. Είναι και αυτό σηµαντικό.

Θα σας πω ακόµη ότι στα νεότερα δεδοµένα από τη µονάδα
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ενδιάµεσης νοσηλείας των νεογνών του Γενικού Νοσοκοµείου
Χανίων είναι ότι έχουν δηλώσει παραίτηση οι τρεις νεογνολόγοι
όπως είπε τώρα ο κύριος Υπουργός που υπήρξαν στη µονάδα
εντατικής νοσηλείας και ότι παραιτήθηκε η διευθύντρια. Και
ανακάλεσε την παραίτησή της, γιατί; Ζήτησε προθεσµία για να
βελτιωθεί η κατάσταση. ∆εν παραιτήθηκε, ούτε ανακάλεσε έτσι.
Παραιτήθηκε για συγκεκριµένους λόγους. Ανακάλεσε, σας
έδωσε δηλαδή περιθώριο χρόνου. Αυτό δεν κατάλαβα πώς θα
το εκµεταλλευτείτε, να δω αν θα µου πείτε µετά. ∆ιότι αυτό είναι
το ζητούµενο. Γι’ αυτό παραµένει, αλλιώς θα φύγει και
καταλαβαίνετε ότι εξαρτάται από εσάς.

Είναι επίσης σηµαντικό ότι οι θέσεις που προκηρύσσονται,
πρέπει να είναι συγκεκριµένα για γιατρούς της µονάδας νεογνών
και όχι γενικά και αόριστα για την παιδιατρική, διότι έτσι δεν
κάνουµε τίποτα. ∆εν σας ζητάµε να κάνετε ένα διορισµό, σας
ζητάµε να λύσετε το πρόβληµα, µέσα από συγκεκριµένους και
στοχευµένους διορισµούς που πρέπει να κάνετε.

Θα σας πω ότι η µονάδα που ξεκίνησε το 2008, όπως είπατε
και εσείς, ξεκίνησε µε επτά συν µία κλίνες µε προοπτική να
αναπτυχθεί σε επίπεδο εντατικής νοσηλείας. Αυτό σηµαίνει ότι
τα πρόωρα νεογνά και τα νεογνά µε σοβαρά προβλήµατα, που
χρειάζονται εντατική νοσηλεία, πρέπει να µεταφέρονται στο
Ηράκλειο ή στην Αθήνα, όταν δεν υπάρχει θερµοκοιτίδα στο
Ηράκλειο και αυτό συµβαίνει, όπως ξέρετε.

Επίσης, εδώ θα επικαλεστώ την ερώτηση κυρίας συναδέλφου
από την Πλειοψηφία που λέει ότι προβλήµατα υπάρχουν και στο
Ηράκλειο. Το έχω διαπιστώσει και δεν έκανα ερώτηση διότι
πρόλαβε –και καλά έκανε- η συνάδελφος.

Θα σας πω, λοιπόν, ότι ούτε το Ηράκλειο είναι η λύση. Έτσι
και αλλιώς δεν είναι λύση λόγω και της απόστασης και όλων των
υπολοίπων που σας είπα. Θα πρέπει, λοιπόν, να λύσετε και εκεί
πρόβληµα. Όσο υπάρχει πρόβληµα στα Χανιά, δηµιουργείται και
άλλο πρόβληµα στο Ηράκλειο, µε τη µεταφορά. Θα σας πω ότι
η µεταφορά ενός πρόωρου νεογνού είναι βιβλιογραφικά
τεκµηριωµένο ότι επιβαρύνει την πρόγνωσή του άµεσα και
µακροπρόθεσµα σε θέµατα επιβίωσης, εγκεφαλικής παράλυσης
κ.λπ., ακόµη και όταν γίνεται υπό ιδανικές συνθήκες. Πόσω
µάλλον όταν µεταφέρεται µε τις ηρωικές µεν, αλλά δραµατικές
συνθήκες που επικρατούν στα Χανιά, που είπατε ότι είναι µία
καλή περιοχή -σας λέω, όµως, ότι δεν είναι και εποµένως,
φανταστείτε τι γίνεται στις υπόλοιπες- σε δύο ώρες απόσταση,
σε ένα άθλιο και άκρως επικίνδυνο οδικό άξονα, τον περίφηµο
ΒΟΑΚ.

Σύµφωνα µε την Εθνική Στατιστική Υπηρεσία, κύριε Υπουργέ,
στη δυτική Κρήτη καταγράφονται περίπου τρείς χιλιάδες
γεννήσεις, δύο χιλιάδες από µητέρες µε µόνιµη διαµονή τα Χανιά
και χίλιες το Ρέθυµνο. Άρα έπρεπε να υπάρχει µονάδα εντατικής
νοσηλείας µε τρεις θέσεις νοσηλείας νεογνών και δώδεκα
ενδιάµεσες, σύνολο δεκαπέντε θέσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Λίγο χρόνο σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, για να µη µείνει
ανολοκλήρωτο αυτό το θέµα.

Καταλαβαίνετε ότι αυτό δεν το λέω εγώ, αλλά τα στοιχεία. Και
καταλαβαίνετε ότι αυτό είναι το κατώτατο όριο, το οποίο θα
πρέπει να απαντηθεί.

Τέλος, θα σας πω ότι δεν µπορεί να λυθεί µε τον επικουρικό.
Αυτό µας το λένε από τα Χανιά. Επίσης, αν απαντήσετε ότι
διορίστηκε ήδη µία παιδίατρος και στο ΦΕΚ είναι οι διορισµοί
άλλων δύο παιδιάτρων, θα σας πω ότι αυτοί οι δύο παιδίατροι
δεν είναι θέσεις αποκλειστικά για τη µονάδα νεογνών και δεν
έχουν ζητηθεί αποκλειστικά νεογνολόγοι, αλλά παιδίατροι.
∆ηλαδή µπορεί να διοριστούν δύο και να έχουµε πάλι πρόβληµα.
Εµείς ζητάµε τη λύση του προβλήµατος.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο Υπουργός Υγείας

και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μιχάλης Τιµοσίδης έχει το λόγο,
ολοκληρώνοντας τον κύκλο των επικαίρων ερωτήσεων.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κύριε συνάδελφε, αναγνωρίζω ότι, πράγµατι,
ζητάτε τη λύση και έτσι πρέπει να κάνει κάθε ένας από µας που
βρίσκεται στην περιφέρεια, αλλά και στο κέντρο. Από κει και
πέρα η Κυβέρνηση έχει την υποχρέωση να προσπαθεί να βρίσκει
λύσεις.

Από την άλλη όµως, θέλω να δηλώσω, όπως το έχω κάνει πάρα
πολλές φορές, πως δεν είπαµε ποτέ ότι τα πράγµατα είναι καλά,
ή ότι όλα βαίνουν καλώς. Αναγνωρίσαµε και αναγνωρίζουµε ότι
υπάρχουν προβλήµατα και προσπαθούµε πολλά από αυτά να τα
αντιµετωπίσουµε. Νοµίζω ότι γίνεται αυτή η προσπάθεια και έχει
ορατά αποτελέσµατα. Και στο επίπεδο, λοιπόν, διορισµών,
πράγµατι στη προηγούµενη χρονιά ήταν ένας αριθµός ο οποίος
ξεπερνάει σήµερα τους τέσσερις χιλιάδες επτακόσιους
νοσηλευτές. Προλάβαµε ευτυχώς το 2010 και όλοι αυτοί έχουµε
καταφέρει να πάρουν ΦΕΚ και καθηµερινά, όπως θα διαβάζετε
ίσως, αναλαµβάνουν εργασία.

Από κει και πέρα και για το 2011 έχουµε εξασφαλίσει έναν
ικανό αριθµό, βεβαίως, όµως, δεν µπορώ να ισχυριστώ ότι θα
υπάρξει ποτέ η δυνατότητα να καλύψουµε όλα τα κενά.

Από την άλλη όµως, για να αναφερθώ στο συγκεκριµένο γενικό
νοσοκοµείο και για τα Χανιά, εννοούσα ότι τα Χανιά δεν είναι µία
αποµακρυσµένη περιοχή. Είναι ένας τόπος µε πληθυσµό, είναι
ένας τόπος µε ανάπτυξη, µε δυνατότητες να παραµείνει και να
προσελκύσει συναδέλφους µας γιατρούς ή νοσηλευτές.

Θα ήθελα, λοιπόν, να δηλώσω εδώ ότι στην παιδιατρική
κλινική, που λειτουργεί σε πολύ καλό επίπεδο, ήδη υπάρχουν
δέκα παιδίατροι, έξι µόνιµοι δηλαδή και τέσσερις ειδικευόµενοι.
Κάποιοι από αυτούς τους συναδέλφους, επειδή έχουν γίνει
συνεννοήσεις, έχουν υποστεί την εκπαίδευση νεογνολόγου και
θα υπάρξει η δυνατότητα, µε την προσθήκη των παιδιάτρων που
αναµένονται ήδη, να αναλάβουν εργασία, να υπάρξει αυτή η
δυνατότητα και να ενισχυθεί, αν θέλετε, η µονάδα. Ήδη αυτήν
τη στιγµή καλύπτεται µε τους τρεις νεογνολόγους, µε το ικανό
βοηθητικό προσωπικό, σε αριθµό και σε κατάρτιση, µε µαίες και
νοσηλευτικό προσωπικό. Βεβαίως, πρέπει να εξαντλήσουµε και
ήδη ζητείται και έχει επαναπροκηρυχθεί η θέση που κηρύχθηκε
άγονη, γιατί δεν υπήρξε ενδιαφέρον.

Ελπίζουµε στη δεύτερη προκήρυξη να υπάρξει ενδιαφέρον.
Αυτό σηµαίνει ότι σε δύο, τρείς µήνες θα έχουµε ολοκληρώσει
αυτήν τη διαδικασία για να καλύψουµε τα κενά.

Θέλω να σας πω ότι εξυπηρετείται το επείγον περιστατικό σε
αυτήν την κρίσιµη νεογνική ηλικία. Βεβαίως, ο στόχος παραµένει.
Ήδη υπάρχει σε τελική διευθέτηση από το ΚΕΣΥ ό,τι χρειάζεται
για να προχωρήσουµε και να ολοκληρώσουµε τη µονάδα
εντατικής των νεογνών. Από την άλλη, πρέπει να σας πω ότι ο
βιοϊατρικός τεχνολογικός εξοπλισµός είναι σε διαδικασία
διαγωνισµού. ∆ηλαδή, στους επόµενους δύο µήνες θα πάρει ό,τι
ακριβώς έχει ζητήσει η διευθύντρια η οποία, πράγµατι, έχει θέσει
αυτόν τον όρο, να υπάρξουν αλλαγές και να έρθουν όσα αυτή
είχε ζητήσει για να µπορεί να κάνει τη δουλειά της σωστά. Αυτά,
λοιπόν, βαίνουν καλώς και είναι στη διαδικασία προµήθειας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα, ότι τη ∆ευτέρα 24 Ιανουαρίου και ώρα 6 µ.µ., θα
διεξαχθεί προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση, σύµφωνα µε το
άρθρο 143 του Κανονισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία του
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας
και Αρχηγού Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ. Αντώνη Σαµαρά, σε
επίπεδο Αρχηγών Κοµµάτων, µε θέµα τα εθνικά µας θέµατα.

Στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων
ερωτήσεων.



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 16/21-12-2010 επερώτηση των
Βουλευτών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.κ. Αλέκας
Παπαρήγα, Σοφίας Καλαντίδου, Λιάνας Κανέλη, ∆ιαµάντως
Μανωλάκου, Γεωργίου Μαρίνου, Κωνσταντίνου Καζάκου, Ιωάννη
Ζιώγα, Ιωάννη Γκιόκα, Νικολάου Καραθανασόπουλου, Γεωργίου
Μαυρίκου, Νικολάου Μωραΐτη, Αποστόλου Νάνου, Βέρας
Νικολαΐδου, Νικολάου Παπακωνσταντίνου, Αθανασίου Παφίλη,
Ιωάννη Πρωτούλη, Σταύρου Σκοπελίτη, Αντωνίου Σκυλλάκου,
Άγγελου Τζέκη, Σπυρίδωνος Χαλβατζή, Χαράλαµπου
Χαραλάµπους προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την κατάσταση στις δηµόσιες
υπηρεσίες υγείας.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής κ. Νικόλαος
Παπακωνσταντίνου.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Βέβαια, µε την κατάθεση
χθες του λεγόµενου πολυνοµοσχεδίου για την υγεία ήχησε η
νεκρώσιµη καµπάνα για ό,τι στοιχειωδώς ισότιµο στην παροχή
υπηρεσιών υγείας έχει βιώσει ο ελληνικός λαός τα τελευταία
είκοσι χρόνια.

Με την επερώτησή µας σαν Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας
προσδίδουµε πολιτική έκφραση ταξικής µάχης και
αντιπαράθεσης στα κυβερνητικά κριτήρια της
επιχειρηµατικότητας, της ανταγωνιστικότητας και της
ανταποδοτικότητας. Με την επερώτησή µας ανυψώνουµε το
αγκοµαχητό και την ταλαιπωρία των ασφαλισµένων, τα
απελπισµένα περιστατικά των συνταξιούχων, το βάσανο και το
παράπονο των ασθενών, τη βλαστήµια και το «άι σιχτίρ!» των
εργαζοµένων που αναζητούν εναγωνίως αποτελεσµατικές
υπηρεσίες υγείας την ώρα της ανάγκης, την απόγνωση και την
αποστροφή των ανασφάλιστων, των ανέργων και των
πάµπτωχων, των καταστρεφόµενων επαγγελµατοβιοτεχνών και
των ξεκληριζόµενων φτωχών αγροτών. Αναδεικνύουµε και
ανυψώνουµε τα ασφυκτικά αδιέξοδα που δηµιουργούν οι
περικοπές και το ξήλωµα των προνoιακών δοµών στους
ανάπηρους και τις οικογένειές τους, τη διευρυνόµενη
αβεβαιότητα των εργαζοµένων γυναικών για την οδυνηρή φθορά
της υγείας τους από την εντατικοποίηση και τη συχνά
εξαντλητική εργασία. Τα περιστατικά είναι χιλιάδες, δεκάδες
χιλιάδες όπως και οι καθηµερινές διηγήσεις των απλών,
καθηµερινών ανθρώπων.

Η ραγδαία επιδείνωση της κατάστασης στις κρατικές
υπηρεσίες υγείας σε συνδυασµό µε τη µετάλλαξη της
λειτουργίας τους σε κερδοσκοπικές επιχειρήσεις µε
αγοραπωλησία υπηρεσιών, έχουν συνολικά σοβαρές επιπτώσεις
στους ασθενείς ειδικά των λαϊκών οικογενειών.

Η ανίατα ανθυγιεινή και φιλοεπιχειρηµατική πολιτική της
Κυβέρνησης παίρνει επικίνδυνες διαστάσεις για την υγεία του
λαού. Τα θεµελιώδη, και τα στοιχειώδη ακόµη λαϊκά δικαιώµατα,
έχουν κηρυχθεί σε διωγµό.

∆εύτερο ζήτηµα. Σε ποιο σηµείο βρισκόµαστε; Πώς φθάσαµε
ως εδώ; Τι ακολουθήθηκε τα πρόσφατα οκτώ-δέκα χρόνια;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Πρώτον, επιτεύχθηκε η ελαχιστοποίηση της κρατικής
χρηµατοδότησης στην υγεία µε την εκτίναξη των δαπανών των
ασφαλιστικών ταµείων και αντιστροφή της σχέσης των δαπανών
των ασφαλιστικών ταµείων προς τις κρατικές δαπάνες. ∆ηλαδή
η προγραµµατική στόχευση του ΠΑΣΟΚ ήδη από το 2000, για
αυτονόµηση της υγείας από τον κρατικό προϋπολογισµό, σχεδόν
ολοκληρώνεται. Τώρα κραυγάζει ο κύριος Υπουργός στη
συζήτηση του κρατικού προϋπολογισµού. Τα λόγια του; «Ένας
µόνο τρόπος χρηµατοδότησης υπάρχει, ένας µόνο και κανένας
άλλος: η αυτοχρηµατοδότηση».

Ας προσέξει ο ελληνικός λαός. Οτιδήποτε γνώριζε για παροχές
υγείας, έστω και µε όρους στοιχειώδους ισοτιµίας µπροστά στην
αρρώστια, εξαλείφεται. Σήµερα η «σηµαία» του ΠΑΣΟΚ είναι:

«∆εν πάει άλλο. ∆εν µπορεί το κράτος να δίνει χρήµατα».
«Αυτοτροφοδοτούµενη οικονοµία των µονάδων υγείας» είναι το
νέο λογότυπό του.

Ας κοιτάξουµε όµως τα γεγονότα. Από τα 25 δισεκατοµµύρια
για την υγεία που καταναλώνονται και δαπανώνται στη χώρα µας
ετησίως, για κάθε 100 ευρώ που δαπανώνται στη χώρα µας για
την υγεία σήµερα τα 57 ευρώ αποτελούν άµεσες πληρωµές των
λαϊκών νοικοκυριών. Τα υπόλοιπα 43 ευρώ δαπανώνται ως εξής:
πρώτον, 11 ευρώ από την Κυβέρνηση και 32 ευρώ από τα
ασφαλιστικά ταµεία, που τα κύρια έσοδά τους είναι από
κρατήσεις µισθών για τον κλάδο της υγείας.

Οι κρατικές δαπάνες καλύπτουν µόνο τις καθηλωµένες,
συρρικνούµενες και «αποκεφαλιζόµενες» δαπάνες µισθοδοσίας
των κρατικών νοσοκοµείων και των κέντρων υγείας. Το σύνολο
σχεδόν των λειτουργικών δαπανών των κρατικών νοσοκοµείων
είναι πληρωµές των ασφαλιστικών ταµείων: Το 42% για φάρµακα,
το 27% για νοσοκοµειακή περίθαλψη και το 13% για ιατρική
φροντίδα. Αποκαλυπτικό, δε, είναι το εξής: το 55% των
εισπράξεων που έχουν ετησίως οι επτά µεγαλύτεροι
επιχειρηµατικοί όµιλοι του κλάδου υγείας είναι πληρωµές
ασφαλιστικών ταµείων. Φροντίσατε κι εσείς, κύριοι της
Κυβέρνησης, γι’ αυτό. Ήδη η νοσοκοµειακή περίθαλψη είναι
κατά 35% ιδιωτική, στα ιδιωτικά θεραπευτήρια.

Ποιο είναι ήδη το συνολικό τοπίο στην υγεία, σαν αποτέλεσµα
των πολιτικών του ΠΑΣΟΚ µε τη συνεπικουρία της πολιτικής της
Νέας ∆ηµοκρατίας; Αναφέρουµε µερικά εύγλωττα και
εκκωφαντικά στοιχεία. Από τους τριακόσιους είκοσι τρεις
µαστογράφους που υπάρχουν στη χώρα µας µόνο πενήντα δύο
υπάρχουν σε κρατικές υγειονοµικές µονάδες. Από τους
διακόσιους δέκα αξονικούς τοµογράφους µόνο πενήντα ένας
είναι σε κρατικά νοσοκοµεία. Από τους µαγνητικούς
τοµογράφους το 75% είναι σε ιδιωτικά νοσοκοµεία. Το ΙΚΑ, ο
Οργανισµός Γεωργικών Ασφαλίσεων, ο Οργανισµός Ασφάλισης
Επαγγελµατοβιοτεχνών πληρώνουν και καλύπτουν το 89% των
ετήσιων φαρµακευτικών δαπανών. Οι είκοσι µεγάλες
επιχειρήσεις κατέχουν το 66% των κερδών του κλάδου υγείας.
∆ώδεκα µεγάλες φαρµακευτικές επιχειρήσεις κατέχουν το 61%
των ετήσιων συνολικών πωλήσεων. Μία, η πρώτη, ελέγχει το 28%
των κερδών του κλάδου των φαρµάκων. Η Κυβέρνηση και το
κράτος χρωστούν ήδη θεσµοθετηµένους πόρους, 12
δισεκατοµµύρια ευρώ οφειλές στα ασφαλιστικά ταµεία.

Όσον αφορά το θέµα των ελλείψεων του προσωπικού, θα
ήθελα να πω το εξής: Οι υπηρετούντες γιατροί και νοσηλευτές
καλύπτουν αντίστοιχα το 47% έως 54% των εγκεκριµένων
οργανικών θέσεων στις δηµόσιες υγειονοµικές µονάδες.

Τα κυβερνητικά µέτρα του 2010 ήταν τα εξής. Πρώτον,
ολοήµερη κερδοσκοπική επιχειρηµατική λειτουργία των
νοσοκοµείων και των κέντρων υγείας, επιβολή «διοδίων» 5 ευρώ
-και 10 ευρώ από το 2013!- για την προσέγγιση των τακτικών
εξωτερικών ιατρείων και των τµηµάτων επειγόντων περιστατικών,
επιβολή 70 έως 90 ευρώ για την ιατρική επίσκεψη και άµεση,
πλήρης πληρωµή είτε συµµετοχή των ασθενών για τις
διαγνωστικές, θεραπευτικές και χειρουργικές πράξεις. ∆ική σας
επιδίωξη είναι το να νοσηλεύονται άνεργοι και άποροι µόνο σε
τέσσερα νοσοκοµεία της Αθήνας και δύο της Θεσσαλονίκης και
να τους παρέχονται υποχρεωτικά µόνο αντίγραφα φάρµακα, µε
µοναδικό κριτήριο ότι κοστίζουν λιγότερο. Βλέπουµε, λοιπόν, ότι
µε την πολιτική σας «βρικολακιάζουν» και πρακτικές τύπου
Σπιναλόγκας!

Ήδη, µε τα µέτρα που πήρατε το 2010, χίλια φαρµακευτικά
σκευάσµατα πλατιάς χρήσης τέθηκαν εκτός λίστας, δηλαδή
πληρώνονται εξ ολοκλήρου από τους ασθενείς. Κλιµακώνεται,
µε βάση την εισηγητική έκθεση του κρατικού προϋπολογισµού,
η διεύρυνση της αρνητικής λίστας των φαρµάκων.

Έχουµε επιβολή νοσηλίων και τροφείων στις µονάδες
κοινωνικής φροντίδας κλειστής νοσηλείας και δραµατικές
περικοπές των παροχών στους αναπήρους και τους ανέργους.

Επίσης, έχουµε την αύξηση των εισφορών των συνταξιούχων
στον κλάδο υγείας στο 4%.

Με τις νέες µέχρι στιγµής περικοπές που ξεπερνούν τα 2,1
δισεκατοµµύρια ευρώ από τον κρατικό προϋπολογισµό του 2011,
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υποθηκεύεται και υπονοµεύεται άµεσα το επίπεδο υγείας του
λαού. Και µάλιστα σε συνθήκες που µε τη διεύρυνση της
φτώχειας, της ανεργίας, της παράτασης του εργασίµου βίου, της
εντατικοποίησης της εργασίας, των εργατικών ατυχηµάτων
διαµορφώνονται παράγοντες, που επιδρούν άµεσα στην
επιδείνωση της σωµατικής και ψυχικής υγείας των εργαζοµένων.

Σήµερα το 2011 που οι κατακτήσεις της επιστήµης και της
τεχνικής και της παραγωγικότητας της εργασίας αντί να
αξιοποιούνται, για την καθολική παροχή σύγχρονων και
αποτελεσµατικών υπηρεσιών υγείας σε όλους, µετατρέπονται σε
ακριβοπληρωµένα εµπορεύµατα, απρόσιτα σε ολοένα και
µεγαλύτερο βαθµό, απρόσιτα σε όλο και περισσότερους
ανθρώπους από τα λαϊκά στρώµατα.

Τι πρακτικά συνεπάγονται τα κριτήρια της πολιτικής σας στην
υγεία;

Πρώτον, η επιλογή της διαγνωστικής και θεραπευτικής
αγωγής διαµορφώνεται κυρίως µε βάση το κόστος.

∆εύτερον, τα φάρµακα επιλέγονται και ταξινοµούνται µε
κριτήριο το φθηνό και όχι το αποτελεσµατικό, το σωστό ή το
ασφαλές.

Τρίτον, ο περιορισµός του κόστους αναδεικνύεται βασικό
κριτήριο επιλογής της θεραπείας, του φαρµάκου, της νοσηλείας,
της ανάπτυξης ή του κλεισίµατος νοσοκοµείων, πολυϊατρείων και
άλλων δηµοσίων µονάδων υγείας, ακόµα-ακόµα και της
πρόσληψης προσωπικού. ∆ηλαδή το οικονοµικό, το λογιστικό, το
επιχειρηµατικό κριτήριο, εξοβελίζει το επιστηµονικό και τις
πραγµατικές ανάγκες των ασθενών.

Η προσπάθειά σας και η στόχευσή σας για επιβολή ενός
ελαχιστοποιούµενου πακέτου παροχών υγείας-πρόνοιας, που
εγγυάται το κράτος, κινείται στο ρυθµό της εγγύησης της
προνοιακής σύνταξης, των 350 ευρώ, για να θυµηθούµε την
καρατόµηση και την εκτέλεση της κοινωνικής ασφάλισης. Και
ταυτόχρονα αυτή σας η στόχευση συγκροτεί τη σύνδεση για να
τροχιοδροµηθούν γρήγορα τα λεγόµενα επαγγελµατικά ταµεία
της ανταποδοτικότητας, τα ιδιωτικά ασφαλιστικά πακέτα, τη
γενίκευση των άµεσων πληρωµών από τους ασθενείς και τους
ασφαλισµένους.

Σε ποια κατάσταση παίρνονται αυτά τα µέτρα; Οι µεγάλοι
παίκτες, τα πιράνχας που ενηλικιώθηκαν, οι καταβολάδες του
κεφαλαίου της εξουσίας της δεκαετίας του ’90 -που έγιναν
βαρόνοι, πασάδες, πρίγκιπες και µεγαλοµέτοχοι των ανωνύµων
εταιρειών που συναντήθηκαν µε τους βασιλιάδες του
τραπεζιτικού κεφαλαίου της Εθνικής Τράπεζας, της Πειραιώς,
της MARFIN, της ALPHA BANK και της EUROBANK- όλοι αυτοί οι
διακεκριµένοι και εκλεκτοί πολίτες επιζητούν και αξιώνουν και
εσείς νοµοθετείτε τη συγκέντρωση και τη συγκεντροποίηση των
κερδών και των κεφαλαίων. Να πάψει δηλαδή η διασπορά των
κερδών και της τσαπατσουλιάς. ∆υσφορούν οι εκλεκτοί αυτοί
πολίτες, για τις κρατικογραφειοκρατικές δαπάνες. Απαιτούν
στράγγισµα των µισθολογικών δαπανών στους νοσηλευτές, τους
υγειονοµικούς µισθωτούς, το τεχνικό προσωπικό. Προωθούν
πεισµατικά την άρση των κανονιστικών εµποδίων, περιορισµών
και φραγµών στις ανακατατάξεις και την οργάνωση της
πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας αγοράς υγείας. Στην αργκό
τους το λένε: «απελευθέρωση της αγοράς» ή «άνοιγµα των
επαγγελµάτων». Με τη συγκρότηση νέων σχηµάτων,
κοινοπραξιών, συµµαχιών, µε ευνοϊκή χρηµατοδότηση που να
στηρίζει και να επιταχύνει τις συγκεντρώσεις κεφαλαίων και
κερδών, όπως σηµειώνει και µε νόηµα η EUROBANK.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι
λήξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Οι σηµαίες του εξορθολογισµού των δαπανών, της
επιχειρηµατικότητας και της ανταγωνιστικότητας των
υγειονοµικών µονάδων στα νοσοκοµεία, τα κέντρα υγείας, στα
πολυϊατρεία του ΙΚΑ, στις προνοιακές µονάδες ως
αυτοτροφοδοτούµενες οικονοµικές µονάδες είναι οι σηµαίες των
ιδιωτικών κερδοσκοπικών συµφερόντων, των µεγάλων ιδιωτών
παρόχων υγείας που ήδη ελέγχουν το 58% άµεσα του κύκλου
εργασιών των 25 δισεκατοµµυρίων ευρώ ετησίως, που
δαπανώνται στη χώρα µας.

Ποιοι είναι αυτοί οι πάροχοι, αυτοί οι ιππότες του κέρδους που

στραγγίζουν τις υγειονοµικές ανάγκες του ελληνικού λαού και
τους οποίους εσείς προσεύχεστε και εκφράζεστε τις δικές τους
ανάγκες; Είναι οι µεγαλοπροµηθευτικές εταιρείες, οι πέντε από
τις ενενήντα που κυριαρχούν. Είναι οι επιχειρηµατικοί όµιλοι
υγείας οι επτά από τους είκοσι δύο, που ήδη συγκρότησαν τα
βασίλειά τους. Είναι οι µεγάλες εταιρείες του
ιατροµηχανολογικού εξοπλισµού, οι τρεις από τους δέκα, που
ήδη διαφεντεύουν. Είναι οι φαρµακευτικές επιχειρήσεις, οι
δώδεκα από τις τριάντα, που ρυθµίζουν τις τιµές και οι πέντε
µεγάλες χοντρεµπορικές φαρµακαποθήκες. Είναι οι ιδιωτικές
ασφαλιστικές εταιρείες που προσδοκούν, για µία νέα περίοδο
κερδοφορίας.

Το ΚΚΕ υποστηρίζει και σας αντιπαρατίθεται ακριβώς γιατί
υπάρχει λύση, αλλά είναι σε αντίθετη κατεύθυνση. Και η λύση
αυτή αναβλύζει από τα έγκατα της κοινωνικής πραγµατικότητας.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας προτείνει, µε ρωµαλέο
ρεαλισµό και αποτελεσµατικότητα, τη συγκροτηµένη αυτή
κατεύθυνση, την οποία περιγράφω: Αποκλειστικά δηµόσιο, ενιαίο
σύστηµα υγείας και πρόνοιας, µε πανελλαδική δικτύωση, µε
πλήρη χρηµατοδότηση από τον κρατικό προϋπολογισµό, µε
κατάργηση της κερδοσκοπικής επιχειρηµατικής δραστηριό-
τητας, µε ένταξη των αυτοαπασχολούµενων υγειονοµικών, µε
ανάπτυξη δηµοσίων δωρεάν κέντρων υγείας σε όλη τη χώρα,
στις πόλεις και την περιφέρεια. Με κριτήρια πληθυσµιακά,
επιδηµιολογικά, γεωγραφικά και κατεύθυνση την πρόληψη, τη
σύνδεσή τους µε την οικογένεια, τους τόπους εργασίας,
εκπαίδευσης και άθλησης, τη µητέρα και το παιδί. Στο µονοπάτι
βέβαια, ενός άλλου φιλολαϊκού δρόµου ανάπτυξης της χώρας.
Ναι, µε τις σηµαίες, τις αξίες και τα αιτήµατα της λαϊκής
συµµαχίας του Πανεργατικού Αγωνιστικού Μετώπου, της
Παναγροτικής Αγροτικής Συσπείρωσης, της Πανελλαδικής
Αντιµονοπωλιακής Συσπείρωσης των Επαγγελµατοβιοτεχνών,
του Μετώπου Αγώνων των Σπουδαστών, της Οµοσπονδίας
Γυναικών Ελλάδος.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Παπακωνσταντίνου, τον πρώτο εκ των επερωτώντων Βουλευτών
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

Καλείται τώρα ο δεύτερος επερωτών Βουλευτής κ.
Χαράλαµπος Χαραλάµπους να λάβει το λόγο.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό ότι το

Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας σε κάθε ευκαιρία διακηρύσσει
ότι η υγεία είναι κοινωνικό αγαθό, είναι κοινωνικό δικαίωµα, δεν
είναι εµπόρευµα για να πουλιέται και να αγοράζεται. Βάσει αυτής
της διακήρυξης αγωνιζόµαστε, ούτως ώστε να αναπτυχθούν
λαϊκοί αγώνες που σκοπό θα έχουν ένα σύγχρονο, αποκλειστικά
δηµόσιο, δωρεάν, ενιαίο και καθολικό σύστηµα υγείας, ένα
σύστηµα υγείας στο οποίο δεν θα χωρεί καµµία επιχειρηµατική
δραστηριότητα.

Μέχρι πρότινος, αγαπητοί συνάδελφοι, και η Νέα ∆ηµοκρατία,
αλλά και το ΠΑΣΟΚ υποκριτικά διακήρυσσαν και αυτοί τη φράση
που είπα πριν ότι η υγεία δεν είναι εµπόρευµα για να πουλιέται
και να αγοράζεται. Τελευταία βέβαια, κύριε Υπουργέ,
σταµατήσατε να το λέτε αυτό. Αν ισχύει και για εσάς αυτό, σας
προκαλούµε να το πείτε, ούτως ώστε πραγµατικά να γελάσει και
το παρδαλό κατσίκι!

Σταµατήσατε να το λέτε γιατί ξέρετε ότι ο ελληνικός λαός σας
πήρε χαµπάρι από πρώτο χέρι, όταν πηγαίνοντας στα
νοσοκοµεία πληρώνει –όπως είπε ο εισηγητής συνάδελφός µας-
διόδια από την πρώτη στιγµή που θα µπει για τα εξωτερικά
ιατρεία, πληρώνει απογευµατινές επισκέψεις από 30 µέχρι 90
ευρώ, πληρώνει για µια πλειάδα εργαστηριακών εξετάσεων που
τις βγάλατε εκτός λίστας και δεν τις αναγνωρίζουν τα
ασφαλιστικά ταµεία, πληρώνει για πάνω από χίλια φάρµακα που
ξαφνικά και εντελώς εν ψυχρώ τα αποχαρακτηρίσατε από το να
λέγονται φάρµακα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρά το ότι χαµήλωσε τους
φραστικούς τόνους η Κυβέρνηση, ούτε για µια στιγµή δεν
αποστασιοποιήθηκε από τους σκοπούς της. Ποιοι είναι αυτοί οι
σκοποί; Είναι η παραπέρα ιδιωτικοποίηση του δηµοσίου
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συστήµατος υγείας, είναι η πλήρης εµπορευµατοποίησή του,
είναι η απόλυτη απελευθέρωση της επιχειρηµατικής δράσης,
είναι σε τελική ανάλυση η αύξηση της κερδοφορίας του
κεφαλαίου.

Αυτούς τους σκοπούς, βέβαια, υπηρετούν κατά καιρούς νόµοι,
οι οποίοι έρχονται και είναι ψευδεπίγραφοι, όπως ο πριν λίγο
καιρό ψηφισθείς από τη Βουλή νόµος µε το βαρύγδουπο τίτλο
«Αναβάθµιση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας» που οδήγησε
στην ολοήµερη λειτουργία των νοσοκοµείων, στην ανάπτυξη
νοσοκοµείων σαν αυτοτελείς οικονοµικές µονάδες. Επίσης, είναι
και το σχέδιο νόµου που κατατέθηκε χθες και έχει βέβαια πάλι το
ψευδεπίγραφο τίτλο «∆ιαρθρωτικές αλλαγές στο Σύστηµα
Υγείας».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι εργαζόµενοι ξέρουν πια πολύ
καλά πως όλη η πολιτική περί υγείας που προωθεί η Κυβέρνηση
βασίζεται στην υλοποίηση της αρχής κόστους-οφέλους µε την
οποία «εξοικονοµούνται» κρατικές δαπάνες προς όφελος των
µονοπωλίων.

Βασικό κριτήριο επιλογής της θεραπείας, του φαρµάκου, της
νοσηλείας, της ανάπτυξης ή του κλεισίµατος νοσοκοµείων, της
πρόσληψης προσωπικού κ.λπ., είναι το κόστος. Όλα
υποτάσσονται στη λογική του φθηνού για το κράτος και τους
εργοδότες, οι ανάγκες των ασθενών, η πορεία της νόσου, η
αξιοποίηση των επιστηµονικών και τεχνολογικών δυνατοτήτων.
Το οικονοµικό κριτήριο επικρατεί έναντι του επιστηµονικού και
των πραγµατικών αναγκών των ασθενών.

Η εξοικονόµηση δαπανών θα αγγίζει ακόµα και τοµείς, όπως η
διατροφή των ασθενών, η καθαριότητα των νοσοκοµείων, η
συντήρηση του ιατροτεχνολογικού εξοπλισµού και των
υποδοµών, αυξάνοντας έτσι τους κινδύνους ασφάλειας και
ατυχηµάτων.

Στην ίδια κατεύθυνση οι περικοπές οδηγούν στο να
ξανακλείσουν τα ογδόντα κρεβάτια ΜΕΘ, που είχαν ανοίξει ένα
χρόνο πριν µε επικουρικό προσωπικό, να θεωρείται
αντιοικονοµική ακόµα και η παροχή των ειδικών παπουτσιών των
διαβητικών που καθυστερούν τον ακρωτηριασµό, να θεωρούνται
είδη πολυτελείας η φυσικοθεραπεία, η στοµατική υγιεινή, η
λογοθεραπεία, τα διορθωτικά γυαλιά κ.λπ..

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα για λίγο την ανοχή σας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση ισχυρίζεται ότι θα

πετύχει τη µείωση των συνολικών δαπανών µε τον έλεγχο των
τιµών των ιατροτεχνολογικών προϊόντων και της κατανάλωσης
φαρµάκων. Τι σηµαίνει, όµως, µείωση των δαπανών λόγω
µείωσης της κατανάλωσης φαρµάκων;

Σηµαίνει απλά πως ένα µέρος της φαρµακευτικής δαπάνης θα
επιβαρύνει πλέον τους ασθενείς, ενώ και άλλα πολλά
περισσότερα φάρµακα θα ενταχθούν στη λίστα των χιλίων
φαρµάκων που δεν θα αποζηµιώνονται από τα ασφαλιστικά
ταµεία. Θα υπάρχει, δηλαδή, µείωση της δηµόσιας δαπάνης και
αύξηση της ιδιωτικής µε χρήµατα των εργαζοµένων.

Εδώ, βέβαια, εντάσσονται και τα περίφηµα γενόσηµα. Εµείς
δεν έχουµε -αν θέλετε- κάποια άποψη για το αν αυτά είναι κακά
ή καλά. Το γεγονός, όµως, ότι η Κυβέρνηση λέει ότι σε αυτά τα
νοσοκοµεία, τα οποία ο συνάδελφος, εισηγητής χαρακτήρισε
«Σπιναλόγκες», τα τέσσερα δηλαδή στην Αθήνα και τα δύο στη
Θεσσαλονίκη, που θα είναι αποκλειστικά για άπορους ή
µακροχρόνια ανέργους, που έχουν χάσει τα ασφαλιστικά τους
δικαιώµατα, θα δίνονται αποκλειστικά µόνο γενόσηµα φάρµακα,
µας εντάσσει σε αµφιβολίες και υποψίες.

Βέβαια, το απλό ερώτηµα που µπαίνει είναι ότι αν ένα φάρµακο
που χρειάζεται στον άπορο, δεν είναι σε γενόσηµη µορφή,
αλήθεια µε τι φάρµακο θα αντιµετωπίζεται;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι περικοπές θα έχουν τραγικές
επιπτώσεις στο επίπεδο υγείας του λαού. Η πολιτική αυτή όχι
µόνο µετακυλάει ακόµα µεγαλύτερο µέρος των δαπανών για
υπηρεσίες υγείας στο ήδη πενιχρό λαϊκό εισόδηµα, αλλά βάζει
σε άµεσο καθηµερινό κίνδυνο την ίδια την υγεία των
εργαζοµένων και των λαϊκών οικογενειών.

Ήδη υπάρχει στα δηµόσια νοσοκοµεία τροµακτική έλλειψη

προσωπικού, εξοπλισµού και αναλώσιµων υλικών. Τµήµατα και
κλινικές νοσοκοµείων υπολειτουργούν ή έχουν κλείσει λόγω της
τραγικής έλλειψης προσωπικού, ενώ την ίδια ώρα, βέβαια,
υπάρχει αυξηµένη προσέλευση ασθενών.

Σε αυτές τις συνθήκες, που συνοδεύονται από την
υπερεντατικοποίηση της εργασίας των υγειονοµικών και την
υποχρεωτική υπερωριακή απασχόληση, οι περικοπές στην
κρατική χρηµατοδότηση θα οδηγήσουν στην παραπέρα
υποβάθµιση της ποιότητας και της ποσότητας της παρεχόµενης
φροντίδας.

Αυξάνεται αντικειµενικά, η αδυναµία των υγειονοµικών να
φροντίσουν ολοκληρωµένα τους ασθενείς. Αυξάνονται οι
κίνδυνοι για λάθη και παραλείψεις για την ασφάλεια των
ασθενών, αλλά και για την υγεία και την ασφάλεια των ίδιων των
εργαζοµένων του κλάδου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η παραπάνω κατάσταση
αποδεικνύει ότι η ασκούµενη πολιτική, τα Κόµµατα που τη
στηρίζουν και το κοινωνικοοικονοµικό σύστηµα που υπηρετούν,
ο καπιταλισµός, έχουν χρεοκοπήσει και πρέπει να ανατραπούν.

Το δικαίωµα για δηµόσιες και δωρεάν υπηρεσίες υγείας για
όλους απαιτεί αποδυνάµωση των κοµµάτων της πλουτοκρατίας
και αποδέσµευση, βέβαια, από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Απαιτεί
σύγκρουση µε τα µονοπώλια. Απαιτείται γι’ αυτό και είναι
προϋπόθεση να καταργηθεί κάθε επιχειρηµατική δράση στην
υγεία, στην πρόνοια, στο φάρµακο. Οι ανάγκες των εργατικών
και λαϊκών οικογενειών µπορούν να ικανοποιηθούν µόνο µέσα
από ένα αποκλειστικά δηµόσιο και δωρεάν σύστηµα υγείας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Χαραλάµπους.
Παρακαλείται τώρα η Αντιπρόεδρος της Βουλής και

Βουλευτής της Β’ Πειραιώς του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας, κ. Βέρα Νικολαΐδου να λάβει το λόγο.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η επερώτησή µας, η οποία
συνέπεσε και µε την κατάθεση του πολυνοµοσχεδίου
«∆ιαρθρωτικές αλλαγές στο σύστηµα υγείας και άλλες
διατάξεις», δεν µπορούσε να ήταν πιο επίκαιρη.

Μετά το ξεθεµελίωµα στο ασφαλιστικό, στο οποίο
πρωταγωνιστήσατε, κύριε Υπουργέ, έρχεστε τώρα, αξιοποιώντας
την κρίση του καπιταλιστικού συστήµατος στη χώρα µας και
παγκόσµια, και προσπαθείται να πάτε τα πράγµατα ακόµη πιο
πίσω. Μετά δε και την ψήφιση του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», η
αποκέντρωση των αρµοδιοτήτων για την υγεία και την πρόνοια
στην τοπική διοίκηση και την περιφέρεια αποτελεί µέσο για την
παραπέρα δραστική µείωση των κρατικών και εργοδοτικών
δαπανών, µε µεταφορά της οικονοµικής επιβάρυνσης στους
ίδιους τους εργαζοµένους, µέσω ιδιωτικών πληρωµών, δηµοτικής
φορολογίας και των ασφαλιστικών ταµείων.

Ο σχεδιασµός της λεγόµενης αποκέντρωσης αφορά
υπηρεσίες υγείας και πρόνοιας, κάνοντας ακόµη περισσότερο
τους ασθενείς πελάτες και τα νοσοκοµεία επιχειρήσεις, µε στόχο
φυσικά το κέρδος. Εάν ακόµη δεν προχωράτε µε το ρυθµό που
θα θέλατε, είναι γιατί ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» µόλις ξεκίνησε και
πρέπει πρώτα να τελειώνετε, να ξεκαθαρίσετε µε τους
εργαζοµένους, να απολύσετε και τους τελευταίους
εναποµείναντες συµβασιούχους µε τις υποχρεωτικές µετατάξεις
και γενικότερα, να τελειώσετε στην κυριολεξία µε όλους τους
εργαζόµενους.

Ποια είναι τώρα η κατάσταση στα νοσοκοµεία, στα κέντρα
υγείας και στα προνοιακά ιδρύµατα; Είναι γνωστό σε σας, αλλά
σήµερα πλέον οι εξελίξεις οδηγούν την όλη κατάσταση σε
επικίνδυνες µορφές. Και βέβαια, αφήσατε να φτάσουν µέχρι εδώ
συνειδητά και εσείς και οι προηγούµενες κυβερνήσεις της Νέας
∆ηµοκρατίας, ακριβώς γιατί εφαρµόζετε τις πολιτικές και τις
αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Έτσι σήµερα υπάρχει ένα σύστηµα το οποίο είναι ολόκληρο
εµπορευµατοποιηµένο, µε ελλείψεις προσωπικού -είκοσι πέντε
χιλιάδες νοσηλευτές- που µε το ρυθµό που λέτε ότι θα βγαίνουν
στη σύνταξη πέντε και θα προσλαµβάνεται ένας, όχι µόνο δεν
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πρόκειται να καλυφθούν τα κενά, αλλά καταλαβαίνουµε ότι αυτά
θα γίνονται περισσότερα. Τεσσερισήµισι χιλιάδες γιατροί, γενικά
κακοπληρωµένο, ξεθεωµένο και πολλές φορές απλήρωτο για
πολλούς µήνες προσωπικό, µπίζνες µέσα στα δηµόσια
νοσοκοµεία, υποδοµές, εξοπλισµοί για νοσοκοµειακά υλικά
ανύπαρκτα, καθαριότητα σε συνθήκες τριτοκοσµικές, χρέη
νοσοκοµείων που δεν πρόκειται να αντιµετωπιστούν, αλλά
συνεχώς γίνονται και µεγαλύτερα. Και όλα αυτά δίπλα φυσικά
στην ανεργία, στη φτώχεια, τα ποσοστά των οποίων έχουν πάρει
µια τέτοια άνοδο που δεν ξέρει κανείς το πού θα φτάσουν.

Τι φταίει για όλη αυτήν την κατάσταση; Οι εργαζόµενοι, οι
ηλικιωµένοι, οι άνεργοι, τα ΑΜΕΑ; Σας ακούµε συχνά να
χρησιµοποιείτε αυτό το επιχείρηµα, το «δεν πάει άλλο, κάτι
πρέπει να γίνει». Ειλικρινά, όταν σας ακούει κανείς και σας
παρακολουθεί, είναι σαν να έρχεστε από άλλο πλανήτη, σαν να
µην κατοικείτε σε αυτή την χώρα, σαν να µην είστε µέλος αυτής
ή µέλος σε προηγούµενες κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ. Και δεν είναι
µόνο δικές σας οι ευθύνες. Το λέµε ότι είναι και ευθύνες της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Η σηµερινή κατάσταση και όλες αυτές οι αρνητικές εξελίξεις
είναι αποτέλεσµα δικό σας, είναι αποτέλεσµα της δικής σας
πολιτικής, είτε αυτή εφαρµόζεται σήµερα από τη δική σας
Κυβέρνηση είτε µέχρι χθες από τις κυβερνήσεις της Νέας
∆ηµοκρατίας. Είναι διαχρονική η ευθύνη, αλλά είναι και
προσωπική σας, γιατί επιπλέον σε πολλές χώρες της Ευρώπης -
όπου πολλά από τα µέτρα που εσείς παίρνετε τώρα έχουν παρθεί
νωρίτερα- ξέρετε ποιο είναι το αποτέλεσµα: Κατηγοριοποίηση
της ποιότητας των νοσοκοµείων και των υπηρεσιών ανάλογα µε
την επιχειρηµατική και επιχειρησιακή τους ικανότητα, κλείσιµο,
αλλά και συγχωνεύσεις τους, όπου αυτές κρίθηκαν αποδοτικές.

∆εν πρωτοτυπείτε, λοιπόν, σ’ αυτά που εξαγγέλλετε ως προς
τη συγχώνευση των νοσοκοµείων, απλώς ακολουθείτε κατά
γράµµα τις οδηγίες και τις αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Αντιπροέδρου)

Θα σταθώ λίγο στο προνοιακό κοµµάτι, γιατί η καλλικρατική
διάρθρωση της χώρας φαίνεται να αποτελεί και τον οριστικό
ενταφιασµό της πρόνοιας και αυτό δεν το λέµε εµείς ή δεν
φαίνεται ήδη, αλλά το έχει πει από τον Ιούνιο η πρώην
Υφυπουργός Υγείας, η κ. Γεννηµατά, η οποία τότε είπε ότι από
τους εκατό εναποµείναντες φορείς κοινωνικής φροντίδας θα
διαχυθούν σε τέσσερις οργανισµούς σε κάθε διοικητική
περικοπή. Αυτά τα είπε στις 3-6-2010.

Μάλιστα, µετά την απόφαση που έχει παρθεί να καθιερωθούν
και νοσήλια στις στέγες που υποστηρίζουν τη διαβίωση των
ΑΜΕΑ και να πληρώνουν γι’ αυτό τα ασφαλιστικά ταµεία, αυτό
που ισχύει σήµερα είναι το εξής µε µερικά παραδείγµατα: Τα
ΚΑΦΚΑ, τα κέντρα αποθεραπείας και φροντίδας, στο Αµύνταιο
και στην Αµφιλοχία έχουν κλείσει. ∆ιώξατε τους εργαζόµενους
και µάλιστα µε το επιχείρηµα ότι ήταν προσλήψεις της Νέας
∆ηµοκρατίας.

Ε, λοιπόν, εµείς σας κάνουµε µία πολύ συγκεκριµένη πρόταση,
γιατί δεν µας απασχολεί αν οι εργαζόµενοι είναι στη Νέα
∆ηµοκρατία ή στο ΠΑΣΟΚ! Προσλάβετε εργαζόµενους από το
ΠΑΣΟΚ και ανοίξτε αυτά τα κέντρα!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας της κυρίας Αντιπροέδρου)

Κύριε Πρόεδρε, θα κάνω χρήση και της δευτερολογίας µου.
Όσον αφορά τη µεσογειακή αναιµία, για υλικά της

αποσιδήρωσης πρέπει να πληρώνουν το µήνα περίπου 1800
ευρώ, τα οποία θα εισπράττουν µετά από πέντε µε επτά µήνες.

Ο ΟΑΕΕ, το «Ταµείο Ελευθέρων Επαγγελµατιών», έχει
περικοπές στο 1/3. ∆ηλαδή, δεν ξέρω πώς τα άτοµα µε αναπηρία
θα µπορούν να κάνουν χρήση και αυτών των περιορισµένων
υπηρεσιών που είχαν µέχρι τώρα.

Όσον αφορά τα «Κέντρα Ειδικής Αγωγής», οι οικογένειες
πρέπει να πληρώνουν κάθε µήνα από 300 µέχρι 1800 ευρώ! Και
δεν παίρνουν πίσω τίποτα!

Στο «Άσυλο Ανιάτων» στην Κυψέλη, το νοσήλιο κάθε µήνα είναι
περίπου στις 2000 ευρώ!

Στο «Χρονίων Παθήσεων» στο Χαϊδάρι είναι γνωστό ότι

υπάρχουν µόνο πενήντα νοσηλευτές για τρεις βάρδιες και οι
ασθενείς ξεπερνούν τους διακόσιους.

Αυτά και πολλά άλλα παραδείγµατα µπορεί να σας αναφέρει
κανείς. Όλη αυτή η κατάσταση είναι αποτέλεσµα της δικής σας
πολιτικής.

Και, φυσικά, ας µην κάνουµε αναφορά στις κλειστές µονάδες
µε τα βαριά περιστατικά! Εκεί, το νοσήλιο και τα τροφεία που
προβλέπονται να πληρώνουν τα ασφαλιστικά ταµεία είναι
µεγάλα. ∆εν ξέρω αν έχετε σκεφτεί πώς θα µπορούν οι άνεργοι
που χάνουν τα ασφαλιστικά τους δικαιώµατα να αντεπεξέλθουν
στις ανάγκες των παιδιών τους µε βαριές νοητικές καταστάσεις.
Θα υπάρξει εξαθλίωση.

Ακόµα και το Πρόγραµµα «Βοήθεια στο Σπίτι» που
εξυπηρετούσε κάποιους ηλικιωµένους και ΑΜΕΑ, το παραδίδετε
σαν Κυβέρνηση σε ιδιωτικές επιχειρήσεις, στις µη κυβερνητικές
οργανώσεις και σε νοµικά πρόσωπα δηµοσίου και ιδιωτικού
δικαίου µέσω των ίδιων των συγγενών τους. Και είναι
τουλάχιστον προκλητικό!

Και απ’ ό,τι φαίνεται, είναι όλα σχεδιασµένα. ∆εν κάνετε
τυχαίες κινήσεις. Πριν ακόµα το φέρετε αυτό, πριν από µερικές
µέρες, στις 20-21 του µηνός –δεν ξέρω ακριβώς την ηµεροµηνία-
στην ΚΕ∆ΚΕ συζητήθηκε κοινή υπουργική απόφαση. Συζητούσαν
µε λεπτοµέρειες για το τι θα γίνει και έλεγαν ότι θα παραµείνουν
µεν οι εργαζόµενοι µέσω του Προγράµµατος ΕΣΠΑ µέχρι 31-12-
2011, αλλά µετά απ’ αυτήν την ηµεροµηνία ούτε για τους
εργαζόµενους ούτε για τους χρήστες που υποτίθεται ότι
επωφελούνται, δεν πρόκειται να υπάρξει τίποτα συγκεκριµένο.
Αντίθετα, υπήρχε και η δήλωση της κ. Κατσέλη η οποία είχε πει
ότι οι κοινωνικές επιχειρήσεις θα αναλάβουν το πρόγραµµα µετά
τη λήξη της χρηµατοδότησης.

Το καινούργιο ήταν ότι µπλέκουν και τους συγγενείς των
ατόµων που δέχονται αυτήν την περιβόητη βοήθεια και τους
αναγκάζουν να δουλεύουν µε τα αστεία ποσά των 400 ή των 500
ευρώ.

Στην πραγµατικότητα µ’ αυτό το πρόγραµµα επιδιώκετε την
απαλλαγή του κράτους από την ευθύνη για την κάλυψη
κοινωνικών αναγκών και την ενίσχυση της επιχειρηµατικής
δράσης των δήµων, των µη κυβερνητικών οργανώσεων και κύρια
των ιδιωτών, καθώς και τη διαχείριση της φτώχειας που στοχεύει
στη συγκράτηση της λαϊκής οργής και αγανάκτησης, ώστε να µη
µετατραπεί σε αποφασιστική οργανωµένη πάλη ενάντια στην
ασκούµενη δική σας πολιτική.

Συνολικά παλεύετε να αθωώσετε την άγρια αντιλαϊκή πολιτική
υπέρ των µονοπωλίων, που σπέρνει µαζικά την ανεργία, τη
φτώχεια και κλείνει µικρές επιχειρήσεις, ξεριζώνει τους φτωχούς
αγρότες και φορτώνει κρατικές και κοινωνικές ευθύνες στις
πλάτες των γυναικών και των οικογενειών τους.

Εµείς τι ζητάµε; Πολύ συνοπτικά, µέσα σε µισό λεπτό, κύριε
Πρόεδρε, θα µιλήσω για το θέµα της πρόνοιας και των
προνοιακών ιδρυµάτων. Κατ’ αρχάς ζητάµε δωρεάν κρατικές
υπηρεσίες και στην κατ’ οίκων νοσηλεία σε συνδυασµό µε άλλες
κοινωνικές υπηρεσίες για οικιακή βοήθεια για όσους µε
επιστηµονικά κριτήρια αποδεικνύεται ότι το έχουν ανάγκη,
δηλαδή για τους ηλικιωµένους, τα ΑΜΕΑ και όχι να πληρώνουν
µε τον τρόπο που προγραµµατίζετε εσείς.

Αν θέλετε, όλα αυτά θα έπρεπε να ανήκουν στο κέντρο υγείας
που κάποια στιγµή θα πρέπει να λειτουργήσει σαν πυρήνας του
δηµόσιου συστήµατος, αποκλειστικά δωρεάν στην υγεία και στην
πρόνοια, µε γεωγραφικά, πληθυσµιακά, επιδηµιολογικά κριτήρια
και πάντα µε βάση τις λαϊκές ανάγκες.

Ζητάµε ένταξη όλων των προνοιακών µονάδων που
λειτουργούν οι δήµοι, οι µη κυβερνητικές οργανώσεις στο
δηµόσιο σύστηµα. Μπορούν αυτά να ρυθµιστούν.

Μπορεί εσείς αυτή τη στιγµή να νοµίζετε ότι αυτά δεν µπορεί
να προγραµµατιστούν, θα προγραµµατιστούν όµως και κάποτε
θα γίνουν πραγµατικότητα. Να µην περικοπούν σήµερα µ’ αυτές
τις συνθήκες τα οικογενειακά, προνοιακά, πολυτεχνικά
επιδόµατα και να µην συνδεθούν µε εισοδηµατικά κριτήρια.

Οι δαπάνες θα πρέπει να εξασφαλιστούν από τον κρατικό
προϋπολογισµό µε τη φορολόγηση του κεφαλαίου και των
µεγαλοεπιχειρηµατιών. Σταµατήστε πλέον τις φοροαπαλλαγές,
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φορολογήστε 45% το µεγάλο κεφάλαιο και θα υπάρξουν
χρήµατα για να καλύψετε αυτές τις πολύ βασικές ανάγκες.

Για όσο δε χρονικό διάστηµα υπάρχουν υπηρεσίες υγείας
πρόνοιας στους δήµους και στα ασφαλιστικά ταµεία, να
καλύπτουν όλους όσοι έχουν ανάγκη και όχι όπως σήµερα έναν
περιορισµένο αριθµό ή µόνο τους ασφαλισµένους των ταµείων
τους. Και ιδιαίτερα να προσέξετε αυτούς που χάνουν την
ασφαλιστική τους ικανότητα. Οι υπηρεσίες αυτές φυσικά πρέπει
να παρέχονται τελείως δωρεάν χωρίς µετακύλιση της δαπάνης
µε οποιοδήποτε τρόπο στους εργαζόµενους.

Τα δε χρήµατα από την Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει να
πηγαίνουν στο κράτος κι από εκεί να καταµερίζονται µαζί µε την
κρατική χρηµατοδότηση για τη λειτουργία αυτών των υπηρεσιών
µε ενιαία κριτήρια σε όλους τους δήµους.

Εµείς, κύριε Υπουργέ, αυτά λέµε στους πολίτες και παράλληλα
τους καλούµε µε την αγωνιστική τους δράση και µε πρώτο
σταθµό, αν θέλετε, στις 10 Φλεβάρη, που είναι η πανελλαδική
απεργία που έχουν κηρύξει τα ταξικά σωµατεία και το ΠΑΜΕ, να
διεκδικήσουν την ανάπτυξη ενός αποκλειστικού δηµόσιου και
δωρεάν συστήµατος υγείας χωρίς επιχειρηµατική ενδιάµεσα
δραστηριότητα, που προϋποθέτει βέβαια και την αλλαγή
συσχετισµού δύναµης που υπάρχει σήµερα και φυσικά την
ενίσχυση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, το οποίο
αποτελεί όχι µόνο προϋπόθεση αλλά και εγγύηση για να γίνουν
αυτά πράξη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Βέρα Νικολαΐδου.
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα, ότι

ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων
∆ικαιωµάτων διεβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του
Συντάγµατος και το ν.3126/2003 «Ποινική ευθύνη των Υπουργών»
δικογραφία κατά του Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης κ.
Θεόδωρου Πάγκαλου.

Καλείται στο Βήµα η κ. Σοφία Καλαντίδου, επερωτώσα
Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας από την Α’
Θεσσαλονίκης.

Ορίστε κυρία Καλαντίδου έχετε το λόγο.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
∆εν πέρασαν δέκα µέρες που στη συνοικία µου

αποχαιρετήσαµε ένα τρίχρονο κοριτσάκι γιατί καθυστέρησε η
νοσηλεία που χρειαζόταν, λόγω έλλειψης παιδικών κρεβατιών
εντατικής νοσηλείας.

Ξέρετε στη βόρεια Ελλάδα, σ’ όλη τη Μακεδονία και τη Θράκη,
οχτώ είναι τα κρεβάτια για παιδική εντατική νοσηλεία. Σε
αντιδιαστολή και για αισιοδοξία αλλά και για να υπογραµµίσω τις
δυνατότητες, να αναφέρω ότι στην Κούβα, την αποµονωµένη από
το εµπάργκο κυρίως, ο δείκτης παιδικής θνησιµότητας είναι στο
µηδέν.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές σήµερα, µαζί µε την ανεργία, τη
φτώχεια, την ακρίβεια, το τσάκισµα µισθών και συντάξεων την
κατάργηση εργασιακών και ασφαλιστικών δικαιωµάτων, ο λαός
είναι αντιµέτωπος µε τη ραγδαία επιδείνωση της κατάστασης
στις δηµόσιες υπηρεσίες υγείας, µία κατάσταση τραγική
επικίνδυνη που στοιχίζει ανθρώπινες ζωές, βασανίζει οικονοµικά
τις λαϊκές οικογένειες, µια κατάσταση που σκιαγραφείται από
την υποβάθµιση των παρεχόµενων υπηρεσιών υγείας και στη
Θεσσαλονίκη και στη Μακεδονία.

Τηλεγραφικά αναφέρω, κέντρο αποκατάστασης δεν υπάρχει
σ’ όλη τη βόρεια Ελλάδα, οι ιδιώτες αλωνίζουν, είναι
καταγεγραµµένη και η κερδοφορία τους. ∆εν ξέρω –καλό θα
ήταν να µας πείτε- αν είναι καταγεγραµµένη και η απόδοση
φορολογίας.

Το ΕΚΑΒ υπολειτουργεί, αφού το 50% των οργανικών θέσεων
διασωστών είναι κενές. Το ΑΧΕΠΑ είναι χωρίς µαγνητικό
τοµογράφο. Η «Παναγία» και ο «Άγιος ∆ηµήτριος» είναι χωρίς
αξονικό τοµογράφο. Στον «Άγιο Παύλο» υπάρχει κατεύθυνση να
πραγµατοποιούνται µόνο τα επείγοντα χειρουργεία για τη
µείωση του κόστους.

Αυτό δηλαδή είναι νοικοκύρεµα; ∆εν λειτουργούσαν σωστά τα
νοσοκοµεία µας, επειδή χειρουργούσαν ασθενείς, που δεν είχαν

µεν άµεση ανάγκη και κίνδυνο θανάτου, αλλά είχαν την ανάγκη
χειρουργικής επέµβασης; Για να µειώσουµε τις δαπάνες υλικών,
µειώνουµε, λοιπόν, και το ιατρικό έργο και αυτό είναι συµµάζεµα
και νοικοκύρεµα;

Ο κατάλογος είναι µακρύς. Να αναφέρω, όµως, ότι το
Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο Θεσσαλονίκης λειτουργεί σε οριακό
σηµείο, εξαιτίας σοβαρών ελλείψεων σε µέσα και σε προσωπικό.
Στο πλαίσιο της πολιτικής περιστολής των δαπανών εφαρµόζεται
η κατευθυνόµενη συνταγογράφηση φθηνότερου φάρµακου, τα
λεγόµενα αντίγραφα, παραµερίζοντας τη διασφάλιση µε
επιστηµονικά κριτήρια και επιλογή του ποιοτικότερου και
καταλληλότερου φαρµάκου.

Στο «Θεαγένειο», το µοναδικό αντικαρκινικό, οι εξετάσεις ΠΑΠ
και µαστογραφίας γίνονται µε πληρωµή. Εποµένως, για ποια
πρόληψη µπορείτε να µιλάτε;

Παράλληλα, σε όλα τα νοσοκοµεία δρουν ασύδοτα ιδιώτες
εργολάβοι: στη σίτιση, στην καθαριότητα, στον ιµατισµό, στη
φύλαξη. Τα ιατρεία του ΙΚΑ λειτουργούν άθλια. Μάλλον έτσι θα
δικαιολογήσετε το κλείσιµό τους. Η οδοντιατρική περίθαλψη
βρίσκεται στα χέρια των αυτοαπασχολούµενων ιατρών. Η
φυσικοθεραπεία είναι ανύπαρκτη. Γιατί µιλάτε για πολυφα-
ρµακία, αφού δεν παρέχετε φυσικοθεραπεία σε ασθενείς που τη
χρειάζονται, παρά συνταγογραφείτε φάρµακα. Ανύπαρκτος και ο
τοµέας για τις επαγγελµατικές ασθένειες.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, να συµφωνήσουµε όλοι ότι αυτά
δεν είναι πρόβληµα µιας φοράς, µιας χρονιάς ή της µιας ή της
άλλης κυβέρνησης. Για το ΚΚΕ είναι στοιχεία µιας καπιταλιστικής
ανάπτυξης που αντιµετωπίζει την υγεία σαν εµπόρευµα, τα
νοσοκοµεία σαν επιχειρήσεις και τους ασθενείς σαν πελάτες,
δίνοντας όλο το περιθώριο στους καπιταλιστές να πλουτίζουν,
εκµεταλλευόµενοι τον πόνο του λαού.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σύµφωνα µε τον ΟΟΣΑ, ακόµη
και γι’ αυτές τις υποβαθµισµένες υπηρεσίες υγείας, τα λαϊκά
στρώµατα πληρώνουν το 45%, ενώ η Κυβέρνηση πασχίζει να
αποδείξει ότι η επικίνδυνη, σε βάρος εργαζόµενων και συντα-
ξιούχων, κατάσταση στην οποία οδηγήθηκαν τα ταµεία οφείλεται
σε φαινόµενα διαφθοράς και στην κακοδιαχείριση. Προσπαθεί
να βγάλει λάδι την πολιτική ΠΑΣΟΚ και Νέας ∆ηµοκρατίας που
οδήγησε τα ταµεία σε ασφυξία.

Η εισφοροδιαφυγή, η νόµιµη πολιτική που χαρίζει στην
εργοδοσία εκατοντάδες εκατοµµύρια από τις βεβαιωµένες και
µη καταβαλλόµενες ασφαλιστικές εισφορές ξεπερνούν τα 8,5
δισεκατοµµύρια, το κράτος που χρωστάει πάνω από 12
δισεκατοµµύρια στα ασφαλιστικά ταµεία, η ληστεία των
αποθεµατικών από το Χρηµατιστήριο µε νόµους των κυβερνή-
σεων είναι τα στοιχεία που τσάκισαν τα ταµεία.

Προς τι, λοιπόν, ο θρήνος στα ερείπια των ασφαλιστικών
ταµείων, όταν µε τις πολιτικές σας καταδικάζετε το 13% των
εργαζόµενων σε ανεργία και επιτρέπετε στο 25% των
επιχειρήσεων να µην ασφαλίζουν ούτε έναν εργαζόµενο. Έτσι,
καταδικάζετε και τα ασφαλιστικά ταµεία.

Για ποια αναβάθµιση της δηµόσιας υγείας συζητάτε, όταν
ετοιµάζετε συγχώνευση νοσοκοµείων και το ελάχιστο πακέτο
παροχών υγείας για τα λαϊκά στρώµατα, όπως εκείνο το ελάχιστο
εγγυηµένο εισόδηµα που λέγατε λίγο καιρό πριν και που µόνο
µια ζωή σαν θάνατο εγγυάται για το λαό.

Είναι φανερό πως η επίθεση της Κυβέρνησης, της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και της τρόικας δεν αναχαιτίζεται παρά µόνο µε την
πάλη του λαού που θα διεκδικεί ένα ενιαίο δηµόσιο σύστηµα
υγείας, χωρίς επιχειρηµατική δραστηριότητα, µε µοναδικό
κέρδος την παροχή υψηλού επιπέδου υπηρεσιών υγείας σε
όλους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Σοφία Καλαντίδου.
Παρακαλείται ο κ. Σταύρος Σκοπελίτης, Βουλευτής του

Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας στο Νοµό Λέσβου, να λάβει
το λόγο.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Βουλευτές, ο εισηγητής µας, αλλά και οι σύντροφοί µου

που προηγήθηκαν σε αυτό το Βήµα έδωσαν αφ’ ενός µεν την
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εικόνα της κατάστασης που επικρατεί σήµερα στον τοµέα αυτό,
το νευραλγικό τοµέα της υγείας, και αφ’ ετέρου µίλησαν για το
αύριό του, που προβλέπεται και θα είναι ακόµη χειρότερο από
το σήµερα. Και αυτό, το ότι δηλαδή θα είναι χειρότερο, φρόντισε
να το κάνει καθαρό η ίδια η Κυβέρνηση µε το πολυνοµοσχέδιο
που κατέθεσε χθες το Υπουργείο Υγείας, αφού µε αυτό
αποδυναµώνεται παραπέρα ο δηµόσιος χαρακτήρας της υγείας
και φορτώνονται µε ακόµη περισσότερο βάρος οι πλάτες της
εργατικής τάξης και γενικότερα του εργαζόµενου λαού.

Εγώ δεν θα σταθώ περισσότερο στα γενικότερα προβλήµατα.
Ειπώθηκαν και µάλιστα πάρα πολύ καλά. Θα σταθώ σε εκείνα
που αφορούν το επίπεδο της παρεχόµενης υγείας στα νησιά µας.
Εκείνο που έχω να πω ευθύς εξ αρχής είναι ότι ο τοµέας της
υγείας, αυτός ο κρίσιµος τοµέας, βουλιάζει όλο και πιο πολύ στα
βαθιά νερά του αρχιπελάγους. Και βουλιάζει, όχι για κανέναν
άλλο λόγο και ούτε βέβαια από ευθύνες εκείνων που τον
υπηρετούν -εννοώ τους εργαζόµενους: ιατρικό, επιστηµονικό και
νοσηλευτικό προσωπικό- αλλά εξαιτίας των προβληµάτων που
δηµιουργεί η εφαρµοζόµενη για πάρα πολλά χρόνια πολιτική από
όλες τις κυβερνήσεις, είτε αυτές ανήκαν στο ΠΑΣΟΚ είτε ανήκαν
στη Νέα ∆ηµοκρατία, µια πολιτική που βέβαια εφαρµόζεται και
µάλιστα µε ιδιαίτερο ζήλο και από τη σηµερινή Κυβέρνηση. Αυτή
η πολιτική όχι µόνο δεν έλυνε προβλήµατα –και δεν λύνει βέβαια
και σήµερα- αλλά γεννά και αναπαράγει όλο και περισσότερα,
αφού υπηρετεί το στόχο της απαξίωσης στο δηµόσιο χαρακτήρα
της υγείας.

Επιτρέψτε µου να πω ότι τα προβλήµατα αυτά είναι πολύ πιο
οξυµένα για τα νησιά µας. Σε όλα τα νοσοκοµεία όλων των
νησιών εκείνο το στοιχείο που κυριαρχεί είναι οι ελλείψεις σε
προσωπικό, ιατρικό και νοσηλευτικό. Οι ελλείψεις αυτές είναι
τεράστιες και αυγαταίνουν από χρόνο σε χρόνο. Πληθαίνουν
δηλαδή, αντί να αντιµετωπιστούν. Το ίδιο µεγάλες είναι και οι
ελλείψεις σε ιατρικό και µηχανολογικό εξοπλισµό. Καταλαβαίνετε
τι σηµαίνει αυτό για τους κατοίκους των νησιών µας. Λείπουν,
ακόµα, οι ανάλογες κλινικές. Λείπουν ή είναι υποστελεχωµένες οι
µονάδες εντατικής θεραπείας. Λείπουν, επίσης, µονάδες
αυξηµένης φροντίδας.

Όσον αφορά αυτές τις δεύτερες, θα ήθελα να πω ότι πριν από
δύο και παραπάνω χρόνια και ύστερα από πολύχρονες
διεκδικήσεις των κατοίκων του νησιού µου, της Λέσβου, καθώς
και ερωτήσεων που καταθέσαµε στη Βουλή, έγιναν τα εγκαίνια
της Μονάδας Εµφραγµάτων στο Νοσοκοµείο της Μυτιλήνης.
Όλα καλά. Αίσια! Όµως, µέχρι σήµερα δεν έχει λειτουργήσει
ακόµα αυτή η µονάδα. Τα εγκαίνια τα κάναµε, αλλά δεν έχει
λειτουργήσει γιατί δεν έχει προσληφθεί το ανάλογο
εξειδικευµένο προσωπικό.

Λείπουν, ακόµα, στα νησιά µας τα κέντρα υγείας, τα οποία θα
έπαιζαν ένα σηµαντικό ρόλο στην περίθαλψη των κατοίκων
εκείνων των περιοχών που είναι απόµακρες και βρίσκονται
µακριά από τα νοσοκοµεία. Εδώ πάλι θα αναφέρω ένα
παράδειγµα: για το πώς αντιµετωπίζεται το θέµα αυτό στο νησί
µου. Στην περιοχή Μανταµάδο οι κάτοικοι διεκδικούσαν την
ίδρυση και λειτουργία κέντρου υγείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα κάνω χρήση και της δευτερολογίας µου.
Τελικά, έγινε δεκτό το αίτηµά τους και η ίδρυση του κέντρου

υγείας δηµοσιεύτηκε στο ΦΕΚ. Μέχρι τώρα, όµως, δεν έγινε
τίποτα. Παρ’ όλο που βρέθηκε ακίνητο από τους φορείς εκεί, δεν
διατίθενται χρήµατα για να γίνει η αναγκαία διαµόρφωση του
χώρου και βέβαια δεν προχώρησαν στην πρόσληψη ούτε ενός
υπαλλήλου.

Αυτή είναι η κατάσταση στα νησιά µας στον τοµέα της
παρεχόµενης υγείας. Αντιλαµβάνεστε τι σηµαίνει αυτό για τους
κατοίκους τους. Έτσι, δεν χρειάζεται να σταθώ και να αναφέρω
και διάφορα περιστατικά που είχαµε και τα οποία στοίχησαν
ανθρώπινες ζωές, για να σας πείσω. Τα περιστατικά που θα ήταν
ακόµη περισσότερα, εάν δεν υπήρχε η φιλοτιµία, µε την οποία
εργάζονται και ανταποκρίνονται στις απαιτήσεις οι εργαζόµενοι
στα νοσοκοµεία.

Κύριοι Βουλευτές, λόγω των συνθηκών που υπάρχουν στα

νησιά µας –αποκλεισµένα, δυσκολίες σύνδεσης µε τη στεριά-
έπρεπε να αντιµετωπίζονται αµέσως και να λύνονται τα
προβλήµατα, γιατί όπως είπα τα προβλήµατα αυτά στοιχίζουν
και ανθρώπινες ζωές. Σήµερα όµως και για απλά περιστατικά
κρίνεται αναγκαία πολλές φορές η µεταφορά του ασθενούς στα
αστικά κέντρα, στα νοσοκοµεία των Αθηνών, µ’ ό,τι αυτό σηµαίνει
για την ανθρώπινη ζωή αλλά και µε ό,τι αυτό σηµαίνει σε έξοδα
για τις οικογένειες των ασθενών.

Γιατί δεν λύνονται αυτά τα προβλήµατα που τα γνωρίζετε πάρα
πολύ καλά; Ο λόγος έχει να κάνει ξεκάθαρα µε την πολιτική που
ακολουθείτε και που, όπως τονίσαµε, είναι µία πολιτική που κάθε
άλλο παρά υπηρετεί τα λαϊκά συµφέροντα. Είναι µία πολιτική που
θέλει το αγαθό της υγείας να γίνεται όλο και πιο πολύ εµπόρευµα
για να κερδίζουν όλο και περισσότερα απ’ αυτό οι µεγάλοι
επιχειρηµατικοί κύκλοι στους οποίους το παραδίνετε.

Αυτή είναι η αλήθεια, αυτή είναι η πραγµατικότητα και τα όσα
ισχυρίζεστε εσείς της Κυβέρνησης –αλλά και η προηγούµενη
κυβέρνηση- είναι απλά παραµύθια για να αποκοιµίζετε τον
ελληνικό λαό και αυτήn την αλήθεια όσο πιο γρήγορα την
αντιληφθεί ο εργαζόµενος λαός, τόσο το καλύτερο γι’ αυτόν,
αφού θα δει ότι υπάρχει ένας άλλος δρόµος ανάπτυξης που
αντιστοιχεί στις σηµερινές τεράστιες δυνατότητες που υπάρχουν
οι οποίες µε τη σειρά τους δίνουν τη δυνατότητα να καλυφθούν
όλες οι σύγχρονες ανάγκες σε υπηρεσίες υγείας µε προσλήψεις
για θεραπεία και αποκατάσταση. Αυτό βέβαια απαιτεί, όπως
τονίζεται στην επερώτησή µας, την ανάπτυξη ενός ενιαίου
συστήµατος υγείας µε κεντρικό συσχετισµό, µε δηµόσια και
παρεχόµενη δωρεάν υγεία και σ’ αυτήν την κατεύθυνση καλούµε
και τους νησιώτες µας να παλέψουν και αυτό τον αγώνα δίνει το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σκοπελίτη.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Λαρίσης του Κοµµουνιστικού

Κόµµατος Ελλάδος κ. Αντώνης Σκυλλάκος.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Θα ήθελα την προσοχή του κυρίου

Υπουργού, επειδή περιµένουµε κάποιες συγκεκριµένες
απαντήσεις. Εµείς διαφωνούµε πλήρως µε τη στρατηγική και του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας στον τοµέα της υγείας. Η
στρατηγική αυτή ποια είναι; Όπως και σε άλλους τοµείς, η πάση
θυσία ενίσχυση του ιδιωτικού τοµέα για να ανταγωνίζεται ο
ιδιωτικός τοµέας υγείας τα κρατικά νοσοκοµεία και τον κρατικό
τοµέα, για να περισσέψουν χρήµατα µε την υποχρηµατοδότηση
ώστε να πάνε σε άλλους επιχειρηµατίες στη λογική της
ανταγωνιστικότητας ώστε τα ίδια τα νοσοκοµεία να
λειτουργήσουν σαν επιχειρήσεις µε τη λογική «πλήρωνε για να
έχεις και από το νοσοκοµείο παροχές». Είναι η λογική της
ανταποδοτικότητας. Αυτήν υπηρετεί η σηµερινή πολιτική του
ΠΑΣΟΚ, όπως και παλιότερα της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Μία από τις προσφιλείς µεθόδους της Κυβέρνησης και του
εκάστοτε Υπουργείου είναι να αποπροσανατολίζει τον κόσµο στo
πλαίσιο της πολιτικής της αντιπαράθεσης. Αυτήν τη στιγµή τα
φιλικά προς την Κυβέρνηση έντυπα και η ίδια η Κυβέρνηση
µεγεθύνουν το υπαρκτό πρόβληµα της διαφθοράς στο χώρο της
υγείας. Μιλούν για «τρωκτικά», για σπατάλες, για κυκλώµατα. Όχι
ότι δεν υπάρχουν αυτά. Υπάρχουν και τα γνωρίζουµε όλοι µας,
αλλά η µεγέθυνση αυτού του προβλήµατος, ότι αυτό είναι η αιτία
του µεγάλου προβλήµατος της υγείας και του ότι «κόβονται» από
τον κρατικό προϋπολογισµό και ότι χρηµατοδοτούνται όλο και
λιγότερο και υποβαθµίζεται ο τοµέας της υγείας, αυτό είναι
απαράδεκτα παραπλανητικό.

Στην πατρίδα µου τη Λάρισα οι εφηµερίδες ασχολούνται µε
έναν έλεγχο που γίνεται στο πανεπιστηµιακό νοσοκοµείο. Εγώ
δεν παίρνω θέση αν είναι έτσι ή αλλιώς. Η ζωή θα δείξει πώς
έχουν τα πράγµατα.

∆εν έφτανε όµως µόνο αυτό. Έχουµε και τη ΜΑΘ, τη µονάδα
αυξηµένης φροντίδας. Ενώ ο κύριος Υφυπουργός που είναι
παρών, το περασµένο φθινόπωρο είπε ότι θα δοθούν τα χρήµατα
στους εργολάβους για να τελειώσει αυτό το έργο και σιγά-σιγά
να µπει ο εξοπλισµός και αργότερα να προσληφθεί και
προσωπικό, ξαφνικά µάθαµε από τις εφηµερίδες ότι το
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Υπουργείο αποφάσισε έλεγχο νοµιµότητας της διαδικασίας, ενώ
όπου είχε «κολλήσει» το θέµα ελέγχου από το Ελεγκτικό
Συνέδριο, ξεπεράστηκε. ∆εν τα ήξερε αυτά ο κύριος
Υφυπουργός;

Για ποιο λόγο, λοιπόν, βάζουµε ζητήµατα νοµιµότητας;
Φοβόµαστε ότι συµβαίνει για να καθυστερήσει ακόµα
περισσότερο η ολοκλήρωση του έργου, τη στιγµή που υπάρχουν
τεράστιες ελλείψεις στην εντατική όλων των νοσοκοµείων της
Λάρισας και της Θεσσαλίας. Και θα ήταν µια ανακούφιση να γίνει
αυτή η µονάδα.

Ποια είναι η κατάσταση στη Θεσσαλία; Είναι η περιοχή µε το
µεγαλύτερο ποσοστό ιδιωτικού τοµέα στην υγεία. Πάνω από
60%. Χρυσωρυχείο είναι η Θεσσαλία για τους ιδιώτες λόγω των
υπολογισµένων και ανεπαρκών παροχών υγείας του κρατικού
τοµέα.

Το δεύτερο που θέλω να θίξω έχει να κάνει µε τις ελλείψεις.
Έχω τα στοιχεία πριν ένα χρόνο. Και το λέω αυτό γιατί ήδη πολύς
κόσµος έφυγε για συνταξιοδότηση και δεν καλύφθηκαν τα κενά.
∆εν έχουν γίνει προσλήψεις.

Στην Καρδίτσα λείπουν πάνω από 200 νοσηλευτές και δεκάδες
γιατροί. Στα Τρίκαλα λειτουργεί µε το ίδιο προσωπικό που είχε
και την εποχή που είχε εκατόν τριάντα κρεβάτια και σήµερα που
έχει τριακόσια πενήντα κρεβάτια. Με τριπλασιασµό των
κρεβατιών έχει το ίδιο προσωπικό. Στη Μαγνησία είναι κενές
πεντακόσιες οργανικές θέσεις.

Στο πανεπιστηµιακό της Λάρισας δεν έχουν αναπτυχθεί όλες
οι κλινικές και υπάρχει έλλειψη πάνω από διακόσιοι πενήντα
νοσηλευτών και δεκάδων γιατρών. Μάλιστα, εδώ µπορώ να σας
σηµειώσω ότι δεν λειτουργεί στεφανιογράφος και θα καθυστερή-
σει. Λείπουν χειρουργεία και δεν λειτουργούν όλο το εικοσι-
τετράωρο όπως θα έπρεπε να λειτουργούν.

Στο Γενικό Νοσοκοµείο της Λάρισας λείπουν τριακόσιοι
νοσηλευτές και πάνω από σαράντα ίσως και πενήντα γιατροί.

Τα κέντρα υγείας σε όλη τη Θεσσαλία καλύπτονται σε
γιατρούς λίγο πάνω από το 50% και λίγο πάνω από το 60% σε
νοσηλευτικό προσωπικό.

Με τους αγροτικούς γιατρούς συνεχίζεται το αίσχος, όχι µόνο
στη Θεσσαλία, αλλά σε όλη την υπόλοιπη Ελλάδα. Ποιο είναι;
Όχι µόνο δεν καλύπτονται οι θέσεις και υπάρχουν κενά αλλά
χρησιµοποιούνται οι απόφοιτοι των πανεπιστηµίων χωρίς να
έχουν πείρα -ξέρουν µόνο αυτά που είχαν µάθει στο πανεπι-
στήµιο -ενώ θα έπρεπε να είναι µόνιµοι γιατροί και συµπληρω-
µατικά να βοηθούνται απ’ αυτούς που µόλις τέλειωσαν το
πανεπιστήµιο και κάνουν το αγροτικό τους.

ΕΚΑΒ και τραυµατιοφορείς: Ενώ υπάρχουν ανάγκες για όλο
το εικοσιτετράωρο και να λειτουργούν σε όλες τις βάρδιες τα
ασθενοφόρα, λόγω έλλειψης οδηγών, δεν λειτουργούν.
Υπάρχουν τεράστια κενά. Είµαστε στον 21ο αιώνα και πριν από
λίγους µήνες γέννησε γυναίκα στο αυτοκίνητο. ∆εν υπήρχε
ασθενοφόρο να την πάει στο Νοσοκοµείο της Λάρισας.

Στο δε Νοσοκοµείο της Λάρισας η κατάσταση µε το
ογκολογικό είναι ό,τι χειρότερο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Σε ποιο απ’ τα δύο;

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Στο γενικό, όχι το πανεπιστηµιακό.
Ό,τι χειρότερο. Αν πάτε ένα πρωί, κύριε Υπουργέ, και δείτε την

κατάσταση και φεύγουν…
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Πήγα, πήγα.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: ∆εν ξέρω αν πήγατε στο ογκολογικό

και αν σας τα είπαν.
Είναι τραγωδία. ∆εν µπορούν να γίνουν οι θεραπείες και

σκορπούν σε όλη την Ελλάδα και πάνε στον ιδιωτικό τοµέα.
Θα πω και µια κουβέντα για το ΙΚΑ το οποίο, κύριε Υπουργέ,

δεν αφορά το δικό σας Υπουργείο αλλά είναι ζήτηµα υγείας.
Έχουµε στη Λάρισα, για εκατό χιλιάδες ασφαλισµένους του ΙΚΑ,
δέκα παθολόγους. Είναι το µεγαλύτερο ρεκόρ -δεν ξέρω αν
υπάρχει πανελληνίως- στην αναλογία ασφαλισµένων κατοίκων
και γιατρών. Και έπαιρναν µια ανάσα οι ασφαλισµένοι, γιατί στα
ΚΑΠΗ είχε βάλλει ο ∆ήµος κάποιους ιδιώτες µε σύµβαση και
έγραφαν και αυτοί φάρµακα, αλλά ανακλήθηκε. ∆εν επιτρέπεται,

µε δική σας απόφαση, να γράφουν φάρµακα µη γιατροί του ΙΚΑ.
Έτσι, παίρνουν λεωφορεία, παίρνουν ταξί, κλείνουν ραντεβού να
πάνε στον παθολόγο, να πάνε στον καρδιολόγο. Και µιλάµε για
χιλιάδες κόσµο που τρέχει πλέον στο ΙΚΑ ενώ πήγαινε στα ΚΑΠΗ
µόνο για να γραφούν τα φάρµακα. Είναι τραγική η κατάσταση.

Έγινε µια σύσκεψη στο δηµαρχείο όπου όλοι οι φορείς της
υγείας διεκτραγώδησαν την κατάσταση. Είναι φορείς που οι
εκπρόσωποι τους δεν έχουν καµµία σχέση µε το Κοµµουνιστικό
Κόµµα και οι περισσότεροι ανέφεραν την κατάσταση όπως έχει
µε µελανά χρώµατα, όπως την παρουσιάζουµε εµείς.

Κάτι πρέπει, λοιπόν, να γίνει. Επειδή, όµως, δεν έχετε σκοπό
στο όνοµα της οικονοµικής κρίσης να κάνετε κάτι -αν και τέτοια
µέτρα παίρνονταν και πριν από την οικονοµική κρίση, τώρα
επιταχύνονται- γι’ αυτό ο µόνος δρόµος για εµάς είναι ο δρόµος
της αντίστασης και του αγώνα.

Θα ήθελα ο κύριος Υπουργός, που µπορεί, να µας απαντήσει
συγκεκριµένα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αντώνιο Σκυλλάκο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής τριάντα δύο µαθητές και µαθήτριες και
τρείς εκπαιδευτικοί από το 2ο Γυµνάσιο Σοφάδων Καρδίτσας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλείται τώρα, ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης κ. Ανδρέας Λοβέρδος, να λάβει το λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Ευχαριστώ και τους συναδέλφους του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος που µε την επερώτησή τους δίνουν δυνατότητα στο
Υπουργείο Υγείας να έρθει στην Ολοµέλεια της Εθνικής
Αντιπροσωπείας και να πει ορισµένα πράγµατα πολύ κρίσιµα για
το έτος 2011, αλλά και γενικότερα για το σύστηµα υγείας της
χώρας µας.

Κύριε Πρόεδρε, ξεκινώ αναφέροντας τρεις βασικές
ηµεροµηνίες για το επόµενο χρονικό διάστηµα όπου η πολιτική
ηγεσία του Υπουργείου Υγείας θα κάνει ό,τι µπορεί να φέρει σε
πέρας τους στόχους του και η Εθνική Αντιπροσωπεία θα έχει τα
στοιχεία, µε βάση την τοποθέτησή µας σήµερα, να κάνει άµεσο
έλεγχο για την αλήθεια όσων δράσεων έχουµε αναλάβει να
διεκπεραιώσουµε. Εάν δηλαδή, πράγµατι, τα φέρνουµε σε πέρας
αυτά που λέµε, ή εάν, απλώς, λέµε λόγια.

Η πρώτη ηµεροµηνία, κύριε Πρόεδρε, είναι πολύ κοντινή,
αφορά τη 15η Φεβρουαρίου. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέχρι
τότε η ηγεσία του Υπουργείου Υγείας θα έχει παρουσιάσει στη
Βουλή -και ελπίζουµε οι εισηγήσεις µας να ψηφιστούν στην
Εθνική Αντιπροσωπεία- βασικές διαρθρωτικές αλλαγές που για
χρόνια περιµένουµε στην Ελλάδα και όλοι τις λέµε, αλλά δεν τις
κάνουµε.

Θα έχει ψηφιστεί µε άλλα λόγια, όπως ελπίζουµε ο νόµος, που
έχει να κάνει µε την µεταφορά των µονάδων υγείας των
ασφαλιστικών ταµείων στο ΕΣΥ. Ο νόµος ο ίδιος που προβλέπει
τη νέα µέθοδο για τις προµήθειες των δηµοσίων νοσοκοµείων, η
οποία δεν ανατρέπει την παλαιά, αλλά την εκσυγχρονίζει και την
εξειδικεύει. Στηριζόµαστε στις προηγούµενες αποφάσεις της
ηγεσίας του Υπουργείου Υγείας για την κεντρική προµήθεια
πάρα πολλών υλικών. Ο νόµος που προβλέπει µια σειρά από
µεγάλες αλλαγές, µια εκ των οποίων, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, είναι η κοστολόγηση και η τιµολόγηση, επιτέλους, το
2011 και πάλι όλων των ιατρικών πράξεων. ∆έκα χιλιάδες είναι
στον αριθµό τους αυτές οι ιατρικές πράξεις και η τιµολόγησή
τους. Θέλω να πω στο Σώµα -και µε αίσθηση ντροπής- ότι η
προηγούµενη κοστολόγηση έγινε το 1991, πριν από είκοσι χρόνια
πήραµε την απόφαση και φέρνουµε στο Σώµα για να υιοθετήσει
αντί αυτή η κοστολόγηση και τιµολόγηση να γίνεται µε προεδρικό
διάταγµα, που θέλει ένα χρόνο να διεκπεραιωθεί, να γίνει µε
υπουργική απόφαση, όπως και τα φάρµακα. Είναι δέκα χιλιάδες
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ιατρικές πράξεις που έχουν να κοστολογηθούν και να
τιµολογηθούν από το 1991. Υπάρχουν και άλλες πολλές
διαρθρωτικές αλλαγές σ’ αυτό το σχέδιο νόµου.

Ταυτοχρόνως µ’ αυτό παλεύουµε άλλες µεγάλες δράσεις,
όπως, επιτέλους, τα εκατόν τριάντα δύο νοσοκοµεία µας να
έχουν έσοδα, να επεκταθεί στο 50% από 10% που το βρήκαµε
το Σεπτέµβριο, η συνταγογράφηση των γενοσήµων- φαρµάκων
καλών και φθηνότερων ταυτόχρονα, οι πολιτικές να
µηχανοργανώσουµε τα νοσοκοµεία, να εγκαθιδρύσουµε,
επιτέλους, ψηφιοποιηµένο σύστηµα λογιστικό κ.λπ..

Όλα αυτά τα παλεύουµε τώρα. Και αυτά όλα θα χρωµατίσουν
µ’ ένα στοιχείο έντονο από την πλευρά των δανειστών της χώρας
την πορεία των Ελλήνων και των Ελληνίδων προς την καινούργια
τους µέρα, προς την επαναφορά της χώρας και των ελληνικών
οικογενειών στην αξιοπιστία και την ευηµερία, την επαναφορά
της χώρας στην αξιοπρέπεια και την αξιοπιστία.

Από την υγεία κρινόµαστε. Το έχει η δική µου τύχη, ως µέλους
της Κυβέρνησης, στο Υπουργείο που είµαι κάθε φορά, απ’ αυτό
να εξαρτάται σε αρκετά µεγάλο βαθµό η αξιολόγηση της χώρας.
Μέληµα δικό µου και του κ. Τιµοσίδη είναι η αξιολόγηση της
χώρας να είναι θετική και από εµάς τους δυο να εκπέµπονται για
λογαριασµό της Κυβέρνησης του Γιώργου Παπανδρέου θετικά
µηνύµατα τόσο στους πολίτες, όσο και εκτός συνόρων. Σε αυτήν
την προσπάθεια θα κάνουµε ό,τι µπορούµε, και θα πάµε τα
πράγµατα όσο αντέχουν οι δικές µας οι δυνάµεις.

Η δεύτερη ηµεροµηνία, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι το
τέλος Μαρτίου µε την ολοκλήρωση της µηχανοργάνωσης των
νοσοκοµείων και της λειτουργίας του ψηφιοποιηµένου
διπλογραφικού συστήµατος. Η τρίτη ηµεροµηνία είναι το τέλος
Ιουνίου. Όλα, δηλαδή, είναι σε αυτό το πρώτο εξάµηνο, που
µακάρι για εµάς τους δύο, τον κ. Τιµοσίδη και εµένα, να είχε
περάσει και να τα είχαµε κάνει αυτά, γιατί είναι όλα µπροστά.
Άρα, ο αγώνας είναι τώρα, είναι µπροστά µας.

Αυτή η τρίτη ηµεροµηνία σχετίζεται, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, µε την υποχρέωσή µας να συζητήσουµε µε τους
κοινωνικούς εταίρους τις συγχωνεύσεις των νοσοκοµείων και να
πάρουµε τις αποφάσεις µέχρι το τέλος Ιουνίου και από 1ης
Ιουλίου 2011 να τις εφαρµόσουµε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν θα επαναλάβω τι εξειδικεύει
τη συγχώνευση. ∆εν έχω χρόνο για να ασχοληθώ µε τις τέσσερις
µορφές των συγχωνεύσεων, αλλά πάντως πρέπει να
υπογραµµίσω, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι έχουµε ενηµερώσει
όλους τους κοινωνικούς εταίρους, τους γιατρούς, τους
διοικητικούς υπαλλήλους, τους νοσηλευτές, τα πολιτικά
κόµµατα, τα τοπικά νοσοκοµεία, να προετοιµαστούν, γιατί εµείς
ως Κυβέρνηση προετοιµαζόµαστε. Όταν θα αρχίσει ο διάλογος
την 1η του µηνός Απριλίου, θα καταθέσουµε πρόταση. ∆εν θα
ακούσουµε τους εταίρους, για να κρυφτούµε εµείς. Θα
καταθέσουµε πρόταση περί συγχωνεύσεων, το πρώτο τµήµα της
οποίας θα περιλαµβάνει την Αθήνα και ειδικότερα τη Βασιλίσσης
Σοφίας. Όχι πρώτα η περιφέρεια και µετά το κέντρο, αλλά πρώτα
το κέντρο και µετά η περιφέρεια. Αυτή είναι η σωστή µέθοδος.

Παράλληλα, αυτό το κρίσιµο τρίµηνο θα ρυθµίσουµε το ζήτηµα
της αξιολόγησης των νοσοκοµειακών µονάδων του ιδιωτικού
τοµέα, διότι έχει θέµα ο ιδιωτικός τοµέας ειδικά στις µικρές του
εκδοχές. ∆εν θέλω να πω πολλά για τα νοσοκοµεία που δεν
έχουν ασθενείς, αλλά βιβλιάρια. Τα ξέρετε. Αναφέροµαι σε
ιδιωτικές κλινικές και σπεύδω να το προσθέσω προς αποφυγή
παρεξηγήσεων.

Ταυτοχρόνως, θα δώσουµε τέλος στη ντροπή, στο όνειδος να
υπάρχουν απόφοιτοι της Ιατρικής που περιµένουν δέκα και
δώδεκα χρόνια για να µπουν σε ειδικότητα. Είναι η αφρόκρεµα
της φοιτητικής νεολαίας της χώρας. ∆ώδεκα χρόνια περιµένουν!
Μία κυρία έστειλε στον κ. Γρηγοράκο πριν από µία εβδοµάδα –
και λυπάµαι που δεν την έφερα µαζί µου- µία επιστολή στο
νοσοκοµείο που δουλεύει ο συνάδελφος και του είπε:
«Παραιτούµαι, φεύγω, πετάω στα σκουπίδια το πτυχίο της
Ιατρικής. ∆εν µπορώ να περιµένω άλλο, έχω παιδιά». Εννέα
χρόνια αναµονής! Ποιος το ανέχεται αυτό; Ποιος συζεί µε το
φαινόµενο αυτό; Θα κάνουµε πλήρη ανατροπή εδώ και ξέρουµε
πόσο σηµαντική είναι η συγκεκριµένη προσπάθεια, πόσο

αναγκαίο είναι εκ των πραγµάτων να είναι ριζοσπαστική η
παρέµβασή µας.

Αυτά θα γίνουν στο τρίµηνο από τον Απρίλιο έως και το τέλος
Ιουνίου του 2011. Αυτός είναι ο σχεδιασµός, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές. Ταυτοχρόνως, θα προσπαθήσουµε από τώρα να
προστατεύσουµε όσο µπορούµε, παρ’ ότι δυστυχώς η πολιτική
µας προσπάθεια προσανατολίζεται στα όσα σας είπα -δεν
ξεχνάµε, δίνουµε δυνάµεις, αλλά πολλές φορές όχι όσες πρέπει
και πρέπει περισσότερες- στο να ικανοποιήσουµε το αίτηµα των
περίπου επτά χιλιάδων οικογενειών να µπουν τα παιδιά τους σε
προγράµµατα απεξάρτησης του ΟΚΑΝΑ.

Γιατί εκεί υποφέρει κόσµος, υποφέρουν και πόλεις ολόκληρες
που φιλοξενούν φαινόµενα, όπως αυτά που ζούµε στο κέντρο
της Αθήνας ή του Πειραιά.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πρέπει να περάσουµε στην
πράξη τις πολιτικές για τη µάχη κατά του καρκίνου. Από τη
∆ευτέρα και για όλη την επόµενη εβδοµάδα όποια γυναίκα άνω
των δεκαπέντε ετών βρεθεί κοντά σε όποιο νοσοκοµείο της
χώρας είτε έχει είτε δεν έχει βιβλιάριο, χωρίς να πληρώσει 5
ευρώ, το κόστος της ολοήµερης λειτουργίας των νοσοκοµείων,
χωρίς τίποτα -είτε έχει 1 ευρώ είτε δεν έχει είτε έχει βιβλιάριο
είτε δεν έχει- µπορεί να µπει να κάνει το τεστ του τραχήλου για
την πρόβλεψη, την πρόληψη του καρκίνου. Επαναλαµβάνω, την
επόµενη εβδοµάδα γίνεται αυτό.

Προωθούµε τώρα, εδώ που µιλάµε, την αντικαπνιστική
πολιτική. Εδώ, όµως, χρειάζεται έλεγχος και έχουµε καλέσει τα
συναρµόδια υπουργεία που διαθέτουν ελεγκτικούς µηχανισµούς
να βοηθήσουν.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πρέπει να βοηθήσουµε και εµείς
όµως. ∆εν επιτρέπεται εµείς να λέµε αυτά, πέντε κόµµατα να
έχουν ψηφίσει τον Αύγουστο –εγώ δεν ήµουν εισηγητής
Υπουργός- οµόφωνα εδώ την απαγόρευση του καπνίσµατος και
να παραβιάζεται αυτός ο νόµος µέσα στη Βουλή. ∆εν
επιτρέπεται! Κάτι πρέπει να γίνει και ως προς αυτό. Ο νόµος δεν
εφαρµόστηκε και η πολιτεία γελοιοποιείται.

Ο Υπουργός Τουρισµού σωστά λέει ότι έρχονται άνθρωποι
από την αλλοδαπή, ρωτούν αν επιτρέπεται ή απαγορεύεται το
κάπνισµα, πριν βγουν στους κατάλληλους χώρους των
ξενοδοχείων που διαµένουν και τους απαντούν ότι όχι στην
Ελλάδα απαγορεύεται το κάπνισµα, αλλά πάνε στα εστιατόρια
και όλοι καπνίζουν. Αυτή η επισήµανση του Υπουργού
Πολιτισµού είναι πολύ χαρακτηριστική για την ταπείνωσή µας.

Αυτό πρέπει να το αλλάξουµε, αν και έχουµε δυσκολίες, γιατί
οι Έλληνες και οι Ελληνίδες είναι οι πρώτοι καπνιστές της
Ευρώπης και είναι δύσκολο πραγµατικά στην πράξη να
αλλάξουµε αυτές τις συνήθειες. Ο ένας λιγάκι σπρώχνει τον
άλλο.

Εν πάση περιπτώσει, όµως, όχι και µέσα στη Βουλή. Και το λέω
αυτό, γιατί ο Πρόεδρος της Βουλής έχει µεριµνήσει πραγµατικά,
αλλά υπάρχει συµπεριφορά συναδέλφων που τον καιρό των
δηµοτικών εκλογών φωτογραφίζονταν να καπνίζουν µέσα σε
κλειστούς χώρους, ενώ η Βουλή οµόφωνα είχε ψηφίσει, δηλαδή
οι ίδιοι, πριν από λίγες εβδοµάδες τον αντικαπνιστικό νόµο.
Πρέπει και εµείς να βοηθήσουµε. ∆εν θέλω να υπερβάλλω, εγώ
δεν είµαι κατηχητής, αλλά πιστεύω ότι ορισµένα πράγµατα
λογικής µπορούµε να τα δούµε όλοι µε τον ίδιο ακριβώς τρόπο.

Πάµε τώρα στην επερώτηση µε συγκεκριµένους όρους. Κυρίες
και κύριοι Βουλευτές του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος,
αν εξαιρέσετε ορισµένες παρατηρήσεις πολύ σοβαρές που
υπάρχουν µέσα στην επερώτησή σας και ορισµένες πτυχές των
τοποθετήσεων των συναδέλφων µας από την Κοινοβουλευτική
σας Οµάδα, µας χωρίζει ένας τοίχος. Και θα απαντήσω στον κ.
Σκυλλάκο, γιατί έχω πρόσφατη εµπειρία από τη Λάρισα, όπου
δεν την είδα τόσο τραγική την κατάσταση, όπως την λέτε, όπου
είδα πάρα πολλά βήµατα να έχουν γίνει ή τουλάχιστον είδα έναν
αγώνα να γίνεται από τους ανθρώπους και στα δύο νοσοκοµεία.
Η ανάγνωση του κειµένου της επερώτησής σας δείχνει ότι η
αντιπαράθεσή µας είναι ειλικρινής. ∆εν συµφωνούµε. Και εγώ
δεν πάω στη λογική που άκουγα από τα έδρανα της Νέας
∆ηµοκρατίας και από τον πρώην Αρχηγό της εδώ, που σας
θώπευε. Έλεγε, «καλά τα λέτε, αλλά να δούµε τι γίνεται». Σαν να

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΘ’ - 21 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2011 4109



ήθελε να τα κάνει όλα αυτά που λέτε, αλλά δεσµευόταν και ήταν
ρεαλιστής.

Όχι, έχετε άδικο. Και θα πω τρία σηµεία που µας διαχωρίζουν
πλήρως. Λέτε ότι µέτρα, όπως η ηλεκτρονική συνταγογράφηση
και τα θεραπευτικά πρωτόκολλα, είναι προσχήµατα για να
εξυπηρετηθούν οι εταιρείες, το κεφάλαιο και για να µειωθούν οι
παρεχόµενες υπηρεσίες στον πολίτη. Κάνετε λάθος. Σφάλλετε
σφάλµα µεγάλο. Η ηλεκτρονική συνταγογράφηση, παρ’ όλες τις
δυσκολίες που αντιµετωπίζει και το Υπουργείο Εργασίας και το
Υπουργείο Υγείας, κοινές δυσκολίες για κοινό αγώνα, που έχουν
να κάνουν µε το ότι αυτό το έργο πρέπει να τελειώσει και κάποτε
πρέπει να γίνει ο σχετικός διαγωνισµός για να υπάρξει ανάδοχος
και το έργο αυτό να παραδοθεί στον ελληνικό λαό, η ηλεκτρονική
συνταγογράφηση είναι το µέσο, για να ελέγχεται όχι µόνο η
συνταγογράφηση των φαρµάκων, αλλά και η παροχή ιατρικών
υπηρεσιών αυτή καθ’ αυτή. Η ηλεκτρονικοποίηση κάθε συνταγής
είτε αφορά φάρµακο είτε αφορά υπόδειξη του γιατρού για να
κάνεις µία εξέταση, αν δεν γίνει ηλεκτρονικά, δεν ελέγχεται, δεν
συστηµατοποιείται.

Τα θεραπευτικά πρωτόκολλα είναι κακό; Εξανίσταµαι. ∆ιαφω-
νούµε κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πλήρως.

∆εύτερον, εµείς, λέει, το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, η Νέα
∆ηµοκρατία, ο ΛΑΟΣ, οι βιοµήχανοι κ.λπ., λέµε ψευδώς ότι
πρέπει να συγκρατηθεί η δαπάνη στην υγεία. Εδώ διαφωνούµε
δύο φορές. Τι λέτε; Αλίµονο εάν σκεφτόµασταν έτσι!

Ο Έλληνας πολίτης δαπανά. Εδώ είµαστε σύµφωνοι και µε τη
Νέα ∆ηµοκρατία και µε το ΛΑΟΣ και αυτή η συµφωνία είναι
συµφωνία αλήθειας. ∆ηλαδή, δεν συµφωνούµε σε κάτι ιδεολο-
γικό ή πολιτικό, συµφωνούµε όταν κοιτάξουµε σήµερα πάνω και
πούµε είναι ηµέρα ακόµη, σε λίγο θα είναι απόγευµα και µετά
βράδυ. Αυτό δεν προϋποθέτει αξιολογική κρίση, προϋποθέτει
απλώς να βλέπεις. Συµφωνούµε ότι οι Έλληνες και οι Ελληνίδες
πληρώνουν όσο πληρώνουν σχεδόν οι Αµερικανοί ή οι Γερµανοί.
Είναι η έκτη χώρα στον πλανήτη σε ιατρικές δαπάνες, αλλά όχι
και η έκτη σε παροχή ιατρικών υπηρεσιών στους πολίτες. Πρέπει
το σύστηµα να αυτοχρηµατοδοτηθεί. Ο εισηγητής σας το είπε
ως άποψή µας και µας άσκησε κριτική, αλλά αυτή είναι η
αλήθεια. ∆εν είπε κάτι αναληθές. Είπε κάτι αληθές που αφορά
µία δική µας θέση, που είναι ακριβής. Πρέπει να αυτοχρη-
µατοδοτηθούµε, να κάνουµε πολιτικές αντλώντας πόρους, χωρίς
να µειώνουµε την παροχή υπηρεσιών προς τους πολίτες.

Κύριε Παπακωνσταντίνου, που εισηγηθήκατε το θέµα και σας
άκουσα να αρθρώνετε αυτό το επιχείρηµα, προσπαθούν σε όλον
τον πλανήτη να κάνουν το ίδιο. Εµείς προσπαθούµε να κάνουµε
το ίδιο που κάνουν και οι άλλοι, δηλαδή, να έχουµε
εξοικονόµηση, αλλά να µην έχουµε µείωση των παροχών υγείας.
Προσπαθούµε στην Ελλάδα να έχουµε µείωση της σπατάλης,
αλλά να µη µειώσουµε την καθολική πρόσβαση στο δηµόσιο
σύστηµα υγείας, τα µέσα όµως που έχουµε είναι µε τον
«αραµπά». Πάµε µε το κάρο. ∆εν έχουµε ακόµη την ηλεκτρονική
συνταγογράφηση. Πάµε να εξοικονοµήσουµε δαπάνες που ο
Έλληνας πολίτης πληρώνει. Πληρώνει 25.000.000.000 το χρόνο,
κύριοι συνάδελφοι και αυτό είναι το 10% του ΑΕΠ. Είναι πολλά τα
λεφτά. Έχουµε αντίστοιχες υπηρεσίες υγείας; Όχι. Πού πάνε
αυτά τα χρήµατα; Μισά στο δηµόσιο σύστηµα υγείας, µισά στο
ιδιωτικό. Και αυτά που δίνει το ταµείο του ασφαλισµένου, το
κράτος, η ιδιωτική ασφάλιση, που δίνει ο πολίτης από την τσέπη
του; Αντιστοιχούν σε αυτά που παίρνει; Όχι. Γιατί είναι κακό,
λοιπόν, που συµφωνούµε τρία κόµµατα στη Βουλή ότι θα πρέπει
να υπάρξει µία εξοικονόµηση λελογισµένη; ∆ηλαδή, δεν
καταλαβαίνω γιατί αυτό είναι ταξική πολιτική και µας φέρνει σε
επαφή µε τους βιοµηχάνους.

Τρίτον, είναι δυνατόν να επικαλείσθε το έτος 2009, ένα έτος
που η φαρµακευτική δαπάνη και η δαπάνη των υλικών χτύπησε
ταβάνι και υπάρχουν πολιτικές και διοικητικές ευθύνες γι’ αυτό -
παρακολουθούσαµε όλοι, όλα τα κόµµατα, έντροµοι, να
ανεβαίνει αυτό το ποσοστό- εσείς να λέτε ό,τι αυτό αποδεικνύει
πως το φάρµακο είναι εµπόρευµα; Αυτό αποδεικνύει ότι το
ελληνικό κράτος είναι σαθρό. Αυτό αποδεικνύει ότι το ελληνικό
κράτος δεν έκανε τη δουλειά του. Αυτό δεν αποδεικνύει τίποτε
για τις πολιτικές που έχουµε ως Κυβέρνηση σήµερα για το

φάρµακο, ότι το εµπορευµατοποιούµε. Εµείς του ρίχνουµε την
τιµή. Το κρατάµε εκτός αγοράς, όπως άλλωστε και σε όλη την
κοινότητα. Αυτό συµβαίνει βάσει κοινοτικής οδηγίας. ∆εν το
θεωρούµε εµπόρευµα, όπως τα ρούχα και κρατάµε και σθεναρή
θέση ως προς αυτό. Γιατί διαφωνείτε µε αυτό; Πού βλέπετε στην
πολιτική µας ότι το φάρµακο καθίσταται εµπόρευµα; Πού το
βλέπετε;

Επειδή εδώ είναι µία γέφυρα για να µπούµε στο σήµερα, κατά
κυριολεξία, στο θέµα της απελευθέρωσης του επαγγέλµατος του
φαρµακοποιού, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, την Τρίτη αρχίζει η
συζήτηση στη Βουλή του πολυνοµοσχεδίου και θα τα πούµε εκεί.
Να µη µιλήσω επί πολύ για το θέµα αυτό. Όµως, µέσα στις
παρεµβάσεις µας, που έγιναν µε πάρα πολύ λελογισµένο τρόπο,
αγαπητέ συνάδελφε της Νέας ∆ηµοκρατίας, επειδή άκουσα την
κριτική σας και διάβασα ένα κείµενό σας σε κάποια εφηµερίδα,
εκτιµάτε λάθος τον τρόπο που διαχειριστήκαµε τη διαβούλευση.
Θα σας πω στην επιτροπή την Τρίτη, τα σηµεία συµφωνίας εξ
αρχής, που παραµένουν σηµεία συµφωνίας. Θα σας πω τα
σηµεία διαφωνίας, πού εµφανίστηκε δυνατότητα σύγκλισης και
πού υπήρξε απόκλιση και επίσης, όταν θα περάσουν δύο
εβδοµάδες, θα σας παρουσιάσω και το συνολικό διάλογο που
έγινε και εντός και εκτός της χώρας.

Πρέπει να έχετε υπ’ όψιν σας ότι ως προς το θέµα αυτό, πέραν
των κοινωνικών φορέων, υπάρχουν και απόψεις άλλων οµάδων
της πολιτικής, της κοινωνίας, στελεχών, οι οποίες θέτουν στο
τραπέζι του διαλόγου ερωτήµατα.

Εµείς συζητάµε µε όλους. Συζητάµε µε τους φαρµακοποιούς,
συζητάµε και µε αυτούς που δεν έχουν φαρµακεία, αλλά είναι
πτυχιούχοι της φαρµακευτικής. Έχουµε ανοίξει τη βεντάλια του
κοινωνικού διαλόγου προς όλους. ∆εν µεροληπτούµε στον
κοινωνικό διάλογο.

Πρέπει, λοιπόν, κανένας να ξέρει ακριβώς τι έχει διαµειφθεί,
για να µπορέσει να καταλάβει, αν είναι ακριβοδίκαια η τελική µας
λύση. Ωστόσο, θα τα πούµε αυτά την Τρίτη.

Σήµερα επωφελούµαι να πω ότι η κορωνίδα της πολιτικής µας
είναι: φθηνότερο φάρµακο, ταχύτερη και καλύτερη εξυπηρέτηση
του πολίτη. ∆εν θέλουµε τη σύγκρουση. ∆εν πρόκειται ως
Υπουργός εγώ και ως Υφυπουργός ο κ. Τιµοσίδης να ασχο-
ληθούµε µε µέτρα βίαια και συγκρουσιακά. ∆εν θα επιτάξουµε.
∆εν θα πάρουµε τέτοια παρεµφερή µέτρα. ∆εν θα ασκήσουµε
προσφυγές. Θα πάρουµε µέτρα κοινωνικής παρέµβασης, εάν
όπως λένε ορισµένοι, αποφασίσουν να µη χορηγούν φάρµακο
τις ηµέρες του αγώνα τους σε ασφαλισµένους των οποίων τα
ταµεία καθυστερούν να πληρώσουν τα φαρµακεία. Και τα περί
καθυστερήσεων είναι αλήθεια. Σε αυτές τις περιπτώσεις θα
κινητοποιήσουµε τα τοπικά δηµόσια νοσοκοµεία και θα
αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα.

Να σκεφθούν, όµως, αυτοί που µετέρχονται τέτοιων µέσων,
ενώ δεν υπάρχουν οι απόλυτα συγκρουσιακές διαφορές, ότι
θέτουν σε κίνδυνο τη ζωή κάποιων ανθρώπων µιας ηλικίας που
τους στήνουν στις ουρές και σε λίγο λένε κάποιοι σύλλογοι, όχι
όλοι, ότι θα τους ζητάνε και µετρητοίς να πληρώνουν τα
φάρµακά τους, µέχρι να λήξει η απεργία, και να τα παίρνουν µετά
από τα ταµεία τους. Αυτό που είναι εκβιαστικό θα το
αντιµετωπίσουµε µε την προσφυγή στα δηµόσια νοσοκοµεία.
∆ουλεύουµε, για να είµαστε τη ∆ευτέρα έτοιµοι, αν κάποιος πάει
να µας εκβιάσει µ’ αυτό τον τρόπο, να απαντήσουµε.

Αυτό που φαίνεται µετά από τόσες µέρες διαλόγου να
ταλαιπωρεί το χώρο των φαρµακοποιών και να τους ανησυχεί
είναι αν εµείς θέλουµε διά της πλαγίας οδού να θεσπίσουµε
µέτρα που έχουν να κάνουν µε τη δυνατότητα ενός µη
φαρµακοποιού να µπαίνει στο επάγγελµα, δηλαδή µια αλυσίδα
καταστηµάτων όπως συµβαίνει στη Μεγάλη Βρετανία, σούπερ-
µάρκετ που µπορεί να ανοίξουν και ένα τµήµα φαρµακείου, ένας
µηχανικός, ένας γιατρός, ένας µουσικός, ένας µπακάλης που
ανοίγει ένα φαρµακείο κ.λπ..

Εµείς, όµως, είπαµε –και το διατυπώσαµε και στο νόµο- ότι
κάτι τέτοιο δεν θα γίνει. Σήµερα το πρωί διατύπωνα σε µία
αντιπαράθεση που είχα µε τον Πρόεδρο των Φαρµακοποιών
Αττικής τον κ. Λουράντο, αυτό που είπα και την Τρίτη στον κ.
Αµπατζόγλου, τον Πρόεδρο του Πανελλήνιου Συλλόγου, ότι, αν
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µια διατύπωση του νόµου τούς φαίνεται σ’ αυτό το θέµα
προβληµατική, θα την αλλάξουµε, ούτως ώστε, ακόµα και µε
κινήσεις εκ του περισσού, να αρθεί κάθε ανησυχία. ∆εν αποτελεί
κοµµάτι της πολιτικής µας. Αντιθέτως, θα σας διαβεβαιώσει και
ο συνάδελφος στην οµιλία του ότι είναι κόκκινη γραµµή για µας
το αντίθετο.

Άρα, λοιπόν, αφού αυτό το θέµα απασχολεί κατά κύριο λόγο
τους φαρµακοποιούς, όσους φαρµακοποιούς έγραψαν στον
Τύπο, τουλάχιστον όσους είδα, ή όσους πήραν στο Υπουργείο
να διαµαρτυρηθούν ή όσους έβριζαν εµένα και έτυχε να είναι
κάποιος άνθρωπος που µε ξέρει στο φαρµακείο και µου το είπε,
τους πήρα τηλέφωνο και τους είπα «γιατί αυτή η αντίδραση;».
Καταλάβαινα από τη συζήτηση ότι το βασικό τους πρόβληµα
είναι αυτό. Και παρ’ ότι τους διαβεβαιώνουµε για το αντίθετο,
ακόµα το κρατάνε ζωντανό.

Τους λέµε, λοιπόν, ότι αυτό το θέµα θα λυθεί, έχει ήδη λυθεί.
Αν κάτι τους ανησυχεί, και αυτό θα αρθεί. Μετά από όλα αυτά,
δεν επιτρέπεται για θέµατα ωραρίου και τέτοιου είδους θέµατα
να κρατάνε ανθρώπους εβδοµήντα πέντε και ογδόντα ετών στο
δρόµο τρεις και τέσσερις ώρες στην ουρά. Κάνω έκκληση αυτό
να τελειώσει. Την Τρίτη αρχίζει ο κοινοβουλευτικός διάλογος και
δεν νοµίζω ότι υπάρχουν οι προϋποθέσεις για συγκρούσεις
αυτού του επιπέδου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα χρησιµοποιήσω και εγώ και
ο κ. Τιµοσίδης τα όσα µας δίνει ως δυνατότητα ο Κανονισµός,
για να µπούµε σε ειδικά θέµατα. Εγώ θέλω να µιλήσω και για τη
Λάρισα και για άλλα ειδικά θέµατα που έχει η επερώτηση των
συναδέλφων του Κοµµουνιστικού Κόµµατος.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι µε επιστολή του ο
γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδής Βορίδης προς τον
Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πετσάλνικο δηλώνει ότι ορίζεται
στη συζητουµένη επερώτηση ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού η Βουλευτής κ. Ουρανία
Παπανδρέου-Παπαδάκη.

Επίσης, ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας, µε
επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής, κ. Φίλιππο
Πετσάλνικο, ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο για την
προκειµένη συζητούµενη επερώτηση το Βουλευτή Ηρακλείου κ.
Μιχαήλ Κριτσωτάκη.

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας και Βουλευτής Β’ Αθηνών,
κ. Σπυρίδων Χαλβατζής.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ειπώθηκαν και ορισµένες

αλήθειες.
Ασφαλώς, κύριε Υπουργέ, και είµαστε σε αντιπέρα όχθες. Από

τη µία πλευρά είναι η Κυβέρνηση, η Νέα ∆ηµοκρατία, ο ΛΑΟΣ,
που συµφωνείτε απόλυτα σε πάρα πολλά, και στον τοµέα της
υγείας συµφωνείτε και προωθείτε την παραπέρα ιδιωτικοποίηση,
εµπορευµατοποίηση της υγείας, της πρόνοιας, της κοινωνικής
ασφάλισης.

Από την άλλη µεριά βρίσκεται το ΚΚΕ, το οποίο υποστηρίζει
και χθες και σήµερα και αύριο ότι η υγεία είναι κοινωνικό αγαθό
κι όχι εµπόρευµα. Είναι υποχρέωση του κράτους, της εκάστοτε
κυβέρνησης, να παρέχει τις υπηρεσίες υγείας δωρεάν σ’ όλο το
λαό, αναβαθµισµένες και υψηλής ποιότητας. Αυτό βέβαια πριν
από κάποια χρόνια ήταν παραδεκτό και αυτονόητο. Σήµερα αυτό
το αγαθό, αυτή η ανθρώπινη ανάγκη έχει µετατραπεί σε
εµπόρευµα, µε πολύ υψηλά κέρδη για τους µεγαλοκαπιταλιστές.

Η πολιτική σας επιτείνει παραπέρα την εµπορευµατοποίηση.
Με συγκεκριµένα µέτρα, µε συνεχείς περικοπές, µε τη µη
πρόσληψη προσωπικού, µε κατάργηση παροχής φαρµάκων, µε
τη µη πληρωµή των θεσµοθετηµένων πόρων στο ΙΚΑ κι άλλα
ασφαλιστικά ταµεία χειροτερεύει η κατάσταση για τη λαϊκή
υγεία, µε πολλαπλασιασµό των κινδύνων για την ίδια τη ζωή των

εργαζοµένων.
Θα µπορούσα να αναφέρω οκτώ ονόµατα Υπουργών που

πέρασαν από τον τοµέα της υγείας, οι οποίοι πάντα υποστήριζαν
ότι είναι πάνω από είκοσι µία χιλιάδες τα κενά σε νοσηλευτές και
νοσηλεύτριες στο δηµόσιο σύστηµα υγείας και δεν προσλαµβά-
νεται νοσηλευτικό προσωπικό και ιατρικό προσωπικό, σε πολλές
περιπτώσεις. Και την ίδια στιγµή η εµπορευµα-τοποίηση της
υγείας γενικεύεται.

Απέναντι σ’ αυτήν την κατάσταση το ΚΚΕ θέτει ως πρώτη
προτεραιότητα τον ενωµένο, παλλαϊκό αγώνα για δωρεάν
παροχή υπηρεσιών υγείας σε υψηλή ποιότητα, τον αγώνα για την
κατάργηση της ιδιωτικής επιχειρηµατικής δραστηριότητας στον
τοµέα της υγείας. Είµαστε το µοναδικό κόµµα που παλεύουµε σ’
αυτόν τον τοµέα. Αργά ή γρήγορα αυτό θα γίνει πραγµατικότητα,
όσο κι αν πιστεύετε ότι το καπιταλιστικό σύστηµα θα είναι αιώνιο.

Ανέφερε ορισµένες ηµεροµηνίες ο κύριος Υπουργός. Είπε ότι
στις 15 Φεβρουαρίου θα έχει ψηφιστεί ο νέος νόµος. Αυτά που
είδαµε µέχρι τώρα µας δείχνουν ότι το νοµοσχέδιο φέρνει
βαθύτατη ανησυχία όχι µόνο σ’ εµάς, αλλά και στα πλατιά λαϊκά
στρώµατα.

Επίσης, είπε ότι κοστολόγηση-τιµολόγηση έχει να γίνει από το
1991. Μα εσείς, κύριε Υπουργέ, και η Νέα ∆ηµοκρατία κυβερνάτε
αυτά τα χρόνια. Ποιος φταίει;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Και για µας το λέω.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Είπε ακόµη ότι τέλος Μάρτη θα γίνει
η ψηφιοποίηση. Η τεχνολογία είναι ένα τεχνικό πρόβληµα. Το
κύριο ζήτηµα όµως είναι το πώς αυτές οι επιστηµονικές
δυνατότητες αξιοποιούνται, το αν αξιοποιούνται προς όφελος
του λαού, των εργαζοµένων ή των επιχειρηµατιών. Μέχρι σήµερα
µόνο για το λαό δεν γίνεται η αξιοποίηση αυτής της επιστη-
µονικής δυνατότητας.

Επιπλέον ανέφερε ότι τέλος Ιούνη θα γίνει η συζήτηση για τις
συγχωνεύσεις νοσοκοµείων. ∆ηµόσια νοσοκοµεία ήδη αρχίζουν
να συγχωνεύονται και ταυτόχρονα να συρρικνώνονται. Και την
ίδια στιγµή θεριεύουν και γιγαντώνονται οι ιδιωτικές µονάδες
υγείας. Και γιγαντώνονται από τις παροχές του κράτους, από τα
ασφαλιστικά ταµεία, από τις τσέπες των εργαζοµένων. Τα
«τρωκτικά» σήµερα, τα «πιράνχας» χθες, οι σπατάλες είναι
υπαρκτά. Οι κυβερνήσεις φρόντιζαν για την επώαση και για την
ανάπτυξη όλων αυτών των παθογενειών.

Αυτά, όµως, δεν είναι η αιτία. Και δεν είναι πλεονασµός να
ξαναθυµίσουµε κάτι, που βιώνει µε τραγικό τρόπο η εργατική
τάξη, το σύνολο των εργαζοµένων. Και αυτό είναι η τροµακτική
έλλειψη προσωπικού, κυρίως νοσηλευτικού, η έλλειψη
εξοπλισµού και το τελευταίο διάστηµα έλλειψη απλών καθηµε-
ρινών αναλώσιµων στα δηµόσια νοσοκοµεία.

Αυτό είχε ως αποτέλεσµα τµήµατα και κλινικές σε νοσοκοµεία
να υπολειτουργούν ή να έχουν κλείσει, ενώ υπάρχει αύξηση από
χώρο σε χώρο κατά 10% έως 30% της προσέλευσης ασθενών.
Και όσο θα βαθαίνει η καπιταλιστική κρίση το ποσοστό αυτό
µεγαλώνει. Και όσο εσείς περικόπτετε τις δαπάνες για την υγεία,
όσο συνεχίζετε αυτήν τη σκληρή ταξική πολιτική, τόσο θα
φθάνουµε στη µακάβρια διαπίστωση, η οποία ακούγεται όλο και
πιο συχνά: «Όποιος έχει λεφτά µπορεί να ζήσει. Όποιος δεν έχει
λεφτά µπορεί ελεύθερα να πεθάνει». Και πολλοί είναι αυτοί, που
κινδυνεύουν και πεθαίνουν. Φυσικά η εργατική τάξη, οι
εργαζόµενοι παλεύουν και δεν θα επιτρέψουν να επιβεβαιωθεί
αυτή η µακάβρια διαπίστωση.

Οι στόχοι της Κυβέρνησης στο χώρο της υγείας είναι
συγκεκριµένοι: Η µείωση των κρατικών δαπανών στην υγεία, η
µείωση των εισφορών των επιχειρηµατιών στα ασφαλιστικά
ταµεία, η µεταφορά του κόστους υγείας στις πλάτες των
εργαζοµένων, η ενίσχυση -και από τη σηµερινή Κυβέρνηση και
από τις χθεσινές της Νέας ∆ηµοκρατίας- του επιχειρηµατικού
τοµέα της υγείας. Και γνωρίζουµε πολύ καλά όλοι ότι εκτός των
άλλων ο επιχειρηµατικός τοµέας της υγείας είναι αυτός που έχει
διπλάσιο ποσοστό κέρδους από άλλους τοµείς επιχειρηµατικής
δράσης. Είναι, επίσης, στόχος η αλλαγή των εργασιακών
σχέσεων στο χώρο της υγείας, είναι η παραπέρα εµπορευ-
µατοποίηση, ιδιωτικοποίηση της υγείας. Αυτοί οι στόχοι µε
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συγκεκριµένες πολιτικές πρακτικές και µέτρα, καθορίζονται,
εξειδικεύονται και µε το νοµοσχέδιο το οποίο κατατέθηκε χθες
από τον Υπουργό Υγείας.

Σαν ρυθµιστικό παράγοντα σε αυτή τη διαδικασία η
Κυβέρνηση έχει στην πρώτη γραµµή τον ανταγωνισµό και όχι την
ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών. Στα πλαίσια αυτά η νέα
σκληρή πραγµατικότητα, που διαµορφώνεται εξαιτίας της
αντιλαϊκής, σκληρής, ταξικής πολιτικής, που εφαρµόζουν όλες
οι κυβερνήσεις και η σηµερινή πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης
µε πρόφαση το µνηµόνιο, οδηγούν γενικότερα στη ραγδαία
αύξηση της ανεργίας, στη µείωση µισθών, ηµεροµισθίων και
συντάξεων, στην επέκταση των ελαστικών σχέσεων εργασίας,
στη «µαύρη» ανασφάλιστη εργασία. Όλα αυτά έχουν ως άµεσο
αποτέλεσµα τα ασφαλιστικά ταµεία να βουλιάζουν. Και αυτό σε
συνδυασµό µε τις περικοπές της επιχορήγησης του ΙΚΑ από το
κράτος, τα καταστρέφει σχεδόν ολοκληρωτικά.

Αυτή η πολιτική που εφαρµόζει σήµερα η Κυβέρνηση έχει τη
στήριξη της Νέας ∆ηµοκρατίας, όπως είπαµε και του ΛΑΟΣ και
της ∆ηµοκρατικής Συµµαχίας και των άλλων δυνάµεων του
ευρωµονόδροµου. Αυτή, λοιπόν, η πολιτική έχει δραµατικές
επιπτώσεις στη ζωή και την υγεία της εργατικής τάξης, των
πλατιών λαϊκών στρωµάτων συνολικά, αλλά και των εργαζοµένων
στο χώρο της υγείας.

Ασφαλώς αυτή η διαδικασία δεν είναι σηµερινή. Ξεκίνησε
ουσιαστικά από το 1993. ∆εν είναι δηλαδή το µνηµόνιο, το οποίο
επικαλείστε καθηµερινά. Η Συνθήκη του Μάαστριχτ είναι η ρίζα
και η µήτρα όλων αυτών των προβληµάτων που βιώνει σήµερα η
εργατική τάξη, τα πλατιά λαϊκά στρώµατα. Με το νοµοσχέδιο που
κατατέθηκε και στο όνοµα της ίδρυσης του Εθνικού Φορέα
Παροχής Υπηρεσιών Υγείας διαλύετε το ΙΚΑ και τα άλλα
ασφαλιστικά ταµεία. Και διαλύετε ό,τι έχει αποµείνει ως
κοινωνικός χαρακτήρας στην κοινωνική ασφάλιση.

Χαρακτηριστικά, πενήντα εννέα µονάδες του ΙΚΑ κλείνουν και
οι ασφαλισµένοι θα πηγαίνουν –λέει- στα κέντρα υγείας τα οποία
σήµερα δεν υπάρχουν παντού. Την ίδια περίοδο απολύθηκαν
πάνω από χίλιοι γιατροί στο ΙΚΑ, όπου εργάζονταν µε συµβάσεις.
Επίσης, απολύθηκαν χιλιάδες άλλοι εργαζόµενοι συµβασιούχοι
στο ΙΚΑ. Την ίδια στιγµή τα µόνα κονδύλια που αυξήθηκαν –έως
και 35%- στο χώρο της υγείας είναι αυτά που σχετίζονται µε την
πληρωµή σε ιδιωτικές εταιρείες φύλαξης, καθαριότητας και
σίτισης, δηλαδή όσες πληρωµές είναι για ιδιωτικές επιχειρήσεις
αυτές γίνονται.

Όλα αυτά που συµβαίνουν µε τις απολύσεις σε συνδυασµό µε
τις συνταξιοδοτήσεις –και χωρίς βεβαίως κάλυψη των κενών µε
προσλήψεις- επιδείνωσαν παραπέρα την κατάσταση στο ΙΚΑ.
Λίστες αναµονής υπήρχαν ανέκαθεν στο ΙΚΑ. Τώρα, όµως, η
κατάσταση γίνεται εξοργιστική. Είναι προσβολή της ανθρώπινης
προσωπικότητας, προσβολή της ανθρώπινης αξιοπρέπειας να
περιµένουν έως και τριακόσιες µέρες ασφαλισµένοι στο ΙΚΑ να
πάνε να εξεταστούν. Τριακόσιες ηµέρες! Αυτά, κυρία
Παπανδρέου, δηµοσιεύτηκαν πρόσφατα σε εφηµερίδες, δεν
διαψεύστηκαν και δεν είναι τυχαία.

Στο ΙΚΑ ο κρατικός προϋπολογισµός, έστω και στα χαρτιά,
έδινε το 1% του ΑΕΠ. Σήµερα στον εθνικό φορέα παροχής
υπηρεσιών υγείας δίδεται το 0,7% του ΑΕΠ και σήµερα το
κράτος χρωστά 12.000.000.000 –το είπε ο εισηγητής µας
προηγουµένως- θεσµοθετηµένα. Αυτή, λοιπόν, δεν είναι σκληρή
ταξική πολιτική;

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος αγωνίζεται για την πλήρη
κάλυψη των δηµόσιων νοσοκοµείων, των κέντρων υγείας, όλων
των φορέων υγείας µε µαζικές προσλήψεις, µε σχέση εργασίας
µόνιµης, πλήρους και αποκλειστικής απασχόλησης. Παλεύουµε
για τη µονιµοποίηση όλων των επικουρικών γιατρών, των
νοσηλευτών, των εργαζοµένων µε µπλοκάκια και των
συµβασιούχων. Παλεύουµε για τη συνεχή αναβάθµιση του τοµέα
της υγείας.

Γνωρίζετε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όπως γνωρίζει πολύ
καλά και η Κυβέρνηση, τις θέσεις του ΚΚΕ. Αγωνιζόµαστε όχι
µόνο στον τοµέα της υγείας, αλλά συνολικά για την ανατροπή
της εφαρµοζόµενης αντεργατικής και αντιλαϊκής πολιτικής.
Παλεύουµε για την αλλαγή των συσχετισµών µέχρι το επίπεδο

της εξουσίας, για τη λαϊκή εξουσία. Ωστόσο δεν παραπέµπουµε
κανένα πρόβληµα –και πολύ περισσότερο τα προβλήµατα
υγείας- στο µέλλον, το µέλλον το οποίο θα έρθει έτσι και αλλιώς.

Αγωνιζόµαστε σήµερα µαζί µε όλο το λαό για την κινητοποίηση
ευρύτερων εργατικών λαϊκών δυνάµεων, ώστε να βελτιώνεται
καθηµερινά η ζωή της εργατικής τάξης των λαϊκών στρωµάτων.
Παλεύουµε και στον τοµέα υγείας και θα συνεχίσουµε να
παλεύουµε, ώστε να γίνουν πράξη οι πραγµατικές ανάγκες του
λαού.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σπύρο Χαλβατζή.
Ο κ. Μπεντενιώτης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

ΠΑΣΟΚ, µου ζήτησε να µιλήσει τελευταίος. Το Προεδρείο
συµφωνεί και από ό,τι βλέπω συµφωνούν και οι άλλοι
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι.

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
∆ηµοκρατίας και Βουλευτής Ευβοίας, κ. Μαρκόπουλος για έξι
λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, η επερώτηση των συναδέλφων του ΚΚΕ
µε τις όποιες διαφορετικές απόψεις έχουµε για το χώρο της
υγείας και τον τρόπο, µε τον οποίο βλέπουµε τις υπηρεσίες, µας
δίνει την ευκαιρία να κάνουµε µια κουβέντα σε αυτήν την
Αίθουσα εν όψει των επερχοµένων αλλαγών, τις οποίες ο κύριος
Υπουργός ανακοίνωσε πριν από λίγο.

Προσπαθώντας να οργανώσω την εξάλεπτη αγόρευσή µου για
ένα τόσο µεγάλο θέµα, θέλω να πω ότι θα ασχοληθώ µόνο µε
τρία ζητήµατα. Το ένα έχει να κάνει µε την κορυφαία στρατηγική,
την οποία έχει αναλάβει η Κυβέρνηση µέσω µνηµονίου, να
µειώσει εκ των πραγµάτων το κόστος της υγείας, δηλαδή την
ποσόστωση του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος.

Κύριε Υπουργέ, και µόνο µε την ανακοίνωση της νέας
κοστολόγησης των ιατρικών πράξεων και τη νέα τιµολόγηση, που
πράγµατι έχει να γίνει από το 1991 –κακώς, έχετε δίκιο ότι πρέπει
να γίνει, δεν το παλεύω αυτό- πρέπει να σας πω ότι αυτοµάτως
όταν αυτό γίνει, το κόστος των παρεχοµένων υπηρεσιών θα
ανέβει αισθητά.

Εποµένως, η µείωση, την οποία έχει δεσµευθεί η Κυβέρνησής
σας να κάνει, πρέπει να είναι σε ποσοστό και σε απόλυτο αριθµό
πολύ µεγαλύτερη από αυτή, που έχετε τώρα.

Πώς θα την κάνετε; Πού θα φθάσουν, δηλαδή, σε κόστος και
εποµένως και σε κοινωνική απόδοση, οι υπηρεσίες της υγείας
στον τόπο, όταν θα αυξήσουµε το γενικό κόστος και πρέπει να
κατεβάσουµε ακόµα παρακάτω αυτό που πρέπει να
αφαιρέσουµε, για να φθάσουµε εκεί που έχουµε συµφωνήσει;

Προφανώς ένας από τους τρόπους είναι και η συγχώνευση
νοσοκοµείων. Στην πραγµατικότητα, όµως, κύριε Υπουργέ,
προσπαθώντας να βαθµολογήσετε -µε τον τρόπο που δεν µας
είπατε, αλλά βεβαίως θα τον δούµε όταν θα έρθει η ώρα- τα
νοσοκοµεία της χώρας, πρέπει να µας πείτε ποιο είναι το αξιακό
σύστηµα µε το οποίο βαθµολογείται ένα νοσοκοµείο. Γιατί,
προφανώς δεν περιµένετε ένα νοσοκοµείο να είναι κερδοφόρο.
Είναι, λοιπόν, αυτό, το οποίο µετράτε στην απόδοσή του για το
πώς και σε ποιο βαθµό αποδίδει τις υπηρεσίες υγείας στον τόπο,
στον οποίο βρίσκεται.

Σας ερωτώ: Τι συγχωνεύσεις θα κάνετε σε επίπεδο
περιφέρειας, όταν τα περισσότερα αιτήµατα, που έχουµε και
έχετε, είναι η µετατροπή κέντρων υγείας σε µικρά νοσοκοµεία,
όταν στην πραγµατικότητα στην περιφέρεια τα περισσότερα
νοµαρχιακά νοσοκοµεία δεν έχουν καν το σύνολο των απολύτως
απαραίτητων ειδικοτήτων και εποµένως κλινικών, για να
νοσηλεύσουν το τραύµα και το επείγον περιστατικό, δηλαδή τη
στοιχειώδη δευτεροβάθµια περίθαλψη;

Πρέπει εκ των πραγµάτων να την εξασφαλίσετε. ∆εν µπορείτε
να σώζετε έναν ασθενή, µεταφέροντάς τον µε το ΕΚΑΒ. Ξέρετε
πολύ καλά ότι στο οξύ περιστατικό και ειδικά στο τραύµα και στο
τροχαίο η πρώτη µισή ώρα µε µία ώρα είναι, αυτή που φθάνει για
να χάσουµε τους µισούς ασθενείς.

Άρα πρέπει να αυξήσετε τις κλινικές στα νοµαρχιακά
νοσοκοµεία. Άρα δεν µπορείτε να κάνετε συγχωνεύσεις στην
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περιφέρεια. Τι θα κάνετε; Πώς θα το κάνετε αυτό; Βλέπουµε
προϋπολογισµούς νοσοκοµείων στην περιφέρεια για το τρέχον
έτος ψαλιδισµένους κατά 50%. Πείτε µας, λοιπόν, σε αυτή την
Αίθουσα, ακόµα και εάν δεν είστε απολύτως έτοιµοι, τι περίπου
σχεδιάζετε;

Φοβούµαστε ότι πάµε όχι για έναν εκσυγχρονισµού του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας, αλλά πάµε για µια απόλυτη
οπισθοδρόµηση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και κυρίως
πάµε για υπερσυγκέντρωση των ασθενών της δευτεροβάθµιας
περίθαλψης στο κέντρο της Αθήνας, της Θεσσαλονίκης και όπου
υπάρχουν πανεπιστηµιακά νοσοκοµεία. Αυτό ζηλεύετε; Αυτό
επιδιώκετε; Μα, αυτό αποτελεί τη µεγαλύτερη ταλαιπωρία του
κοινού για το αγαθό της υγείας, για το οποίο έχει πληρώσει
χρόνια.

∆εν σας παλέψαµε, δεν αντιπαρατεθήκαµε. Σας στηρίξαµε
στην περικοπή των φαρµάκων, σας στηρίξαµε στις προµήθειες,
σας στηρίξαµε στο οριζόντιο κοστολόγιο, αυτό το οποίο ορθώς
προσπαθήθηκε και από την προηγούµενη Υπουργό και από εσάς.

Εδώ, όµως, φθάνουµε σ’ ένα τέλµα και σ’ ένα τέρµα,
παρακάτω από το οποίο δεν µπορούµε να επιτρέψουµε να
προχωρήσουµε, γιατί πλέον είναι εναντίον του κοινωνικού
συνόλου. Εδώ, λοιπόν, έχετε ένα στοίχηµα, το οποίο το έχετε
βάλει µόνοι σας στον εαυτό σας σαν Κυβέρνηση και πρέπει να
δώσετε και απαντήσεις.

Ένα δεύτερο θέµα το οποίο θέλω να θίξω, είναι αυτό που
είπατε για τη λειτουργία των νοσοκοµείων και τα θεραπευτικά
πρωτόκολλα. Κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχουν θεραπευτικά
πρωτόκολλα στη χώρα και εάν υπάρχουν σποραδικά σε
ορισµένες ασθένειες, δεν τηρούνται. Το Κεντρικό Συµβούλιο
Υγείας δεν έχει λάβει οδηγίες να παράγει θεραπευτικά
πρωτόκολλα για όλες αυτές τις οµάδες των ασθενειών, που
υπάρχουν.

Άρα είστε πολύ πίσω από τα γεγονότα. Και όταν έρθει η ώρα
να ψαλιδίσετε και άλλο τους προϋπολογισµούς των
νοσοκοµείων, δεν µπορείτε να το κάνετε µε επιστηµονικό τρόπο,
όπως επιτάσσει ο ευαίσθητος τοµέας της υγείας. Θα τον κάνετε
και εκεί οριζόντια. Και βέβαια, θα τον κάνετε λάθος. Θα βρείτε
µπροστά σας αντιδράσεις.

∆εν σώζεται η απόδοση των χρηµάτων της ποσόστωσης του
Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος, που χορηγείται για την υγεία,
στην απόδοση µε οριζόντιες περικοπές, σώζεται µονάχα µε
σωστή λειτουργία των δηµόσιων νοσοκοµείων και µε επιτήρηση
των ιδιωτικών.

Είπατε κάτι για τις µικρές ιδιωτικές κλινικές. Θέλω να σας πω,
γνωρίζοντας πολύ καλά και σαν γιατρός τον χώρο της υγείας,
ότι πάρα πολλές από αυτές τις µικρές κλινικές, που µπορεί να
χρειάζονται κάποιο εκσυγχρονισµό, υπηρετούν ένα σοβαρότατο
έλλειµµα του κράτους, της πολιτείας για τη νοσηλεία και
περιποίηση αναπήρων, υπερηλίκων και ανθρώπων που δεν έχουν
πως αλλιώς να ανταπεξέλθουν στην καθηµερινότητα.

Μη φαντάζεστε ότι οι µικρές κλινικές µπορούν να παλέψουν
τις µεγάλες στην απόδοση δευτεροβάθµιας ή τριτοβάθµιας
περίθαλψης.

Καλύπτουν, όµως, κενά της πολιτείας και έχουµε υποχρέωση
να τα συντηρήσουµε για τους ανήµπορους, τους φτωχότερους
και αυτούς που δεν µπορούν να περιποιηθούν τον εαυτό τους.
Και δεν έχετε δικαίωµα σε αυτήν την κατεύθυνση αυτό να το
εξαιρέσετε.

Αν πρέπει να κάνετε κάτι για να έχουµε καλύτερη ποιότητα, να
το κάνετε. Αν, όµως, το κάνετε για άλλο λόγο ή για να υπηρετηθεί
σωστά ο ανταγωνισµός, θέλω να σας πω ότι, όπως το φάρµακο
δεν είναι εµπόρευµα και οι υπηρεσίες υγείας δεν είναι
εµπόρευµα. Και εκεί δεν χωράει ανταγωνισµός, χωράει κοινωνική
απόδοση.

Τη δύσκολη, λοιπόν, άσκηση την οποία έχετε, να περικόψετε
αναγκαστικά από αυτά που δεν έχουµε στον τόπο, πρέπει να την
κάνετε µε έναν τρόπο, ούτως ώστε οι πολίτες να µη νιώσουν ότι
µπορεί να µειωθεί η προστασία της οµπρέλας του κράτους σε
αυτούς. Και σε αυτό δεν δίνετε µόνος σας εξετάσεις. ∆ίνει
εξετάσεις όλο το πολιτικό σύστηµα. ∆εν δίνετε µόνο εσείς
εξετάσεις, γιατί αυτό που µπορεί να συµβεί, αν συµβεί, που δεν

θέλουµε να συµβεί έτσι κατά πώς πάνε τα πράγµατα, θα γυρίσει
και θα µας τραυµατίσει πολιτικά, γιατί θα βγει από αυτή την
Αίθουσα. Και δεν αξίζει να µονοµαχήσουµε εδώ για το αγαθό της
υγείας, αξίζει να πολεµήσουµε µαζί για µία καλύτερη ποιότητα.

Όµως, αυτό δεν µπορεί να γίνει µόνο κοιτάζοντας τα νούµερα.
Πρέπει εκ των πραγµάτων να κοιτάξουµε -να κοιτάξετε, αν µου
επιτρέπετε- και την ποιότητα που βρίσκεται πίσω από τα
νούµερα, ποιότητα που είναι απόλυτα προσαρµοσµένη στον 21ο
αιώνα, τον οποίο ζούµε, τον οποίο περνάµε. Και οι αλλαγές οι
οποίες θα προκύψουν µε τη δική σας απόφαση και µε την
κουβέντα που θα κάνουµε εδώ, πρέπει να ξέρετε ότι θα
χαρακτηρίσουν τον τοµέα υγείας για πολλές δεκαετίες.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαρκόπουλο.
Καλείται τώρα η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Λαϊκού

Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ουρανία Παπανδρέου-Παπαδάκη -
της Ευβοίας πάλι, δηλαδή, ενδιαφέρουσα η διαδοχή- να λάβει το
λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τέσσερις στους έξι
Βουλευτές είναι γιατροί στην Εύβοια, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η Εύβοια έχει την
τιµητική της.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Να συµπληρώσω ότι όντως, κύριε Υπουργέ, οι τέσσερις στους
έξι Βουλευτές της Εύβοιας είµαστε γιατροί και η Χαλκίδα
στερείται νοσοκοµείου.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Το λέτε για καλό αυτό, πιστεύετε;

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Όχι. Ακριβώς, λέω ότι
και όλοι µας έχουµε ενδιαφερθεί, αλλά θα το πω: ∆εν µας
ακούτε, κύριε Υπουργέ. Το Νοσοκοµείο της Χαλκίδος -και πριν
µπω στο θέµα µου, αφού, λοιπόν, ετέθη- έχει δύο φορές
θεµελιωθεί.

Ακούστε το, κύριε Υπουργέ, γιατί πρέπει να το µάθετε. Επί
Σηµίτη χάνεται ο θεµέλιος λίθος. Έρχεται ο κ. Αβραµόπουλος,
ξαναθεµελιώνει. Χάνεται για δεύτερη φορά ο θεµέλιος λίθος του
Νοσοκοµείου της Χαλκίδος, που πλέον είναι το Γεφύρι της
Άρτας. Θέλω να παρακολουθήσετε την πορεία του.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Το οικόπεδο χάθηκε, όχι ο
θεµέλιος λίθος.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Μα, έτσι είναι, κύριε
Μαρκόπουλε. Να λέµε τα πράγµατα όπως είναι.

Τελικά βρέθηκε µία λύση τώρα και ξέρετε πού έχουµε
σκοντάψει; Στο ότι το δηµόσιο δεν τα βρίσκει µεταξύ του,
δηλαδή, το δηµόσιο µε το Υπουργείο Εθνικής Αµύνης έχει
κάποιες οικονοµικές διαφορές και το χειρότερο είναι ότι µας
βάζει η προκάτοχός σας το νοσοκοµείο στο ΕΣΠΑ και η
περιφερειάρχης βγάζει αυτό το νοσοκοµείο από το ΕΣΠΑ µε
αποτέλεσµα, λοιπόν, αυτή τη στιγµή να ντρεπόµαστε να
βλέπουµε -εγώ τουλάχιστον έτσι νιώθω, να ντρέποµαι να βλέπω-
τους πολίτες της Εύβοιας, καθώς µε το υπάρχον νοσοκοµείο
προσβάλλεται ο ευβοϊκός λαός, δεν έχει µονάδα εντατικής
νοσηλείας και δεν έχει ούτε καν αυτή τη στοιχειώδη ΜΕΘ.

Ήταν παρένθεση αυτό, αλλά νοµίζω ότι πρέπει να το γνωρίζετε
και περιµένουµε ειλικρινά από εσάς άµεση απόφαση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την πολύ επίκαιρη και πάντα
επίκαιρη, θα έλεγα, επερώτηση του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος, επαναφέρεται ένα θέµα που πάντα θα είναι πάντοτε
επίκαιρο, γιατί δεν µπορεί να µην είναι, γιατί αναφέρεται στη
δηµόσια υγεία, γιατί αναφέρεται στην υγεία, στην υγεία του
λαού, στην υγεία όλων µας, που, βεβαίως, έχει απαξιωθεί. Και
για τα µεγάλα προβλήµατα που αντιµετωπίζει το δηµόσιο
σύστηµα υγείας διαχρονικά πρέπει να αναζητήσουν τις ευθύνες
τους τόσο στη Νέα ∆ηµοκρατία όσο και στο ΠΑΣΟΚ, τα δύο
κόµµατα που µας κυβέρνησαν και συνεχίζουν να µας κυβερνούν.

Όµως, πριν αναφερθώ στο θέµα µας, θα ήθελα εδώ να
υπενθυµίσω στους εκλεκτούς συναδέλφους του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος, γιατί πιστεύω ότι µάλλον το έχουν ξεχάσει ή
δεν θέλουν να το θυµούνται -δεν έχει σηµασία αν θέλετε αυτό- το
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εξής.
Αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι, εµείς ούτε κυβερνήσαµε µέχρι

τώρα ούτε συγκυβερνήσαµε. Έτσι, γιατί µας αποδίδετε έστω και
στοιχειώδεις ευθύνες; Νοµίζω ότι αυτές αλλού πρέπει να τις
ψάξετε και πιθανώς και στο δικό σας το κόµµα. Θεωρώ, δηλαδή,
τουλάχιστον άδικο –για να µην πω, συκοφαντικό- να µας
κατηγορείτε και να µας επιρρίπτετε τις ίδιες ευθύνες για το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας ή για την κατάσταση της υγείας της
χώρας µας.

Για να λέµε τα πράγµατα όπως είναι, η αλήθεια είναι αλλού.
Λυπάστε και ενοχλείστε, κύριοι του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας! Και θα έλεγα, ιατρικά πλέον, ότι διακατέχεστε και από
εµµονές, γιατί οι θέσεις και οι τοποθετήσεις του κόµµατός µου
και οι καθηµερινές παρεµβάσεις µας και του Προέδρου µας, του
Γιώργου Καρατζαφέρη, βρίσκουν ευτυχώς καθηµερινή δικαίωση
και αγκαλιάζονται από όλους τους πολίτες, ανεξαρτήτως αν
ψηφίζουν ή όχι το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό.

Φιλικά, λοιπόν, θέλω να σας ευχηθώ να έχετε καλό κουράγιο,
για να µας ακούτε και να µη δηµιουργείτε προβλήµατα στον
εαυτό σας!

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Τώρα έρχοµαι σε σας, κύριε Υπουργέ. Κατάλαβα ότι στους
δεκαοκτώ µήνες που έχουν περάσει, όσον αφορά το χώρο της
υγείας, εµείς τουλάχιστον σαν πολιτεία, σαν πολίτες, σαν γιατροί
που παρακολουθούµε αυτό το θέµα δεν έχουµε δει κάτι θετικό.
Όµως και εσείς, µε την παρουσίαση σήµερα του καινούργιου
νοµοσχεδίου, λέτε ότι µέσα στο επόµενο εξάµηνο θα δούµε αυτά
που περιµένουµε στο χώρο της υγείας και αναγνωρίζετε έτσι ότι
οι δεκαοκτώ µήνες που πέρασαν, πραγµατικά ήταν…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): ∆εκαέξι µήνες έχουν περάσει. Και έγιναν
πράγµατα! Στο ίδιο το νοσοκοµείο!

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Κύριε Υπουργέ,
ξέρετε ότι σαν γιατρός έχω πάντοτε µία θετική τοποθέτηση σε
ό,τι καλό γίνεται στην υγεία και έχετε δει ότι η κριτική µας είναι
πάντοτε καλόπιστη. Όµως, ειλικρινά, ψάχνοντας δεν µπορώ να
βρω µέχρι τώρα ένα θετικό πρόσηµο σε κάτι που να έχει γίνει
στο χώρο της υγείας αυτούς τους δεκαέξι µήνες. Η
προηγούµενη Υπουργός µας είχε πει ότι µέχρι τέλος του χρόνου
–το ένα πακέτο σε τρία, θα τα θυµάστε, έφερνε το ένα, έφερνε
το άλλο- θα είχαµε το νοµοσχέδιο.

Ας ελπίσω, τουλάχιστον, ότι στο επόµενο εξάµηνο, αν δεν σας
αναδοµήσουν και εσάς, θα έχουµε κάτι θετικό. ∆ιότι εκεί είναι το
ζητούµενο, κύριε Υπουργέ! Ξεκινάµε κάτι, τελειώνει κάπου. Το
µόνο νόµο που ψηφίσαµε, για τον οποίο εγώ ντρέποµαι, είναι ο
αντικαπνιστικός νόµος. Και πολύ κάνατε και είπατε «ας τον δούµε
αυτό το νόµο να εφαρµόζεται στη Βουλή των Ελλήνων».

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κυρία συνάδελφε, δεν συµφωνείτε ότι τον
παραβιάζουµε το νόµο;

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Μα, απολύτως!
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Πρώτα, εδώ µέσα!
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Και λέω, ας

ξεκινήσουµε να τον εφαρµόζουµε στη Βουλή των Ελλήνων!
Συµφωνώ απολύτως, κύριε Υπουργέ!

Θα ξεκινήσω από ένα θέµα…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρία Παπανδρέου,

έχετε ήδη ολοκληρώσει.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Μισό λεπτό µόνο,

κύριε Πρόεδρε. Είχα συζήτηση που δεν αφορούσε το
συγκεκριµένο θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ναι, αλλά παρήλθε ο
χρόνος. Σας παρακαλώ πολύ να οργανώσετε το κλείσιµο της
οµιλίας σας.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Θα είµαι πάρα πολύ
σύντοµη. Τελειώνω σε µισό λεπτό.

Κύριε Υπουργέ, όσον αφορά στις ουρές στα εξωτερικά ιατρεία
–ο συνάδελφος κ. Τιµοσίδης είναι συνάδελφος και ξέρει από τις
ουρές- θα παρακαλούσα εσάς να πάτε στα εξωτερικά ιατρεία…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Μόνο εκεί πηγαίνω, κυρία συνάδελφε!

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: …και να δείτε, τώρα
που αρχίζουν οι γρίπες, τι σηµαίνει «ουρές στα εξωτερικά
ιατρεία».

Γιατί συµβαίνει αυτό, κύριε Υπουργέ; ∆εν υπάρχει στοιχειώδης
πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, για να µπει ένα «φίλτρο». Και
υπάρχουν µελέτες ότι το 70%-80% των περιστατικών στα
εξωτερικά ιατρεία είναι χρόνια, γιατί δεν υπάρχει το «φίλτρο».
∆εν λειτουργεί η πρωτοβάθµια υγεία, κύριε Υπουργέ. ∆εν
υπάρχουν κέντρα υγείας. ∆εν υπάρχει ΙΚΑ να λειτουργεί. ∆εν
υπάρχει αγροτικό ιατρείο να λειτουργεί. Τίποτα δεν λειτουργεί,
µε αποτέλεσµα οι άνθρωποι να τρέχουν στα εξωτερικά ιατρεία
και το 70%-80% των περιστατικών αυτών να είναι χρόνια
περιστατικά!

Για το νοµοσχέδιο που έχετε φέρει δεν θα αναφερθώ σήµερα
βεβαίως, γιατί ο χρόνος µου είναι περιορισµένος. Εµείς θα το
µελετήσουµε και θα τοποθετηθούµε. Εκείνο όµως πoυ έχω να
σας πω είναι: Τολµήστε, ο χώρος της υγείας ασθενεί και πρέπει
να τον αντιµετωπίσετε αναλόγως.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς, κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης, Βουλευτής Ηρακλείου.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε δεν ξέρω αν θα
µπορέσω κι εγώ όπως οι προηγούµενοι συνάδελφοι να
χρησιµοποιήσω και το χρόνο από τη δευτερολογία µου, γιατί
έχουν µπει πολλά ζητήµατα και νοµίζω ότι πήρε έναν άλλο
χαρακτήρα η συζήτηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Κριτσωτάκη, δεν
έχετε δευτερολογία σύµφωνα µε τον Κανονισµό. Άρα δεν
µπορείτε να την χρησιµοποιήσετε αφού δεν υπάρχει.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Επειδή έγινε σε άλλους
συναδέλφους, γι’ αυτό το λέω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Τίποτα δεν µπορεί να
γίνεται πέραν του Κανονισµού. Σας παρακαλώ πρέπει να
σεβόµαστε το χώρο τον οποίο υπηρετούµε.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Να τον σεβαστούµε.
Άκουσα το σχεδιασµό, τον προγραµµατισµό και το

χρονοδιάγραµµα που παρουσίασε ο κύριος Υπουργός και θέλω
να πω ότι υπάρχει ένας διάλογος, ένας διάλογος στον οποίο
συµµετέχει και µέρος των εργαζοµένων και µάλιστα όχι των
τελευταίων αλλά κάποιων που τραβάνε το κάρο στο χώρο της
υγείας! Ήταν η πανιατρική χθεσινή απεργία, η οποία νοµίζω ότι
δεν είναι µία συντεχνιακή απεργία αλλά είναι αιτιολογηµένη και
αφορά πολλά πράγµατα απ’ αυτά που δεν είναι έτσι, όπως τα
παρουσίασε ο κύριος Υπουργός.

Είχε πει ο κύριος Υπουργός ότι από 1/1/2010 θα πληρώνονται
σε πραγµατικό χρόνο οι προµηθευτές κι ενώ είπαµε «ναι» -είναι
σωστό δεν είναι λάθος αυτό- βλέπουµε ότι έβαλε ως
προϋπόθεση τις ιδιωτικές εταιρείες οι οποίες εισέρχονται στο
χώρο και νοµίζω ότι είναι στην κατεύθυνση της κυβερνητικής
πολιτικής εκείνης δηλαδή που πηγαίνει στη διολίσθηση προς την
ιδιωτικοποίηση µε διάφορους τρόπους, διότι δεν θέλει να το πει
κατευθείαν και φανερά.

Θα µιλήσω ακόµα για τον αντικαπνιστικό που ψηφίστηκε εδώ.
Τι κάνατε τόσο καιρό; Έρχεστε µε µία απέραντη ευκολία σαν να
φταίνε οι άλλοι. Ποιος φταίει επιτέλους; Αν δεν κυβερνάτε εσείς
ποιος κυβερνάει; Και θα σας πω ότι σας είχαµε παρατηρήσει τότε
ότι φέρατε ένα νόµο που τον θεωρείτε και είναι σοβαρός. Είναι
θέµα δηµόσιας υγείας κι όχι διαµάχης µεταξύ καπνιστών
αντικαπνιστών, καπνίζω δεν καπνίζω εν πάση περιπτώσει. Η
δηµόσια υγεία λοιπόν είναι σοβαρό ζήτηµα. Τώρα τον έχετε
αυτόν το νόµο σε αχρηστία, τον χρησιµοποιήσατε λίγο και
προεκλογικά στις εκλογές της Τοπικής Αυτοδιοίκησης και τώρα
µιλάτε σαν να φταίνε οι άλλοι. Αυτό νοµίζω ότι δεν είναι σωστό
και πρέπει να σταµατήσει κάποια στιγµή.

Θα πω µία κουβέντα για µια διαφορά που έχουµε κι όχι για να
προσδιοριστούµε ως διαφορετικοί µε τους υπόλοιπους.
Πράγµατι και είχατε δίκιο σ’ αυτό, ήσασταν ξεκάθαρος, κύριε
Υπουργέ, ότι από τη µία µεριά είναι η δική σας πολιτική, από την
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άλλη πλευρά είναι η πολιτική του ΚΚΕ και βάλατε και ορισµένα
πράγµατα για αυτές τις διαφορές.

Θα πω λοιπόν, ξεκινώντας ότι από τη γενική κρίση -όχι από την
κρίση του συστήµατος της υγείας- που είναι παγκόσµια κι αυτό
αποδεικνύει, για να µην πω πολλά, ότι είναι κρίση του
συγκεκριµένου συστήµατος του καπιταλισµού, ότι οι ιδιοµορφίες
που παρουσιάζονται εδώ στην κρίση, στην Ελλάδα,
αποδεικνύουν ότι στην Ελλάδα έχουµε και µία κρίση πέρα του
συστήµατος, την κρίση της διαχείρισης, όπως αυτή έγινε από το
δικοµµατισµό όλα αυτά τα χρόνια για την οποία έχετε εσείς και
η Νέα ∆ηµοκρατία τις ευθύνες τις διαχειριστικές, τις πολιτικές
δηλαδή της διαχείρισης του συστήµατος.

Αυτό το λέω για να σας πω ότι εµείς δεν αφήνουµε επ ουδενί
το πρώτο, ότι δηλαδή είναι του συστήµατος και καθαρά πολιτικές
οι ευθύνες για τη γενική κρίση και δεν χαρίζουµε επ’ ουδενί το
δεύτερο τις διαχειριστικές.

Και στο πρώτο και στο δεύτερο, αναγνωρίζοντας ποιο είναι το
βαρύτερο αναγνωρίζουµε ότι και το άλλο είναι σοβαρό και αυτό
θέλω να σας πω ότι είναι και µία διαφορά που έχουµε απέναντι
σ’ αυτό που λέτε εσείς, απέναντι στη δική σας πολιτική, της Νέας
∆ηµοκρατίας και του ΛΑΟΣ απέναντι στο ΚΚΕ.

Η δική µας πολιτική γέρνει -και δεν το λέω αυτό για να δείξω
κάτι άλλο αλλά το λέω γεωγραφικά- προς τη µία πλευρά και έχει
αυτήν τη διαφορά ότι δεν χαρίζουµε τίποτα και θα φέρω ένα
παράδειγµα.

Όταν εσείς µας λέτε για την ηλεκτρονική συνταγογράφηση ή
για τα θεραπευτικά πρωτόκολλα λέµε «ναι». Το πρόβληµα ξέρετε
ποιο είναι; Ότι µέσα σ’ αυτήν τη δική σας πολιτική η οποία
πηγαίνει προς την ιδιωτικοποίηση, αυτά χρησιµοποιούνται σε
εκείνη την κατεύθυνση και γι’ αυτό για πράγµατα για τα οποία
εµείς θα λέγαµε «ναι» και για την ηλεκτρονική συνταγογράφηση
και για τα υπόλοιπα, λέµε τελικά «όχι». Είναι το ζήτηµα του πώς
θα χρησιµοποιείται, σε ποια κατεύθυνση.

Αυτή είναι µια διαφορά. Αυτή, όµως, η διαφορά δεν εµποδίζει
να είµαστε σε µια συγκεκριµένη κατεύθυνση και να έχουµε
συγκεκριµένες δράσεις µε την άλλη πλευρά, δηλαδή την πλευρά
της Αριστεράς στην οποία ανήκουµε έτσι και αλλιώς.

Θα σας πω, λοιπόν, πως ό,τι µας είπατε έχει µια τελική κρίση.
Θα πάρω ένα προηγούµενο παράδειγµα. Μας λέγατε για την
εργασία, τα εργασιακά και όλα τα υπόλοιπα πόσο καλά είναι. Σας
λέω τώρα εγώ εκ του αποτελέσµατος ότι θα µπορούσε κανείς να
πει µε µια λαϊκή έκφραση ή και µε ένα τίτλο κινηµατογραφικής
ταινίας «Κοίτα, τι έκανες στα εργασιακά!». Καταργήσατε το
οκτάωρο και θα κάνετε και στην υγεία αυτό που κάνατε στα
εργασιακά και στα υπόλοιπα.

Αυτό το λέω, για να σας πω στο λίγο χρόνο που έχω…
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, η αλήθεια είναι ότι δεν πρόλαβα να πω τίποτα.

Παίρνω «µηδέν» στη διαχείριση του χρόνου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έχετε ακόµη ένα λεπτό,

κύριε συνάδελφε.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: ∆εν είναι αρκετό, αλλά θα σας πω το

εξής: Εµείς, παρά τις ασάφειες στον τρόπο της αποτύπωσης των
κονδυλίων στο φετινό προϋπολογισµό, έχουµε δεδοµένη τη
µείωση των δαπανών στην υγεία κατά 1, 4 δισεκατοµµύριo ευρώ.

Θα σας πω ότι από το ποσό αυτό τα 568 εκατοµµύρια αφορούν
στις ήδη ισχύουσες περικοπές, στις αµοιβές των εργαζοµένων,
ενώ 840 εκατοµµύρια σχετίζονται άµεσα µε τις λειτουργικές
δαπάνες των νοσοκοµείων.

Όµως, θα σας πω και ένα άλλο στοιχείο και κάντε µόνοι σας τη
σύγκριση: Οι δαπάνες αυξάνονται συνολικά και η χώρα µας, µε
στοιχεία του ΟΟΣΑ, έχει 21 δισεκατοµµύρια ευρώ, εκ των οποίων
τα περισσότερα είναι ιδιωτικές δαπάνες. Οι ιδιωτικές δαπάνες
αυξάνονται και οι δηµόσιες µειώνονται.

Αυτό τι σηµαίνει; Πηγαίνουµε στην ιδιωτικοποίηση. Μην το
διαψεύδετε, γιατί τα στοιχεία το µαρτυρούν.

Ήθελα να µιλήσω και για ένα άλλο θέµα, γιατί εµείς έχουµε
προτάσεις, τις οποίες γενικώς θα καταθέσω. Όχι ότι θα τις
ακολουθήσετε, αλλά για να µη µας λέτε ότι δεν έχουµε
προτάσεις.

Θα αναφερθώ, λοιπόν, στο µέγα θέµα του «ΝΤΥΝΑΝ».
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου

οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, θέλω ένα λεπτό, γιατί το θέµα του «ΝΤΥΝΑΝ»,

που είναι από µόνο του σοβαρό, είναι πολύ πιο σοβαρό, εάν
δούµε προς τα πού πηγαίνει η λογική -η δική σας και η λογική
εκείνων που κινούν τα νήµατα, δηλαδή των ιδιωτών- στον κρίσιµο
τοµέα της υγείας.

Έχουµε, λοιπόν, το «ΝΤΥΝΑΝ», που λέτε εσείς ότι δεν
πωλείται, αλλά διαλύεται. Το είπατε και µάλιστα ήταν ένας
λεονταρισµός, κατά τη δική µου άποψη. Από την άλλη µεριά,
όµως, χωρίς εσείς να έχετε αντιδράσει, υπάρχει σήµερα η
«ΓΑΙΑ», η οποία είναι συµφερόντων «ΙΑΤΡΙΚΟΥ ΑΘΗΝΩΝ»,
δηλαδή του Αποστολόπουλου, και από την άλλη µερικά έχει
δανειοδοτηθεί µε µεγάλα ποσά, που του επιτρέπουν να το πετάει
στον «ΤΕΙΡΕΣΙΑ», άρα να το στραγγαλίζει και να το οδηγεί σε
αυτό που είπε προχθές ο Πρόεδρος στην Επιτροπή Κοινωνικών
Υποθέσεων. Εξ ανάγκης θα πρέπει να γίνει αυτό το πράγµα.
Έχουµε, δηλαδή, προκαλέσει το ενδιαφέρον επενδυτών.

Αυτό ψηφίστηκε –λέει ο κ. Μαρτίνης- οµόφωνα. Θα σας πω ότι
«οµόφωνα» σηµαίνει πως ψήφισαν και οι τρεις εκπρόσωποι του
Υπουργείου. Άρα, πρώτον, δεν έχετε παρέµβει, αλλά το αφήνετε
να πηγαίνει στον κατήφορο προς την ιδιωτικοποίηση. Ωστόσο
είναι ένα ίδρυµα, το οποίο είναι…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε, σας παρακαλώ.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Θέλω, λοιπόν, να πω ότι αυτό είναι
ένα βασικό ζήτηµα που δείχνει κατεύθυνση. Θέλω να σας πω ότι
οι δικές µας προτάσεις και η δική µας κατεύθυνση είναι εντελώς
αντίθετη απ’ αυτό που λέτε. Γι’ αυτό πολλές φορές µας έχετε
εγκαλέσει ότι δεν ψηφίσαµε, παραδείγµατος χάριν, την
ηλεκτρονική συνταγογράφηση, που εµείς τη φωνάζαµε και τη
θέλαµε, αλλά όταν είδαµε πού χρησιµοποιούνται αυτοί οι
εκσυγχρονισµοί και αυτά τα διάφορα ενδιάµεσα που κάνετε,
δηλαδή στην ιδιωτικοποίηση και, εν πάση περιπτώσει στην
αποκοινωνικοποίηση της υγείας, εµείς σας λέµε ότι είµαστε
αντίθετοι. Θα µας βρείτε απέναντι και πιστεύουµε ότι θα είναι
πολύ καλό να µην περάσει αυτό το νοµοσχέδιο που φέρνετε την
Τρίτη στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων.

Ευχαριστώ.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Κύριε Πρόεδρε, µου

επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρία Παπανδρέου, δεν

έχετε το λόγο ξανά, γιατί µιλήσατε οκτώ λεπτά ακριβώς.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ-ΠΑΠΑ∆ΑΚΗ: Επτάµισι λεπτά, κύριε

Πρόεδρε. Υπήρχαν και διακοπές.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ναι, αλλά αρχίσατε να

διαµαρτύρεστε από τα έξι λεπτά που µιλούσε ο κ. Κριτσωτάκης.
Πήρατε ίσο χρόνο µε τον κ. Κριτσωτάκη.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ και Βουλευτής
Α’ Πειραιώς κ. Εµµανουήλ Μπεντενιώτης έχει το λόγο.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η υγεία, ως κοινωνικό αγαθό,
όπως έχει ιστορικά τεκµηριωθεί, είναι για το ΠΑΣΟΚ το κύριο
έναυσµα της κοινωνικής και οικονοµικής ανάπτυξης. Η υγεία για
όλους, που είναι και η θέση της Παγκόσµιας Οργάνωσης Υγείας,
για µας είναι προτεραιότητα, αλλά και στόχος της κοινωνικής µας
πολιτικής.

Γι’ αυτό και οι δαπάνες του 3,9% του ΑΕΠ το 1980 αυξήθηκαν
στο 5,3% του ΑΕΠ το 1987, µετά την αλλαγή του 1981. Ακριβώς
γι’ αυτό την περίοδο 1981-1985 έχουµε µία κοινωνική
επανάσταση και την οργάνωση του «Εθνικού Συστήµατος
Υγείας» που ήταν µια πρωτοπορία για τη χώρα µας.

Αναµφίβολα όµως, η µελλοντική εξέλιξη του συστήµατος
υγείας στη χώρα µας, στο µεταξύ διάστηµα και κυρίως την
τελευταία περίοδο της διακυβέρνησης από τη Νέα ∆ηµοκρατία,
παρουσιάζει µία απορρύθµιση. Γι’ αυτό η προοπτική
ανασχεδίασης θα πρέπει να βασιστεί σε ορθολογικότερη
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διαχείριση των πόρων και γι’ αυτό πρέπει να συµφωνήσουµε όλοι
στην υιοθέτηση οικονοµικών, πολιτικών και κοινωνικών κριτηρίων
που θα αποβλέπουν τόσο στην παραγωγική αξιοποίηση των
πόρων της υγείας, αλλά περαιτέρω και στη δίκαιη κατανοµή τους
τόσο σε επίπεδο των αστικών κέντρων, αλλά και ειδικότερα –
θέλω να το επισηµάνω µε έµφαση- της περιφέρειας.

Έτσι πρέπει να συµφωνήσουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
στην εισαγωγή κριτηρίων της κλινικής αποτελεσµατικότητας, της
κοινωνικής δικαιοσύνης, της οικονοµικής αποδοτικότητας των
δαπανών της υγείας, έτσι ώστε οι δαπάνες υγείας καταληκτικά
να κατανεµηθούν σε παραγωγικά και κοινωνικά αποδεκτές
δραστηριότητες, στην εισαγωγή σύγχρονων µεθόδων διοίκησης
και υπηρεσιών, στον έλεγχο, στην ανάπτυξη και στην κατανοµή
του στελεχιακού υγειονοµικού δυναµικού, µε στόχο καταληκτικά
να ελέγξουµε και το κόστος των υπηρεσιών υγείας.

Για το ΠΑΣΟΚ είναι δέσµευση η αναγέννηση και η ολοκλήρωση
του ΕΣΥ. Στόχος µας είναι ένα ολοκληρωµένο σύστηµα ενιαίας
δηµόσιας πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας και η ηλεκτρονική
κάρτα υγείας στη συνέχεια, ποιοτικές υπηρεσίες υγείας, µε
αξιολόγηση, πιστοποίηση, αλλά βασικά, πρωταρχικά και
κυρίαρχα, κοινωνική λογοδοσία.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, στο χρονικό διάστηµα 2009-2010
έχει επιτύχει, αναντίρρητα, ένα ουσιαστικό έργο, ενώ έχουν
ακόµα προγραµµατιστεί µια σειρά παρεµβάσεων που
κατοχυρώνουν στην προοπτική, για ένα ολοκληρωµένο σύστηµα
υγειονοµικής φροντίδας, µε χαµηλότερο κόστος, αλλά και
υψηλότερη ποιότητα παροχής υπηρεσιών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναντίρρητα και αντικειµενικά,
είναι θετικός ο απολογισµός του πρώτου έτους διακυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ, µε την επαναφορά της λίστας φαρµάκων, τη µείωση
των τιµών στα φάρµακα, το νέο σύστηµα διαχείρισης φαρµάκων,
τη µείωση των δαπανών στα νοσοκοµεία, για υλικά, την αλλαγή
του θεσµικού πλαισίου των προµηθειών της υγείας, το θεσµό του
ολοήµερου νοσοκοµείου και µια σειρά από άλλα µικρά ή µεγάλα
ζητήµατα παρεµβάσεων που έχουν ολοκληρωθεί ή που
συνεχίζονται.

Βέβαια δεν θέλουµε να υποστηρίξουµε ότι είµαστε
ικανοποιηµένοι από τη σηµερινή κατάσταση και κυρίως των
κέντρων υγείας. Θέλουµε όµως να είµαστε αισιόδοξοι λόγω της
προσπάθειας που γίνεται και για την προοπτική που διαγράφεται.

Η επερώτηση, είναι µια ολόκληρη θεωρητική πραγµατεία µιας
µονοδιάστατης προσέγγισης. Θα έλεγα ακόµα –µε εισαγωγικά
στην εννοιολογία των λέξεων- «και στείρας αναφοράς».
Προσδιορίζει δε, σε δεκατρείς τις διεκδικήσεις «του ταξικού
κινήµατος της συµµαχίας των εργατοϋπαλλήλων, των
αυτοαπασχολουµένων και των φτωχών αγροτών», όµως δεν
κοστολογεί τις διεκδικήσεις και δεν λαµβάνει υπ’ όψιν κάτι που
είναι σηµαντικό, το ποσοστό του πληθυσµού που στηρίζει αυτές
τις απόψεις, αφού άλλωστε η µεγάλη πλειοψηφία έχει
εµπιστευθεί το ΠΑΣΟΚ, για άλλη µία φορά, για να προωθήσει µία
σειρά µεταρρυθµίσεων µε πρώτη την αναµόρφωση του Εθνικού
Συστήµατος Υγείας, του Ενιαίου Εθνικού Συστήµατος
Υγειονοµικής Φροντίδας, θα πρόσθετα.

Αυτό για µας κρίνεται ως προτεραιότητα για να διασφα-
λίσουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τη σιγουριά στη ζωή για
τους εργαζόµενους και την αξιοπρέπεια στα γηρατειά για τους
συνταξιούχους.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον κ.
Μπεντενιώτη γιατί ήταν ακριβής στο χρόνο του.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Πότε έχουµε τη δευτερολογία των Υπουργών;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μετά τη δευτερολογία
των Βουλευτών.

Ερχόµαστε στις δευτερολογίες των επερωτώντων Βουλευτών
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας µε πρώτο τον κ. Νικόλαο
Παπακωνσταντίνου, Βουλευτή Β’ Αθήνας.

Έχετε το λόγο για πέντε λεπτά, κύριε Παπακωνσταντίνου.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.

Συνυπολογίζω τη στενότητα του χρόνου.
Το πρώτο είναι, όπως διατυπώνει ο πρόεδρος της

φαρµακοβιοµηχανίας, ότι η επιβολή δεοντολογίας µέσω της
ηλεκτρονικής συνταγογράφησης των φαρµάκων στη διανοµή
των φαρµάκων είναι έκφραση ευφυούς επιχειρηµατικότητας.

∆εύτερη αφιέρωση: Ο αντιπρόεδρος της NOVARTIS σε
συνέντευξή του στην εφηµερίδα «ΚΕΡ∆ΟΣ» εδώ στην Αθήνα
δήλωνε ότι η φαρµακοβιοµηχανία είναι ασφαλές καταφύγιο για
τους επενδυτές. Ο νοών νοείτο, γιατί αποκαλύπτει αυτό που
έλεγε το ΚΚΕ ότι η ηλεκτρονική συνταγογράφηση δεν είναι
τίποτα άλλο παρά ένας µοχλός ταξινόµησης και συγκέντρωσης
των κερδών που η αναγκαιότητά της υπαγορεύτηκε από την
αποφυγή της διασποράς των κερδών σε συνθήκες οικονοµικής
κρίσης.

∆εύτερο ζήτηµα, για τα φάρµακα. Ας απαντήσει ο κύριος
Υπουργός: Χίλια φαρµακευτικά σκευάσµατα ευρείας χρήσης
τέθηκαν εκτός κάλυψης των ασφαλιστικών ταµείων.
Πραγµατοποιήθηκε διεύρυνση της συµµετοχής των ασθενών στη
φαρµακευτική δαπάνη. Αποκαλύπτεται ότι η προσδοκώµενη ή
επιτυγχανόµενη µείωση της κρατικής δαπάνης δεν σηµαίνει και
µείωση της συµµετοχής των ασθενών, το αντίθετο.

Τρίτο ζήτηµα. Ας απαντήσει ο κύριος Υπουργός: Γιατί
αποκλειστικότητα στα αντίγραφα φάρµακα στους άπορους και
ανέργους; ∆εν έχει ακούσει τίποτα για τη διαφορά ανάµεσα στα
πρωτότυπα και αντίγραφα φάρµακα σε σχέση µε την ανάγκη
τεκµηρίωσης της βιο-ισοδυναµίας τους;

Υπάρχει -λέει- στην Ελλάδα αραµπάς και τσαπατσουλιά.
Φυσικά µ’ αυτή τη λογική που περισσότερο έχει χρηµα-
τολογιστικό άρωµα δεν µπορεί να εξηγηθεί η εκτίναξη των
υγειονοµικών και φαρµακευτικών δαπανών στις Ηνωµένες
Πολιτείες της Αµερικής όλη τη δεκαετία που περάσαµε.

Έχει τρία ραντεβού ο κύριος Υπουργός: Η αξιολόγηση που
πρέπει να γίνει στις 15 Φλεβάρη, 30 Μάρτη και 30 Ιουνίου. Η
αξιολόγηση, λέµε εµείς, των δανειστών. Είναι ο βούρδουλας των
µεγαλοεπιχειρηµατιών, κυρίως των ντόπιων, βεβαίως και σε
ζεύξη µε τους ξένους εκεί που υπάρχει.

Για όποιον έχει απορίες ή εµφανίζεται προσποιητά ανήξερος
ας διαβάσει τα διακόσια τριάντα σηµεία του Συνδέσµου Ελλήνων
Βιοµηχάνων για την απελευθέρωση της επιχειρηµατικότητας. Θα
βρει απαντήσεις. Ο εξορθολογισµός δαπανών, που είναι η
σηµαία του κυρίου Υπουργού είναι ακριβώς ο µπαλτάς, η
βαριοπούλα για τον λιάνισµα και τη σύνθλιψη των λαϊκών
δικαιωµάτων.

Σας έχουµε προκαλέσει πολλές φορές. Εξηγήστε για την
περικοπή του διαβητικού παπουτσιού από την κάλυψη των
ασφαλιστικών ταµείων. Τσιµουδιά. Εκκωφαντική η σιωπή σας.
Είναι η ρήση και η κραυγή του κυρίου Υπουργού στη συζήτηση
µε τον κρατικό προϋπολογισµό: οι αυτοτροφοδοτούµενες
υγειονοµικές µονάδες. Και εµείς λέµε ότι το σχήµα αυτό είναι το
νυστέρι κατακρεούργησης της ισοτιµίας µπροστά στην
αρρώστια.

Ο κύριος Υπουργός δεν είναι βραδύνους. Επιδεικνύει, όµως,
µια απελπιστική και εκκωφαντική στενότητα και µάλλον είναι
ταξική η στενότητα για τα συµφέροντα των µεγάλων επιχει-
ρηµατιών στον τοµέα της υγείας. Να τους το θυµίσουµε που η
υλοποίηση των δικών τους συµφερόντων και αναγκών είναι και ο
συγκεκριµένος νόµος πολυνοµοσχέδιο.

Τα στοιχεία δεν είναι δικά µας και το υπογραµµίζω:
Οι µεγαλοπροµηθευτικές εταιρείες, οι πέντε από τις ενενήντα

που κυριαρχούν. Οι επιχειρηµατικοί όµιλοι υγείας, οι επτά από
τους είκοσι δύο που ήδη συγκρότησαν τα βασίλειά τους. Οι
µεγάλες εταιρείες ιατροµηχανολογικού εξοπλισµού, οι τρεις από
τις δέκα που ήδη διαφεντεύουν στις παραγγελίες και στις
προµήθειες. Οι φαρµακευτικές επιχειρήσεις, οι δώδεκα από τις
τριάντα που ρυθµίζουν τις τιµές. Οι πέντε φαρµακαποθήκες από
τις εκατόν τέσσερις που κυριαρχούν στο χονδρεµπόριο των
φαρµάκων. Οι ιδιωτικές ασφαλιστικές εταιρείες που προσδοκούν
για µια νέα περίοδο κερδοφορίας.

Τα βασικά λογότυπα της προπαγάνδας της Κυβέρνησης περί
εξορθολογισµού δαπανών, επιχειρηµατικότητας και
ανταγωνιστικότητας αυτοτροφοδοτούµενων υγειονοµικών και

4116 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



οικονοµικών µονάδων είναι οι «σηµαίες» αυτών των παρόχων
υγείας.

Χρειάζεται να πούµε –ο κύριος Υπουργός, δεν το χρησιµο-
ποίησε, το χρησιµοποιούν, όµως, κατά διασποράς διάφοροι
οµιλητές από το ΠΑΣΟΚ- ότι είναι αλήθεια αυτό που είπε ο κ.
Μόσιαλος, ότι υπάρχει ασυµµετρία στην προβολή της
κυβερνητικής πολιτικής που πρέπει να ξεπεραστεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπακωνσταντίνου, γιατί ήταν συνεπής στο χρόνο του.

Ερχόµαστε τώρα στη δευτερολογία του κ. Χαράλαµπου
Χαραλάµπους, Βουλευτή Κερκύρας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος.

Κύριε Χαραλάµπους, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όπως είπε και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος,

πραγµατικά, ο κύριος Υπουργός είπε και ορισµένες αλήθειες.
Μια από αυτές, βέβαια, ήταν ότι τείχος ολόκληρο υψώνεται
ανάµεσα στις δικές µας απόψεις, του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
για την υγεία και τις απόψεις της Κυβέρνησης, της Νέας
∆ηµοκρατίας και του ΛΑΟΣ. Γιατί, εµείς, κύριε Πρόεδρε, διακη-
ρύσσουµε σ’ όλους τους τόνους ξεκάθαρα ότι η υγεία είναι
κοινωνικό δικαίωµα, δεν είναι εµπόρευµα να πουλιέται και να
αγοράζεται. Προκαλέσαµε τον κύριο Υπουργό, να τοποθετηθεί
και να µας πει, αλλά απέφυγε όπως ο διάβολος το λιβάνι. Είπε,
βέβαια, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, ότι η υγεία είναι
κοινωνικό αγαθό. Αν ήταν κοινωνικό αγαθό η υγεία θα
προσφερόταν, όπως είπαµε πολλές φορές εµείς, µέσα από ένα
σύστηµα υγείας, σύγχρονο, αποκλειστικά δηµόσιο, δωρεάν,
ενιαίο και καθολικό. Ούτε βέβαια σ’ αυτό απαντά.

Μίλησε για το φάρµακο και επέµενε ότι δεν είναι εµπόρευµα.
Γιατί; Γιατί, λέει ότι µειώνονται λίγο οι τιµές. Εµείς θεωρούµε,
βέβαια – ακόµα και να το δεχτούµε αυτό, που δεν είναι έτσι- ότι
το φάρµακο µέσα στην καπιταλιστική κοινωνία που ζούµε είναι
εµπόρευµα πανάκριβο, πουλιέται και αγοράζεται και µε πολλές
ενέργειες της Κυβέρνησης που βγάζει έξω διάφορα φάρµακα,
γίνεται ακόµα πιο ακριβό, αφού ο Έλληνας εργαζόµενος το
πληρώνει καθ’ ολοκληρίαν από την τσέπη του.

Εµείς, κύριε Πρόεδρε, λέµε ότι το φάρµακο πρέπει να
διαχειρίζεται µέσα από έναν αποκλειστικά δηµόσιο φορέα και να
παράγεται –γιατί όχι, αλήθεια- από ελληνικά εργοστάσια
παραγωγής φαρµάκου και βέβαια, αφού είναι κοινωνικό αγαθό,
να διατίθεται δωρεάν στους ασθενείς.

Μίλησε για τα κέντρα απεξάρτησης του ΟΚΑΝΑ, συγχέοντας,
προφανώς σκόπιµα, ότι τα κέντρα αυτά στην συντριπτική τους
πλειοψηφία είναι κέντρα χορήγησης υποκατάστατων. Αυτά δεν
κάνουν απεξάρτηση, κάνουν συντήρηση του προβλήµατος.

Τέλος, είπε -δεν ξέρω αν ήταν σκόπιµο ή αν δεν το ήξερε- ότι
όλα τα κόµµατα στη Βουλή ψηφίσαν τους αντικαπνιστικούς
νόµους. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδος δεν ψήφισε ούτε
τον αντικαπνιστικό νόµο που έφερε ο κ. Αβραµόπουλος το 2008,
ούτε το άρθρο 17 του νόµου για την αναβάθµιση του ΕΣΥ και
αυτό γιατί; Όπως το έχουµε πει πολλές φορές, όχι γιατί δεν
είµαστε ενάντια στο κάπνισµα, αλλά γιατί µε τους νόµους αυτούς
ουσιαστικά επικέντρωναν και οι κυβερνήσεις της Νέας
∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ σε περιοριστικά, σε κατασταλτικά,
σε αστυνοµικά µέτρα µόνο και µόνο για να καταπολεµήσουν το
κάπνισµα. Καµµία προσπάθεια δεν έγινε, ούτε στοιχειώδης, για
να καταπολεµηθούν οι βασικές αιτίες που σπρώχνουν και τους
νέους και γενικότερα τους ανθρώπους στο κάπνισµα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η κ. Σοφία Καλαντίδου,

Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας, έχει το λόγο για τρία λεπτά, προκειµένου να
δευτερολογήσει.

ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, και µόνο µε τη λαϊκή
ρήση «την υγειά µας να έχουµε» επιβεβαιώνεται πόσο σηµαντικό
αγαθό είναι για το λαό η υγεία. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας επιµένει, όµως, και απευθύνεται προς τους Υπουργούς
της Κυβέρνησης, λέγοντας ότι δεν σχεδιάζει το κυβερνητικό
έργο µε γνώµονα αυτό το πολυτιµότερο αγαθό για τον άνθρωπο.
Το θυσιάζετε αυτό το αγαθό στην πολιτική που υπηρετεί την

επιχειρηµατικότητα, την ανταγωνιστικότητα και την κερδοφορία
του κεφαλαίου.

Θα σας φέρω ένα παράδειγµα, σηµειώνοντας, πρώτον, ότι δεν
είµαι γιατρός, δεύτερον, ότι δεν είµαι νοµικός για να έχω την
άνεση του λόγου και τρίτον, ότι το αναφέρω, για να
αντιπαρατεθώ κύρια στη στείρα άποψη που µας καταλογίστηκε
ή σε διάφορες εµµονές από προηγούµενους οµιλητές. Είναι ένα
παράδειγµα που είναι ταυτόχρονα και προβληµατισµός, κύριε
Υπουργέ. Όταν σε νοσοκοµείο, στο οποίο ειδικεύονται χειρου-
ργοί, µειώνονται οι χειρουργικές επεµβάσεις στο όνοµα της
µείωσης του κόστους των δαπανών, πώς θα µάθουν οι νέοι
χειρουργοί; Θα πάρουν την ειδίκευσή τους από θεωρίες από τη
βιβλιογραφία, από µικρή συµµετοχή σε χειρουργικές επεµβάσεις
ή κανονικά πρέπει να γίνεται µέσα από µια πρακτική; ∆ηλαδή,
δεν είναι µόνο η µείωση του κόστους. Στο «σχεδιάζουµε µία
πολιτική, σχεδιάζουµε ένα κυβερνητικό έργο για την υγεία»
πρέπει να βλέπουµε όλες τις παραµέτρους και σαφέστατα εσείς
τις πρώτες που βλέπετε είναι η κερδοφορία του κεφαλαίου.

Τι λέει και υποστηρίζει ξεκάθαρα το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας; Λέει ότι οι εργαζόµενοι αποτελούν την κύρια
παραγωγική δύναµη, ότι αυτοί παράγουν όλον τον πλούτο.
Εποµένως, έχουν δηµιουργήσει τις προϋποθέσεις, για να τους
επιστρέφεται ένα µέρος απ’ αυτόν τον πλούτο µε τη µορφή
υπηρεσιών υγείας, πρόνοιας, χωρίς επιπλέον πληρωµές, χωρίς
όρους και προϋποθέσεις, για να τους δίδονται υπηρεσίες υγείας
ποιοτικές, σύγχρονες, σύµφωνα µε τις δυνατότητες που δίνει η
εξέλιξη της επιστήµης και της τεχνολογίας, µέσα σ’ ένα ενιαίο
σύστηµα υγείας, αποκλειστικά δηµόσιο και δωρεάν για όλους.

Σε αυτό το πλαίσιο καλούµε όλο το λαό να ενισχύσει το ταξικό
κίνηµα, το Πανεργατικό Αγωνιστικό Μέτωπο, να οργανώσει
ρωµαλέο λαϊκό κίνηµα, ώστε να διεκδικήσει σήµερα την πλήρη
κάλυψη των νοσοκοµείων, των κέντρων υγείας, των πολυια-
τρείων, των δοµών πρόνοιας, µε µαζικές προσλήψεις σε όλους
τους κλάδους και τις ειδικότητες, µε πλήρη και αποκλειστική
εργασία και δικαιώµατα. Να διεκδικήσει µονιµοποίηση των
επικουρικών γιατρών και νοσηλευτών, των συµβασιούχων, των
εργαζόµενων µε µπλοκάκι. Να διεκδικήσει να καλυφθούν όλα τα
νοσοκοµεία και τα κέντρα υγείας µε επαρκή αριθµό και σύγχρονο
ιατροµηχανολογικό εξοπλισµό. Να απαιτήσει να µην πληρώνει
πουθενά, να µην έχει καµµία συµµετοχή στην ιατροφαρµακευτική
περίθαλψη, στις εξετάσεις, στα νοσήλια και στις θεραπείες. Να
διεκδικήσει εξασφάλιση µέτρων υγείας και ασφάλειας, µε
ανάπτυξη κρατικού σώµατος γιατρών εργασίας και λειτουργία
τους µέσα στα κέντρα υγείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Ευχαριστώ πολύ. Ήταν λίγα τα αιτήµατα που µπορεί σήµερα
να διεκδικήσει το λαϊκό κίνηµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ την κ.
Καλαντίδου.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, ο κ. Μιχάλης Τιµοσίδης, για δέκα λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θα προσπαθήσω να
είµαι σύντοµος και µέσα στο χρόνο που µου αναλογεί.

Κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι µε τη σηµερινή επερώτηση του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας µας δόθηκε η ευκαιρία να
αναπτυχθούν δύο διαφορετικές απόψεις. Η µία άποψη νοµίζω ότι
αποτυπώθηκε πάρα πολύ εύστοχα από τον Κοινοβουλευτικό µας
Εκπρόσωπο, ο οποίος έκανε περισσότερο µία θεωρητική
προσέγγιση για τα σηµερινά δεδοµένα. Εγώ θα κάνω πολύ
συγκεκριµένες αναφορές. Θέλω να αποτυπώσω µε ρεαλισµό
πώς έχει η κατάσταση σήµερα.

Αναφέρθηκε, εάν δεν κάνω λάθος, από τον κ. Παπακωνστα-
ντίνου, τον αρχικό εισηγητή της επερώτησης, ότι το κόστος
αγγίζει και ίσως ξεπερνά τα 25 δισεκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή
πάνω από το 10% περίπου του Ακαθάριστου Εθνικού Προϊόντος,
σε ό,τι έχει να κάνει µε την υγεία που παρέχεται στην Ελλάδα,
δηµόσια και ιδιωτική.

Είναι αλήθεια ότι τα τελευταία χρόνια αυτά τα δεδοµένα
άλλαξαν προς τον ιδιωτικό τοµέα. Παλαιότερα πάντοτε
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υπερίσχυε το κόστος να διατίθεται στο δηµόσιο τοµέα. Γι’ αυτό
και µε παρέµβασή µας προσπαθούµε να επιβάλλουµε όρους και
κανόνες, µέσα από τους οποίους θα πρέπει η ιδιωτική υγεία να
ασκεί παροχή υπηρεσιών υγείας σ’ ένα σύστηµα, όπως σήµερα
έχουµε και στην Ελλάδα, αλλά και σε όλο το σύγχρονο κόσµο.
Από την άλλη, θα πρέπει να σεβαστούν αυτούς τους όρους και
τους κανόνες, γιατί αυτό επιβάλλεται να επιβλέπει η πολιτεία.

Στο δηµόσιο τοµέα. Θέλω να τονίσω και να πω ότι εάν κανείς
µείνει µόνο µε τα οικονοµικά στοιχεία που διατίθενται και πει ότι
όσο περισσότερα δίνω, τόσο καλύτερα αποτελέσµατα θα έχω,
εάν δεν ελέγξει αυτό το σύστηµα και εάν πραγµατικά τα χρήµατα
αυτά που διαθέτει ο ελληνικός λαός, δεν πηγαίνουν στο να
βελτιώνουν το σύστηµα και να παρέχουν καλύτερες υπηρεσίες
υγείας στον ίδιο τον πολίτη, όταν το έχει ανάγκη, αλλά πηγαίνουν
σε ένα βαρέλι µε άδειο πάτο και µονίµως υπάρχουν τα
ελλείµµατα, γιατί κάποιοι επιτήδειοι τσεπώνουν ένα πολύ µεγάλο
µέρος αυτών των χρηµάτων, τότε µοιραίως θα έχει την αυταπάτη
ότι µπορεί να ελέγξει τα πράγµατα.

Και θα σας πω δύο στοιχεία. Το 1994 η χώρα διέθετε κοντά
στο 7,8% του ΑΕΠ και κατείχε την τέταρτη θέση ως προς το
προσδόκιµο της επιβίωσης. Αρχές του 2010, τα στοιχεία που
είχαµε δεκαέξι χρόνια, έδειξαν ότι ενώ η χώρα διέθεσε περίπου
κατά µέσο όρο το 10,8% του ΑΕΠ, έχασε δέκα θέσεις ως προς
την κατάταξή της στο προσδόκιµο επιβίωσης και πήγαµε στη
δέκατη τέταρτη θέση.

Τι σηµαίνουν αυτά τα δύο νούµερα; Σηµαίνουν ότι δεν είναι
µόνο το ποσό που διαθέτει κανείς, αλλά ότι πρέπει να έχεις ένα
σύστηµα µε το οποίο να µπορείς να ελέγχεις που πηγαίνουν αυτά
τα χρήµατα, αν υπάρχει σπατάλη, αν υπάρχει υπερκοστολόγηση,
αν υπάρχουν δαπάνες, οι οποίες δεν είναι για το καλό του πολίτη,
δεν πηγαίνουν προς τον πολίτη, αλλά πηγαίνουν αλλού. Και
τέτοια φαινόµενα είχαµε το προηγούµενο χρονικό διάστηµα. Γι’
αυτό εµείς επιµένουµε, δίνουµε ιδιαίτερη βαρύτητα στο γεγονός,
ότι πρέπει να εφαρµόσουµε ένα σύστηµα µηχανοργάνωσης, µια
και σήµερα η σύγχρονη τεχνολογία µπορεί να σου δίνει
δυνατότητες διπλογραφικού λογιστικού συστήµατος, µέσα από
το οποίο να µπορεί να ελέγχει κανείς, όχι µόνο τι εισάγει, τι
εισέρχεται µέσα στο νοσοκοµείο, τι έρχεται προς κατανάλωση,
αλλά και πού πηγαίνει, σε ποιον πηγαίνει. Ποιος είναι αυτός που
δίνει την εντολή να το καταναλώσει; Αν δεν µπορέσεις να
ελέγξεις αυτά τα πράγµατα, θα έχεις µία αδιέξοδη προσπάθεια,
µία προσπάθεια η οποία θα οδηγεί σε ολοένα και µεγαλύτερα
ελλείµµατα.

Γι’ αυτό, λοιπόν, δεσµευθήκαµε ότι µέσα στο εξάµηνο από τότε
που αναλάβαµε τη διακυβέρνηση να ολοκληρώσουµε αυτό το
πράγµα. Ήδη σε σαράντα δύο-σαράντα τρία νοσοκοµεία που
είναι τα µεγαλύτερα της χώρας και αφορούν περίπου στο 75% µε
80% του κόστους για την υγεία, έχουµε καταφέρει πολύ
σηµαντικά αποτελέσµατα και αυτό σύντοµα θα µπορούµε να το
επιδείξουµε και στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων της
Βουλής και στα µέσα ενηµέρωσης, για να το µάθει ο ελληνικός
λαός. Γι’ αυτό βάλαµε τρεις ηµεροµηνίες. Την 31η του Μάρτη,
θα έχουµε τη δυνατότητα να ολοκληρώσουµε αυτό το σύστηµα
και στα υπόλοιπα από τα εκατόν τριάντα δύο νοσοκοµεία.

Παράλληλα έχουµε ανοίξει την κουβέντα προς πάσα
κατεύθυνση ότι πράγµατι, στο διάστηµα των τριών µηνών, από
τις αρχές Απριλίου µέχρι και το τέλος Ιουνίου, θα ανοίξει ένας
διάλογος δηµόσιος µε όλους τους εµπλεκόµενους φορείς µε την
Τοπική Αυτοδιοίκηση, µε τις τοπικές κοινωνίες. Και βεβαίως ο
διάλογος αυτός θα έρθει και στη Βουλή µε τα κόµµατα, όπου θα
εισηγηθούµε ποιος θα είναι πια ο νέος υγειονοµικός χάρτης, ο
οποίος θα αποτυπώνει τις ανάγκες και βεβαίως θα απαντά και σε
αυτές τις ανάγκες.

Μέσα από αυτήν τη διαδικασία του νόµου που σε λίγες µέρες,
από την επόµενη εβδοµάδα, θα έρθει στη Βουλή, θα έχουµε τη
δυνατότητα να ξεδιπλώσουµε τις προτάσεις µας.

Στο σύστηµα προµηθειών, λοιπόν, θα έχουµε συγκεκριµένες
προτάσεις που θα δίνουν τη δυνατότητα από µία επιτροπή
κεντρικών προδιαγραφών να µπορούν τα νοσοκοµεία, οι ∆ΥΠΕ -
µία ή πολλές µαζί- να κάνουν διαγωνισµούς για να µπορούν να
πετυχαίνουν καλύτερες τιµές.

Κυρίως όµως, οι διαγωνισµοί να είναι για τις πραγµατικές
ανάγκες, για τα προϊόντα βιοϊατροτεχνολογικού εξοπλισµού,
αλλά και σε σχέση µε το φάρµακο.

Θυµίζω εδώ ότι για πάρα πολλά χρόνια το αίτηµα όλων των
ανθρώπων που ασχολούνταν µε τα θέµατα φαρµάκου, υγείας,
νοσηλείας ήταν ότι πρέπει επιτέλους να υπάρχει ένα κέντρο, το
οποίο θα έχει την ευθύνη της τιµολόγησης, της διαχείρισης και
της χορήγησης του φαρµάκου. Αυτό, λοιπόν, έρχεται στο
Υπουργείο Υγείας.

Ήδη υπάρχει στενή συνεργασία µε το Υπουργείο Εµπορίου
και σε τρεις µήνες, από την 1η Απριλίου, η αποκλειστική ευθύνη
θα έρθει στο Υπουργείο Υγείας έτσι ώστε να µπορούµε να
έχουµε, ως φυσικός φορέας που εποπτεύει τα θέµατα υγείας
στη χώρα και αυτήν την ευθύνη και έτσι να µην υπάρχουν αυτές
οι καθυστερήσεις. Γνωρίζουµε όλοι τι προσπάθεια καταβλήθηκε
την προηγούµενη χρονιά, αναγκαστικά µε την οριζόντια µείωση
και µετά µε το Παρατηρητήριο Τιµών, όπου καταφέραµε να
µπορούµε να έχουµε τη δυνατότητα να ελέγχουµε και τις τιµές,
αλλά και το ποιο θα είναι το συµφέρον για την πολιτεία, η οποία
θα έχει και την ευθύνη.

Όπως επίσης, µέσα από τον εθνικό φορέα παροχής υπηρεσιών
υγείας, που προτείνουµε να δηµιουργηθεί, όλοι οι κλάδοι υγείας,
απ’ όλους τους ασφαλιστικούς οργανισµούς να περιέλθουν,
επιτέλους, στο αρµόδιο Υπουργείο που ασκεί πολιτικές υγείας,
δηλαδή το Υπουργείο Υγείας.

Ο κ. Κακλαµάνης, πολλά χρόνια πριν είχε µιλήσει και για τα
ασφαλιστικά ταµεία και για τη δυνατότητα να µπορεί να υπάρχει
ένας ουσιαστικός έλεγχος µέσα από ένα, αν είναι δυνατόν,
κέντρο. Τότε, βέβαια, φάνταζε όνειρο µακρινό γιατί είχαµε
τριακόσια ταµεία περίπου. Ο κάθε φορέας δηµιουργούσε και ένα
ταµείο…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Το 1989 ήµουν Υπουργός
Υγείας και Κοινωνικής Ασφάλισης. Πρέπει να γίνουν ένα η υγεία
και η κοινωνική ασφάλιση.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Είναι µία πολύ σηµαντική πρόταση που τη
συζητούµε. Εκτιµώ ότι µέσα από αυτές τις τοµές θα το
καταφέρουµε αυτό.

Κλείνοντας την οµιλία µου, θέλω να πω ότι γίνεται µία
σηµαντική προσπάθεια που στηρίζει και ο ελληνικός λαός. Εµείς
αναγνωρίσαµε ότι επιβάλαµε πολύ σκληρά µέτρα στο λαό για να
µπορέσουµε να ξεπεράσουµε αυτήν την κρίση. Και όποιος πει
ότι δεν έχει σηµασία το οικονοµικό µέγεθος, νοµίζω ότι είναι
εκτός πραγµατικότητας. Και το οικονοµικό µέγεθος έχει σηµασία
και ποιοι οικονοµάνε έχει σηµασία και ποιοι πληρώνουν έχει
σηµασία. Και αυτά τα λαµβάνουµε πολύ σοβαρά υπ’ όψιν. Γι’
αυτό, λοιπόν, θα συνεχίσουµε αυτήν την προσπάθεια. Μας
εµπιστεύεται ο ελληνικός λαός και πιστεύω ότι σύντοµα θα
έχουµε ορατά αποτελέσµατα.

Θα κλείσω, κύριε Πρόεδρε, την οµιλία µου απαντώντας σε
δύο-τρία θέµατα που τέθηκαν από συναδέλφους και από τον κ.
Σκυλλάκο και από την κ. Ουρανία Παπανδρέου, πριν από λίγο
στις οµιλίες τους.

Κύριε Σκυλλάκο, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι τα χρήµατα
έχουν φύγει από το Υπουργείο Υγείας για τη µονάδα αυξηµένης
φροντίδας, αλλά παράλληλα υπάρχει πράγµατι ο έλεγχος από
τον ΣΕΥΥΠ, ο οποίος κάνει τον έλεγχο νοµιµότητας διότι, όπως
και εσείς γνωρίζετε, υπάρχουν θέµατα µε τον τρόπο που είχε
γίνει η ανάθεση από το Υπουργείο στη νοµαρχία, η νοµαρχία το
έδωσε µετά πίσω…

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Αφού το Ελεγκτικό Συνέδριο το
ενέκρινε. Πάλι…

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Όχι. Έχει να κάνει µε τα δεδοµένα και µε τα
στοιχεία που υπάρχουν. ∆εν πρέπει να µείνουν σκιές επάνω σε
αυτό το θέµα. Σας διαβεβαιώνω από το Βήµα ότι σύντοµα αυτές
οι εργασίες θα ολοκληρωθούν. Πήγαν τα χρήµατα πριν λίγες
ηµέρες, ήταν προς το τέλος της χρονιάς, όπως είχαµε δεσµευθεί
και έχουν σταλεί στο γενικό νοσοκοµείο. Μπορώ να σας πω πιο
συγκεκριµένα πράγµατα, εάν θέλετε, και µετά. Η µονάδα
αυξηµένης φροντίδας θα γίνει και υπάρχει και η δέσµευσή µας να
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µπορέσει να γίνει αυτή η επέκταση που χρόνια λέγεται για εκεί.
Όσον αφορά τη συνάδελφο από το ΛΑΟΣ, την κ. Παπαδάκη,

σας διαβεβαιώνω –ίσως δεν το ξέρατε- ότι προχθές πράγµατι
λύθηκε αυτός ο γρίφος µεταξύ φορέων του δηµοσίου, µεταξύ
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας και του Υπουργείου
Οικονοµικών, για το περιβόητο θέµα του οικοπέδου, το οποίο δεν
είχε αποδοθεί και επί ενός οικοπέδου το οποίο δεν είχε εκδοθεί
και παραδοθεί, γίνονταν εγκαίνια. Είναι αλήθεια. Άρα, παίρνει
τέλος αυτή η περιπέτεια. Σύντοµα θα δοθούν από το ΥΠΕΚΑ οι
όροι περιβαλλοντολογικής δόµησης, που έτσι και αλλιώς έχει
προχωρήσει η ∆ΕΠΑΝΟΜ. Επίσης, θα βγει και η οικοδοµική
άδεια από την περιφέρεια πια της Χαλκίδας και έτσι το
νοσοκοµείο θα πάρει µπροστά. Η απένταξη µέσα από το
Πρόγραµµα του ΕΣΠΑ ήταν προσωρινή, δεν έχει καµµία
επίπτωση, τα χρήµατα είναι δεσµευµένα και θα ολοκληρωθεί η
κατασκευή του νέου νοσοκοµείου. Να τρέξουµε, λοιπόν, να το
κάνουµε όσο γίνεται πιο γρήγορα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, από την ιστορική Μεσσηνία, την περιοχή της οποίας
οι κάτοικοι δικαίως καυχώνται ότι από εκεί κήρυξε την
Επανάσταση του ‘21 ο Παπαφλέσσας στις 23 Μαρτίου 1821...

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Πολλές πόλεις µάρνανται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Είναι ιστορικώς

εξακριβωµένο.
Μας τιµούν µε την παρουσία τους δεκαπέντε µαθητές και

µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το ∆ηµοτικό
Σχολείο Βαλύρας Μεσσηνίας. Τα παιδιά ξεναγήθηκαν πρώτα
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και
ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο
οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπύρος Χαλβατζής για τη
δευτερολογία του.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: ∆υο-τρεις παρατηρήσεις θα κάνω,
κύριε Πρόεδρε.

Μίλησε ο κύριος Υπουργός για εξοικονόµηση δαπανών στην
υγεία δισεκατοµµυρίων ευρώ χωρίς περικοπές. Αυτό πρακτικά
δεν γίνεται. Άλλωστε τα ίδια έλεγε η κυβέρνηση πέρυσι και για το
ασφαλιστικό. Μιλούσε για τα χρόνια εργασίας και για το ύψος
των συντάξεων. Τα ανέτρεψε όλα µέσα στο χρόνο που πέρασε.

Λέτε: Χωρίς περικοπές. Αρκεί, όµως, να µπορούν να
πληρώνουν οι εργαζόµενοι. Να πληρώνουν στα «διόδια» των
νοσοκοµείων τα 5 ευρώ, να πληρώνουν πάνω από 90 ευρώ στο
ολοήµερο νοσοκοµείο, να πληρώνουν εξετάσεις και τα φάρµακα
εκτός λίστας, να πληρώνουν νοσήλια στα ιδρύµατα των ατόµων
µε ειδικές ανάγκες από τα ασφαλιστικά ταµεία. Πώς θα γίνει,
λοιπόν, αυτή η εξοικονόµηση δαπανών χωρίς περικοπές;

Ένα σχόλιο για την ηλεκτρονική συνταγογράφηση. Είπαµε ότι
το θέµα είναι πού χρησιµοποιείται η ανάπτυξη της επιστήµης και
της τεχνικής. Το ζητούµενο είναι: Θα υπάρχει δωρεάν φάρµακο
χωρίς περικοπές; Ποιος θα πληρώνει; Την αρνητική λίστα την
οποία εσείς έχετε επιβάλει και όπως φαίνεται, θα την επεκτείνετε
και θα πληρώνει πάντα ο λαός, είµαστε σίγουροι ότι αυτό θα
ελέγχει και η ηλεκτρονική συνταγογράφηση.

Να σταµατήσουν αυτά τα πυροτεχνήµατα. Λέει ότι µία µέρα
της εβδοµάδας θα γίνει µία δωρεάν εξέταση τραχήλου για
οποιαδήποτε γυναίκα θέλει. Τελικά είναι σαν αυτές τις
διακηρύξεις που γίνονται και από την Ευρωπαϊκή Ένωση και από
διάφορους άλλους ιµπεριαλιστικούς οργανισµούς που λένε «µία
µέρα αγωνιζόµαστε κατά της φτώχειας». Έχουµε τριακόσιες
εξήντα τέσσερις ηµέρες το χρόνο που δουλεύουν για να
φτωχαίνει ο κόσµος και έχουµε και µία µέρα η οποία είναι κατά
της φτώχειας.

Πάντως το φάρµακο για σας εξακολουθεί να είναι εµπόρευµα.
Οι βιοµήχανοι έχουν κέρδη από 80% έως 100% στα φάρµακα. Το
πρόβληµά σας είναι πώς θα µπορέσει να λειτουργήσει καλύτερα
αυτή η επιχειρηµατική δράση. Εσείς είπατε, κύριε Υπουργέ,

επανειληµµένα ότι υπάρχουν περιπτώσεις για υπερτιµολογήσεις
στα δηµόσια νοσοκοµεία φαρµάκων από 100% έως 600% και
βεβαίως κάθε φορά µε διάφορους τρόπους και µε νόµους
ξοφλάτε και εσείς και η Νέα ∆ηµοκρατία όλους αυτούς οι οποίοι
στην ουσία λεηλατούν το δηµόσιο µε αυτές τις τεράστιες
υπερτιµολογήσεις.

Τέλος, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ µίλησε
για στείρα άποψη του ΚΚΕ και η κ. Παπανδρέου µίλησε για
εµµονές. Μακριά από µας αυτοί οι χαρακτηρισµοί. Την ίδια
στιγµή ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος υποστήριξε ότι οι
εργαζόµενοι που ψήφισαν το ΠΑΣΟΚ, το ψήφισαν για να
εφαρµόσει αυτήν την πολιτική και στην υγεία.

Ευτυχώς που τη συζήτηση την ακούνε όλοι οι εργαζόµενοι: και
αυτοί που ψήφισαν ΠΑΣΟΚ και αυτοί που δεν ψήφισαν ΠΑΣΟΚ.
Ας βγάλουν, λοιπόν, τα πολιτικά τους συµπεράσµατα για την
εφαρµοζόµενη πολιτική και στον τοµέα της υγείας από τη
σηµερινή Κυβέρνηση, αλλά και γενικότερα να βγάλουν
συµπεράσµατα για την πολιτική στην υγεία και την πρόνοια, στην
παιδεία, στις εργασιακές σχέσεις, στις απολύσεις, στην
κατάργηση του οκτάωρου, του πενθήµερου, της µόνιµης και
σταθερής δουλειάς. Να βγάλουν συµπεράσµατα για το κόψιµο
των µισθών και των συντάξεων, για την ιδιωτικοποίηση των
µεταφορών και των απορριµµάτων, για την εκποίηση γενικότερα
της δηµόσιας περιουσίας. Μέχρι και στην αµυντική βιοµηχανία
προωθείται η ιδιωτικοποίηση! Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
Πάντως για όλα αυτά και για τη βελτίωση της ζωής των
εργαζοµένων παλεύει καθηµερινά το ταξικό συνδικαλιστικό
κίνηµα.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας στηρίζει αυτούς τους
αγώνες. Παλεύουµε για την ανατροπή της εφαρµοζόµενης
αντεργατικής πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης, πολιτική την
οποία πιστά υπηρετεί η Κυβέρνηση και βεβαίως όλοι όσοι
υποστηρίζουν την Ευρωπαϊκή Ένωση, την πολιτική της και τις
επιλογές της.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Υγείας

και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Βουλευτής Καβάλας, κ. Μιχαήλ
Τιµοσίδης, έχει το λόγο για να τριτολογήσει.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω, κύριε Πρόεδρε, να δηλώσω ότι είµαι αντίθετος κι εγώ
στις επετειακές εκδηλώσεις, όπως είναι η ηµέρα του τάδε και
του τάδε, και τις υπόλοιπες ηµέρες να ξεχνιόµαστε. Άρα, κύριε
Χαλβατζή, συµφωνώ στην επισήµανση που κάνατε.

Θα ήταν όµως άδικο αν δεν έπαιρνα το λόγο για να δηλώσω
ότι, πέρα απ’ αυτήν την εβδοµάδα που είπαµε και η οποία
συµπίπτει µε την 5η Ευρωπαϊκή Εβδοµάδα για τον καρκίνο του
τραχήλου της µήτρας, -ως µήνυµα θελήσαµε να κάνουµε αυτήν
την προσπάθεια, η οποία γίνεται σε όλες τις µεγάλες πόλεις
δωρεάν επί µία εβδοµάδα, για όλες τις γυναίκες ηλικίας
δεκαπέντε ετών και άνω- ακολουθεί αµέσως µέσα στο
Φεβρουάριο, όπως είχαµε δηλώσει σε εκδήλωση στο Ζάππειο,
µία εθνική στρατηγική για τον καρκίνο, η οποία θα διαρκέσει τρία
χρόνια και η οποία θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι έχει σχεδιαστεί
σωστά και θα µπορέσει να εξαπλωθεί σε όλη τη χώρα µε πολύ
οργανωµένο τρόπο. Θα υπάρξει δηλαδή εκπαίδευση
εκπαιδευτών, θα υπάρξει ενηµέρωση ανθρώπων που θα
ασχοληθούν µ’ αυτό και θα προσπαθήσουµε να κάνουµε γνωστά
σε όλη την επικράτεια ζητήµατα που έχουν να κάνουν όχι µόνο µε
την έγκαιρη διάγνωση και πρόληψη του καρκίνου αλλά και µε όλα
τα στάδιά του.

Από την άλλη, θα εφαρµοστεί επίσης ένα πρόγραµµα τριετές
για όλες τις γυναίκες ηλικίας σαράντα πέντε µε πενήντα ετών,
όπου θα κάνουν εξέταση για το µαστό, µε µαστογραφία και
κλινική εξέταση, καθώς και για τον τράχηλο µήτρας, που είναι οι
συχνότεροι καρκίνοι πρωτίστως στις γυναίκες, αλλά και
γενικότερα. Ξεκινούµε αυτήν την προσπάθεια µέσα από τις
πολιτικές δηµόσιας υγείας.

Θέλουµε να πιστεύουµε ότι αυτή η προσπάθεια θα συνεχιστεί.
Θα έχουµε τη συµπαράσταση όλων, φαντάζοµαι.

Και βεβαίως, παράλληλα, σε λίγο καιρό θα υπάρξει
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πρωτοβουλία µας και για τη χρήση αλκοόλ, για τη διατροφή, την
παχυσαρκία -ήδη υπάρχει συνεργασία µε το Υπουργείο Παιδείας
σε τέτοια ζητήµατα- καθώς επίσης και για τα καρδιαγγειακά, που
είναι από τις σηµαντικότερες αιτίες θανάτων στο σύγχρονο
άνθρωπο.

Προσπαθούµε, έστω και µέσα σ’ αυτήν τη δύσκολη οικονοµική
συγκυρία, παράλληλα µε την άλλη προσπάθεια που ανέφερα
στην οµιλία µου, να υπάρξουν κι αυτές οι πολιτικές. Είναι κάτι
που πρέπει να το ξεκινήσουµε από την πολύ µικρή ηλικία αλλά
και µέχρι οποιαδήποτε ηλικία ζήσει ο άνθρωπος.

Άρα, λοιπόν, θέλω να καταθέσω ότι γίνεται µία προσπάθεια
στην οποία είµαι βέβαιος ότι θα σας βρούµε κι εσάς
συµπαραστάτες και σύµφωνους.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Χαλβατζή, θέλετε

να τριτολογήσετε;
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κηρύσσεται περαιωµένη

η συζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 16/21.12.2010 επερωτήσεως
Βουλευτών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, προς τον
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την

κατάσταση στις δηµόσιες υπηρεσίες υγείας.
Κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της

Τετάρτης 15 ∆εκεµβρίου 2010 και ερωτάται το Σώµα αν τα
επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Τετάρτης 15 ∆εκεµβρίου 2010 επικυρώθηκαν.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 15.40’ λύεται η συνεδρίαση για τη ∆ευτέρα 24
Ιανουαρίου 2011 και ώρα 18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του
Σώµατος: συζήτηση προ Ηµερησίας ∆ιατάξεως, σύµφωνα µε το
άρθρο 143 του Κανονισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία του
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας
και Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, κ. Αντώνη Σαµαρά,
σε επίπεδο Αρχηγών Κοµµάτων, σχετικά µε τα εθνικά µας
θέµατα,σύµφωνα µε την ειδική ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί.

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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